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§ 175

Mål och budget 2025-2027, KS 2024/179

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa skattesatsen för kommunalskatt i Falkenbergs kommun 2025 
till 21,10 kr per intjänad hundralapp.

2. Godkänna Mål och budget 2025-2027 inklusive investeringsplan och 
exploateringsplan 2025 – 2029 i sin helhet.

3. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 nyupplåna, det vill säga 
öka kommunens långfristiga skulder, med totalt 800 mnkr.

4. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande belopp på de lån som sägs upp eller förfaller till 
betalning under 2025.

5. Fastställa internräntan för 2025 till 2,5 %.

6. Fastställa borgensavgiften gällande förmedlade lån till de kommunala 
bolagen till 0,45 %.

7. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Roddklubb med 880 tkr för köp 
av mark.

8. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Motorklubb med 2 000 tkr för 
byggnation av servicebyggnad.

9. Uppdra nämnderna att besluta om inriktning och ekonomi (internbudget) 
för 2025 senast i december 2024.

10. Uppdra kommunstyrelseförvaltningen att uppdatera 
lokalförsörjningsprogrammet i enlighet med budgetbeslutet.

11. Anteckna att alla till kommunstyrelsen inkomna skrivelser, uppdrag med 
mera, som hänskjutits till budgetberedningen i det upprättade 
budgetförslaget 2025, anses behandlade.

Beskrivning av ärendet
Förslag till Mål och budget 2025-2027 samt exploaterings- och 
investeringsplan 2025-2029 föreligger.

Motivering av beslut
Enligt kommunallagen ska kommuner varje år upprätta en budget Budgeten 
ska specificera skattesatsen, anslag och finansiella mål för god ekonomisk 
hushållning, samt planer för verksamheten och ekonomin över en 
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treårsperiod. Förslag till budget ska upprättas av kommunstyrelsen senast i 
oktober, och fullmäktige ska fastställa budgeten före november månads slut.

Ekonomi
I budgeten framgår hur verksamheten ska finansieras och hur den 
ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. Budgeten 
innehåller även en plan för ekonomin för en period av tre år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-16
Framtid Falkenbergs förslag till Mål och budget 2025-2027 samt
exploaterings- och investeringsplan 2025-2029
Bilaga 1 - Nämndernas ramar 2025-2027

Yrkanden
Marcus Jöngren (MP), Per Svensson (S), Susan Pettersson (KD), Miranda
Bodiroza (S), John Störby (S), Petra Hygrell (L) och Kerstin Rosell (S)
yrkar bifall till Framtid Falkenbergs budgetförslag.

Anneli Andelén (C) och Kerstin Angel (C) yrkar bifall till Centerpartiets
budgetförslag.

Sandra Johansson (M) och Johan Idmark (M) yrkar bifall till Moderaternas
budgetförslag.

Roger Valestam (SD) och Daniel Bäck (SD) yrkar bifall till
Sverigedemokraternas budgetförslag.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Marcus Jöngren (MP) med fleras
yrkande på Framtid Falkenbergs budgetförslag mot Sandra Johansson (M)
med fleras yrkande på Moderaternas budgetförslag, Anneli Andelén (C)
med fleras yrkade på Centerpartiets budgetförslag, Roger Valestam (SD)
med fleras yrkande på Sverigedemokraternas budgetförslag och finner att
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Marcus Jöngrens (MP) yrkande.

Reservationer
Sandra Johansson (M), Johan Idmark (M), Anneli Andelén (C), Kerstin
Angel (C), Roger Valestam (SD) och Daniel Bäck (SD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande.

Anteckning
Göran Janko (M) anmäler avvikande mening mot beslutet till förmån för
Sandra Johansson (M) med fleras yrkande.
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§ 198

Budget 2025-2027, KS 2024/179

Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Uppdra kommunstyrelseförvaltningen att göra redaktionella ändringar i 
budgetförslaget inför kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges 
behandling.

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Fastställa skattesatsen för kommunalskatt i Falkenbergs kommun 2025 
till 21,10 kr per intjänad hundralapp.

2. Godkänna Mål och budget 2025-2027 inklusive investeringsplan och 
exploateringsplan 2025 – 2029 i sin helhet.

3. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 nyupplåna, det vill säga 
öka kommunens långfristiga skulder, med totalt 800 mnkr.

4. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande belopp på de lån som sägs upp eller förfaller till 
betalning under 2025.

5. Fastställa internräntan för 2025 till 2,5 %.

6. Fastställa borgensavgiften gällande förmedlade lån till de kommunala 
bolagen till 0,45 %.

7. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Roddklubb med 880 tkr för köp 
av mark.

8. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Motorklubb med 2 000 tkr för 
byggnation av servicebyggnad.

9. Uppdra nämnderna att besluta om inriktning och ekonomi (internbudget) 
för 2025 senast i december 2024.

10. Uppdra kommunstyrelseförvaltningen att uppdatera 
lokalförsörjningsprogrammet i enlighet med budgetbeslutet.

11. Anteckna att alla till kommunstyrelsen inkomna skrivelser, uppdrag med 
mera, som hänskjutits till budgetberedningen i det upprättade 
budgetförslaget 2025, anses behandlade.
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Beskrivning av ärendet
Förslag till Mål och budget 2025-2027 samt exploaterings- och 
investeringsplan 2025-2029 föreligger.

Motivering av beslut
Enligt kommunallagen ska kommuner varje år upprätta en budget Budgeten 
ska specificera skattesatsen, anslag och finansiella mål för god ekonomisk 
hushållning, samt planer för verksamheten och ekonomin över en 
treårsperiod. Förslag till budget ska upprättas av kommunstyrelsen senast i 
oktober, och fullmäktige ska fastställa budgeten före november månads slut.

Ekonomi
I budgeten framgår hur verksamheten ska finansieras och hur den 
ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. Budgeten 
innehåller även en plan för ekonomin för en period av tre år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-16
Framtid Falkenbergs förslag till Mål och budget 2025-2027 samt
exploaterings- och investeringsplan 2025-2029
Bilaga 1 - Nämndernas ramar 2025-2027



Beslutsförslag
2024-10-16

Kommunstyrelseförvaltningen
Ekonomiavdelningen
Katarina Löfberg
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Mål och budget för 2025, budgetramar för 2026, 
kommunplanför 2027 och kommunal skattesats för 
2025, KS 2024/179

Förslag till beslut

Arbetsutskottet beslutar

1. Uppdra kommunstyrelseförvaltningen att göra redaktionella ändringar i 
budgetförslaget inför kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges 
behandling.

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Fastställa skattesatsen för kommunalskatt i Falkenbergs kommun 2025 
till 21,10 kr per intjänad hundralapp.

2. Godkänna Mål och budget 2025-2027 inklusive investeringsplan och 
exploateringsplan 2025 – 2029 i sin helhet.

3. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 nyupplåna, det vill säga 
öka kommunens långfristiga skulder, med totalt 800 mnkr.

4. Bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande belopp på de lån som sägs upp eller förfaller till 
betalning under 2025.

5. Fastställa internräntan för 2025 till 2,5 %.

6. Fastställa borgensavgiften gällande förmedlade lån till de kommunala 
bolagen till 0,45 %.

7. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Roddklubb med 880 tkr för köp 
av mark.

8. Godkänna föreningslån till Falkenbergs Motorklubb med 2 000 tkr för 
byggnation av servicebyggnad.

9. Uppdra nämnderna att besluta om inriktning och ekonomi (internbudget) 
för 2025 senast i december 2024.

10. Uppdra kommunstyrelseförvaltningen att uppdatera 
lokalförsörjningsprogrammet i enlighet med budgetbeslutet.
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11. Anteckna att alla till kommunstyrelsen inkomna skrivelser, uppdrag med 
mera, som hänskjutits till budgetberedningen i det upprättade 
budgetförslaget 2025, anses behandlade.

Beskrivning av ärendet
Förslag till Mål och budget 2025-2027 samt exploaterings- och 
investeringsplan 2025-2029 föreligger.

Motivering av beslut
Enligt kommunallagen ska kommuner varje år upprätta en budget Budgeten 
ska specificera skattesatsen, anslag och finansiella mål för god ekonomisk 
hushållning, samt planer för verksamheten och ekonomin över en 
treårsperiod. Förslag till budget ska upprättas av kommunstyrelsen senast i 
oktober, och fullmäktige ska fastställa budgeten före november månads slut.

Ekonomi
I budgeten framgår hur verksamheten ska finansieras och hur den 
ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. Budgeten 
innehåller även en plan för ekonomin för en period av tre år.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-16
Framtid Falkenbergs förslag till Mål och budget 2025-2027 samt
exploaterings- och investeringsplan 2025-2029
Bilaga 1 - Nämndernas ramar 2025-2027

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Jörgen Hansson
Ekonomichef

Skickas till
Samtliga nämnder och bolag





































































































































































































































Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 177

Falkenbergs kommuns delårsrapport 2024,                
KS 2024/234

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna delårsrapport för januari-augusti 2024.

2. Att göra redaktionella ändringar i texten fram till kommunfullmäktiges 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning har upprättat 
delårsrapport för kommunen 2024.

Det pågår ett medvetet utvecklingsarbete, och Falkenbergs kommunkoncern 
har mycket att vara stolt över. Samtidigt visar verksamheternas analyser att 
det finns strategiskt viktiga frågor att fokusera på framåt, för att förstärka 
förflyttningen mot kommunfullmäktiges mål.

Den sammantagna bedömningen är att Falkenbergs kommun har en delvis 
god ekonomisk hushållning under perioden. Baserat på vad som är känt vid 
delårsbokslutet, kommer samma bedömning med stor sannolikhet att gälla 
även för helåret.

Resultatandelen per 31 augusti uppgår till 5,6 % och prognosen för helåret 
2024 bedöms bli 2,1 %, att jämföra med budgeterade 1,0 %. Resultatmålet 
på 2 % uppfylls för både delåret och enligt prognosen för helåret.

Vid delårsbokslutet uppgår soliditeten till 30,2 %, vilket innebär att det 
finansiella målet är uppfyllt. Soliditetsmålet för kommunen bedöms även 
uppnås på helåret.

Helårsprognosen visar ett positivt resultat på 71,0 mnkr, vilket är 38,5 mnkr 
högre än budgeterat. Skatteintäkter och generella statsbidrag bidrar positivt 
till budgetöverskottet medan verksamhetens nettokostnad förväntas 
överstiga budget. Verksamhetens nettokostnad rymmer nämndernas drift 
och kommungemensamma poster. För nämnderna prognostiseras ett 
överskott som till stor del förklaras av färre barn, elever och omsorgstagare 
än förväntat i verksamheterna. För kommungemensamma poster 
prognostiseras ett underskott framför allt på grund av att kommunen under 
2024 finansierar verksamheten i det kommunala bolaget Falkenberg 
Destination AB, samt kostnader för sanering. För de finansiella posterna 
prognostiseras ett budgetöverskott till följd av lägre utlåningsräntor och 
lägre genomsnittlig upplåning än budgeterat samt inlåningsräntor kopplat 
till en god likviditet under året.
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Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska delårsrapport per augusti upprättas och 
redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-02 
Delårsrapport - Falkenbergs kommun 2024
Delårsrapport - Nämnd 2024 
Bilaga 1 Delårsrapport BUN 2024 
Bilaga 2 Delårsrapport ÖFN Varberg 2024
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§ 192

Falkenbergs kommuns delårsrapport 2024, KS
2024/234

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Godkänna delårsrapport för januari-augusti 2024.

2. Att göra redaktionella ändringar i texten fram till kommunfullmäktiges 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning har upprättat 
delårsrapport för kommunen 2024.

Det pågår ett medvetet utvecklingsarbete, och Falkenbergs kommunkoncern 
har mycket att vara stolt över. Samtidigt visar verksamheternas analyser att 
det finns strategiskt viktiga frågor att fokusera på framåt, för att förstärka 
förflyttningen mot kommunfullmäktiges mål.

Den sammantagna bedömningen är att Falkenbergs kommun har en delvis 
god ekonomisk hushållning under perioden. Baserat på vad som är känt vid 
delårsbokslutet, kommer samma bedömning med stor sannolikhet att gälla 
även för helåret.

Resultatandelen per 31 augusti uppgår till 5,6 % och prognosen för helåret 
2024 bedöms bli 2,1 %, att jämföra med budgeterade 1,0 %. Resultatmålet 
på 2 % uppfylls för både delåret och enligt prognosen för helåret.

Vid delårsbokslutet uppgår soliditeten till 30,2 %, vilket innebär att det 
finansiella målet är uppfyllt. Soliditetsmålet för kommunen bedöms även 
uppnås på helåret.

Helårsprognosen visar ett positivt resultat på 71,0 mnkr, vilket är 38,5 mnkr 
högre än budgeterat. Skatteintäkter och generella statsbidrag bidrar positivt 
till budgetöverskottet medan verksamhetens nettokostnad förväntas 
överstiga budget. Verksamhetens nettokostnad rymmer nämndernas drift 
och kommungemensamma poster. För nämnderna prognostiseras ett 
överskott som till stor del förklaras av färre barn, elever och omsorgstagare 
än förväntat i verksamheterna. För kommungemensamma poster 
prognostiseras ett underskott framför allt på grund av att kommunen under 
2024 finansierar verksamheten i det kommunala bolaget Falkenberg 
Destination AB, samt kostnader för sanering. För de finansiella posterna 
prognostiseras ett budgetöverskott till följd av lägre utlåningsräntor och 
lägre genomsnittlig upplåning än budgeterat samt inlåningsräntor kopplat 
till en god likviditet under året.
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Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska delårsrapport per augusti upprättas och 
redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-02 
Delårsrapport - Falkenbergs kommun 2024
Delårsrapport - Nämnd 2024 
Bilaga 1 Delårsrapport BUN 2024 
Bilaga 2 Delårsrapport ÖFN Varberg 2024



Beslutsförslag
2024-10-02

Kommunstyrelseförvaltningen
Ekonomiavdelningen
Jessica Bernström
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Delårsrapport 2024 - Falkenbergs kommun, KS
2024/234

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna delårsrapport för januari-augusti 2024.

2. Att göra redaktionella ändringar i texten fram till kommunfullmäktiges 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning har upprättat 
delårsrapport för kommunen 2024.

Det pågår ett medvetet utvecklingsarbete, och Falkenbergs kommunkoncern 
har mycket att vara stolt över. Samtidigt visar verksamheternas analyser att 
det finns strategiskt viktiga frågor att fokusera på framåt, för att förstärka 
förflyttningen mot kommunfullmäktiges mål.

Den sammantagna bedömningen är att Falkenbergs kommun har en delvis 
god ekonomisk hushållning under perioden. Baserat på vad som är känt vid 
delårsbokslutet, kommer samma bedömning med stor sannolikhet att gälla 
även för helåret.

Resultatandelen per 31 augusti uppgår till 5,6 % och prognosen för helåret 
2024 bedöms bli 2,1 %, att jämföra med budgeterade 1,0 %. Resultatmålet 
på 2 % uppfylls för både delåret och enligt prognosen för helåret.

Vid delårsbokslutet uppgår soliditeten till 30,2 %, vilket innebär att det 
finansiella målet är uppfyllt. Soliditetsmålet för kommunen bedöms även 
uppnås på helåret.

Helårsprognosen visar ett positivt resultat på 71,0 mnkr, vilket är 38,5 mnkr 
högre än budgeterat. Skatteintäkter och generella statsbidrag bidrar positivt 
till budgetöverskottet medan verksamhetens nettokostnad förväntas 
överstiga budget. Verksamhetens nettokostnad rymmer nämndernas drift 
och kommungemensamma poster. För nämnderna prognostiseras ett 
överskott som till stor del förklaras av färre barn, elever och omsorgstagare 
än förväntat i verksamheterna. För kommungemensamma poster 
prognostiseras ett underskott framför allt på grund av att kommunen under 
2024 finansierar verksamheten i det kommunala bolaget Falkenberg 
Destination AB, samt kostnader för sanering. För de finansiella posterna 
prognostiseras ett budgetöverskott till följd av lägre utlåningsräntor och 
lägre genomsnittlig upplåning än budgeterat samt inlåningsräntor kopplat 
till en god likviditet under året.
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Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska delårsrapport per augusti upprättas och 
redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-02
Delårsrapport - Falkenbergs kommun 2024
Delårsrapport - Nämnd 2024
Bilaga 1 Delårsrapport BUN 2024 
Bilaga 2 Delårsrapport ÖFN Varberg 2024

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Jörgen Hansson
Ekonomichef

Skickas till
Samtliga nämnder
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Målredovisning

Uppföljningen av målen avser målen för perioden 2024-2027. För denna period gäller 
följande mål:

Nämndens mål

1. Vi bygger Tillsammans 

Periodens arbete

Nämnden önskar med sitt mål öka möjligheten till delaktighet och insyn för dom som 
verksamheten är till för, enskilda huvudmän med förordnad god man eller förvaltare. 
Beslutade strategier är samarbete och ökad kommunikation med nämndens huvudmän.

Översyn av hemsidan

Verksamheten har tillsammans med kommunstyrelsens kommunikatörer arbetat aktivt med 
innehållet på sin hemsida under våren 2024. Arbetet pågår och kommer att tas vidare under 
hösten och fortsatt in i 2025. Syftet är att nämndens målgrupper enkelt ska kunna ta del av 
information, sätta sig in i verksamheten och ges ökad insyn samt ges en enkel väg till kontakt. 
Med en informativ och enkel hemsida hoppas verksamheten kunna bespara sig allmänna 
verksamhetsfrågor.

Utbyte mellan politiker och tjänstemän

Utbyte mellan politiker och tjänstemän fortsätter. Under hösten kommer 
överförmyndarnämndens ledamöter att göra studiebesök i verksamheten för att öka 
samarbetet.

Viktiga vägval och avvikelser

Målet om att bygga tillsammans innebär till viss del ändrade arbetsmetoder som förutsätter 
utökad och mer direkt kontakt med nämndens huvudmän, liksom generellt ökade 
samarbeten. Målet är en ambitionsökning och även om förändringen är önskvärd och i linje 
med Ställföreträdarutredningens förslag till förändring inom verksamhetsområdet så 
förutsätter målet tid. Personalomsättning, frånvaro och hög arbetsbelastning under våren 
2024 har gjort att arbete kopplat till målet aktivt har bortprioriterats till förmån för 
fokusering på grunduppdraget.

Resultatet så här långt

Arbete för att nå målet är påbörjat men har pausats. Verksamheten har börjat skruva i 
förhållningssätt och aktiviteter kopplade till ökad kommunikation med huvudmännen. 
Verksamhetens lyhördhet för muntliga klagomål har ökat och bemötandedelar har beaktats i 
utbildning för gode män. Effekter av nämndens mål om digitalisering och effektivisering 
bedöms behöva synas innan verksamheten aktivt kan ta sig an de aktiviteter som målet om 
att arbeta Tillsammans kräver.
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2. Effektiv och hållbar verksamhet

Periodens arbete

Nämndens uppdrag växer i storlek och komplexitet och målet syftar till att effektivisera 
arbetsprocesser och metoder, bland annat för att säkerställa att verksamheten är långsiktigt 
hållbar. Det omfattar såväl organisation som medarbetare och arbetsmiljö.

Granskningen av årsräkningar tar längre tid än önskat

Nämndens enskilt mest tidskrävande del av tillsynsuppdraget utgörs av att granska gode 
mäns och förvaltares årsredovisningar. Alla ställföreträdare lämnar en årsredovisning före 
den 1 mars varje år. Nämndens mål om att samtliga årsredovisningar ska vara granskade 
inom sex månader från inkommen handling kommer inte att hållas i år. Den 31 augusti var 
53 procent av inkomna årsräkningar granskade. Vid samma tid förra året var motsvarande 
siffra cirka 80 procent.

Granskningen görs mer effektiv i takt med att den digitaliseras, men förutsätter att 
nämndens gode män och förvaltare lämnar in sin årsredovisning digitalt. I dagsläget kommer 
knappt 30 procent in den vägen. Det sker en liten successiv ökning av digitala inlämningar 
från år till år. Mellan 2023 och 2024 är ökningen 36 stycken i antal och 2024 är 28,5 procent 
av räkningarna inlämnade digitalt. Nämnden har ett högre mål för mandatperioden och 
kommer att arbeta med förändring hos nämndens ställföreträdare inom ramen för 
digitaliseringsprojektet.

Verksamheten har inför inlämning av årsräkningar hållit utbildningar för gode män och 
förvaltare i syfte att höja kvaliteten i de underlag som lämnas in. Utbildningar har hållits på 
plats i alla tre samverkanskommuner såväl som digitalt. Den grundutbildning som 
verksamheten håller för alla nya gode män och förvaltare innehåller redovisning och 
kontostruktur, dessa delar får också ett allt större fokus.

Granskningen av årsräkningar kommer att vara högsta prioritet under hösten 2024.

Verksamhetsnära möjligheter till effektivisering

Utifrån verksamhetens behov av att avlasta sig, och med anledning av de utmaningar som 
följt av vårens höga arbetsbelastning, försöker verksamheten synliggöra möjliga 
effektiviseringar av delar som inte tas om hand av digitaliseringsprojektet. Efter en 
gemensam brainstorming, där mindre detaljer tagits om hand, har initiativ tagits med 
Varberg Direkt för att nå ett bättre samarbete och för att få möjlighet att i större utsträckning 
styra allmänna frågor dit i stället för direkt till verksamheten. I effektiviseringssyfte har 
nämnden under våren givit utökad delegation till handläggare för beslut om samtycke till 
egendoms fördelning (arvskifte) och telefontiden för varje enskild handläggare har 
korrigerats. Åtgärder pågår för att skapa en på sikt mer effektiv verksamhet.

Viktiga vägval och avvikelser

Anledningen till förseningen av årets granskning av årsräkningar är personalomsättning och 
frånvaro i handläggargruppen som krävt hårda prioriteringar under våren. Nämnden har 
tidigare konstaterat att utan kontinuerlig prioritering av granskningen så nås inte en 
handläggningstid om sex månader. Arbetsbelastningen i gruppen har varit sådan att 
granskningen inte har kunnat prioriteras på det sätt som krävs under våren och fördröjda 
handläggningstider har därmed varit väntade. Nämnden har på begränsad tid anställt två nya 
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medarbetare utöver ersättare för föräldralediga eller medarbetare som slutat. Det har dock 
visat sig inte varit tillräckligt för att nämndens granskningsmål ska kunna hållas.

Verksamheten har under 2024 fortsatt med den ”förgranskning” som man provade för första 
gången under 2023. Även om synbara resultat av förgranskningen inte kunde påvisas under 
2023 så valde verksamheten att fortsätta med förgranskningen 2024 i syfte att på riktigt 
kunna utvärdera arbetsmetoden efter två års användning. Utvärdering av huruvida 
arbetsmetoden ökar effektiviteten kommer att göras efter färdigställd granskning. 

Under verksamhetsnära dialog om effektivisering har stenen om tillgänglighet lyfts. 
Nämnden har en god tillgänglighet och håller just tillgänglighet och bemötande högt, men 
kan man tänka annorlunda om vad god tillgänglighet är? Inga vägval är gjorda men med 
nyupptagen dialog med Varberg Direkt torde finnas en möjlighet att förflytta en större del av 
verksamhetens telefonsamtal dit och ändå upprätthålla en god tillgänglighet.

Arbetsmiljöenkäter visar att nämnden har en hög andel medarbetare som ser fram emot att 
gå till arbetet och som tycker att arbetet känns meningsfullt. Nämnden har mål om att det 
ska fortsätta så. Med den höga arbetsbelastning som följt av nämnd personalomsättning har 
särskilda aktiviteter kring arbetsmiljö och fortsatt grupputveckling nedprioriterats under 
våren. Verksamhetens fokus har varit aktiv bevakning av arbetsbelastning och kollegial 
omfördelning.

Resultatet så här långt

Nämndens granskningsmål är att samtliga årsräkningar ska vara granskade inom sex 
månader. Målet kommer inte att nås under året. Andelen årsräkningar där handlingar 
(behöver) kompletteras är fortfarande hög, mellan en tredjedel och en fjärdedel av hittills 
granskade årsräkningar är kompletterade. Däremot är andelen som granskats med 
korrigering lägre än tidigare, 19 procent fram till den 31 augusti jämfört med uppåt 30 
procent tidigare. Verksamheten har ställt om granskningen mot att göra färre korrigeringar 
och resultatet är i den delen positivt.

3. Digitala arbetssätt är en självklarhet

Periodens arbete

Överförmyndarnämnden har under vårvintern 2024 startat upp ett projekt om att 
digitalisera verksamheten som idag till övervägande del är pappersburen. Projektet pågår 
under 2024 – 2025 och samfinansieras under perioden av de samverkande kommunerna. 
Projektet drivs av projektledare från Varbergs kommuns IT-avdelning.

Verksamheten förbereder parallellt för inscanning av pappersakter för att göra dem till 
digitala akter. Inscanningen beräknas ta ett år. Implementerings- och förändringsarbete 
väntas ta vid under vintern 2024/2025 och medför förändringar för såväl verksamhetens 
medarbetare som dess gode män och förvaltare.

Viktiga vägval och avvikelser

Våren har inneburit en förstudiefas med omvärldsbevakning av andra kommuners vägval och 
digitaliseringsarbete samt av tillgängliga verksamhetssystem. Projektet är nu i fasen att göra 
ett vägval vad gäller val av fortsatt verksamhetssystem och bedömning av fortsatta 
konsekvenser i förhållande till detta.
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Resultatet så här långt

Projektet fortlöper som planerat. När det är slutfört förväntas vinster i effektivitet och 
arbetsmiljö.

Målet om digitalisering är prioriterat och en medarbetarresurs om 40 procent är särskilt 
avsatt för projektet.

4. Hög tilltro till verksamheten

Periodens arbete

Att de som kommer i kontakt med överförmyndarnämnden har en hög tilltro till nämnden 
och verksamheten har varit ett av nämndens fokusområden under en längre tid. Tilliten ska 
vara hög till verksamheten, men även till de som företräder verksamheten i form av sina 
ställföreträdarskapsuppdrag. 

Kunniga och väl lämpade ställföreträdare

Verksamheten har under 2024 fortsatt att hålla grundutbildningen för nämndens 
ställföreträdare genom ABF. Arbetssättet har varit lyckosamt under 2023 och upplägget har 
fortsatt så.

Under våren hölls ett fortbildningstillfälle för ställföreträdarna i samarrangemang med 
Hallands godmansförening. Utbildningen hade temat ”demenssjukdom och bemötande”. 
Demenssamordnare från Varbergs kommun berättade bland annat om olika typer av 
demenssjukdomar (kognitiv sjukdom) och hur symptomen kan yttra sig. De gav också en 
genomgång av vad kommunen kan hjälpa till med om någon drabbas av kognitiv sjukdom. 
En annan del av utbildningen fokuserade på hur man bör bemöta personer med kognitiv 
sjukdom, bland annat för att skapa förtroende och dämpa oro. Cirka 35 gode män och 
förvaltare deltog. Föreläsningen var uppskattad och gav en god första inblick i vad kognitiv 
sjukdom är, vilken hjälp kommunen kan bidra med samt hur man bör bemöta någon med 
kognitiv sjukdom.

Aktivt rekryteringsarbete

Nämnden har fortsatt tillgång till gode män och förvaltare till de nya huvudmän som är i 
behov av hjälp. Rekryteringsinsatser görs kontinuerligt för att möta behovet av ytterligare 
ställföreträdare. Under våren 2024 annonserades efter nya ställföreträdare genom en 
annonsartikel där en god man intervjuades och gav ett ansikte till rollen som god man, med 
uttryck för det personliga mötet och den goda känslan att göra gott för någon annan. Artikeln 
publicerades förutom i Hallands nyheter även som digital annonsartikel på tidningens 
hemsida och fick god spridning. Verksamhetens uppfattning är att formatet gav bra respons 
och att ett flertal nya ställföreträdare rekryterades genom artikeln.

Kort därefter deltog verksamheten på Varbergs kommuns seniormässa i samarbete med 
Hallands godmansförening. Även det bidrog sannolikt till ett ökat inflöde av 
intresseanmälningar för godmanskap under våren.

Under sommaren annonserades på helsida i Markbladet samt i Borås tidnings sommarbilaga. 
Insatsen har gett visst resultat med några nya intresseanmälningar efter sommarens slut.
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Viktiga vägval och avvikelser

Verksamheten har även under rådande arbetsbelastning valt att fortsätta prioritera hög 
tillgänglighet, god service, råd och stöd samt bra bemötande.

Internt kvalitetshöjande arbete har fått stå tillbaka under perioden med hänvisning till 
rådande arbetsbelastning.

De särskilda och löpande utbildningar i redovisning för nämndens gode män och förvaltare 
som planerats för har bortprioriterats. Utbildningen är tidskrävande då syftet är att höja 
kvaliteten i enskilda ställföreträdares redovisning och då få kan erbjudas hjälp vid varje 
enskilt tillfälle.

Resultatet så här långt

Med undantag av den särskilda utbildningen i redovisning har utbildning och fortbildning för 
nämndens gode män och förvaltare fortlöpt som planerat och med bra resultat. Antalet 
deltagare på fortbildningstillfället var större än normalt och större än under motsvarande 
tillfälle 2023. Även rekryteringen av nya gode män och förvaltare har gått bra och i stora drag 
följt verksamhetens rekryteringshjul.

Sammanfattning av målarbetet

Överförmyndarnämnden har med sina nya mål markerat en ambitionshöjning. Det gäller 
framför allt digitaliseringsarbetet, men det gäller även kontakt och dialog med de som 
nämnden är till för, enskilda huvudmän med god man eller förvaltare.

Årets verksamhetsplan är gjord i linje med nämndens nya mål. Planen har visat sig vara 
alltför ambitiös i förhållande till årets rådande personalsituation. Verksamheten har fått 
backa till sitt grunduppdrag och under rådande situation har även det inneburit en utmaning 
med en hög arbetsbelastning. Det pågår aktivt arbete kring alla nämndens mål, men med 
anledning av ovan är variationen stor i hur långt målarbetet kommit.

Sammantaget har nämnden tagit kliv framåt efter årets åtta första månader. Arbetet kring 
nämndens mest prioriterade mål, digitalisering, går enligt plan. Vårens förstudie är klar och 
digitaliseringsprojektet går under hösten in i nästa fas.

Aktiviteter som syftar till måluppfyllelse av målen som rör ökad kommunikation och dialog 
har bort- eller nedprioriterats. Målen ligger inom räckhåll under mandatperioden, men 
förutsätter tid. Med en något lugnare arbetssituation framåt 2025 kan också det kollegiala 
kvalitetsfrämjande utbytet prioriteras och arbetet med fortsatt grupputveckling återupptas. 
Vårens arbetsmiljöarbete har bestått i att understödja medarbetare på plats och det goda 
arbete som görs i verksamheten.
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Verksamhetens utveckling och ekonomiska ställning

Verksamhetens utveckling

Betydelsefulla händelser

Överförmyndare i väst har under vinter och vår 2024 haft en förhållandevis hög 
personalomsättning i handläggargruppen med sjukskrivningar, föräldraledighet och 
medarbetare som valt att gå vidare till annat arbete inom kommunen. Samtliga tjänster är 
ersatta och verksamheten har även överanställt för att klara bortfallet. Trots det så påverkar 
personalomsättningen nämndens kvalitativa resultat och dess påverkan kommer att märkas 
under hela året.

Överförmyndarnämnden har under första delen av året startat upp ett digitaliseringsprojekt i 
syfte att digitalisera möjliga delar av ärendehandläggning och verksamhet. Projektet 
förväntas påverka verksamhetens utveckling och effektivitet. Projektet löper över två år och 
är nu i en förstudiefas.

Kritiska kvalitetsfaktorer

Verksamhetens arbete med att komplettera ofullständiga handlingar som en del i 
granskningen av ställföreträdares årsredovisning är fortsatt förhållandevis stort. 
Kompletteringarna är mycket tidskrävande. Kompletteringar har gjorts i mellan en tredjedel 
och en fjärdedel av hittills granskade årsräkningar. Däremot verkar andelen som granskas 
med korrigering sjunka då andelen är lägre under perioden än tidigare, 19 procent fram till 
den 31 augusti jämfört med uppåt 30 procent för helåret tidigare. Verksamheten har ställt om 
granskningen mot att göra färre korrigeringar och resultatet är i den delen positivt så här 
långt.

Nämndens målgrupper har sannolikt märkt av vårens personalomsättning genom fördröjda 
handläggningstider. Granskningen av årsräkningar är försenad som tidigare nämnts. Ett 
stickprov av handläggningstider från inkommen anmälan/ansökan om god man eller 
förvaltare till, av verksamheten, lämnat förslag på ställföreträdare visar fördröjda 
handläggningstider i cirka en tredjedel av inkomna ärenden. (Stickprov har gjorts i 20 
procent av inkomna ärenden; 25 av 126 st, 9 av dessa har fördröjda handläggningstider) 
Beslut om anordnande av god man till ensamkommande barn är prioriterat och 
handläggningstiderna hålls här.

Kompetensutveckling för medarbetare har fortgått, liksom löpande arbetsmiljöarbete. 
Personalomsättningen har dock gett en stor arbetsbelastning som märks av bland 
medarbetarna och som inneburit att fokus har behövt ligga i att klara nämndens 
grunduppdrag.

Det ekonomiska resultatet ser bra ut och budget hålls.
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Ekonomiskt resultat 

Verksamhet Utfall 
jan - 
aug 

2024 

Budget 
jan - 
aug 

2024 

Budget 
jan- 
aug 
Jmf 

Utfall 
jan - 
aug 

2024 

Helårs-
prognos 

aug 
2024 

Budget 
2024 

Budget 
2024 

Jmf 
Prognos 

2024 

Utfall 
jan - 
aug 

2023 

Nämnds- och 
styrelseverks

0,3 0,2 0,0 0,3 0,4 0,0 0,2

Övrig politisk 
verksamhet

8,4 10,3 1,9 6,5 7,0 0,5 8,7

Flyktingverksamhet 0,0 0,0 0,0

Summa Vht 8,7 10,5 1,9 6,8 7,3 0,5 8,9

Nämndverksamheten redovisar för perioden januari - augusti en nettokostnad på 0,3 
mnkr. Utfallet är i linje med periodens budget och även i samma nivå som föregående års 
utfall för samma period.

Överförmyndarverksamheten redovisar en nettokostnad för perioden på 8,4 mnkr. 
Utfallet ligger ungefär i samma nivå som motsvarande period föregående år.

Nettokostnaden är 1,9 mnkr lägre jämfört med budget för perioden. Den positiva avvikelsen 
beror bland annat på lägre personalkostnader på grund av glapp mellan anställningar, 
sjukskrivningar samt att en heltidsanställd ersattes med en femtioprocentig anställning 
under våren. Kostnaden för arvoden till gode män är lägre än periodens budget men väntas i 
slutet av året vara enligt budget då cirka hälften av utbetalningarna återstår. Ej utnyttjade 
konsultmedel (för digitaliseringsprojektet) bidrar också till den positiva avvikelsen, men 
konsultbudgeten planeras att användas löpande under hösten.

Flyktingverksamheten redovisar för perioden en nettokostnad på 35 tkr, utfallet består 
av arvoden till gode män samt tolkkostnader. Återsökning av statliga medel görs i september.

Prognos för helåret är ett överskott på 0,5 mnkr på grund av ovan nämnda orsaker.

Investeringar

Inte aktuellt.
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Väsentliga personalförhållanden

Allmänt

Nämnden har haft personalomsättning och hög arbetsbelastning under våren. Två 
medarbetare har valt att gå vidare till annat arbete, en medarbetare har gått på 
föräldraledighet och därtill har två medarbetare varit sjukskrivna (långtidssjukskrivningar av 
varierande längd). Samtliga medarbetare har varit erfarna och även om tjänsterna täckts för 
genom nya medarbetare så har upplärning tagit såväl tid som kraft. Nämnden har 
överanställt sedan början av sommaren men åtgärden har inte varit tillräcklig för att hinna 
sänka arbetsbelastningen i önskad grad eller för att hämta i kapp påverkade resultat. 

Det har inte varit några tillbud eller skador.

Personal- och kompetensförsörjning

Nämnden har historiskt en låg personalomsättning, men med en växande verksamhet och 
allt större handläggargrupp så har personalomsättningen ökat sedan något år tillbaka. Som 
beskrivits ovan har två medarbetare gått vidare till annat arbete och två medarbetare har 
under en längre tid varit frånvarande av annan anledning. Nämnden har normalt inte svårt 
att hitta medarbetare vid rekrytering men då vissa av de anställningar som nu erbjudits varit 
tidsbegränsade har rekryteringsarbetet varit något trögare än vanligt. Det har också varit 
något glapp mellan anställningar och underbemanning vad gäller antalet medarbetare. 
Nämnden har idag flera tidsbegränsade anställningar och idag arbetar femton medarbetare 
på förvaltningen.

Sjukfrånvaro

Sjukfrånvaron de senaste tolv månaderna ligger på 9,53 procent. En ökad korttidsfrånvaro 
syns i alla åldersgrupper utom 50 år och uppåt. Den markant ökade sjukfrånvaron beror på 
en långtidssjukskrivning under vår och sommar samt en sjukskrivningsperiod under 
vårvintern. Nämndens mål om 3,5 procent sjukfrånvaro på årsbasis kommer inte att hållas 
under 2024.
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Kompletterande rapportering

Gemensamt resultat - Varberg, Falkenberg och Mark

Beskriven personalomsättning har naturligtvis gjort att verksamheten inte har kunnat 
hantera ärendemängden fullt ut och att prioriteringar har behövt göras. Granskningen av 
årsräkningar har inte kunnat prioriteras med mindre än att ansökningsärenden får 
handläggningstider som inte bedömts vara acceptabla. Därav har granskningen inte 
prioriterats på det sätt som tidigare konstaterats behövs för att handläggningstiden sex 
månader ska kunna hållas. Efter årets fyra första månader rapporterades inte några 
markanta avvikelser i handläggningstiden jämfört med föregående år, fördröjningen har 
skett därefter. Förgranskningen av årsräkningar som gjorts både under 2023 och 2024 ska 
utvärderas i sin helhet när granskningen är färdig. Resultaten hittills tyder dock inte på att 
arbetsmetoden är effektiv. Det synes vara ett förhållandevis lågt antal ärenden som 
kompletteras i förgranskningen (d.v.s. den första översiktliga kollen). Sett till arbetstiden 
som läggs ned, och med risken för dubbelarbete vid behov av ytterligare komplettering längre 
fram, lutar det åt att arbetsmetoden inte tas upp igen.

Granskning av årsräkningar kommer att utgöra höstens prioritering med yttersta mål att 
granskningen ska vara färdigställd före årsskiftet.

Ekonomiskt resultat

Verksamhetskostnader Utfall jan-
aug 2024

Budget 
2024

Utfall jan-
aug 2023

Intäkter 0 -7,9 0

varav försälj. Falkenberg 0 -4,0 0

varav försälj. Mark 0 -3,9 0

Personalkostnader 7,0 12,2 7,6

- varav kostnader Gode män 1,4 2,6 1,7

- varav kostnader Handläggare 3,6 6,2 3,8

- varav bil- och omkostnaders. 0,2 0,3 0,2

Övriga verksamhetskostnader 1,4 2,7 1,0

- varav lokalkostnader 0,2 0,3 0,2

Totalt gemensam överförmyndarnämnd 8,4 14,9 8,7

Tabellen visar Överförmyndare i Västs utfall för perioden januari - augusti 2024 i mnkr
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Ekonomiskt resultat Falkenberg

Verksamhet Utfall jan-aug 
2024

Budget jan-
aug 2024

Budgetaavikelse Utfall jan - aug 
2023

Nämnd 108 209 101 114

Förvaltning 0 0 0 1

God man EKB 57 0 -57 -40

Summa 165 209 45 75

Tabellen visar Falkenbergs utfall i tkr för januari - augusti 2024

Nämnden gör för perioden ett överskott på 101 tkr, bland annat på grund av lägre 
arvodeskostnader och utbildningskostnader.

Förvaltningens utfall följer budgeten för perioden. Verksamhetskostnader i form av köp av 
verksamhet från överförmyndarnämnden Varberg faktureras endast en gång per år i 
samband med årsbokslut.

God man för ensamkommande barn gör för perioden ett underskott på -57 tkr. Utfallet 
avser arvoden till god man, schablonersättning för två stycken barn och ersättning för 
återsökta kostnader. Ersättning från Migrationsverket betalas ut som ett engångsbelopp när 
barnet blir anvisad sin kommun och kan således påverka efterföljande år om godmanskapet 
kvarstår.

Prognos Prognosen för helåret är ett överskott på 300 tkr jämfört med budget. Detta på 
grund av lägre kostnader för köp av verksamhet från överförmyndarnämnden Varberg, till 
följd av främst lägre personalkostnader än budgeterat.

Ekonomiskt resultat Mark

Verksamhet Utfall jan-aug 
2024

Budget jan-
aug2024

Budgetavvikelse Utfall jan-
aug 2023

Nämnd 78 128 50 98

Förvaltning 0 0 0 10

God man EKB 24 0 -24 1

Summa 102 128 26 109

Tabellen visar Marks utfall i tkr för januari - augusti 2024

Nämnden redovisar för perioden en nettokostnad på 78 tkr. Utfallet avviker positivt mot 
periodens budget med 50 tkr.

Förvaltningens utfall följer budgeten för perioden. Verksamhetskostnader i form av köp av 
verksamhet från överförmyndarnämnden Varberg faktureras endast en gång per år i 
samband med årsbokslut.

God man för ensamkommande barn redovisar en nettokostnad på 24 tkr. Kostnaderna 
består av arvoden för godmanskap.

Prognos för helåret är i linje med budget. Den gemensamma nämnden väntas göra ett 
överskott. För Marks del skulle storleken på överskottet ha varit i paritet med Falkenbergs 
överskott, om det inte vore för den halvtidstjänst som Mark finansierar fullt ut 2024. 
Prognosen för Mark är därför ett utfall i enlighet med budget. 
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1 Kommunstyrelsen

1.1 Sammanfattning

Verksamhet

Säkerhet och beredskapsfrågor har fortsatt varit i fokus under året. Sedan årsskiftet leds kommunens 
säkerhetsarbete från kommunstyrelseförvaltningen. Utveckling pågår kring kommunens arbete med 
krisberedskap och civilt försvar i syfte att öka kommunens robusthet. Insatser inom 
trygghetsområdet och brottsförebyggande arbete pågår bland annat utifrån handlingsplan för ökad 
trygghet och säkerhet där samtliga aktiviteter inom ramen för planen är påbörjade.

Större ärenden under perioden har varit målbild för stadskärnan, uppdraget om Stortorget och 
organisationsutredningarna gällande miljö- och hälsoskyddsförvaltningen, 
arbetsmarknadsavdelningen och destinationsbolaget.

Hittills under 2024 har fem detaljplaner vunnit laga kraft och tre nya planbesked inkommit. Arbete 
pågår just nu med 33 detaljplaner där vi förväntar oss att ytterligare cirka fem detaljplaner går till 
antagande innan årets slut. Arbetet med en strategi för Norra och Södra Åstranden har påbörjats.

Inom näringslivsarbetet och näringslivsservice har fokus legat på att utveckla service och bemötande 
inom tillsyn inom kommunens myndighetsutövande verksamheter och att implementera 
servicegarantin. Kommunen driver tillsammans med regionen ett utvecklingsarbete för att stärka de 
blå och gröna näringarna. I det ingår ett arbete med att säkra framtidens matproduktion, liksom 
arbetet med en blå bioekonomi. För att öka företagens förståelse av och möjligheterna med AI har 
kommunen initierat en uppstart av ett samarbetsprojekt inom robotteknologi.

Inom hållbarhetsarbetet växer Falkenbergs klimatinitiativ då fler och fler företag vill ansluta sig. 
Under maj månad var Falkenbergs kommun värd för den regionala konferensen Hallands resa mot 
Agenda 2030. Ett förslag till energistrategi har färdigställts under perioden och kommer att lyftas till 
kommunstyrelsen under hösten. Förslag till program för mäns våld mot kvinnor skickades ut på 
remiss före sommaren.

Medarbetare

Sjukfrånvaron har minskat något i relation till motsvarande period föregående år och ligger nu på 
5 %. Korttidsfrånvaron har ökat något, samtidigt som långtidssjukfrånvaron har sjunkit. Arbetsmiljön 
inom kommunstyrelsens verksamheter har generellt förbättrats genom insatser för att stärka 
samarbete och gruppdynamik. Flera avdelningar har också arbetat med att tydliggöra mål och 
styrning efter förra årets arbetsmiljöenkät. Under perioden har organisatoriska förändringar 
genomförts med tillförordnade chefer, till exempel inom samhällsplaneringsavdelningen.

Driftredovisning

Kommunens driftredovisning visade ett positivt resultat för perioden med en budgetavvikelse på 7,3 
miljoner kronor. Kansliavdelningen, näringslivsavdelningen och HR-avdelningen uppvisar alla positiva 
budgetavvikelser på grund av vakanser, högre intäkter och lägre kostnader. Bemanningsenheten har 
dock en betydande negativ avvikelse på grund av minskat antal sålda timmar och 
rekryteringskostnader, medan färdtjänsten visar ett överskott tack vare ett nytt avtal som sänkt 
snittpriset per resa. Periodens resultat ligger i linje med årsprognosen som visar en positiv 
budgetavvikelse på 7,1 miljoner kronor.
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Inom affärsverksamheten redovisar exploateringsverksamheten ett resultat på 8,4 miljoner kronor, 
medan elproduktionen visade en budgetavvikelse på 6,5 miljoner kronor på grund av både lägre 
elpriser och minskad vindkraftsproduktion. Prognosen för affärsverksamheten på helåret är ett 
budgetöverskott på 0,2 miljoner kronor.

1.2 Verksamhet

1.2.1 Verksamhetens utveckling

1.2.2 Målredovisning

1.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

1.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

Till stor del handlar kommunstyrelseförvaltningens bidrag till målet om utbildning och omsorg med 
hög kvalitet om att förvaltningen stödjer kärnverksamheterna och första linjens chefer. I de 
strategiska och övergripande processerna och projekten innebär förvaltningens arbete att säkerställa 
att de övergripande målen beaktas och är prioriterade. Det handlar om allt från samhällsplanering till 
digital utveckling. Även förvaltningens arbete kopplat till de övergripande målen kring hållbarhet och 
näringsliv bidrar till måluppfyllelse inom utbildning och omsorg.

1.2.2.1.2 Sammanfattande analys

1.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

1.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
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ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

1.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

Stärkta förutsättningar för omställning i koncernen

Under perioden har ett stort fokus legat på planering, förankring och genomförande av 
analysprocesser kopplat till EU:s nya krav på hållbarhetsrapportering, Corporate Sustainability 
Reporting Directive (CSRD) där Stadshus AB blir rapporteringsskyldiga från 2025. En viktig del i 
arbetet är att säkerställa att CSRDs krav och genomförande hänger samman med ordinarie 
verksamhetsstyrning och uppföljning.

Den nulägesanalys som genomförs inom ramen för Lokal Agenda 2030 är klar och kommer att 
presenteras under hösten. De nyckeltal som följs upp inom ramen för agendan kan med fördel 
kopplas till de krav som ställs inom ramen för CSRD.

Arbetet med avfallsstrategin går in i sitt slutskede och planen är att förslaget till strategi ska skickas 
ut på remiss vid årsskiftet.

Stimulera och samverka för omställning i samhället

Falkenbergs klimatinitiativ växer då fler och fler företag vill ansluta sig. Nätverkets form och 
arbetssätt omformas löpande tillsammans med företagen för att möte de behov som finns.

Under maj månad var Falkenbergs kommun värd för den regionala konferensen Hallands resa mot 
Agenda 2030.

Hållbara energisystem

Arbetet med energistrategin har fortsatt och förslaget till strategi börjar bli klart.

Trygghet, inkludering och brottsförebyggande

Kommunstyrelseförvaltningen har haft två utredningsuppdrag kopplat till trygga och goda 
uppväxtvillkor under perioden, en utredning av förutsättningarna för att etablera en familjecentral i 
centrala Falkenberg och en utredning i syfte att minska barnfattigdomen i kommunen.

Förslag till program för mäns våld mot kvinnor skickades ut på remiss före sommaren. Planen är att 
förslag till program ska presenteras för hållbarhetsutskottet under hösten.

Den lägesbild som arbetas fram tillsammans med Polismyndigheten inom ramen för det 
brottsförebyggande arbetet är i slutfas. Nästa steg i arbetet är att identifiera åtgärder inom de 
prioriterade samverkansområden som pekas ut i lägesbilden.

Arbetet inom ramen för Handlingsplan för trygghet och säkerhet fortlöper och samtliga aktiviteter 
inom ramen för planen är påbörjade.

Robusthet och beredskap

Sedan årsskiftet leds kommunens säkerhetsarbete från kommunstyrelseförvaltningen, vilket ger bra 
möjligheter att prioritera och fokusera arbetet kring kommunens beredskap. Utveckling pågår kring 
kommunens arbete med krisberedskap och civilt försvar.
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Arbetsmarknad

Social hållbarhet uppnås när deltagare kommer i ett sammanhang, lär sig språket, utvecklar sina 
förmågor och på olika sätt närmar sig arbetsmarknaden. Detta leder till positiva effekter inte bara för 
individen utan också för deras familjemedlemmar och personer i deras omgivning.

Arbetsmarknadsavdelningen bidrar till ekonomisk hållbarhet genom att arbete minskar individers 
beroende av försörjningsstöd. Indirekt stödjer avdelningen även genom att hjälpa individer att hitta 
arbete, bli ekonomiskt självständiga och därmed kunna bidra till samhället.

1.2.2.2.2 Sammanfattande analys

Inom kommunstyrelseförvaltningen pågår flera utvecklingsinitiativ. En utmaning som påverkar 
genomförandet och progressionen mot de mål som kommunfullmäktige har satt, är förvaltningens 
förmåga att prioritera och planera de initiativ som berör flera delar av kommunkoncernen. 
Kommunen påverkas även av många nya lagkrav inom hållbarhetsområdet. Förmåga att samordna, 
samverka och gemensamt prioritera resurser kommer att vara avgörande för genomförandekraft och 
effektivitet.

1.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Andel som avslutas till arbete eller studier från AMA 28 % 39 %

Andel arbetsgivare som är nöjda med det stöd de har fått från AMA 100 % 100 %

Andel deltagare som avslutas från AMA och går till arbete eller studier har minskat i relation till 
föregående år. Nöjdheten med stöd från AMA hos arbetsgivarna är fortsatt stor.

Rådande lågkonjunktur samt ökad arbetslöshet påverkar möjligheterna för AMA:s målgrupp att få ett 
arbete negativt. Verksamhetens bedömning är att målgruppen generellt har något större svårigheter 
och utmaningar jämfört med tidigare år, vilket gör att uppdraget att nå andel som går till arbete eller 
studier försvåras.

Till analysen kan tilläggas att de deltagare inom AMA:s verksamhet som bedöms ha kommit närmare 
arbetsmarknaden är tidigare ibland flyttas över till Arbetsförmedlingens program och insatser. Från 
ett individperspektiv kan det innebära ett steg närmre arbete och egen försörjning. Av de personer 
som avslutats hos AMA under januari-augusti i år har 12 % förts över till Arbetsförmedlingen, jämfört 
med 11 % under motsvarande period 2023.  

1.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.
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1.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

Omvärld och etablering

Trots en fortsatt orolig omvärld och ett ansträngt ekonomiskt läge är känslan att Falkenbergs 
näringsliv har klarat sig bra så här långt. Förvaltningen följer utvecklingen kontinuerligt.

Etableringsförfrågningar är färre än tidigare och processerna tar längre tid. En viktig del i att 
säkerställa en framtida tillväxt är att säkra tillgång till verksamhetsmark. Här pågår det ett arbete 
med flera detaljplaner. En viktig etablering för Falkenberg, både ur ett näringslivs- och 
destinationsperspektiv är Strawberry som väntas öppna sitt nya hotell redan under nästa år.

Näringslivsservice

Inom ramen för näringslivsservice har fokus under året legat på att utveckla service och bemötande 
inom tillsyn inom kommunens myndighetsutövande verksamheter och att implementera den 
servicegaranti som kommunstyrelsen antog i början av året.

I årets mätning av kommunens service vid myndighetsutövning redovisar Falkenberg ett totalt Nöjd 
Kund Index (NKI) på 73, vilket är en försämring från föregående års NKI på 75. Prioriterade 
utvecklingsområden framåt är information och kompetens.

Kompetensförsörjning och arbetsmarknad

Avdelningens insatser för att stimulera samverkan kring kompetensförsörjning inom kommunen har 
innehållit bland annat branschträffar och kompetenskampanjer. Näringslivsavdelningen driver för 
närvarande tre digitala kampanjer för att marknadsföra Falkenbergs jobbmöjligheter. Under våren 
arrangerade näringslivsavdelningen en ny jobb- och utbildningsmässa.

Arbetsmarknadsavdelningen har löpande kontakt med arbetsgivare för att underlätta anställningar 
för individer som behöver stöd och insatser för att kunna arbeta och vara i egen försörjning. För att 
näringslivet lokalt ska vara starkt så behövs det kompetens på olika nivåer och det är viktigt att varje 
individ som kan bidra till produktivitet och välfärd gör det utifrån sina förutsättningar.

Utveckling och innovation

Tillsammans med regionen driver kommunen ett utvecklingsarbete för att stärka de blå och gröna 
näringarna. I det ingår ett arbete med att säkra framtidens matproduktion, liksom arbetet med en 
blå bioekonomi.

För att öka företagens förståelse av och möjligheterna med AI har kommunen initierat en uppstart av 
ett samarbetsprojekt inom robotteknologi – Mobile Aloha. Projektet är ett initiativ som syftar till att 
utforska och implementera avancerad robotteknologi i det lokala näringslivet.

1.2.2.3.2 Sammanfattande analys

En effektiv, transparent och kvalitetssäker och hållbar samhällsbyggnadsprocess är avgörande för om 
kommunen ska kunna växa utifrån ett näringslivsperspektiv. Ett utvecklingsområde är kommunens 
förmåga att dela med sig av kommunens utveckling och aktuellt inom samhällsbyggnadsområdet. 
Näringslivsavdelningen kommer under hösten att lansera ett nyhetsbrev med fokus på vad som 
händer i Falkenbergs kommun, vilka evenemang som är på gång, vilka beslut som har tagits inom 
kommunen och nyheter inom näringslivet.

Att uppnå service och bemötande i toppklass kräver kontinuerligt utvecklingsarbete för att skapa en 
kultur och arbetsmetoder där dialog, information och förståelse står i fokus.
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Det krävs ett fortsatt fokuserat regionalt arbete för att kunna säkra en framtida hållbar 
matproduktion och åstadkomma ett systemtänk för att vara bättre rustade inför framtiden.

För att säkerställa företagens hållbara konkurrenskraft är det nödvändigt att öka både kommunens 
och företagens innovationsförmåga och digitaliseringstakt.

1.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

1.3 Väsentliga personalförhållanden

1.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Den totala sjukfrånvaron för kommunstyrelseförvaltningens medarbetare var under perioden januari 
till juli 4,98 %, vilket visar en positiv trend jämfört med samma period 2023 då den låg på 5,40 %. Den 
totala sjukfrånvaron nådde sin högsta nivå i februari med 6,0 %, men sjönk därefter till 3,7 % i juli, 
vilket följer en övergripande trend över året.

Korttidsfrånvaron (1 - 14 dagar) uppgick till 2,42 %, vilket är en liten ökning från 2,30 % föregående 
år. Korttidsfrånvaron var som högst i januari med 3,1 %, men minskade gradvis under våren till 1,6 % 
i juni och juli. Andelen långtidssjukfrånvaro (mer än 60 dagar) sjönk till 19,6 % under perioden, 
jämfört med 21,0 % 2023.

Arbetsmiljön är generellt god på förvaltningen. Alla avdelningar och enheter har fortsatt att arbeta 
med de mål och åtgärder som togs fram efter förra årets enkät om organisatorisk och social 
arbetsmiljö. Exempel på insatser som avdelningarna arbetat vidare med är att tydliggöra mål och 
styrning samt förbättra samarbete och gruppdynamik.

Under perioden har vissa tillfälliga förändringar skett inom några av kommunstyrelseförvaltningens 
avdelningar vad gäller ledarskap och organisation då en översyn av framtida organisation pågår. 
Inom bland annat samhällsplaneringsavdelningen har ett antal tillförordnade chefer tillsatts och 
staben för hållbar utveckling har flyttats organisatoriskt under Utvecklingsavdelningen under en 
verksamhetsledare.

Kommunstyrelsens samverkansgrupp är tillika skyddskommitté, genom tätare sammanträden följs 
det systematiska arbetsmiljöarbetet kontinuerligt över tid innan beslut till ny organisation fattas. 
Näringslivsavdelningen har också fått en tillförordnad chef i väntan på rekrytering då tidigare chef 
avslutat sin anställning.

Två utredningar har genomförts kring arbetsmarknadsavdelningen och Destination Falkenberg AB. 
Arbetsmarknadsavdelningen kommer efter årskiftet övergå till barn- och utbildningsförvaltningen. En 
annan utredning har fokuserat på att stärka samarbetet och effektiviteten mellan 
Näringslivsavdelningen och Destination Falkenberg AB.

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 4,98 5,40 6,97 3,62 3,97

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1-14) 2,42 2,30 4,00 2,09 2,47

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

19,6 21,0 11,2 24,6 20,2
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1.4 Driftredovisning

1.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

Utvecklingsavdelning 9 766 10 573 807 620 15 517 16 217 700

Ekonomiavdelning 9 588 9 768 180 575 14 349 14 749 400

Kansliavdelning 7 282 7 778 496 407 9 297 9 697 400

HR-avdelningen exkl 
bemanningsenheten

18 535 21 655 3 120 721 31 591 33 291 1 700

Bemanningsenheten 1 483 -1 025 -2 508 -68 1 200 0 -1 200

Näringslivsavdelning 6 554 6 873 319 448 10 116 10 316 200

Hållbar samhällsutveckling 32 734 32 322 -412 310 50 153 49 753 -400

Politik 10 747 12 674 1 927 -1 261 15 269 17 269 2 000

Gemensam KSF 2 224 2 166 -58 -841 3 497 2 997 -500

Färdtjänst 14 449 17 857 3 407 -2 748 22 985 26 785 3 800

Räddningsförbund 23 854 23 853 -1 -115 35 780 35 780 0

Summa KS exkl. 
affärsverksamhet

137 218 144 494 7 276 -1 950 209 754 216 855 7 100

Resultatreglering från fg år

Summa inkl. 
resultatreglering

137 218 144 494 7 276 -1 950 209 754 216 855 7 100

Affärsverksamhet-
elproduktion

1 915 -4 628 -6 543 2 391 3 658 -6 942 -10 600

Affärsverksamhet-
exploatering

-8 084 347 8 431 10 878 -10 800 0 10 800

Summa affärsverksamhet -6 169 -4 282 1 888 13 269 -7 142 -6 942 200

1.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Kommunstyrelsen (exklusive affärsverksamhet)

Kansliavdelningen uppvisar ett budgetöverskott på cirka 500 tkr för perioden. De största positiva 
avvikelserna är ett resultat av temporära vakanser, bidragsintäkter samt uteblivna 
systemuppgraderingar. Ekonomiavdelningen har ca 200 tkr lägre kostnader än budget utifrån en 
föräldraledighet som inte ersatts fullt ut. Näringslivsavdelningen uppvisar en positiv budgetavvikelse 
på över 300 tkr, vilket beror på högre intäkter än budgeterat samt lägre verksamhetskostnader för 
företagsaktiviteter och projekt. Utvecklingsavdelningens budgetavvikelse om cirka 800 tkr beror 
främst på tillfälliga vakanser.

Under hållbar samhällsutveckling redovisas arbetsmarknadsavdelningen, AMA, samt 
samhällsplanering. Inom AMA finns ett mindre budgetöverskott om drygt 200 tkr per augusti. Det 
beror främst på följande tre orsaker: Att budgeten för feriejobb inte har nyttjats fullt ut då 
arbetsmarknaden för säsongsjobb är fortsatt god. Att intäkterna på Hållbarhetshuset har varit ännu 
högre än beräknat samt att föreningslönebidraget inte har sökts i samma utsträckning som förväntat.

Samhällsplaneringsavdelningens avvikelse för perioden består i flera delar; att vakanser inom mark- 
och exploateringsavdelningen bidrar till lägre kostnader som i sin tur vägs upp av ökade 



Delårsrapport 2024 - Nämnd  12(110)

konsultkostnader för att klara uppdraget. Arrendeverksamheten har en negativ avvikelse på grund av 
periodisering av hyresintäkter samt fler debiterade timmar kopplade till framställandet av 
kommunala detaljplaner. Planenheten har negativ avvikelse på grund av lägre antal debiterade 
timmar än budgeterat och inom strategienheten finns en positiv avvikelse på grund av vakanser.

HR-avdelningen uppvisar en positiv budgetavvikelse på cirka 600 tkr, huvudsakligen på grund av 
vakanshållna tjänster i linje med effektiviseringsarbete. Bemanningsenheten, som är en del av 
avdelningen, visar en negativ budgetavvikelse på cirka 2 500 tkr till följd av rekrytering för 
sommarbemanning och ett minskat antal sålda timmar till förvaltningarna. Under årets första kvartal 
halverades beställningarna jämfört med samma period föregående år, för att fortsätta att minska 
under andra kvartalet. Prognosen för året är en minskning på 25%, vilket innebär att enheten 
kommer att sälja ungefär 150 000 timmar jämfört med de budgeterade 200 000 timmarna. 
Kostnaderna för administrationen förväntas också bli något lägre än vad som budgeterats. För att 
anpassa verksamheten efter den nya överenskommelsen har det beslutats att poolanställda inom 
BUF och SOC kommer att få tillfälliga placeringar under hösten för att säkerställa en effektiv 
användning av resurserna, samt att implementera kvalitetsåtgärder inom administrationen. 
Dessutom kommer en ny organisationsstruktur för bemanningsenheten och en översyn av 
poolavtalet att tas fram under hösten. Det återstår att se om bemanningsenhetens budgetavvikelse 
justeras enligt kommunstyrelsens beslut (KS 2024/54) vid årets slut, som innebär en årlig justering av 
bemanningsenhetens överskott eller underskott gentemot de köpande nämnderna.

Politisk verksamhet visar en positiv avvikelse, främst eftersom samverkansavgift till Region Halland 
inte faller ut under 2024. Stöd till politiska partier har ett underskott utifrån att uppräkningen varit 
högre än tilldelad budget.

Gemensam KSF ligger i nivå med budget, med underliggande avvikelser på grund av att hela 
budgeten för oförutsedda behov inte är använd per augusti, samt en utredningskostnad som inte var 
budgeterad.

Efter att Hallandstrafiken fått nytt avtal för färdtjänstresor har snittpriset per resa blivit lägre. Trots 
att antal resor fortsätter att öka visar färdtjänsten på en positiv budgetavvikelse för perioden om 3,4 
miljoner kronor. Medlemsbidrag till Räddningstjänsten Väst följer budget både i utfall och prognos.

Kommunstyrelsens affärsverksamhet

Kommunstyrelsen affärsverksamhet har som helhet en överskottsbudget för perioden januari-
augusti på ca 4,3 miljoner kronor, det vill säga ett förväntat positivt resultat. Vid slutet av augusti 
månad visar resultatet på 6,2 miljoner kronor, vilket innebär en positiv budgetavvikelse på 1,9 
miljoner kronor.

Exploatering uppvisar ett resultat på 8 miljoner kronor för perioden, vilket är 8,4 miljoner kronor 
högre än budget. Under året har försäljning av exploateringsmark genomförts till ett värde av nästan 
20 miljoner kronor, vilket i sig ligger i linje med intäktsbudgeten. Överskottet beror på att de 
ackumulerade kostnaderna för förvärv och förberedelse av marken har varit lägre än intäkterna från 
försäljning.

Elproduktion har en budgetavvikelse som avviker negativt med 6,5 miljoner kronor för perioden. 
Vattenkraftverket Herting har trots en högre nivå på elproduktion än budgeterat, lägre intäkter från 
elförsäljning än budget utifrån det relativt låga elpriset. Under året har vindkraftverken haft 
driftsproblem med verk som periodvis stått stilla, vilket har resulterat i både minskad elproduktion 
och ett ökat behov av reparationer. Budgetavvikelsen för vindkraften beror på lägre intäkter, vilket 
delvis är ett resultat av att den faktiska produktionsnivån varit endast hälften (6 MWh) av den 
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budgeterade (12 MWh), samt att det genomsnittliga försäljningspriset för vindkraftsel varit lägre 
(ungefär 32 öre) jämfört med det budgeterade (56 öre).

1.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Kommunstyrelsen (exklusive affärsverksamhet)

Inom avdelningarna finns mindre skillnader mellan periodens samt föregående årsperiods 
budgetavvikelser. Vid föregående års periodutfall tillhörde inte säkerhetsenheten kansliavdelningen, 
och det är därför svårt att göra någon rättvisande jämförelse för hela kansliavdelningen mellan åren. 
Nämnvärd skillnad finns inom färdtjänsten, där kostnaden var högre innan nytt avtal kom på plats 
som har inneburit lägre snittpris per resa. Skillnaden inom HR-avdelningen är utifrån 
bemanningsenheten arbete inte täckts av de köpande nämnderna. Skillnaden mellan åren inom 
område politik består framför allt i att kostnader för utbildningsinsatser belastade periodens resultat 
2023.

Kommunstyrelsens affärsverksamhet

Väsentlig skillnad mellan åren finns även inom kommunstyrelsens affärsverksamhet för elproduktion 
utifrån att elpriset var högre 2023 och vindkraftverken nådde en högre produktionsnivå.

1.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Kommunstyrelsen (exklusive affärsverksamhet)

Kansliavdelningens prognos för året är främst hänförlig till uteblivna personalkostnader med 
anledning av föräldraledighet, deltidsarbete samt bidrag från Försäkringskassan. Även 
ekonomiavdelningen och utvecklingsavdelningen prognostiserar budgetöverskott utifrån att 
föräldraledigheter inte ersätts fullt ut. HR-avdelningens prognos på en positiv budgetavvikelse på 
500 tkr grundar sig i vakanshållna tjänster, men vägs ner av en negativ prognos för 
bemanningsenheten.

Näringslivsavdelningens prognos för helåret är en positiv budgetavvikelse på 200 tkr utifrån intäkter i 
projektet ”Samexistens för mer sjömat”, tillfälligt lägre personalkostnader för pågående rekrytering 
av ny näringslivschef samt kostnader för lokalanpassning vid samlokalisering med Destination 
Falkenberg AB.

Prognosen för kostnader för färdtjänst är 3,8 miljoner kronor lägre än budget, detta efter att 
Hallandstrafiken fått nytt avtal för färdtjänstresor då snittpriset per resa blivit lägre.

Politisk verksamhet har en årsprognos med en positiv budgetavvikelse om 2 miljoner kronor, främst 
eftersom samverkansavgift till Region Halland inte faller ut under 2024. Prognosen för gemensam 
KSF består i utredningskostnader som inte var budgeterade.

Kommunstyrelsens affärsverksamhet

Sammantaget har affärsverksamheten en prognos på budgetavvikelse om 7,1 miljoner kronor, strax 
över det budgeterade överskottet för året på 6,9 miljoner kronor.

Exploatering har en årsprognos på 10,8 miljoner kronor i såväl resultat som budgetavvikelse utifrån 
såväl genomförda som planerade försäljningar under hösten. Överskottet beror på att de 
ackumulerade kostnaderna för förvärv och förberedelse av marken är lägre än intäkterna från 
försäljning.
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Elproduktion prognosticerar ett resultat om -3,7 miljoner kronor, vilket avviker från det budgeterade 
överskottet med 10,6 miljoner kronor. Avvikelsen kan direkt härledas till såväl minskad produktion 
som konsekvens av periodvis stillastående vindkraftverk samt lägre elpris än budgeterat.

1.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

Kommunstyrelsen (exklusive affärsverksamhet)

Kommunstyrelseförvaltningens avdelningar har gjort nya bedömningar och reviderat prognoserna 
utifrån nuläge och plan framåt. Såväl utvecklingsavdelningen, HR-avdelningen samt hållbar 
samhällsutveckling har förbättrat sina prognoser med 300 - 600 tkr vardera, främst utifrån lägre 
personalkostnader utifrån tillfälliga vakanser samt vakanshållna tjänster. Prognosen för politisk 
verksamhet har förbättrats utifrån att årets uppräkning av politiska arvoden i stället täcks med 
central löneökningspott.

Kommunstyrelsens affärsverksamhet

Prognosen för elproduktion är 2,3 miljoner kronor sämre än årets tidigare prognos, detta som följd 
av ännu lägre elpris samt lägre produktion från vindkraften.

Prognosen för exploatering är 10,8 miljoner kronor högre än vid tertialrapport 1 utifrån att flertalet 
försäljningar har genomförts under året, samt att fler uppskattas bli genomförda under hösten. 
Skillnaden beror även på att ny prognos gjorts för de ackumulerade kostnaderna för förvärv och 
förberedelse av marken, som beräknas bli lägre än intäkterna från försäljning.
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2 Barn- och utbildningsnämnden

2.1 Sammanfattning

Verksamhet
Det finns få saker som då har så stor betydelse som att eleverna går ut grundskolan med fullständiga 
betyg och tar examen från gymnasieskolan. Kvaliteten i undervisningen är det viktigaste för att barn 
och elever ska ges en utbildning av hög kvalitet som helhet. 2023 fastställde därför barn- och 
utbildningsnämnden inriktningsdokument Utbildning Falkenberg 2023 - 2028. Sedan dess har 
realiseringen fortgått.

Förutom Utbildning Falkenberg har flera andra insatser bidragit i förbättringsarbetet kopplat till 
målområdet “Utbildning och omsorg av hög kvalitet”, bland annat satsningar på den fysiska lärmiljön 
i förskolan, matematikinsatser på lågstadiet och Skolverkets insats Samverkan för bästa skolan. För 
att fortsätta utveckla verksamheten mot målet “Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet” har 
insatser som Tidiga samordnade insatser (TSI) och Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid 
(SSPF) fortsatt. Starten av Campus Falkenberg innebär en ökad samverkan mellan dessa och 
näringslivet, externa aktörer, gymnasieskolan samt vuxenutbildningen och därigenom skapas bättre 
förutsättningar för att nå målet Sveriges bästa näringslivskommun.

Resultaten för de tre målområdena "Utbildning och omsorg med hög kvalitet," "Föredöme inom 
hållbarhet och trygghet" och "Sveriges bästa näringslivskommun”, visar på en blandning av positiva 
trender och områden med förbättringspotential. Sex indikatorer har en positiv utveckling jämför med 
föregående år, fem har en negativ och en ligger i paritet med föregående år.

Personal

Den totala sjukfrånvaron i barn- och utbildningsnämnden har minskat något från föregående år. 
Under perioden januari till juli var sjukfrånvaron 5,4 % jämfört med föregående årsperiod som var 
5,3 %.

Målsättningen för sjukfrånvaro är 5 %. Barn- och utbildningsnämndens totala sjukfrånvaro under 
perioden januari till juli är 1 % lägre än kommunen som helhet, som ligger på 6,5 %. De flesta 
verksamheterna inom nämnden har minskat sjukfrånvaron. Förskolans verksamhet har totalt 7,8 % 
sjukfrånvaro och gymnasiet och de frivilliga skolformerna har 3,2 %. Grundskolans verksamhet ligger 
på samma totala sjukfrånvaro som förgående år, vilket är 4,8 %.

Förskolans verksamhet sticker fortsatt ut i sjukskrivningstalen med 7,8 % sjukfrånvaro, dock är det en 
minskning från föregående årsperiod som då var 7,9 % och för 2022 var sjukskrivningstalet 9,3 % 
samma period.

Ekonomi

Barn- och utbildningsnämnden prognostiserar ett överskott på +3,8 mnkr. På grund av 195 färre 
inskrivna elever jämfört med budget är volymavvikelsen +14 mnkr. Enligt kommunens á-prismodell 
innebär det att barn- och utbildningsnämnden borde lämna ett överskott på +14 mnkr. Överskottet 
beräknas därmed bli 10,2 mnkr mindre än förväntat. Jämfört med resultatet 2023 innebär det 
beräknade resultatet för 2024 en förbättring med +20,6 mnkr.

Under 2024 belastas resultatet med -6,3 mnkr i tilläggsutbetalningar till fristående skolor på grund av 
underskott 2023 i grundskole- och fritidshemsverksamheterna vilket inte var budgeterat för.
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Förra året hade grundskoleenheterna ett underskott på -14,5 mnkr. För 2024 beräknas avvikelsen till 
-2,3 mnkr vilket innebär en förbättring med +12,2 mnkr. Fritidshemsenheterna hade under förra året 
att underskott på -4,0 mnkr. För 2024 beräknas avvikelsen till -0,4 mnkr vilket är en förbättring med 
+3,6 mnkr. Prisdifferanser i á-priser vilket uppstår genom förändrad vistelsetid i förskola, 
stadieindelning i grundskola och programval på gymnasiet minskar från -15,8 mnkr till -7,5 mnkr. I 
budgeten för 2024 ökades budgeten för dessa prisdifferanser med 11,4 mnkr genom finansiering 
inom egen ram, vilket fullt ut inte räckt till.

2.2 Verksamhet

2.2.1 Verksamhetens utveckling

I juni 2023 fastställde barn- och utbildningsnämnden inriktningsdokument Utbildning Falkenberg 
2023 - 2028. Realiseringen av Utbildning Falkenberg har fortgått sedan dess. Utbildning Falkenberg 
bygger på premissen att det är kvaliteten i undervisningen som avgör om barn och elever utvecklar 
de kunskaper och förmågor som krävs för att nå målen med utbildningen och utveckla en positiv 
lärandeidentitet. Kvaliteten i undervisningen är alltså det viktigaste för att barn och elever ska ges en 
utbildning av hög kvalitet som helhet.

Det finns få saker som då har så stor betydelse som att de går ut grundskolan med fullständiga betyg 
och tar examen från gymnasieskolan. Det är något som kan påverkas genom att barn och elever 
utvecklar de kunskaper, färdigheter och förmågor som behövs för att skapa en hållbar framtid.

Det innebär att det behöver ägnas särskild uppmärksamhet åt hur undervisningens kvalitet ska 
förbättras. Det görs genom att arbeta utifrån en gemensam och tydlig riktning som är väl förankrad i 
aktuell forskning och beprövad erfarenhet. En tydlig och gemensam riktning lyfts fram i aktuell 
nationell och internationell forskning som utmärkande för framgångsrika skolkommuner och 
skolområden och bidrar till hög kvalitet och likvärdighet.

Utbildning Falkenberg inkluderar tydliga förväntningar på verksamheterna, beskrivningar av särskilt 
gynnsamma undervisningsstrategier samt indikatorer som syftar till att undersöka i vilken 
utsträckning och med vilken kvalitet undervisningsstrategierna används samt i vilken grad 
undervisningen stödjer utvecklingen av en positiv lärandeidentitet hos alla barn och elever.

Utbildning Falkenberg har en sådan betydelse för verksamhetens utveckling att den i olika grad 
kommer att påverka arbetet mot att uppnå kommunens samtliga målsättningar.

För att skapa en skola och omsorg av hög kvalitet finns - utöver Utbildning Falkenberg - flera insatser 
som haft betydelse för verksamhetens utveckling, bland annat satsningen på minskade barngrupper i 
förskolan. Även insatsen i matematik för undervisande personal på lågstadiet samt Samverkan för en 
likvärdig skola i Falkenberg har fortsatt. För att fortsätta utveckla verksamheten mot målet Ett 
föredöme inom hållbarhet och trygghet har insatser som Tidiga samordnade insatser (TSI) och 
Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid (SSPF) fortsatt. Starten av Campus Falkenberg innebär 
en ökad samverkan mellan dessa och näringslivet, externa aktörer, gymnasieskolan samt 
vuxenutbildningen och därigenom skapas bättre förutsättningar för att nå målet Sveriges bästa 
näringslivskommun.
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2.2.2 Målredovisning

2.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

2.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

Fortsatt realisering av Utbildning Falkenberg
Under våren 2024 fortsatte realiseringen av barn- och utbildningsnämndens inriktningsdokument 
Utbildning Falkenberg 2023 - 2028. Utbildning Falkenberg bygger på premissen att det är kvaliteten i 
undervisningen som avgör om barn och elever utvecklar de kunskaper och förmågor som krävs för 
att nå målen med utbildningen och utveckla en positiv lärandeidentitet. Kvaliteten i undervisningen 
är alltså det viktigaste för att barn och elever ska ges en utbildning av hög kvalitet som helhet. Ett 
särskilt fokus har varit och är på tillgänglig undervisning där förvaltningen har gjort riktade insatser 
på enhetsnivå samt en generell för rektorerna på skolledarkonferenser. Ett led i detta har varit att 
inrätta ett centralt tvärprofessionellt team som har särskild kompetens inom tillgänglig undervisning 
och relationellt förhållningssätt. Organisationen har därmed i ökad grad möjliggjort differentierade 
insatser och kännetecknas av flexibilitet och därigenom vara redo för förändring.

Revidering av huvudmannens systematiska kvalitetsarbete
Under föregående år påbörjades en revidering av huvudmannens systematiska kvalitetsarbete. 
Denna process har fortgått under våren. Ett arbete som utgår ifrån och bör förena huvudmannens 
ansvar utifrån skollagen, Skolverkets kommande föreskrifter och allmänna råd om systematiskt 
kvalitetsarbete i skolväsendet, Skolverkets kvalitetssystem inkl. faktorer för framgångsrik 
skolutveckling och Kommunens styrmodell. Implementeringsarbetet påbörjas under höstterminen 
2024.

Fortsatt arbete kring förskolans fysiska lärmiljöer
Den fysiska lärmiljön ska vara stödjande och utvecklande i förhållande till barn och elevers lärande. I 
det strategiska arbetet för likvärdiga lärmiljöer i alla verksamheter har ett projekt påbörjats i 
förskolan, och en strategisk referensgrupp för grundskolan och gymnasieskolans rektorer startats. 
Som stöd till verksamheten för att utveckla en tillgänglig lärmiljö, där den fysiska miljön är en del, 
finns det kompetens och personella resurser att ta del av via Lärande och hälsa.

Matematikinsats på lågstadiet har fortsatt
Under 2024 fortsatte matematikinsatsen för lågstadiet. Genom insatsen får undervisande lärare 
möjlighet att fördjupa sina teoretiska och didaktiska kunskaper för att i högre grad möta elevernas 
lärandebehov och därmed öka måluppfyllelsen.

Fortsatt arbete med Skolfam
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Skolfam är ett förvaltningsövergripande samarbete mellan socialförvaltningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen. Syftet med skolfam är att elever som är familjehemsplacerade skall lyckas i 
skolan utifrån sina förutsättningar och bli behöriga för att komma in på ett nationellt 
gymnasieprogram, eftersom utbildning är en viktig skyddsfaktor för alla elever.

Fortsatt arbete med Samverkan för likvärdig skola i Falkenberg
Samverkan för likvärdig skola är en insats som riktar sig till grundskolor med särskilt svåra 
förutsättningar och/eller låga resultat. Med hjälp av processtödjare byggs lokal kapacitet med syftet 
att genom en fördjupad analys förbättra undervisningen och elevernas resultat. Under 2024 har 
insatsen fortgått på en enhet. En liknande insats sker dessutom på förskolan.

Professionellt lärande för skolledare har fortsatt
Under terminen som gått har insatsen för att stärka det pedagogiska ledarskapet fortsatt. Syftet med 
insatsen “Professionellt lärande för skolledare” är att rektor och verksamhetschefer ska utveckla sitt 
pedagogiska ledarskap kontinuerligt och systematiskt i ett kollaborativt lärande och därigenom 
utveckla barns och elevers lärande.

Fortsatt arbete med Skolverkets insats Samverkan för bästa skola
Huvudmannen ingår i Skolverkets pågående insats Samverkan för bästa skolan. Detta är en stor 
insats med fokus på vad som kan höja kunskapsresultaten, öka måluppfyllelsen samt öka 
likvärdigheten. Syftet är att grunda för ett långsiktigt förbättringsarbete genom att öka kunskapen 
om systematiskt kvalitetsarbete och samspelet i styrkedjan. Insatsen riktar sig både till enskilda 
enheter och till huvudmannen. Insatsen initierades under LÅ 2023 - 2024 och förväntas pågå under 
tre år. Under våren har en åtgärdsplan formulerats och insatser kommer att påbörjas under 
höstterminen 2024.

Fortsatt arbete med kompetensförsörjningsplan samt taktisk grupp
En taktisk grupp för rekryteringsbefrämjande insatser och kompetensförsörjning har skapats. Syftet 
med gruppen är att på såväl kort som lång sikt underlätta att klara kompetensförsörjningen. Taktisk 
grupp ska även ses som en del av Falkenbergs kommuns långsiktiga och strategiska arbete med 
kompetensförsörjning. En del i kompetensförsörjningsstrategin är att skapa förutsättningar till 
vidareutbildning för de yrkesgrupper och professioner som det råder brist på i verksamheten.

2.2.2.1.2 Sammanfattande analys

Resultaten för målet "Utbildning och omsorg med hög kvalitet" visar att det finns utmaningar inom 
flera områden. Meritvärdet för elever i årskurs 9 ligger (2023) under den önskade nivån, vilket 
signalerar att det finns behov av ytterligare fokus på att förbättra elevernas måluppfyllelse. 2024 års 
resultat visar dock att den negativa trenden är bruten. Andelen elever i årskurs 3 som klarar de 
nationella proven i svenska och svenska som andraspråk är fortsatt låg, vilket indikerar att särskild 
uppmärksamhet behövs för att stärka de tidiga insatserna inom språkundervisningen. Ett steg i detta 
kan vara att undersöka i vilken grad som Garantin för tidiga stödinsatser efterlevs.

På gymnasienivå syns en viss förbättring i den genomsnittliga betygspoängen, vilket är positivt, även 
om resultatet fortfarande ligger nära den lägre målnivån.

Inom förskolan har andelen förskollärare med examen minskat något, vilket pekar på ett behov av att 
säkerställa en fortsatt hög kompetens inom förskoleverksamheten. Falkenbergs kommun har dock en 
högre andel heltidstjänster i förskolan med förskollärarexamen än riket. Antalet heltidstjänster i 
Falkenberg har ökat med drygt 14 st samtidigt som andelen utbildade är tämligen oförändrad. Detta 
innebär i praktiken att i Falkenbergs kommuns förskolor har antalet tjänster ökat, men att ökningen 
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inte består av utbildad personal.

Sammanfattningsvis visar resultaten att det finns områden där huvudmannen behöver stärka sina 
insatser för att säkerställa att kvaliteten inom utbildning och omsorg fortsätter att utvecklas i rätt 
riktning. Genom att fokusera på tidiga insatser och differentierat stöd kan resultaten förbättras och 
ge alla barn och ungdomar bästa möjliga förutsättningar för framtiden.

En mer utförlig redovisning per indikator går att läsa i bilagan.

2.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Heltidstjänster i förskolan med förskollärarexamen, andel (%) 46 % 48 %

Elever i åk 3 som deltagit och klarat nationella provet i svenska och svenska 
som andraspråk, kommunala skolor, andel (%)

67 % 64 %

Elever i åk. 9, meritvärde, genomsnitt 212,3 218

Genomsnittlig betygspoäng, gymnasieelever med examen 15,2 14,8

Delårsrapporten utgår ifrån den officiella statistiken i Kolada, vilket medför att den har en viss 
eftersläpning. 2024 års delårsrapport grundar sig därför på 2023 och i vissa fall på 2022 års statistik. 
Offentlig statistik för 2024 publiceras i november och kommer att inkluderas i årsredovisningen.

Trendpilen visar utfallet i jämförelse med föregående år och inte över en längre period.

2.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

2.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

Fortsatt realisering av Utbildning Falkenberg
Genom att arbeta utifrån en gemensam, hållbar och tydlig riktning som är förankrad i aktuell 
forskning och beprövad erfarenhet såsom Utbildning Falkenberg 2023 - 2028, rustas barnen och 
eleverna för framtida utmaningar. Aktuell nationell och internationell forskning har visat att en tydlig 
och gemensam riktning, som inkluderar hållbarhetsaspekter, utmärker framgångsrika 
skolkommuner. Genom att säkerställa att alla delar av barn- och utbildningsförvaltningens uppdrag 
fungerar ihop, kan en helhetsbild av hållbar utbildningskvalitet uppnås.

Fortsatt arbete med Tidiga samordnade insatser (TSI) 
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Tidiga samordnade insatser (TSI) - ett samarbete mellan barn- och utbildningsförvaltningen och 
socialförvaltningen - har utvecklats och utökats under föregående år. Samarbetet handlar om ökad 
samverkan där förvaltningarna tillsammans kan utveckla bättre former för tidiga och samordnade 
insatser kring barn och unga vars hälsa och utveckling riskerar att påverkas negativt.

Fortsatt arbete med Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid (SSPF) 
Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid (SSPF) riktar sig till familjer och ungdomar mellan 10 
och 18 år. Syftet är att främja fungerande skolgång och fritid för ungdomar samt förhindra och 
minimera ungdomars brottslighet, drogbruk och annat riskbeteende samt motverka rekrytering till 
kriminella gäng. Samverkan sker på individnivå, gruppnivå och övergripande nivå. Insatsen fortsätter 
under hösten 2024. Kopplat till denna insats finns flera aktiviteter, bland annat utbildning för 
vårdnadshavare, utbildning för lärare och lärare fritidshem samt framtagande och implementering av 
ANDT-plan.

Fortsatt arbete med att öka elevernas närvaro
Under föregående läsår har ett arbete med att fördjupa förståelsen kring vikten av att bygga en 
närvarokultur i verksamheterna pågått. Insatserna har handlat om att revidera Plan och metodstöd 
kring närvaroarbetet, stödmaterial, fortbildningsinsatser kring schemaläggning och 
frånvarosystemet. Arbetet har fortgått under vårterminen 2024.

Fortsätta arbetet med Plan för krishantering 
Syftet med barn- och utbildningsförvaltningens plan för krishantering är att definiera och tydliggöra 
ansvar, roller och uppgifter för de som ingår i förvaltningens krisorganisationer. Planen är ett stöd för 
att kunna agera utifrån den aktuella lägesbilden, i händelse av en kris. Aktiviteter kopplat till insatser 
är införandet av Co-safe som är en krisapp där medarbetare och chefer enkelt kan larma och 
kommunicera med varandra vid en händelse eller kris samt utbildning i pågående dödligt våld. Varje 
termin genomförs utbildning i PDV för personal som tidigare inte gått utbildningen. All personal går 
repetitionsutbildning var tredje år.

Fortsatt satsning på minskade barngrupper
Satsningen på minskade barngrupper i förskolan har fortsatt och huvudmannen kan se effekterna av 
detta.

Fortsatt arbete med uppsökande verksamhet förskola
Kommunen informerar vårdnadshavare om förskolan genom uppsökande verksamhet, vilket kan öka 
förståelsen för förskolans betydelse för barns utveckling och lärande som i sin tur kan leda till att fler 
barn börjar i förskolan. Allmän förskola ska erbjudas från 3 års ålder till alla barn (inför varje höst och 
varje vår). Detta innebär också att kommunen ska reservera en förskoleplats till alla barn i behov av 
bättre språkutveckling.

Intensifierat stöd till enheterna kopplat till att stärka elevernas trygghet och studiero. 
Lärande och hälsa stödjer de verksamheter och/eller de enheter som har större utmaningar och/eller 
behöver utveckla den lokala kapaciteten kopplat till området trygghet och studiero. Huvudmannens 
arbete utgår från resultaten i elevenkäten samt statistik kopplat till anmälan om kränkande 
behandling, trakasserier, sexuella trakasserier och/eller diskriminering. Huvudmannen följer upp 
detta bland annat genom kvalitetsdialogerna kopplat till huvudmannens systematiska 
kvalitetsarbete. Ett led i detta har varit att inrätta ett tvärprofessionellt team som har särskild 
kompetens inom relationellt förhållningssätt och relationskompetens.

Följa upp elevers upplevelse av delaktighet och inflytande i utbildningen 
Elever har rätt till inflytande över sin utbildning och sin arbetsmiljö. Vid varje skolenhet ska det 
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bedrivas ett systematiskt arbete med elevernas inflytande. Detta inkluderar rutiner för att fånga upp 
elevers synpunkter, samverkan samt delaktighet och inflytande i undervisningen. Lärande och hälsa 
stödjer de verksamheter och/eller de enheter som har större utmaningar och/eller behöver utveckla 
den lokala kapaciteten kopplat till området elevers delaktighet och inflytande. Huvudmannens arbete 
utgår från resultaten i elevenkäten samt den årliga resultatanalysen per verksamhet och har 
dessutom följt upp området genom verksamhetsbesök på grundskolans högstadium.

2.2.2.2.2 Sammanfattande analys

Resultaten för målet "Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet" visar en positiv utveckling inom 
flera områden, även om det finns vissa områden där ytterligare fokus behövs.

Personaltätheten i förskolan är på en mycket god nivå, vilket bidrar till en hög kvalitet i 
undervisningen. Den nationella statistiken över antal inskrivna barn per årsarbetare visar att 
Falkenberg ligger under såväl riket som liknande kommuner förskola. Andel inskrivna barn på 
förskolan ligger inom godtagbara nivåer, men det finns utrymme för förbättring för att nå de högsta 
målen. Falkenberg ligger både över rikssnittet och liknande kommuner förskola. Trots detta har 
Falkenberg förflyttat sig från de 25 procent kommuner med högst andel i riket till de 50 procent i 
mitten, det vill säga Falkenberg har gått från grön till gul värdering.

Andelen behöriga elever till yrkesprogram ligger i den nedre delen av det gula intervallet och är 
paritet med föregående läsår. Behörighet till yrkesprogram ligger under både riket och 
socioekonomiskt liknande kommuner, men över det modellberäknade värdet, det vill säga 
Falkenberg presterar över det förväntade resultatet. Den lokala statistiken visar att andelen elever 
med behörighet till gymnasieskolan ökar 2024.

Andelen som tar examen inom tre år från gymnasieskolan ökar och nu ligger resultaten inom den 
gröna värderingen. Detta indikerar att de insatser som gjorts har haft en positiv effekt. 2024 års 
resultat (enligt Qlik Sense) visar att andelen elever med examen fortsätter att öka. I den lokala 
statistiken ingår inte IM.

Sammanfattningsvis pekar resultaten på en övergripande positiv riktning, men det finns fortfarande 
områden där fortsatt fokus och förbättringsarbete behövs för att säkerställa att målen uppnås fullt 
ut.

En mer utförlig redovisning per indikator går att läsa i bilagan.

2.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Barn 1-5 år inskrivna i förskola, andel (%) 89,2 % 89,1 %

Personaltäthet, inskrivna barn per årsarbetare i förskolan, kommunal regi, antal 4,8 4,7

Elever i åk 9 som är behöriga till yrkesprogram, andel (%) 80,7 % 80,7 %

Gymnasieelever med examen inom 3 år, andel (%) (inkl IM) 74,3 % 70,8 %

Delårsrapporten utgår ifrån den officiella statistiken i Kolada, vilket medför att den har en viss 
eftersläpning. 2024 års delårsrapport grundar sig därför på 2023 och i vissa fall på 2022 års statistik. 
Offentlig statistik för 2024 publiceras i november och kommer att inkluderas i årsredovisningen.
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Trendpilen visar utfallet i jämförelse med föregående år och inte över en längre period.

2.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

2.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

Fortsätta med insatsen kopplat till modern arbetslivsorientering (MOA)
MOA är Falkenbergs modell för att systematisera karriärlärande och stärka elevers valkompetens. 
Genom ett likvärdigt och systematiserat samarbete skola och arbetsliv möter elever återkommande 
olika yrken och branscher under sina år i grundskolan. Aktiviteter skapas centralt och samtliga 
grundskolor är inkluderade i MOA och dess delar. Aktiviteterna inkluderar bland annat 
mentorsföretag där varje grundskola har ett samarbetsföretag i åk 2, 5 och 7. MOA inkluderar 
numera även Falkenbergs gymnasieskola, inledningsvis på de högskoleförberedande programmen

Uppdrag kartläggning studie- och yrkesvägledning 
Ansvarig chef har fått i uppdrag att se över studie- och yrkesvägledning på kommunens skolor på 
såväl struktur- som processnivå för att synliggöra eventuella förbättringsområden kopplat till detta.

Fortsatt arbete att utveckla Campus Falkenberg 
Campus Falkenberg ska genom utbildning bidra med kompetensförsörjning till det lokala och 
regionala arbetslivet. Ett utvecklat och nära samarbete med arbetsliv, högskolor och ett utbud av 
yrkeshögskoleutbildningar är grundstenarna i detta. Aktiviteter kopplat till detta är bland annat:

• Utbildningar samverkas med arbetslivet för att leda till anställning utifrån

kompetensförsörjningsbehov

• Öka antalet YH-utbildningar som matchar arbetslivets behov

• Samverka kring YH-utbildningar med andra lärosäten och utbildningsanordnare

• Löpande göra omvärldsanalys med fokus på arbetslivets framtida behov

Fortsatt arbete med att utveckla planering och dimensionering av gymnasiala yrkesutbildningar på 
Falkenbergs gymnasieskola 
Ändringar i skollagen ställer från 2025 krav på att huvudmän att väga in arbetsmarknadens behov när 
de planerar och erbjuder utbildning i gymnasieskolan och Komvux. Kommuner ska samverka när 
utbildningar inom gymnasieskolan och Komvux planeras, dimensioneras och erbjuds.

2.2.2.3.2 Sammanfattande analys

Resultaten för målet "Sveriges bästa näringslivskommun" visar en övergripande stabilitet med vissa 
förbättringsområden. Andelen elever i årskurs 9 som uppnått betygskriterierna i alla ämnen har 
minskat något, vilket medför att Falkenbergs kommunala skolor gått från gul till röd värdering. Detta 
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indikerar att det finns fortsatt behov av differentierade insatser för att säkerställa att fler elever når 
målen och kan gå vidare till gymnasiet. Andelen behöriga elever till yrkesprogram ligger i paritet med 
föregående läsår.

Positivt är att andelen ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar två år efter 
avslutad gymnasieutbildning har ökat något, vilket speglar en god anpassning mellan utbildningen 
och arbetsmarknadens behov. Den ökande graden av elever med examen bör på sikt påverka denna 
statistik i än mer positiv riktning.

Även resultaten för personer som avslutat komvuxutbildning visar på en stabilitet, med en relativt 
hög andel som antingen arbetar eller studerar vidare. Enligt den lokala statistiken fortsätter andel 
studerande som fullföljer sin studieplan samt andel studerande som fullföljer sin studieplan med 
minst betyg E att öka, vilket över tid bör fortsatt påverka denna statistik i positiv riktning.

Sammanfattningsvis pekar resultaten på att ett fortsatt fokus på att stärka kopplingen mellan 
utbildning och arbetsmarknadens behov är avgörande för att säkerställa långsiktig framgång, hållbart 
samhälle och för att eleverna ska få möjlighet att utveckla en positiv lärandeidentitet.

En mer utförlig redovisning per indikator går att läsa i bilagan.

2.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Elever i åk 9 som uppnått betygskriterierna i alla ämnen, andel (%) 69 % 71,7 %

Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar två år efter 
slutförd gymnasieutbildning

82,1 % 80 %

Personer som arbetar året efter avslutad utbildning i komvux, gymnasial nivå, 
andel (%)

67,5 % 69,7 %

Personer som studerar året efter slutförd utbildning i komvux, gymnasial nivå, 
andel (%)

27,1 % 21,8 %

Delårsrapporten utgår ifrån den officiella statistiken i Kolada, vilket medför att den har en viss 
eftersläpning. 2024 års delårsrapport grundar sig därför på 2023 och i vissa fall på 2022 års statistik. 
Offentlig statistik för 2024 publiceras i november och kommer att inkluderas i årsredovisningen.

Trendpilen visar utfallet i jämförelse med föregående år och inte över en längre period.

2.3 Väsentliga personalförhållanden

2.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Den totala sjukfrånvaron i barn- och utbildningsnämnden har minskat något från föregående år. 
Under perioden januari till juli var sjukfrånvaron 5,4 % jämfört med föregående årsperiod som var 
5,3 %.

Målsättningen för sjukfrånvaro är 5 %. Barn- och utbildningsnämndens totala sjukfrånvaro under 
perioden januari till juli är 1 % lägre än kommunen som helhet, som ligger på 6,5 %. De flesta 
verksamheterna inom nämnden har minskat sjukfrånvaron. Förskolans verksamhet har totalt 7,8 % 
sjukfrånvaro och gymnasiet och de frivilliga skolformerna har 3,2 %. Grundskolans verksamhet ligger 
på samma totala sjukfrånvaro som förgående år, vilket är 4,8 %.

Andelen personal med korttidsfrånvaro har minskat något. Under perioden januari till juli var värdet 
2,5 % jämfört med föregående årsperiod som var 2,7 %. Andelen långtidssjukfrånvaro (mer än 60 
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dagar) av den totala frånvaron var för perioden 23 %. Det är en ökning i jämförelse mot föregående 
år som var 19,1%.

Korttidsfrånvaron står för cirka 80 % av den totala sjukfrånvaron. Infektioner och förkylningar står för 
majoriteten av orsakerna till korttidsfrånvaron. Nämndens verksamheter är känsliga för förkylningar 
och smittor då personal kommer i kontakt med barn och elever som är förkylda. Att majoriteten av 
sjukdomsorsakerna är infektioner och förkylningar kan bero på tidigare restriktioner från pandemin 
har bidragit till att man vid symptom i högre grad stannar hemma. Efter pandemin kan vi även se att 
infektioner och smittor är mer fördelade över hela året i jämförelse med tidigare då smittor 
inträffade vid specifika tillfällen under året. För att minska risken för långtidssjukfrånvaro behöver 
fortsatta insatser göras kring korttidsfrånvaron.

De yrkesgrupper som sticker ut i statistiken är fortsatt förskollärare och barnskötare, elevassistent, 
SFI-lärare och specialpedagog. De tre sistnämnda yrkeskategorierna är relativt få till antal och får ett 
större genomslag vid statistik om sjukfrånvaro på yrkesnivå.

Den totala sjukfrånvaron är relativt jämnt fördelade mellan åldersintervallerna -29, 30 - 49 samt 50-, 
där samtliga åldersintervaller ligger runt 5 %. I åldersintervallerna varierar dock den totala 
sjukfrånvaron i verksamheterna. I förskolan och grundskolan har åldersgruppen 50 - högst total 
sjukfrånvaro. I gymnasiet och de frivilliga skolformerna är det åldersgruppen -29 som har högst 
sjukfrånvaro, där andelen korttidssjukfrånvaro står för majoriteten. Åldersintervallen -29 har högst 
korttidsfrånvaron inom samtliga verksamheter. En orsak kan vara att nyanställda medarbetare är 
mer infektionskänsliga.

Förskolans verksamhet har fortsatt den högsta siffran, 7,8 %, där den har minskat något i jämförelse 
med föregående årsperiod som var 7,9 % sjukfrånvaro.

Under våren har grundskolan arbetat med anpassning av verksamheten då kostnaderna varit för 
höga på flera enheter. Detta har gjort att grundbemanningen på flera enheter har minskat. 
Förändringen har skett under våren men de största förändringar träder i kraft under hösten 2024. 
Dessa förändringar kan vi i dagsläget inte se något resultat från.

För att minska sjukfrånvaron genomförs olika former av insatser. Exempel på detta är insatser till 
personalgrupper, riktade insatser mot personalgrupper med hög korttidsfrånvaro, chefscoachning 
samt insatser till mindre grupper och individer. Samtliga insatser har pågått under en längre tid, 
vilket kan vara en anledning till varför nämnden redovisar en minskning i sjukfrånvaron.

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 5,33 5,44 6,45 6,01 6,00

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1 - 14) 2,52 2,72 3,58 3,34 3,35

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

23,0 19,1 21,8 18,6 25,3

2.4 Driftredovisning

2.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

10 Nämnd- och 
styrelseverksamhet 848 1 275 426 221 1 973 1 973 0
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Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

33 Kulturverksamhet 0 0 0 0 0 0 0

40 Förskoleverksamhet 240 000 236 276 -3 724 -3 609 368 881 366 157 -2 724

41 Pedagogisk omsorg 1 277 1 009 -269 -25 1 329 1 329 0

42 Fritidshem 35 168 32 833 -2 336 -3 718 53 274 50 810 -2 464

44 Förskoleklass och 
Grundskola 368 057 361 862 -6 195 -14 516 573 108 569 921 -3 187

443 Anpassad grundskola 29 329 27 138 -2 191 -5 710 48 130 43 598 -4 532

45 Gymnasieskola 130 435 140 262 9 827 4 719 206 403 217 602 11 199

453 Anpassat gymnasium 12 852 14 418 1 567 -858 21 015 22 437 1 422

46 Gemensam verksamhet 45 573 47 562 1 988 5 070 71 733 73 396 1 663

47 Kommunal vuxenutbildning 24 883 24 942 59 66 37 262 39 601 2 339

Vård och omsorg 3 373 3 376 3 -624 5 171 5 213 42

Summa 891 796 890 951 -845 -18 983 1 387 278 1 392 036 3 758

Resultatreglering från fg år 0 0 0 0 0 0 0

Avvikelse inkl. 
resultatreglering 891 796 890 951 -845 -18 983 1 388 278 1 392 036 3 758

2.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Barn- och utbildningsnämnden redovisar en negativ avvikelse mot budget för perioden på -0,8 mnkr. 
Volymavvikelsen enligt á-pris är +6,9 mnkr på grund av färre inskrivna barn/elever. Det innebär att 
enligt kommunens á-prismodell så uppgår avvikelsen till -7,7 mnkr från det förväntade utfallet.

Sammanfattning per verksamhet:

Förskoleverksamheten avviker negativt med -3,7 mnkr vilket förklaras av fler barn -6,4 mnkr 
jämfört med budget, samt överskott på förskoleenheterna.
Fritidsverksamheten har ett underskott på -2,3 mnkr. Färre elever innebär +1,4 mnkr, vilket 
gör att avvikelsen från det förväntade utfallet är -3,7 mnkr. Anpassat fritidshem har en 
negativ avvikelse med -2,3 mnkr, de ordinarie fritidshemmen har en avvikelse på -1,6 mnkr.
Grundskoleverksamheten avviker negativt med -6,2 mnkr. Färre elever förklarar +4,2 mnkr, 
vilket innebär att avvikelsen från det förväntade utfallet är -10,4 mnkr. Grundskoleenheterna 
står för -5,8 mnkr, avvikelse i á-pris för -2,5 mnkr, tilläggsbelopp -1,0 mnkr
Anpassad grundskola avviker negativt med -2,2 mnkr, vilket förklaras av fler elever -2,6 mnkr. 
Gymnasieverksamheten har ett överskott på +9,8 mnkr. Färre elever förklarar +10,2 mnkr. 
Gemensam verksamhet avviker med +2,0 mnkr, trots att tilläggsutbetalningar till fristående 
grundskolor och fritidshem belastar periodresultatet med -4,4 mnkr. 

Sammanfattning större händelser:

Färre elever förklarar +6,9 mnkr, där de största avvikelserna är färre elever på gymnasiet 
+10,2 mnkr, färre elever på grundskolan +4,3 mnkr, fler barn på förskolan -6,4 mnkr samt fler 
inom anpassade grundskolan -2,6 mnkr.
Avvikelse i a´-pris på grund av ökad vistelsetid i förskola, stadieindelning i grundskola samt 
ökat pris till annan huvudman inom gymnasiet belastar perioden negativt med -4,8 mnkr. 
Anpassat fritidshem avviker negativt med -2,3 mnkr.
Omsorg, kväll, natt och helg (Nattugglan) avviker negativt med -0,9 mnkr
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Fler utbetalade Tilläggsbelopp innebär en negativ avvikelse med -1,9 mnkr.
Externa förskolepaviljonger som lämnats under perioden togs upp som en besparing i 
budgeten, men får inte räknas som sådan, innebär en negativ avvikelse på -1,2 mnkr.
 Gemensam verksamhet, exklusive tilläggsutbetalning, har ett överskott för perioden på +6,4 
mnkr. 
 Tilläggsutbetalning till fristående grundskolor och fritidshem belastar perioden med -4,4 
mnkr.

Förskoleverksamheten redovisar ett underskott motsvarande -3,7 mnkr för perioden. Verksamheten 
har fler barn inskrivna, vilket förklarar --6,4 mnkr enligt a-pris. Övrig avvikelse uppgår till +2,6 mnkr.

Barnens vistelsetid skiljer sig jämfört med budget, genom att det finns en större andel barn som 
vistas längre tid på förskolorna, vilket ger en högre kostnad för barn och utbildningsnämnden. 
Effekten av barn med längre vistelsetid påverkar resultatet med -1,4 mnkr.

Lokalkostnad för externa inhyrda paviljonger som förskoleverksamheten lämnat är medtagit som 
effektivisering i Barn- och utbildningsnämndens budget men får ej tillgodoräknas som sådan vilket 
ger en negativ avvikelse på -1,2 mnkr för perioden.

Fler tilläggsbelopp är utfördelade vilket ger en negativ avvikelse med -0,5 mnkr.

Lägre kostnader på centrala budgetposter har en positiv avvikelse på +0,8 mnkr.

De kommunala förskoleenheterna, exklusive Omsorg kväll, natt och helg (Nattugglan) har en positiv 
avvikelse på +5,5 mnkr.

Nattugglan har en negativ avvikelse på -0,6 mnkr för perioden, vilket beror på att verksamheten är 
svår att planera samt dubbelbemanning.

Fritidsverksamheten redovisar ett underskott på -2,3 mnkr för perioden. Verksamheten har färre 
elever inskrivna hos annan huvudman, vilket förklarar +1,4 mnkr enligt a-pris. Övrig avvikelse uppgår 
till -3,7 mnkr.

Anpassat fritidshem har en negativ avvikelse på -2,3 mnkr. I dagsläget får anpassat fritidshem inte 
större grundbelopp än den ordinära fritidsverksamheten trots att kostnaderna är högre.

De övriga kommunala enheterna redovisar ett underskott på -1,6 mnkr vilket beror på att 
kostnadsanpassningarna pågått under våren, och verksamheten börjar minska sitt underskott först 
under hösten.

Nattugglan har en negativ avvikelse på -0,3 mnkr för perioden.

Grundskolans verksamhet har ett underskott för perioden på -6,2 mnkr. Verksamheten har haft färre 
elever inskrivna än budgeterat, vilket ger en positiv volymavvikelse på 4,2 mnkr enligt a-pris. Övrig 
avvikelse uppgår till -10,4 mnkr.

Skillnad i á-pris uppgår till -2,5 mnkr.

Upphandlad skolskjuts, resekort och taxi har en negativ avvikelse på -0,5 mnkr.

Fler tilläggsbelopp är utfördelade vilket ger en negativ avvikelse på -1,0 mnkr.

Kostnad för städ har en negativ avvikelse på -0,4 mnkr.

Grundskoleenheterna redovisar en avvikelse för perioden på -5,8 mnkr. Anpassningen av 
verksamheten på enhetsnivå har pågått under våren och enheterna beräknas minska sitt underskott 
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fram till årsskiftet.

Anpassad grundskolas verksamhet redovisar ett underskott på -2,1 mnkr. Verksamheten har haft fler 
elever än budgeterat, vilket förklarar -2,6 mnkr enligt a-pris. Övrig avvikelse uppgår till +0,4 mnkr, 
vilket består av överskott på centrala budgetposter.

Gymnasieverksamheten redovisar ett överskott för perioden på +9,8 mnkr. Verksamheten har haft 
färre elever inskrivna än budget, vilket ger en positiv volymavvikelse på +10,2 mnkr enligt á-pris. 
Övrig avvikelse uppgår till -0,4 mnkr.

Avvikelse mot á-pris för annan huvudman (elever som går på fristående skolor och i andra 
kommuner, som Falkenbergs kommun betalar för) har en negativ avvikelse på -2,7 mnkr. Det vill säga 
á-priset från kommunen täcker inte de verkliga kostnaderna. En högre andel elever väljer dyrare 
program. I budgeten för 2024 så ökades budgeten för detta, men denna budgetjustering har inte 
räckt till.

Centrala budgetposter har ett överskott på +0,7 mnkr, vilket består av ett flertal poster.

Lägre kostnad för skolskjuts visar ett överskott på +0,6 mnkr.

För Falkenbergs gymnasium redovisas en positiv avvikelse på +0,8 mnkr.

Anpassad gymnasieskola redovisar en positiv avvikelse på +1,6 mnkr för perioden. Verksamheten 
har haft samma antal elever som budgeterat vilket ger en volymavvikelse enligt a-pris på 0 kr. Övrig 
avvikelse uppgår till +1,6 mnkr.

Avvikelse mot á-pris för annan huvudman har en positiv avvikelse på +0,9 mnkr. Det vill säga att 
barn- och utbildningsnämnden har haft lägre kostnader för annan huvudman.

Skolskjuts och övriga centrala budgetposter redovisar ett överskott på +0,7 mnkr.

Kommunal enhet redovisar ett underskott på -0,1 mnkr.

Gemensam verksamhet har en positiv avvikelse för perioden på +2,0 mnkr. Under perioden har 
tilläggsutbetalningar till fristående belastat perioden med -4,4 mnkr. Ej nyttjade budgetmedel samt 
lägre personalkostnader på centrala enheter har ett överskott på +6,4 mnkr.

Kommunal vuxenutbildning har en budget i balans.

Vård och omsorg (Korttidstillsyn barn över 12 år) har en budget i balans.

Nämnd- och styrelseverksamhet har ett överskott under perioden på +0,4 mnkr.

2.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Intäkterna ökar med 4,6%, medan kostnaderna ökar med 4,7%.

Nettokostnaden* för barn- och utbildningsnämnden har ökat från 852,7 mnkr till 891,1 mnkr, en 
ökning på 4,5%.

*Nettokostnad är kostnader minus intäkter, som till exempel statsbidrag.  

Lokalhyror har ökat med 10,2 mnkr, eller 12%.

Tillfälligt ökat PO under 2024 (personalomkostnader på grund av ökade pensionsavsättningar) har 
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ökat kostnaden med 13 mnkr.

Årlig lönerevision har ökat kostnaden med 15 mnkr.

Tillskottsutbetalning till fristående grundskolor och fritidshem har ökat kostnaden med 6,3 mnkr.

Kostnaden för kommunala grundskoleenheter har minskat med 18 mnkr.

2.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Barn- och utbildningsnämnden prognostiserar ett överskott på +3,8 mnkr. På grund av 195 färre 
inskrivna elever jämfört med budget är volymavvikelsen +14 mnkr. Enligt kommunens á-prismodell 
innebär det att barn- och utbildningsnämnden borde lämna ett överskott på +14 mnkr. Överskottet 
beräknas därmed bli 10,2 mnkr mindre än förväntat.

Sammanfattning per verksamhet:

Förskoleverksamheten beräknas avvika med -2,7 mnkr, fler antal barn förklarar -2,2 mnkr
Fritidshem beräknas avvika med -2,5 mnkr, färre elever förklarar +1,6 mnkr, vilket gör att 
avvikelsen från det förväntade utfallet är -4,1 mnkr. Av detta står anpassat fritidshem för -3,2 
mnkr.    
Grundskolan beräknas avvika med -3,2 mnkr. Antalet elever bedöms vara drygt 100 färre 
vilket ger en volymavvikelse på +7,1 mnkr. Det gör att avvikelsen från det förväntade utfallet 
är - 10,3 mnkr. Detta underskott består av kommunala enheter -2,3 mnkr, tilläggsbelopp -2,5 
mnkr, avvikelse i á-pris -3,5 mnkr och centrala budgetposter -1,8 mnkr.  
Anpassad grundskola beräknas avvika med -4,5 mnkr, där fler elever står för -4,8 mnkr. 
Gymnasieverksamheten beräknas lämna ett överskott med +11,2 mnkr. Färre antal elever 
förklarar +12,5 mnkr. 
Anpassat gymnasium beräknas avvika med +1,4 mnkr trots fler barn som förklarar -0,2 mnkr. 
Den positiva avvikelsen beror på överskott i á-pris samt centrala budgetposter. 
Gemensam verksamhet beräknas avvika +1,9 mnkr, trots ej budgeterade tillskottsbetalningar 
till fristående verksamheter på -6,3 mnkr. 
Vuxenutbildningen beräknas lämna ett överskott på +2,3 mnkr.

Sammanfattning större händelser:

Färre elever förklarar +14 mnkr, där de största avvikelserna är färre elever på gymnasiet 
+12,5 mnkr, färre elever på grundskolan +7,1 mnkr och fler elever på anpassade grundskolan 
-4,8 mnkr
I prognosen ingår tillskottsutbetalningar till fristående grundskolor och fritidshem på grund 
av underskottet 2023 i dessa verksamheter. Dessa utbetalningar uppgår till -6,3 mnkr och 
finns inte med i budget.
Avvikelse i á-pris på grund av ökad vistelsetid inom förskola, stadieindelning på grundskola 
och ökat pris till annan huvudman inom gymnasiet beräknas totalt visa en negativ avvikelse 
på -7,5 mnkr.
Anpassat fritidshem -3,2 mnkr. 
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Omsorg kväll, natt och helg (Nattugglan) -1,2 mnkr. 
Fler utbetalade tilläggsbelopp -3,2 mnkr.
Externa förskolepaviljonger som lämnats under 2024 får ej tillgodoräknas som besparing, 
vilket är gjort i budget, förklarar -1,8 mnkr. 
Överskott på kommunala enheter beräknas uppgå till +4,7 mnkr, varav förskola +3,9 mnkr, 
grundskolan -2,3 mnkr, gymnasiet +1,0 mnkr och vuxenutbildningen +2,3 mnkr.
Överskott på centrala enheter exklusive tillskottsutbetalning +8,2 mnkr. 

Förskoleverksamheten prognostiserar ett underskott på -2,7 mnkr för 2024. Verksamheten beräknas 
att ha 26 fler barn inskrivna än budget, vilket förklarar -2,2 mnkr enligt a-pris. Övrig avvikelse uppgår 
till -0,5 mnkr.

Barnens vistelsetid skiljer sig jämfört med budget, då det finns en större andel barn som vistas längre 
tid på förskolorna, vilket beräknas ge en högre kostnad för barn och utbildningsnämnden på -2,0 
mnkr. I budget för 2024 så justerades ålders- och intervallfördelningen till en kostnad på -4,7 mnkr, 
vilket finansierades inom egen ram.

Lokalkostnad för inhyrda externa paviljonger som förskoleverksamheten lämnat innebär en 
kostnadsbesparing och är medtagit som effektivisering i barn- och utbildningsnämndens budget men 
får ej tillgodoräknas som sådan vilket ger en negativ avvikelse på -1,8 mnkr för perioden.

Centrala budgetposter beräknas avvika med +0,3 mnkr.

De kommunala förskoleenheterna, exklusive Omsorg kväll, natt och helg (Nattugglan) beräknas till en 
positiv avvikelse med +3,9 mnkr.

Nattugglan beräknas lämna ett underskott på -0,8 mnkr på grund av dubbelbemanning alla helger 
utifrån tillsyn och säkerhet. Fler barn har ett ökat behov av omsorgstid på helger, samt att 
lagstiftningen kring dygns- och veckovila höjer bemanningen och därmed kostnaden i verksamheten.

Fritidsverksamheten prognosticerar ett underskott på -2,5 mnkr för 2024. Verksamheten beräknas 
ha 55 färre elever inskrivna än budget vilket innebär att volymavvikelsen är +1,6 mnkr. Det innebär 
att enligt kommunens á-prismodell så uppgår avvikelsen till -4,1 mnkr från det förväntade utfallet.

De kommunala enheterna prognosticerar -0,4 mnkr i negativ avvikelse för 2024, och klarar således 
inte fullt ut att nå budget i balans under 2024.

Anpassat fritidshem beräknas till en negativ avvikelse på -3,2 mnkr. I dagsläget får anpassat 
fritidshem inte större grundbelopp än den ordinära fritidsverksamheten trots att kostnaderna är 
högre.

Nattugglan beräknas till ett underskott på -0,45 mnkr.

Grundskolans verksamhet prognostiserar ett underskott på -3,2 mnkr för 2024. Verksamheten 
beräknas ha 87 färre elever inskrivna än budget vilket innebär att volymavvikelsen är +7,1 mnkr. Det 
innebär att enligt kommunens á-prismodell så uppgår avvikelsen till -9,3 mnkr från det förväntade 
utfallet.

Avvikelse i á-pris på grund av stadiefördelning förväntas avvika negativt med -3,5 mnkr.

Kostnaden för tilläggsbelopp beräknas avvika negativt med -2,5 mnkr.

Kostnaden för skolskjuts beräknas avvika negativt med -1,0 mnkr, och övriga kostnader på centrala 
ansvar med -0,4 mnkr.
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Kostnad för städ beräknas till en negativ avvikelse på -0,6 mnkr.

Grundskoleenheterna inklusive SU grupper prognosticeras att visa ett underskott på -2,3 mnkr.

Anpassad grundskola prognosticerar ett underskott på -4,5 mnkr. Verksamheten beräknas ha 10 fler 
elever inskrivna än budgeterat, vilket förklarar hela underskottet.

Gymnasieverksamheten prognostiserar ett överskott på +11,2 mnkr. Verksamheten beräknas ha 115 
färre elever inskrivna än budget vilket innebär att volymavvikelsen är +12,5 mnkr, varav +2,1 mnkr på 
kommunala skolan och +8,1 mnkr hos annan huvudman. Det innebär att enligt kommunens á-
prismodell så uppgår avvikelsen till -1,3 mnkr från det förväntade utfallet.

Avvikelse mot á-pris för annan huvudman (elever som går på fristående skolor och i andra 
kommuner, men som Falkenbergs kommun betalar för) beräknas till en negativ avvikelse på -3,5 
mnkr. Det vill säga á-priset från kommunen täcker inte de verkliga kostnaderna. I budget för 2024 så 
justerades nettokostnaden för annan huvudman med -3,0 mnkr vilket finansierades inom egen ram.

Centrala budgetposter förväntas avvika positivt med +1,1 mnkr.

Falkenbergs gymnasieskola förväntas avvika positivt med +1,0 mnkr.

Anpassad gymnasieskola prognostiserar ett överskott med +1,4 mnkr.

Överskott i á-priser förväntas förklara +1,0 mnkr.

Centrala budgetposter beräknas visa ett överskott på +0,6 mnkr.

Kommunala enheten beräknas lämna ett underskott på -0,1 mnkr. Under 2025 kommer 
resurstilldelningsmodellen att anpassas vilket kommer att innebära mindre pengar till den anpassade 
gymnasieskolan så att kostnadsnivån stämmer bättre överens med det verkliga behovet.

Gemensam verksamhet prognosticerar ett överskott på +1,9 mnkr. I underskottet ingår 
tillskottsutbetalning till fristående skolor på -6,3 mnkr. Överskottet på ofördelade budgetmedel samt 
lägre personalkostnad på centrala enheter beräknas uppgå till +8,2 mnkr.

Kommunal vuxenutbildning beräknas lämna ett överskott på +2,3 mnkr på grund av överskott i 
statsbidrag.

Vård och omsorg (Korttidstillsyn barn över 12 år) beräknas ha en budget i balans.

2.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

I T1 prognosticerades ett nollresultat, med en positiv volymavvikelse på grund av färre barn/elever 
på +11,4 mnkr, och därmed en negativ avvikelse från det förväntade resultatet med -11,4 mnkr.

I T2 prognosticeras ett positivt resultat med 3,8 mnkr, volymavvikelse på +14 mnkr och en negativ 
avvikelse från det förväntade resultatet med -10,2 mnkr.

De största skillnaderna mellan T1 och T2 är:

att volymöverskottet ökar med +2,7 mnkr och att detta överskott förväntas kunna behållas i 
resultatet. 
Prognosen för grundskolan försämras, medan den förbättras för andra verksamheter. 

För förskoleverksamheten förbättras prognosen med +6,1 mnkr, där färre antal barn utgör +3,4 mnkr 
och överskottet på kommunala enheterna revideras upp med +2,4 mnkr.
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För fritidshemmen försämras prognosen med -0,4 mnkr, vilket beror på volymförändring.

För grundskoleverksamheten försämras prognosen med -5,2 mnkr. Grundskoleenheterna prognos 
försämrar sin prognos med -2,5 mnkr, avvikelse i á-pris försämras med -3,5 mnkr samt centrala 
budgetposter förbättras med +0,8 mnkr.

Prognosen för anpassad grundskola försämras med -0,9 mnkr, vilket beror på volymer.

Gymnasieverksamhetens prognos försämras med -2,0 mnkr. Volymer utgör -1,5 mkr. Högre kostnad 
för annan huvudman ökar med -2,5 mnkr, kommunala enheten ökar sitt överskott med +1,0 mnkr 
och centrala budgetposter förbättras med +0,9 mnkr.

Prognosen för anpassad gymnasieskola förbättras med +2,2 mnkr, varav volymer utgör +0,5 mnkr, 
överskott i á-pris +1,0 mnkr samt centrala budgetposter +0,7 mnkr.

Gemensam verksamhet förbättrar prognosen med +1,8 mnkr vilket består av lägre 
personalkostnader inom flera enheter.

För vuxenutbildningen förbättras prognosen med +2,3 mnkr vilket består av överskott i statsbidrag.

Under T2 har ett oförutsett statsbidrag på 2,2 mnkr tillkommit vilket är "Extra medel till skolor för att 
mildra effekterna av inflationen". På gymnasiet tillkom ett statsbidrag, "Personalförstärkning 
speciallärare" som inte var prognosticerat för på 1,4 mnkr.

2.4.1.5 Volymtal

Volymtal

Volymavvikelser

Utfall 
antal, 

periode
n

Budget 
antal, 

perioden

Prognos 
antal, 
helår

Budget 
antal, 
helår

Utfall 
antal, 
fg år

Á-pris, kr
Avvikelse 
perioden, 

tkr

Prognosav
vikelse 

helår, tkr

Förskola, antal barn

Förskola, kommunen 1 918 1 828 1 876 1 828 1 865 116 291 -6 977 -5 559

Förskola, annan huvudman 604 610 588 610 603 153 272 613 3 403

Grundskola, antal elever

Grundskola, kommunen 4 566 4 664 4 563 4 664 4 592 82 944 5 419 8 394

Grundskola, annan huvudman 924 905 919 905 892 92 081 -1 166 -1 326

Anpassad grundskola 92 83 93 83 81 435 394 -2 612 -4 773

Fritidshem, antal elever

Fritidshem, kommunen 1 765 1 803 1 784 1 803 1 729 23 407 593 449

Fritidshem, annan huvudman 323 362 326 362 345 31 402 816 1 134

Gymnasieskola, antal elever

Gymnasieskola, kommunen 1 172 1 203 1 202 1 203 1 147 100 539 2 078 141

Gymnasieskola, annan huvudman 338 423 337 423 364 143 187 8 114 12 386

Anpassad gymnasieskola 34 34 34 34 34 601 326 0 -210

Total volymavvikelse 11 736 11 915 11 720 11 915 11 652 6 877 14 038
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2.4.1.5.1 Kommentar till volymtalen

Volymtalen i tabellen inkluderar endast barn och elever som är folkbokförda i Falkenbergs kommun. 
Det faktiska antalet inskrivna barn och elever är högre, då verksamheten även har barn och elever 
som är folkbokförda i andra kommuner eller är inskrivna som asylsökande.

Beslutad budgetvolym för barn- och utbildningsnämndens verksamheter baseras på antagen 
befolkningsprognos för Falkenbergs kommun.

Barn- och utbildningsnämnden har under januari-augusti haft sammanlagt 179 färre barn/elever 
jämfört med budget, vilket ger en positiv avvikelse på +6,9 mnkr enligt kommunala á-priserna.

De största avvikelserna är:

Kommunala förskolor har under perioden haft 90 fler barn än budget och beräknas ha 48 fler barn 
för hela 2024. Fristående förskolor har haft 6 färre barn under perioden, och beräknas vara 22 färre 
för helåret 2024. Minskningen beror på att fristående förskolor har stängt avdelningar.

Kommunala grundskolor har haft 98 färre elever inskrivna under perioden och beräknas att minska 
ytterligare under hösten så att utfallet blir 101 färre elever än budget. Grundskola annan huvudman 
har däremot ökat med 19 elever under perioden och denna avvikelse beräknas för helåret bli en 
ökning på 14 st.

Anpassad grundskola har haft 9 fler elever än budget, för helåret väntas avvikelsen vara 10 elever.

Fritidshemmen har färre barn inskrivna både för kommunala enheter och annan huvudman. Totalt 
har det varit 77 färre barn jämfört med budget för perioden. För hela 2024 beräknas 55 färre barn 
jämfört med budget.

Gymnasieverksamheten har haft färre elever inskrivna på både Falkenbergs gymnasieskola och hos 
annan huvudman. För perioden är avvikelsen 31 färre inskrivna elever på den kommunala skolan, och 
85 färre hos annan huvudman. Under hösten har antalet elever till Falkenbergs gymnasieskola ökat 
och för helåret väntas antalet elever stämma med budget. För annan huvudman förväntas antalet bli 
87 färre än budget.

2.5 Bilagor

Bilaga 1: Bilaga till delårsrapport 2024
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3 Socialnämnden

3.1 Sammanfattning

Det första halvåret för verksamhetsår 2024 har varit en händelserik period för socialnämnden. I 
slutet av perioden presenterade regeringen sitt förslag till en ny socialtjänstlag som landets 
socialtjänster har gått och väntat på - och redan inlett förberedelsearbetet för. Den nya lagen väntas 
träda i laga kraft sommaren 2025 och syftar till att göra socialtjänsten mer förebyggande och 
lättillgänglig och kommer att få stor påverkan på socialnämnden och dess arbete

Bland andra viktiga händelser under 2024 märks övergången av flera bostäder med särskild service 
och dagliga verksamheter i kommunal regi. Arbetet med en ny modell för hemtjänsten som ska 
minska känslan av minutstyrning och öka personalkontinuiteten fortsätter tillsammans med flera 
andra aktiviteter för att stärka arbetsmiljön och trygga kompetensförsörjningen i hela förvaltningen. 
Region Halland och kommunerna samarbetar för att implementera omställningen mot en god och 
nära vård, ett arbete som ska göra vården och omsorgen mer personcentrerad.

Socialnämndens arbete för att nå kommunens mål visar på god progression i samtliga av nämndens 
aktiviteter. Särskilda satsningar har bland annat gjorts för att trygga kompetensförsörjningen inom 
äldreomsorg och funktionsstöd, bland annat genom karriärmodeller och förbättrade 
arbetsmiljöinsatser. Utvecklingen av digitala hjälpmedel och nya arbetssätt är ett sätt för 
socialnämnden att med innovativa lösningar finna nya sätt att hantera utmaningar. Den 
sammantagna bedömningen är att socialnämnden bidrar till utveckling mot måluppfyllelse i samtliga 
mål, men eftersom nämnden saknar resultat i målindikatorer saknas stöd för att hävda att 
utvecklingen är stark. En utveckling mot måluppfyllelse sker alltjämt.

Arbetsmiljön inom socialförvaltningen är generellt god. Sjukfrånvaron har ökat något, bland annat 
inom hemtjänsten, medan vissa verksamheter som verksamhetsområdet särskilt boende har sett en 
viss minskning. Flera aktiviteter har pågått under perioden för att förbättra arbetsmiljön. Dessa har 
inkluderat pilotprojekt bland socialsekreterare om reducerad arbetstid och möjligheten till 
"livsvårdstimme" för återhämtning. Utvecklingen av karriärmodeller och bemanningsstrategier pågår 
för att öka stabiliteten och stärka arbetsmiljön inom förvaltningen.

Socialnämnden förväntas redovisa ett överskott på 8 200 tkr, varav 31 800 tkr avser statsbidrag från 
2023 som enligt anvisning från Socialstyrelsen bokförts på 2024. Efter justering för statsbidragen 
prognostiserar nämnden ett resultat på -23 600 tkr (-2,0 %) mot budget för 2024 och därutöver -7 
700 tkr mot budgeten för ekonomiskt bistånd.

Verksamheterna i Falkenbergs egenregi prognostiserar ett underskott på -25 400 tkr. 
Verksamheterna jobbar med handlingsplaner för att nå en budget i balans senast 2025. 2023 hade 
verksamheterna ett resultat på -30 000 tkr exklusive statsbidrag, vilket innebär att de förväntas göra 
en förbättring 2024 jämfört med föregående år. Lagkravet på dygnsvila som trädde i kraft Oktober 
2023 innebär en större utmaning att nå budget i balans inom boendeverksamheterna, då enheterna 
behöver ha en högre grundbemanning för att få ihop en planering där alla garanteras sin dygnsvila. 
Underskottet vägs upp av statsbidrag som påverkar resultatet för 2024 med 15 mnkr. Inklusive 
statsbidrag har egenregin därmed en prognos på -10 400 tkr.

Volymer och kostnader för placeringar förväntas bli -6 650 tkr högre än budgeterat totalt för 
nämnden. Det innefattar dock avvikelser inom äldreomsorgen där antalet brukare är färre än 
budgeterat och avvikelser inom barn och unga där antalet placerade barn har ökat kraftigt.
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Övriga väsentliga avvikelser finns på utskrivningsklara patienter (-5 000 tkr), avslutad personal (-3 000 
tkr) och skyddat boende (-3 200 tkr).

3.2 Verksamhet

3.2.1 Verksamhetens utveckling

Inom socialnämndens verksamheter har det under året pågått ett utvecklingsarbete för att förbättra 
verksamheten och möta de utmaningar verksamheten står inför. Nedan återges ett urval av dessa 
aktiviteter och händelser.

Ny socialtjänstlag ställer nya krav och skapar nya möjligheter

Regeringen presenterade under sommaren 2024 sin lagrådsremiss till en ny socialtjänstlag. Den nya 
socialtjänstlagen väntas träda i kraft i juli 2025. Syftet med den nya lagen är att socialtjänsten ska bli 
mer förebyggande, jämställd och lättillgänglig än idag: att sänka trösklarna, nå invånare tidigt, innan 
problemen växt sig stora. Socialtjänsten ska också bli mer kunskapsbaserad och vila på forskning och 
beprövad erfarenhet.

Samtidigt innehåller förslaget till ny Socialtjänstlag bestämmelser om att insatser ska vara lätt 
tillgängliga. Det finns en förhoppning om att detta ska leda till lägre trösklar för att få hjälp av 
socialnämnden, så att de som behöver hjälp i en situation enkelt kommer i kontakt med 
socialtjänsten och får den hjälp de behöver i ett tidigt skede - innan en eventuell eskalering.

Ny lag om placering av barn i skyddat boende
Den 1 april 2024 trädde lagen om placering av barn i skyddat boende i kraft. I samband med lagens 
ikraftträdande ändrades också bestämmelser i socialtjänstlagen och socialtjänstförordningen. Den 
nya lagen innehåller en befogenhet att placera ett barn i skyddat boende tillsammans med en 
vårdnadshavare utan den andra vårdnadshavarens samtycke. Förändringarna innebär också att 
skyddat boende regleras som en insats i socialtjänstlagen och socialtjänstförordningen.

Lagändringar har inneburit ett utökat mandat för socialnämnden och ikraftträdandet har föregåtts av 
ett förberedande arbetet på förvaltningen som har rustat organisationen väl inför de nya 
befogenheterna.

Bostäder med särskilda service och dagliga verksamheter återvänder till kommunal regi
Under våren 2024 avslutades övertagandet av inte mindre än tre bostäder med särskild service och 
fyra dagliga verksamheter till egen regi. Återtagandeprocesserna har ställt stora krav på intern 
samverkan och planering inom förvaltningen och tydliga strukturer i syfte att underlätta för en så 
smidig övergång som möjligt. Återtagandet kommer att utvärderas under hösten 2024.

Lågtröskelboendet på Kilavägen ska åter i kommunal regi
Socialförvaltningen har sedan tidigare upphandlat drift av lågtröskelboendet på Kilavägen av en 
extern part. Nuvarande avtal löper ut i april 2025 och det finns ingen möjlighet till förlängning. Inför 
frågan om hur den fortsatta driften ska ske, beslutade socialnämnden i april 2024 att återta 
verksamheten i egen regi. Nämnden bedömde att det är viktigt att socialnämnden även 
fortsättningsvis kan erbjuda tillfälligt boende för personer med en missbruksproblematik som också 
är akut bostadslösa. Genom att återta verksamheten såg nämnden också möjligheter att på sikt 
vidareutveckla verksamheten tillsammans med nämndens övriga beroendeverksamhet.
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Ny upphandling av utförare av personlig assistans

Socialnämnden har sedan tidigare tecknat avtal med en entreprenör för utförandet av personlig 
assistans. Det befintliga avtalet löper ut 2025-04-30 utan möjlighet till förlängning. Då frågan uppstod 
hur socialnämnden ska tillhandahålla utförandet av personlig assistans, beslutade socialnämnden i 
maj 2024 att på nytt upphandla insatsen. Upphandlingen pågår under hösten 2024.

Ny modell för hemtjänsten ska minska känslan av minutstyrning
Inom äldreomsorgen pågår ett antal utvecklingsprojekt. Ett av de mer framträdande är arbetet med 
en ny hemtjänstmodell. Efter dialog med medarbetare i berörda verksamheter landade förvaltningen 
i tre åtgärdsförslag för att minska upplevelsen av minutstyrning i hemtjänsten i Falkenbergs kommun.

1. Minska administration och bidra till att biståndsbeslut och beställningar bättre kan svara upp 
mot brukarnas skiftande behov över tid.

2. Öka samverkan mellan hemsjukvården och biståndsenheten så att varje utförare och 
hemtjänstgrupp får fasta gemensamma team med sjuksköterska, rehab personal och 
biståndshandläggare

3. Skapa en samsyn kring ersättningsmodell, schabloner och planering samt hur kommunen kan 
skapa en mer hållbar hemtjänstorganisation.

Under 2024 pågår pilotprojekt vid Hjortsbergs hemtjänst som ska testa nya arbetssätt som bland 
annat ska syfta till att öka personalkontinuiteten för brukarna. Projektet kommer att utvärderas 
under hösten 2024.

Kommunens hälso- och sjukvård ställer om mot en god, nära och personcentrerad vård
God och nära vård kan beskrivas som ett övergripande mål för den omställning som sker nationellt i 
Sveriges kommuner och regioner. Hälso- och sjukvården behöver anpassas efter nya behov hos 
invånarna och en befolkningsutveckling där allt fler blir allt äldre och fler människor lever med 
sjukdomar samtidigt som det kommer att finnas färre personer i arbetsför ålder. En mer tillgänglig, 
närmare vård och nya arbetssätt i vården ska leda till att resurserna inom vård och omsorg kan 
användas bättre och räcka till fler.

I Halland samarbetar regionen och de halländska kommunerna för att nå de mål som finns i 
överenskommelsen. För det gemensamma arbetet med god och nära vård mellan Region Halland och 
kommunerna har man därför bland annat tagit fram en samverkansstruktur och en målbild -
 Omtanke Halland. Själva kärnan i nära vård är ett personcentrerat arbetssätt. Det innebär att alla 
utförare av vård och omsorg ska utforma insatserna tillsammans med den enskilde individen utifrån 
dennes behov och förutsättningar.

Karriärmodeller utvecklas inom äldreomsorg och funktionsstöd
För att trygga kompetensförsörjningen och bidra till kompetensutveckling har karriärmodeller 
utarbetats inom äldreomsorg och funktionsstöd. Modellerna ska göra det möjligt för medarbetare att 
göra karriär inom vård- och omsorgsyrket genom att tydliggöra kompetenskrav och karriärvägar. 
Samtidigt kan de underlätta rekrytering i och med att modellerna möjliggör annonsering efter flera 
olika yrkestitlar med varierande kompetenskrav och ansvarsområden.

Pilotprojekt ska få fler att vilja stanna inom myndighetsavdelningen
Vintern 2022 påbörjades ett arbete med att identifiera faktorer som skulle kunna minska 
personalomsättningen gällande socialsekreterare. Utredningen pekade bland annat på att 
personalen ansåg att det fanns otillräcklig tid för återhämtning och reflektion. Två pilotprojekt har 
påbörjats med start under våren 2024: dels prövar en enhet att arbeta 35-timmarsvecka och dels 
prövas konceptet livsvårdstimme (en timme/vecka). De båda projekten kommer att utvärderas under 



Delårsrapport 2024 - Nämnd  36(110)

hösten 2024.

Nya regler kring arbetstid och dygnsvila tvingar verksamheten att tänka om
Från 1 oktober 2023 gäller som huvudregel att alla medarbetare i kommuner och regioner ska ha 
minst 11 timmars sammanhängande dygnsvila under varje 24-timmarsperiod, och att arbetspass ska 
följas av dygnsvila. De nya reglerna kring dygnsvila gör att det krävs fler anställda för att få ihop 
schemat, vilket i sin tur gör att flexibiliteten i schemaläggningen behöver öka så att arbetstiden 
matchar behovet hos brukarna.

Socialnämnden granskar regelbundet sin verksamhet
Enligt socialnämndens riktlinje för uppföljning av verksamheter inom socialnämndens ansvarsområde 
ska en sammanställning av genomförda och pågående kvalitetsgranskningar redovisas i 
socialnämndens delårsrapport och årsredovisning. Resultatet av samtliga granskningar ska redovisas 
socialnämnden och redogöras för i detalj i socialnämndens årliga kvalitetsberättelse.

Under 2024 pågår följande kvalitetsgranskningar:

Inventering och utvärdering av metoder, samtliga enheter
Granskning av uppstart av dagliga verksamheter efter övergång i egen regi
Granskning av uppstart av bostäder med särskild service efter övergång i egen regi
Uppföljning av nystartad verksamhet - Trygga Händer Hemtjänst
Uppföljning av nystartad verksamhet - Ny Kraft Hemtjänst
Regelbunden kvalitetsgranskning - Ny Kraft personlig assistans

Följande kvalitetsgranskningar har genomförts under 2024:

Granskning av avvikelsehantering, samtliga enheter

3.2.2 Målredovisning

3.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

3.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål har socialnämnden beslutat om tre huvudsakliga inriktningar. 
Inriktningarna utgör prioriterade områden som bedömts vara avgörande för nämnden för att bidra 
till en positiv utveckling mot målet.

Med utgångspunkt i socialnämndens inriktningar har nämnden ytterligare fokuserat periodens 
arbete genom antagandet av nämndens verksamhetsplan för 2024. I verksamhetsplanen anges vilka 
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särskilda aktiviteter som socialförvaltningen har att genomföra under året för att bidra till en 
förflyttning mot kommunens mål.

I det här avsnittet redogörs för det pågående arbetet med aktiviteterna i verksamhetsplanen samt 
hur dessa förväntas bidra till socialnämndens måluppfyllelse.

Inriktning: Trygga kompetensförsörjningen

Aktivitet: Karriärmodell Äldreomsorg och funktionsstöd
Sedan hösten 2023 arbetar socialförvaltningen med karriärmodeller inom äldreomsorgen och 
funktionsstöd där det tydliggörs hur medarbetare kan utvecklas i sina yrkesroller. Syftet med 
karriärmodellerna är att tydliggöra vilka krav som ställs i de olika yrkesrollerna samt vilken 
kompetens som behövs för att ta ett kliv i karriären. Den tydliggör också vilka arbetsuppgifter 
respektive yrkesroll i huvudsak ansvarar för.

Under 2024 fortsätter implementeringen och utvecklingen av karriärmodellerna. Modellerna ska 
bidra till att trygga kompetensförsörjningen genom att göra det möjligt för medarbetare att göra 
karriär inom vård- och omsorgsyrket och underlätta rekrytering i och med att modellen möjliggör 
annonseringen efter flera olika yrkestitlar med varierande kompetenskrav och ansvarsområden.

Aktivitet: Projekt kring återhämtning och utrymme för reflektion för socialsekreterare
Under våren 2024 genomför socialförvaltningen två pilotprojekt inom myndighetsavdelningen. 
Pilotprojekten syftar till att testa förändrade arbetssätt som ska stärka arbetsmiljön och locka fler 
medarbetare att stanna kvar i Falkenberg.

Det första projektet benämns Livsvårdstimme och genomförs på enheten för barn, unga och våld i 
nära relationer. Projektet innebär att varje medarbetare får avsätta en timme varje vecka av sin 
arbetstid till valfri aktivitet med fokus på personligt välmående.

Det andra projektet benämns Förkortad arbetstid och genomförs på samma enhet, för 
socialsekreterare som arbetar med myndighetsutövning i individärenden. Under projektet ändras 
heltidsmåttet från 40 timmar till 35 timmar i veckan. Den förväntade arbetsmängden förblir 
densamma, men arbetstiden sänks med fem timmar i veckan vilket skapar mer fritid för 
medarbetarna.

Projekten kontrolleras löpande och har hittills genererat signaler om positiva effekter. Fullständig 
utvärdering sker under hösten 2024 och slutrapporteras i januari 2025.

Aktivitet: Bemanningsstrategier
Under hösten 2023 antog verksamheterna inom Falkenbergs egenregi bemanningsstrategier. Dessa 
ska tydliggöra ramverket för samtliga verksamheter och medarbetare inom avdelningen och bidra till 
att de olika verksamheterna i större utsträckning arbetar på samma sätt när det gäller bemanning. En 
väl genomtänkt struktur för bemanning kan bidra till att förbättra arbetsmiljön för medarbetarna, 
stärka kontinuiteten och kvaliteten för brukarna och bidra till att organisationen blir mer 
resurseffektiv och därmed mer hållbar. Under 2024 fortsätter arbetet med att implementera 
strategierna i verksamheterna.

Inriktning: Öka samverkans- och innovationskraft

Aktivitet: Genom ökad digitalisering trygga kompetensförsörjning och ge effektiva insatser på ett 
tillgängligt sätt

Sedan en tid tillbaka har socialnämndens verksamheter särskilt utvecklat sin digitala närvaro. Framför 
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allt vad gäller tillhandahållandet av lätt tillgängliga e-tjänster har en stor utveckling skett. Under 
perioden har flera nya e-tjänster lanserat inom olika områden och de befintliga e-tjänsterna har 
förbättrats och anpassats efter nya krav och förväntningar. Möjligheten att tillhandahålla digitala 
tjänster gör inte bara socialnämndens verksamheter mer lättillgängliga för medborgarna utan bidrar 
också till att underlätta handläggningsprocesser internt, vilket kan bidra till en ökad effektivitet.

Sedan årsskiftet har beroendeenheten tillsammans med vuxenenheten utvecklat arbetet med 
digitala hjälpmedel som med hjälp av AI kan ge stöd till enskilda och analysera risken för återfall. 
Under våren har arbetet gett goda resultat och tillgängliggjort ett effektivt stöd till målgruppen. 
Beroendeenheten deltar även i ett pilotprojekt avseende utveckling av digitala hjälpmedel som ska 
underlätta processen av kontroll av drogintag. Pilotprojektet ska utvärderas under hösten 2024.

Inriktning: Stärkt tillgänglighet

Aktivitet: Implementera den nya socialtjänstlagens intentioner med lätt tillgängliga insatser
Under sommaren 2024 presenterade regeringen sitt förslag till ny socialtjänstlag. Förslaget har 
slutbetänkandet från utredningen Hållbar socialtjänst som utgångspunkt. Utredningens huvudsakliga 
förslag innebär att socialtjänsten ska ha ett större fokus på tillgänglighet och förebyggande insatser 
samtidigt som det ställs högre krav på kunskapsbaserade metoder och evidensbaserad praktik.

Flera utvecklingsområden som det redan arbetas med i socialförvaltningen, som omställningen till en 
god och nära vård och Falkenbergs hemtjänstmodell är exempel på verksamhetsutveckling vars syfte 
stämmer väl överens med intentionerna i det förslag som finns till en ny socialtjänstlag.

Därutöver pågår en inventering och granskning av vilka metoder verksamheten använder, för att 
säkerställa att den lever upp till intentionen om en kunskapsbaserad socialtjänst. Detta kommer att 
vara grunden i ett fortsatt arbete för att kunna säkerställa att metoderna används, att personal får 
tillräcklig kompetensutveckling inom metoderna samt för att se om verksamheten redan nu följer 
upp metodernas resultat eller om detta behöver utvecklas. Även avsaknad av metoder kommer att 
kartläggas.

Sedan ett par år tillbaka har socialförvaltningen erbjudit ekonomisk rådgivning tillsammans med 
kommuners budget- och konsumentrådgivare under kvällstid. Under året utvärderas insatsen för att 
se vad som kan förbättras för att nå fler medborgare som är i behov av privatekonomisk rådgivning. 
Insatsen bedöms ha potential att i ett tidigt skede förebygga behov av försörjningsstöd och andra 
insatser.

Aktivitet: Trygga antalet boendeplatser för att på så sätt trygga att behovet kan tillgodoses när det 
uppstår
Sedan 2023 pågår ett arbete inom socialförvaltningen vars syfte är att vässa verksamhetens 
prognosarbete för att ge så träffsäkra prognoser som möjligt. Det är en förutsättning för att i ett 
tidigt skede lyfta behov i lokalförsörjningsprocessen och på så sätt göra det möjligt att tillhandahålla 
boendeplatser när behovet uppstår.

Under våren 2024 öppnade Porsevägens gruppbostad med totalt sex platser. Boendet är en av 
delarna i socialnämndens planering för att möta behovet av platser i bostad med särskild service de 
kommande åren. Planering har redan påbörjats för ytterligare en gruppbostad som väntas stå färdig 
för inflyttning under 2025.

Utvecklingen av kvarteret Trädgården fortsätter under 2024 och går nu in på sluttampen av etapp två 
av totalt åtta etapper. Under hösten 2024 är hus 1 färdigrenoverat och kommer att innehålla sex 
avdelningar i särskilt boende med totalt 59 lägenheter. Kvarteret trädgården är en viktig pusselbit för 
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att socialnämnden ska kunna tillhandahålla boendeplatser i bland annat särskilt boende på såväl lång 
som på kort sikt.

3.2.2.1.2 Sammanfattande analys

Socialnämndens arbete under 2024 har präglats av tre inriktningar som syftar till att stärka 
kompetensförsörjningen, öka innovationskraften genom bland annat digitalisering, och förbättra 
tillgängligheten till socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. Varje inriktning innehåller 
specifika aktiviteter som på sikt väntas bidra till att uppnå de mål kommunfullmäktige har satt upp.

Verksamheten har under perioden arbetat med att stärka kompetensförsörjningen. Genom att 
tydliggöra karriärutvecklingsmöjligheter inom äldreomsorgen och funktionsstöd i form av 
karriärmodeller som visar krav och utvecklingsvägar för olika yrkesroller, kan en ökad attraktionskraft 
i yrkena skapas, vilket i sin tur kan stärka rekryteringen och minska personalomsättningen. Detta är 
en direkt koppling till målet om att bidra till en omsorg av hög kvalitet genom att säkerställa att 
verksamheten har tillgång till tillräcklig, och kompetent personal.

Digitalisering och välfärdsteknik är ett framträdande tema för socialnämnden för att bidra till 
måluppfyllelse. Digitala lösningar kan bidra till att öka effektiviteten och tillgängligheten för 
medborgarna, vilket kan göra att fler människor kan få snabbare och mer anpassat stöd. Dessa 
insatser kan både öka tillgängligheten till vård och omsorg och samtidigt förbättra effektiviteten i hur 
stöd kan levereras till målgrupperna.

De prioriterade områdena kompetensförsörjning, digitalisering, och tillgänglighet är viktiga för att 
ytterligare bidra till utveckling mot kommunens mål om utbildning och omsorg med hög kvalitet.

Kompetensförsörjningen bedöms vara en fortsatt utmaning och är en central prioritering. Genom att 
arbeta med karriärutvecklingsmodeller och förbättrad arbetsmiljö kan nämnden säkerställa en stabil 
och kompetent personalstyrka, vilket är avgörande för att upprätthålla kvaliteten i verksamheterna 
och för att erbjuda vård och omsorg av hög kvalitet.

Digitalisering och innovativa arbetssätt är en viktig del för att möta framtida krav på tillgänglighet och 
effektiv resursanvändning. Genom att fortsätta utveckla och implementera digitala verktyg kan 
nämnden inte bara möta medborgarnas behov snabbare, utan även frigöra resurser som kan 
användas för att möta andra utmaningar, minska arbetsbördan för personalen och förbättra 
handläggningsprocesser, vilket kan stärka kvaliteten i verksamheten.

Förslaget till ny socialtjänstlag ställer högre krav på förebyggande arbete och ökad tillgänglighet till 
sociala insatser. Socialnämndens arbete med att stärka tillgängligheten till sociala insatser är viktiga 
för att säkerställa att verksamheten uppfyller de nya kraven. Genom att vara proaktiva med 
implementeringen av dessa förändringar kommer nämnden att stå väl rustad inför framtida 
författningskrav och de behov dessa medför. Ett fokus på kunskapsbaserade metoder och 
evidensbaserad praktik är också viktigt för att säkerställa att alla insatser som genomförs är effektiva 
och ger rätt resultat för brukarna.

För att göra en fullständig analys av nämndens måluppfyllelse för perioden behövs en samlad 
bedömning av utvecklingen av nämndens aktiviteter under perioden kombinerat med effektresultat i 
nämndens målindikatorer. Nämndens målindikatorer grundar sig nästan uteslutande på uppgifter 
från nationella brukarundersökningar, eftersom dessa generellt anses hålla hög kvalitet och 
dessutom möjliggör för jämförelser med andra kommuner. Resultaten för 2024 publiceras under 
hösten och finns därför inte tillgängliga till nämndens delårsrapport.
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Sammanfattningsvis har socialnämndens verksamhet under perioden visat god progression och 
tydliga resultat i flera aktiviteter som bidrar till att stärka omsorgen i kommunen. Genom att 
fortsätta fokusera på kompetensförsörjning, digitalisering och innovation och tillgänglighet kan 
nämnden ytterligare stärka sin förmåga att möta framtida behov och utmaningar och bidra till 
måluppfyllelse.

3.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - helhetssyn, andel (%) 85 %

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - helhetssyn, andel (%) 82 %

Brukarbedömning boende LSS totalt - Brukaren får alltid den hjälp som hen vill 
ha hemma, andel (%)

83 %

Brukarbedömning boendestöd SoL - Brukaren får den hjälp hen vill ha, andel 
(%)

82 %

Brukarbedömning individ- och familjeomsorg totalt - förbättrad situation, andel 
(%)

77 %

Andel signerade insatser: Läkemedel (egen undersökning) 98 %

Resultat saknas för 2024, men kommer att finnas tillgängligt till socialnämndens årsredovisning 2024.

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - helhetssyn, andel (%)
Andel personer i åldrarna 65 år och äldre i särskilt boende som uppgett "Mycket nöjd" eller "Ganska 
nöjd" på frågan "Hur nöjd eller missnöjd är du sammantaget med ditt äldreboende?"

Resultatet från 2023 (85) är en ökning med tio procentenheter jämfört med resultatet 2022 (75). 
Resultatet placerar Falkenberg över den övre kvartilen i jämförelse med landets övriga kommuner.

Källa: Undersökningen av äldres uppfattning om kvaliteten i hemtjänst och äldreboenden, 
Socialstyrelsen

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - helhetssyn, andel (%)
Andel personer i åldrarna 65 år och äldre som uppgett "Mycket nöjd" eller "Ganska nöjd" på frågan 
"Hur nöjd eller missnöjd är du sammantaget med den hemtjänst du har?"

Resultatet från 2023 (82) är en minskning med sex procentenheter jämfört med resultatet 2022 (88). 
Resultatet placerar Falkenberg under den nedre kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga 
kommuner.

Källa: Undersökningen av äldres uppfattning om kvaliteten i hemtjänst och äldreboenden, 
Socialstyrelsen

Brukarbedömning boende LSS totalt - Brukaren får alltid den hjälp som hen vill ha hemma, andel (%)
Andel personer boende i gruppbostad samt servicebostad LSS som har svarat "Ja" på frågan "Får du 
den hjälp du vill ha hemma?".

Resultatet från 2023 (83) är en tangering av resultatet från 2022 (83). Resultatet placerar Falkenberg 
mellan den mellersta och den övre kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom verksamheter för personer med 
funktionsnedsättning.

Brukarbedömning boendestöd SoL - Brukaren får den hjälp hen vill ha, andel (%)
Andel personer med boendestöd SoL som har svarat "Ja" på frågan "Får du den hjälp du vill ha 
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hemma?"

Resultatet från 2023 (82) är en minskning med fyra procentenheter jämfört med resultatet 2022 (86). 
Resultatet placerar Falkenberg under den nedre kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga 
kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom verksamheter för personer med 
funktionsnedsättning.

Brukarbedömning individ- och familjeomsorg totalt - förbättrad situation, andel (%)
Andel personer med kontakt med individ- och familjeomsorgen totalt som har svarat "Förbättrats 
mycket" eller "Förbättrats lite" på frågan "Hur har din situation förändrats sedan du fick kontakt med 
socialtjänsten i kommunen?".

Resultatet från 2023 (77) är en tangering av resultatet för 2022 (77). Resultatet placerar Falkenberg 
mellan den nedre och den mellersta kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom individ- och familjeomsorg.

Andel signerade insatser: Läkemedel (egen undersökning)
Andel i procent (%) av givna läkemedel som signerats av behörig personal i verksamhetssystemet 
APPVA.

Resultatet från 2023 (98) är en tangering av resultatet 2022 (98). Eftersom resultatet hämtas ur egna 
undersökningar kan jämförelser med andra kommuner inte göras.

Källa: Egen undersökning.

3.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

3.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål har socialnämnden beslutat om tre huvudsakliga inriktningar. 
Inriktningarna utgör prioriterade områden som bedömts vara avgörande för nämnden för att bidra 
till en positiv utveckling mot målet.

Med utgångspunkt i socialnämndens inriktningar har nämnden ytterligare fokuserat periodens 
arbete genom antagandet av nämndens verksamhetsplan för 2024. I verksamhetsplanen anges vilka 
särskilda aktiviteter som socialförvaltningen har att genomföra under året för att bidra till en 
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förflyttning mot kommunens mål.

I det här avsnittet redogörs för det pågående arbetet med aktiviteterna i verksamhetsplanen samt 
hur dessa förväntas bidra till socialnämndens måluppfyllelse.

Inriktning Minska klimatavtrycket

Aktivitet: Genom digitala arbetssätt och digitala insatser effektivisera arbetet och minska behovet av 
resor
Sedan hösten 2023 pågår ett arbete inom stöd- och försörjningsenheten som syftar till att 
effektivisera handläggningsarbetet vid enheten. Genom att skapa möjligheter för klienter att göra 
digitala ansökningar ser verksamheten både att tid har frigjorts för handläggarna och att den mindre 
pappersbaserade hanteringen har förenklat handläggningsprocessen.

Aktivitet: Minska resursanvändningen genom att nyttja det cirkulära möbelflödet
Socialnämnden befinner sig i en expansiv period. Antalet personer med behov av stöd och omsorg 
ökar och med det ökade behovet av omsorg följer också ett ökat behov att lokaler att utföra 
omsorgsinsatserna i. Nybyggnationer behöver inredas. När gruppbostaden på Porsevägen invigdes i 
maj 2024 var dess gemensamhetslokaler och personallägenhet helt möblerat genom kommunens 
cirkulära möbelflöde. Genom att återbruka begagnade och rekonditionerade möbler från 
kommunens möbellager beräknas Porsevägens gruppbostad ha fått en minskad klimatpåverkan 
motsvarande 1 350 CO2e och bidraget till ett effektivt utnyttjande av kommunens resurser.

Inriktning Stärka det sociala hållbarhetsarbetet genom förebyggande och tidiga insatser

Aktivitet: Metodutveckling inom barn och unga för att kunna ge insatser innan problematiken 
eskalerar
I syfte att minska antalet långvariga placeringar av barn och unga samt minska antalet avbrott i 
familjehemsplaceringar och omplaceringar av institutionsplaceringar har socialförvaltningen sett 
behov av att kartlägga målgruppen och utvärdera befintliga arbetssätt.

Under våren 2024 har en särskild utredning tillsatts vars syfte är att kartlägga målgruppen barn och 
unga som redan har utvecklat ett problematiskt beteende. Utredaren ska även kartlägga och 
utvärdera befintliga metoder och arbetssätt samt föreslå förändringar av metoder och insatser. 
Utredningen ska ge en bra bild av de behov och den problematik som målgruppen uppvisar och 
tydliggöra och utveckla de insatser som idag beviljas barn, unga och vårdnadshavaren i målgruppen. 
Utredningens resultat och förslag till åtgärder ska redovisas under hösten 2024.

I syfte att vidareutveckla metoder för stöd i handläggningen av ärenden som rör barn och unga deltar 
socialförvaltningen i ett forskningsprojekt som leds av Linnéuniversitetet. Universitetet har utvecklat 
ett bedömningsstöd och metod i bedömning av barns omsorgsansvar som förvaltningen använder sig 
av i sitt utredningsarbete. Initialt uppges stödet vara en god hjälp till handläggaren och därmed bidra 
positivt till utredningsarbetet.

Aktivitet: Utveckling God och nära vård för en mer personcentrerad verksamhet
God och nära vård kan beskrivas som ett övergripande mål för den omställning som sker nationellt i 
Sveriges kommuner och regioner. Hälso- och sjukvården behöver anpassas efter nya behov hos 
invånarna och en befolkningsutveckling där allt fler blir allt äldre och fler människor lever med 
sjukdomar samtidigt som det kommer att finnas färre personer i arbetsför ålder. En mer tillgänglig, 
närmare vård och nya arbetssätt i vården ska leda till att resurserna inom vård och omsorg kan 
användas bättre och räcka till fler.

I Halland samarbetar regionen och de halländska kommunerna för att nå de mål som finns i 
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överenskommelsen. För det gemensamma arbetet mellan Region Halland och kommunerna har man 
därför tagit fram en samverkansstruktur och en målbild - Omtanke Halland. Själva kärnan i nära vård 
är ett personcentrerat arbetssätt. Det innebär att alla utförare av vård och omsorg ska utforma 
insatserna tillsammans med den enskilde individen utifrån dennes behov och förutsättningar.

Aktivitet: Implementering av ny socialtjänstlag genom att utveckla de tidiga insatserna
Under våren 2024 startade socialförvaltningen ett pilotprojekt i form av inrättandet av en ny tjänst 
kallad Seniorguide. Seniorguidens roll ska vara att besluta om trygghetslarm, en biståndsform som 
cirka 1450 personer har i Falkenberg. Av dessa har cirka 660 inga andra insatser. Seniorguidens 
uppgift blir att i uppföljningen av insatsen för de personer som saknar annan insats informera om 
stöd, service och teknik som kan gagna den äldres livssituation. Den utgör således en förebyggande 
och tidig insats som löpande kan informera om det stöd och service som äldre kan erhålla, såväl i 
form av offentligt bistånd som i servicetjänster på den privata marknaden.

Genom att flytta hantering av trygghetslarm till seniorguiden kan projektet också frigöra tid för 
befintliga biståndshandläggare så att dessa kan ägna sin tid åt mer komplicerade ärenden. Projektet 
bedrivs under ett år och ska slutredovisas under våren 2025.

Sedan flera år tillbaka finns Skolfam i Falkenbergs kommun, som är en insats för att stötta 
familjehemsplacerade barn under deras tid i grundskolan och som visat goda resultat. 2022 började 
Skolfam-teamet, som första kommun i Sverige, därför att arbeta med projektet Förfam där man 
provat att inkludera även familjehemsplacerade barn som går i förskolan i Skolfam. Effekterna av 
projektet var mycket positiva varför socialnämnden tilldelade Skolfam ytterligare resurser för att 
kunna utöka organisationen till 2025. Detta ska bland annat bidra till att minska kön till Skolfam och 
kunna ge alla familjehemsplacerade barn likvärdig tillgång till stödet.

Syftet med både Skolfam och Förfam är att förebygga eller komma till rätta med eventuella 
skolsvårigheter hos barn som är placerade i familjehem. Familjehemsplacerade barn har generellt 
sett lägre skolresultat än andra barn, och målet är därför att barnen som är med i Skolfam ska gå ut 
grundskolan med gymnasiebehörighet.

Inriktning Öka samverkans- och innovationskraft

Aktivitet: Falkenbergs hemtjänstmodell
Falkenbergs hemtjänstmodell är ett initiativ från socialnämnden för att minska den upplevda 
stressen i hemtjänsten till förmån för en mer personcentrerad vård och omsorg. Socialförvaltningen 
arbetar med tre olika delar i projektet: minskad administration och större flexibilitet, 
tvärprofessionellt samarbete samt nya arbetssätt och metoder i hemtjänsten

Under våren 2024 startade ett pilotprojekt vid Hjortsbergs hemtjänst för att under en provperiod 
testa ett nytt arbetssätt inom hemtjänsten. Projektet kommer att innebära två förändringar. Dels 
kommer hemtjänstpersonalens planering läggas om så att brukare i större utsträckning får träffa 
samma medarbetare – och att fler insatser utförs under ett och samma besök. Utöver detta kommer 
rapporterings- och reflektionstid införas som nya mötesformer för medarbetaren. Pilotprojektet 
kommer att pågå under året för att sedan utvärderas under vintern 2024/2025.

Aktivitet: Kris- och kontinuitetsplanering

För att säkerställa en stabil och robust organisation och därigenom garantera leverans av 
välfärdstjänster till socialnämndens målgrupper arbetar nämnden aktivt med omfattande kris- och 
kontinuitetsplanering i samtliga verksamheter. Under våren har exempelvis anordnats övningar i hot- 
och våldssituationer för att testa organisationens rutiner och beredskap för den typen av situationer.
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3.2.2.2.2 Sammanfattande analys

Socialnämndens arbete under perioden har varit riktat mot tre huvudsakliga inriktningar för att 
uppnå kommunens övergripande mål om hållbarhet och trygghet. Dessa inriktningar, tillsammans 
med de aktiviteter som pågår, bidrar till måluppfyllelsen på flera områden.

Genom att särskilt fokusera på digitala arbetssätt och nya lösningar kan verksamheten effektivisera 
sitt arbete. Socialnämnden befinner sig dessutom i en expansiv period där flera nya bostäder byggs 
och planeras för. Genom hållbara arbetssätt och genom att nyttja kommunens cirkulära möbelflöde 
vid möbleringen av dessa lokaler bidrar nämnden till att minska kommunens klimatpåverkan och 
bidrar till ett effektivt resursutnyttjande.

Social hållbarhet har varit en central del av socialnämndens arbete, särskilt genom satsningar på 
tidiga och förebyggande insatser för barn och unga. Nämnden har inriktat sig på att utvärdera och 
utveckla nya metoder för att tidigt identifiera och åtgärda problematiska beteenden, vilket syftar till 
att minska antalet långvariga placeringar och omplaceringar i familjehem och institutioner.

Dessutom är insatser som Skolfam och Förfam, som stöttar familjehemsplacerade barn i skolan och 
förskolan, viktiga för att motverka skolmisslyckanden. Resultaten av dessa program har varit positiva 
och bidrar till att främja jämlika uppväxtvillkor för alla barn, vilket i sin tur bidrar till kommunens mål 
genom att bidra till social hållbarhet.

Socialnämnden har även tagit initiativ till att arbeta mer innovativt inom vård och omsorg, vilket är 
en nyckelfaktor för att möta framtida utmaningar inom bland annat äldreomsorgen. Ett exempel är 
Falkenbergs hemtjänstmodell, som syftar till att minska upplevd stress bland hemtjänstpersonalen, 
samtidigt som en mer personcentrerad omsorg implementeras vilket bör bidra till att både stärka 
brukarnas trygghet och omsorgens kvalitet.

Dessutom pågår en utveckling av mer personcentrerad vård genom omställningen mot en god och 
nära vård. Omställningen kommer att vara en prioriterad fråga i framtiden. I en tid där befolkningen 
åldras och vårdbehoven ökar, syftar omställningen mot en god och nära vård att vården integreras 
närmare individen utifrån dennes behov och förutsättningar. En mer tillgänglig, närmare vård och 
nya arbetssätt i vården ska leda till att resurserna inom vård och omsorg kan användas bättre och 
räcka till fler.

Förslaget till en ny socialtjänstlag innehåller ett större fokus på tidiga och förebyggande insatser. 
Förebyggande och tidiga insatser kan vara viktiga bidrag till social hållbarhet eftersom de hjälper till 
att identifiera och åtgärda problem innan de eskalerar, vilket i sin tur kan stärka individers och 
samhällens långsiktiga välmående. Genom tidiga och förebyggande insatser kan nämnden bidra till 
att skapa ett mer hållbart Falkenberg och till uppfyllelse av kommunens mål att vara ett föredöme 
inom hållbarhet.

För att göra en fullständig analys av nämndens måluppfyllelse för perioden behövs en samlad 
bedömning av utvecklingen av nämndens aktiviteter under perioden kombinerat med effektresultat i 
nämndens målindikatorer. Nämndens målindikatorer grundar sig nästan uteslutande på uppgifter 
från nationella brukarundersökningar, eftersom dessa generellt anses hålla hög kvalitet och 
dessutom möjliggör för jämförelser med andra kommuner. Resultaten för 2024 publiceras under 
hösten och finns därför inte tillgängliga till nämndens delårsrapport.

Socialnämndens arbete under perioden har visat god progression. Genom nämndens prioriteringar 
av minskat klimatavtryck, stärkt social hållbarhet och ökad samverkans- och innovationskraft bidrar 
nämnden till måluppfyllelse av kommunens mål att vara ett föredöme inom hållbarhet. Flera 
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aktiviteter visar indikationer på att bidra till utveckling mot kommunens mål om hållbarhet och 
trygghet.

Omställningen mot God och nära vård och implementeringen av den nya socialtjänstlagen är centrala 
prioriterade områden fr socialnämnden. De kommer att vara viktiga för att kommunen ska nå sina 
långsiktiga mål och för säkerställa ett motståndskraftigt och välmående samhälle.

3.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - trygghet, andel (%) 88 %

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - trygghet, andel (%) 86 %

Brukarbedömning boende LSS totalt - Personalen bryr sig om brukaren, andel 
(%)

87 %

Brukarbedömning boendestöd SoL - Personalen bryr sig om brukaren, andel 
(%)

87 %

Brukarbedömning individ- och familjeomsorg totalt - få kontakt, andel (%) 88 %

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - tillgång till sjuksköterska, 
andel (%)

70 %

Resultat saknas för 2024, men kommer att finnas tillgängligt till socialnämndens årsredovisning 2024.

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - trygghet, andel (%)
Andel personer i åldrarna 65 år och äldre som uppgett "Mycket tryggt" eller "Ganska tryggt" på 
frågan "Hur tryggt eller otryggt känns det att bo på ditt äldreboende?"

Resultatet från 2023 (88) är en tangering av resultatet från 2022 (88). Resultatet placerar Falkenberg 
nära den mellersta kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga kommuner.

Källa: Undersökningen av äldres uppfattning om kvaliteten i hemtjänst och äldreboenden, 
Socialstyrelsen.

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - trygghet, andel (%)
Andel personer i åldrarna 65 år och äldre som uppgett "Mycket tryggt" eller "Ganska tryggt" på 
frågan "Hur tryggt eller otryggt känns det att bo hemma med stöd från hemtjänsten?".

Resultatet från 2023 (86) är en minskning med en procentenhet jämfört med resultatet från 2022 
(87). Resultatet placerar Falkenberg mellan den nedre och den mellersta kvartilen i jämförelse med 
Sveriges övriga kommuner.

Källa: Undersökningen av äldres uppfattning om kvaliteten i hemtjänst och äldreboenden, 
Socialstyrelsen.

Brukarbedömning boende LSS totalt - Personalen bryr sig om brukaren, andel (%)
Andel personer boende i gruppbostad samt servicebostad LSS som har svarat "Alltid" på frågan "Bryr 
sig personalen om dig?".

Resultatet från 2023 (87) är en minskning med en procentenhet jämfört med resultatet från 2022 
(88). Resultatet placerar Falkenberg mellan den mellersta och den övre kvartilen i jämförelse med 
Sveriges övriga kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom verksamheter för personer med 
funktionsnedsättning.

Brukarbedömning boendestöd SoL - Personalen bryr sig om brukaren, andel (%)
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Andel personer med boendestöd enligt SoL som har svarat "Ja" på frågan "Bryr sig personalen om 
dig?".

Resultatet från 2023 (87) är en minskning med sex procentenheter jämfört med resultatet 2022 (93). 
Resultatet placerar Falkenberg under den nedre kvartilen i jämförelse med Sveriges övriga 
kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom verksamheter för personer med 
funktionsnedsättning.

Brukarbedömning individ- och familjeomsorg totalt - få kontakt, andel (%)
Andel personer med kontakt med individ- och familjeomsorgen totalt som har svarat "Mycket lätt" 
eller "Ganska lätt" på frågan "Hur lätt eller svårt är det att få kontakt med socialsekreteraren (till 
exempel via telefon, sms eller e-post)?".

Resultatet från 2023 (88) är en minskning med sex procentenheter jämfört med resultatet 2022 (94). 
Resultatet placerar Falkenberg mellan den nedre och den mellersta kvartilen i jämförelse med 
Sveriges övriga kommuner.

Källa: SKR:s undersökning om brukares uppfattning av kvalitet inom individ- och familjeomsorg.

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - tillgång till sjuksköterska, andel (%)
Andel personer i åldrarna 65 år och äldre i särskilt boende som uppgett "Mycket lätt" eller "Ganska 
lätt" på frågan "Hur lätt eller svårt är det att få träffa en sjuksköterska vid behov?"

Resultatet från 2023 (70) är en ökning med nio procentenheter jämfört med resultatet 2022 (61). 
Resultatet placerar Falkenberg mellan den nedre och den mellersta kvartilen i jämförelse med 
Sveriges övriga kommuner.

Källa: Undersökningen av äldres uppfattning om kvaliteten i hemtjänst och äldreboenden, 
Socialstyrelsen.

3.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

3.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål har socialnämnden beslutat om en huvudsaklig inriktning. 
Inriktningen utgör ett prioriterat område som bedömts vara avgörande för nämnden för att bidra till 
en positiv utveckling mot målet.

Med utgångspunkt i socialnämndens inriktning har nämnden ytterligare fokuserat periodens arbete 
genom antagandet av nämndens verksamhetsplan för 2024. I verksamhetsplanen anges vilka 
särskilda aktiviteter som socialförvaltningen har att genomföra under året för att bidra till en 
förflyttning mot kommunens mål.
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I det här avsnittet redogörs för det pågående arbetet med aktiviteterna i verksamhetsplanen samt 
hur dessa förväntas bidra till socialnämndens måluppfyllelse.

Inriktning: Öka samverkans- och innovationskraft

Aktivitet: Samverka med Högskolan i Halmstad och näringslivet inom Leap for Life för att på så sätt 
utveckla verktyg inom omsorgen

För att med informationsdrivna och innovativa arbetssätt, metoder och verktyg möta de utmaningar 
vården och omsorgen står inför samarbetar Region Halland, Högskolan i Halmstad och Hallands 
kommuner i samverkansarenan Leap for life, tidigare Hälsoteknikcentrum i Halland. Tillsammans ska 
dessa aktörer driva innovation och fungera som en motor för förändring inom vården. Leap for life 
ska stötta företag att driva innovation för förändring inom informationsdriven vård och omsorg – 
regionalt, nationellt och internationellt och även utveckla samarbeten och leda processer och projekt 
inom området. Genom att samla dessa organisationer kan Leap for Life integrera 
forskningskompetens kring AI och hälsodata, upprätta testmiljöer samt sätta samman 
kompetenspaneler i det innovationsstöd som erbjuds.

Aktivitet: Utveckla digital tjänst gentemot företag kring tillståndsprocessen
Under perioden har socialförvaltningen tillsammans med näringslivsavdelningen utvecklat en digital 
guide för serveringstillstånd. Genom guiden får näringsidkare lättillgänglig information om vilka 
regler som gäller vid serveringstillstånd och hur ansökningsprocessen går till. Guiden finns tillgänglig 
på kommunens hemsida. Sedan införandet har verksamheten sett att ansökningar som kommer in 
generellt är mer kompletta och att de som ansöker har bättre förståelse för vad som förväntas av 
dem och för processen i sin helhet.

Förutom guiden för serveringstillstånd har verksamheten också tagit fram ett informationsmaterial 
för de näringsidkare som säljer tobak och tobaksliknande produkter, tobaksfria nikotinprodukter, e-
cigaretter och påfyllningsbehållare, receptfria läkemedel och folköl. Förvaltningen har sett ett behov 
av att sprida kunskap om vilka skyldigheter näringsidkare har vid försäljning av dessa produkter och 
vad socialnämndens tillsynsansvar innebär. Under hösten 2024 kommer samtliga näringsidkare 
besökas av verksamheten i syfte att sprida informationen. Det förväntas leda till en förbättrad 
förståelse för näringsidkarens ansvar och vad som förväntas av dem vid en tillsyn. Aktiviteten är ett 
led i socialförvaltningen arbete att arbeta proaktivt och att skapa goda förutsättningar för 
näringsidkare att göra rätt från början.

3.2.2.3.2 Sammanfattande analys

Socialnämndens arbete under 2024 har präglats av nämndens inriktning att utforska mer innovativa 
arbetssätt och utöka samverkan med bland annat näringslivet.

Genom samarbetet inom samverkansarenan Leap for Life, där målet är att gemensamt utveckla 
verktyg och lösningar inom vård och omsorg med fokus på informationsdriven innovation och 
välfärdsteknik, bidrar nämnden till utvecklingen av både det lokala näringslivet och vård- och 
omsorgssektorn. Detta samarbete är viktigt för att möta framtida utmaningar i vården och omsorgen 
såsom en åldrande befolkning och ökade vårdkostnader, och samtidigt nyttja den digitala och 
tekniska utvecklingen möjligheter.

Nämnden har också utvecklat digitala tjänster för näringsidkare, som en digital guide för 
serveringstillstånd, vilket förenklar ansökningsprocessen för företagare. Detta har initialt lett till mer 
kompletta ansökningar och en upplevd ökad förståelse för regler som styrprocessen och respektive 
parts ansvar. Genom dessa aktiviteter bidrar nämnden till att förbättra så väl servicen och 
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effektiviteten i ansökningsförfarandet.

Att fortsätta bidra till att ytterligare främja innovationer inom vården är viktigt. Genom att samverka 
med bland annat näringslivet bidrar nämnden till att skapa en samverkansarena med tillgång till stöd, 
expertis, innovation och testmöjlighet vid implementering vilket tillsammans skapar goda 
förutsättningar för utvecklandet av innovativa, effektiva och användarvänliga lösningar och tekniker 
som kan komma många medborgare och medarbetare till gagn.

Service och bemötande är avgörande i tillståndshandläggningsprocessen, då det underlättar för 
företag att snabbt och korrekt genomföra ansökningar, vilket sparar tid och resurser. Tydlig och 
korrekt information från socialnämnden skapar rättssäkerhet och transparens, vilket minskar risken 
för missförstånd och stärker förtroendet. Goda förutsättningar att göra rätt från början minskar 
arbetsbördan för handläggarna och påskyndar handläggningstiden. Sammanfattningsvis bidrar bra 
service och bemötande till en effektiv och rättvis ansökningsprocess som gynnar både företag och 
socialnämnden som myndighet.

En av socialnämndens viktigaste uppgifter som ansvarig för kontroll av bland annat 
serveringstillstånd är att säkerställa korrekt hantering för att värna en sund konkurrens. För att värna 
om konkurrensen och säkerställa att alla företag behandlas likvärdigt är det viktigt att arbeta aktivt 
med att skapa transparens kring tillståndsprocesser och tillsyn. Tillsyn är viktig för att värna 
konkurrensen genom att skapa rättvisa spelregler och förhindra att företag får otillbörliga fördelar 
genom att bryta mot lagar. Det skyddar konsumenter och allmänintressen, minskar risken för 
korruption och främjar en transparent och rättvis marknad. Genom tillsyn kan företag konkurrera på 
lika villkor, vilket bidrar till långsiktig hållbarhet och stabilitet på marknaden.

För att göra en fullständig analys av nämndens måluppfyllelse för perioden behövs en samlad 
bedömning av utvecklingen av nämndens aktiviteter under perioden kombinerat med effektresultat i 
nämndens målindikatorer.

Nämndens målindikatorer grundar sig nästan uteslutande på uppgifter från nationella 
brukarundersökningar, eftersom dessa generellt anses hålla hög kvalitet och dessutom möjliggör för 
jämförelser med andra kommuner. Resultaten för 2024 publiceras under hösten och finns därför inte 
tillgängliga till nämndens delårsrapport.

Sammanfattningsvis bedöms utvecklingen mot måluppfyllelse vara god. Socialnämndens arbete 
under perioden har visat god progression i flera aktiviteter som alla bidrar till att uppfylla 
kommunens mål om att vara Sveriges bästa näringslivskommun. Genom nämndens prioriteringar på 
innovation och samverkan bidrar nämnden till att skapa goda samarbetsytor med andra myndigheter 
och näringsliv. Genom fortsatt prioritering på att kvalitetssäkra ansökningsprocessen, tydliggöra 
ansvar och förväntningar och värna konkurrensen kan socialnämnden ytterligare bidra till att skapa 
ett bra näringslivsklimat för branschen och bidra till måluppfyllesele framöver.

3.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Företagsklimat enligt Öppna Jämförelser- Serveringstillstånd 74 %

Resultat saknas för 2024, men kommer att finnas tillgängligt till socialnämndens årsredovisning 2024.

Socialnämnden har en indikator kopplat till målet: Företagarnas bedömning av servicen inom 
myndighetsområdet serveringstillstånd (Resultatet indexeras i skala 0 - 100). Resultatet från 2023 
(74) visar på en minskning med 2 indexplaceringar jämfört med resultatet 2022 (76). Resultatet 
placerar Falkenberg strax under den nedre kvartilen i jämförelse med övriga kommuner. I jämförelse 
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med kommuner som strukturellt liknar Falkenberg är resultatet nära jämförelsegruppens genomsnitt 
(73,75).

3.3 Väsentliga personalförhållanden

3.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Sjukfrånvaro

Socialförvaltningens sjukfrånvaro för perioden januari till juni 2024 uppgår till 8,7 procent av den 
totala arbetade tiden. Det är en ökning med 0,42 procentenheter jämfört med samma period 2023. 
Förvaltningen såg en ökning av sjukfrånvaron med drygt en procentenhet under pandemin. Sedan 
2020 har sjukfrånvaron befunnit sig på samma nivå.

Av den sammanlagda sjukfrånvaron utgörs drygt en femtedel av långtidssjukfrånvaro (Frånvaro mer 
än 60 dagar). Det är en ökning med en procentenhet jämfört med samma period föregående år. 
Korttidssjukfrånvaron har under perioden ökat från 3,62 procent 2023 till 3,92 procent 2024.

Inom socialförvaltningen är sjukfrånvaron fortsatt störst inom äldreomsorgen. I området hemtjänst 
uppgår den sammanlagda sjukfrånvaron till 12,3 procent av den totala arbetade tiden, vilket är en 
ökning med 1,6 procentenheter jämfört med förra året. Inom området särskilt boende uppgår den 
sammanlagda sjukfrånvaron till 10,3 procent av den totala arbetade tiden. Det är en minskning med 
0,7 procentenheter jämfört med föregående år (11 procent). Minskningen gör att en svag trend av 
sjunkande sjukfrånvaro inom särskilt boende fortsätter.

Inom områdena Funktionsstöd, HSL/Korttid samt inom stabsavdelningen minskar sjukfrånvaron 
något jämfört med föregående år. Sjukfrånvaron inom området stöd- och behandling ökar något. 
Inom myndighetsavdelningen är sjukfrånvaron oförändrad jämfört med föregående år.

Flera enskilda enheter med hög sjukfrånvaro har ett nära samarbete med företagshälsovården för att 
minska sjukfrånvaron. Flera åtgärder som syftar till att stärka arbetsmiljön inom framför allt 
äldreomsorgen förväntas på sikt leda till positiva effekter även för sjukfrånvaron.

Flera pågående aktiviteter ska stärka arbetsmiljön

Under perioden har respektive enhet fortsatt att arbeta med de mål och aktiviteter som de tog fram i 
samband med analysen av föregående års enkät för att mäta organisatorisk och social arbetsmiljö. En 
ny mätning kommer att genomföras under hösten 2024.

Under våren har Arbetsmiljöverket gjort tillsyn vid Tågvägens serviceboende med fokus på att 
undersöka hur förvaltningen förebygger risker för skador och sjukdomar i arbetet kopplat till hot och 
våld. Arbetsmiljöverket fann att verksamheten behövde förbättra sitt arbete med undersökning och 
riskbedömning av förekomsten av hot och våld, samt se över sina rutiner för detta. Verksamheten 
har åtgärdat de brister Arbetsmiljöverket påpekade och Arbetsmiljöverket har därefter avslutat 
tillsynen.

Under våren 2024 genomför socialförvaltningen två pilotprojekt inom myndighetsavdelningen. 
Pilotprojekten syftar till att testa förändrade arbetssätt som ska stärka arbetsmiljön och locka fler 
medarbetare att stanna kvar i Falkenberg.

Det första projektet benämns Livsvårdstimme och genomförs på enheten för barn, unga och våld i 
nära relationer. Projektet innebär att varje medarbetare får avsätta en timme varje vecka av sin 
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arbetstid till valfri aktivitet med fokus på personligt välmående.

Det andra projektet benämns Förkortad arbetstid och genomförs på samma enhet, för 
socialsekreterare som arbetar med myndighetsutövning i individärenden. Under projektet ändras 
heltidsmåttet från 40 timmar till 35 timmar i veckan. Den förväntade arbetsmängden förblir 
densamma, men arbetstiden sänks med fem timmar i veckan vilket skapar mer fritid för 
medarbetarna.

Inom Falkenbergs egenregi pågår arbetet med både karriärmodeller och bemanningsstrategier. 
Syftet med karriärmodellerna är att tydliggöra vilka krav som ställs i de olika yrkesrollerna samt 
vilken kompetens som behövs för att ta ett kliv upp i karriären. Den tydliggör också vilka 
arbetsuppgifter respektive yrkesroll i huvudsak ansvarar för.

Under 2024 fortsätter implementeringen och utvecklingen av karriärmodellerna. Modellerna ska 
bidra till att trygga kompetensförsörjningen genom att göra det möjligt att för medarbetare att göra 
karriär inom vård- och omsorgsyrket och underlätta rekrytering i och med att modellen möjliggör 
annonseringen efter flera olika yrkestitlar med varierande kompetenskrav och ansvarsområden.

Bemanningsstrategierna ska tydliggöra ramverket för samtliga verksamheter, och medarbetare, inom 
avdelningen och bidra till att de olika verksamheterna i större utsträckning arbetar på samma sätt 
när det gäller bemanning. En väl genomtänkt struktur för bemanning kan bidra till att förbättra 
arbetsmiljön för medarbetarna, stärka kontinuiteten och kvaliteten för brukarna och bidra till att 
organisationer blir mer resurseffektiv och därmed mer hållbar.

Falkenbergs hemtjänstmodell är ett initiativ från socialnämnden för att minska den upplevda 
stressen i hemtjänsten till förmån för en mer personcentrerad vård och omsorg. Socialförvaltningen 
arbetar med tre olika delar i projektet: minskad administration och större flexibilitet, 
tvärprofessionellt samarbete samt nya arbetssätt och metoder i hemtjänsten

Under våren 2024 startade ett pilotprojekt vid Hjortsbergs hemtjänst för att under en provperiod 
testa ett nytt arbetssätt inom hemtjänsten. Projektet kommer att innebära två förändringar. Dels 
kommer hemtjänstpersonalens planering läggas om så att brukare i större utsträckning får träffa 
samma medarbetare – och att fler insatser utförs under ett och samma besök. Utöver detta kommer 
rapporterings- och reflektionstid införas som nya mötesformer för medarbetaren. Pilotprojektet 
kommer att pågå under året för att sedan utvärderas under vintern 2024/2025.

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 8,70 8,28 8,87 8,29 8,81

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1 - 14) 3,92 3,62 5,00 3,96 4,35

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

22,4 21,4 16,1 23,5 29,2

3.4 Driftredovisning

3.4.1 Driftredovisning
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Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

Nämndsverksamhet -1 184 -1 406 223 235 -2 110 -2 110 0

Äldreomsorg -285 511 -305 820 20 309 -6 390 -426 758 -470 078 43 320

Hälso- och sjukvård -64 166 -66 599 2 433 2 486 -101 423 -102 153 730

Funktionsstöd -225 268 -219 253 -6 015 -4 416 -340 342 -332 692 -7 650

Barn och familj -102 092 -86 044 -16 048 -14 006 -151 831 -131 181 -20 650

Vuxen -31 985 -25 201 -6 784 -6 723 -44 909 -38 409 -6 500

Ledning och stab -39 912 -39 798 -114 7 985 -65 132 -62 582 -2 550

Flyktingmottagande 2 315 52 2 264 -4 696 1 500 0 1 500

Summa exklusive ekonomiskt 
bistånd -747 802 -744 069 -3 733 -25 525 -1 131 005 -1 139 205 8 200 

Ekonomiskt bistånd -33 005 -28 759 -4 246 -5 759 -49 103 -43 503 -5 600

Arbetsmarknadsåtgärder -990 0 -990 -418 -2 100 0 -2 100

Summa ekonomiskt bistånd -33 995 -28 759 -5 236 -6 178 -51 203 -43 503 -7 700

Resultatreglering från 
föregående år -21 200 0 -21 200 0 -31 800 0 -31 800 

Summa inklusive 
resultatreglering -802 997 -772 829 -30 169 -31 703 -1 214 008 -1 182 708 -31 300

3.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Socialnämnden redovisar en avvikelse för perioden januari till augusti på -3 733 tkr mot budget. Inom 
periodresultatet ryms en resultatreglering från 2023 som uppgår till -21 200 tkr, vilket innebär att 
periodavvikelsen inklusive resultatreglering uppgår till -24 933 tkr. Därutöver redovisar nämnden en 
avvikelse på -5 236 tkr mot budgeten för ekonomiskt bistånd. Avvikelserna inom respektive 
verksamhet beskrivs i avsnittet nedan.
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3.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Nämndens nettokostnad, det vill säga alla intäkter och kostnader sammanlagt, har ökat med 2,8 % 
jämfört med föregående tolvmånadersperiod. Nettokostnadsförändringen påverkas av att de riktade 
statsbidragen ökat kraftigt det senaste året.

2023 beviljades nämnden 41 600 tkr och 2024 ytterligare 40 800 tkr i statsbidrag som kommer 
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påverka resultatet till och med december 2025. Därefter förväntas intäkterna återgå till en lägre nivå, 
i paritet med 2022-2023.

Nämndens bruttokostnad, exklusive intäkter och interna kostnader, har ökat med 5,6 % jämfört med 
föregående tolvmånadersperiod och uppgår nu till 1 397 mnkr. Ökningstakten kan ställas i relation till 
omsorgsprisindex för 2024 som SKR har beräknat till 5 %, samt den ökade personalkostnaden kopplat 
till både löneökningar och ett höjt personalomkostnadstillägg. Mot bakgrund av dessa faktorer ligger 
socialnämndens bruttokostnadsutveckling på en förväntad nivå. Individ- och familjeomsorgen sticker 
dock ut med stora procentuella ökningar på uppemot 20 % till följd av ökat antal placeringar.

Nämndens kostnader för sjuklöner ligger kvar på fortsatt höga nivåer, i paritet med pandemiåren. 
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Kostnaderna för övertidsersättning har varit nedåtgående, men en viss ökning syns efter sommaren.

3.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Sammanfattning

Socialnämnden förväntas redovisa ett överskott på 8 200 tkr, varav 31 800 tkr avser statsbidrag från 
2023 som enligt anvisning från Socialstyrelsen bokförts på 2024. Efter justering för statsbidragen 
prognostiserar nämnden ett resultat på -23 600 tkr (-2,0 %) mot budget för 2024 och därutöver -7 
700 tkr mot budgeten för ekonomiskt bistånd. Vad beror underskottet på?

Verksamheterna i Falkenbergs egenregi prognostiserar ett underskott på -25 400 tkr. 
Verksamheterna jobbar med handlingsplaner för att nå en budget i balans senast 2025. 2023 
hade verksamheterna ett resultat på -30 000 tkr exklusive statsbidrag, vilket innebär att de 
förväntas göra en förbättring 2024 jämfört med föregående år. Lagkravet på dygnsvila som 
trädde i kraft i oktober 2023 innebär en större utmaning att nå budget i balans inom 
boendeverksamheterna, då enheterna behöver ha en högre grundbemanning för att få ihop 
en planering där alla garanteras sin dygnsvila. Underskottet vägs upp av statsbidrag som 
påverkar resultatet för 2024 med 15 mnkr. Inklusive statsbidrag har egenregin därmed en 
prognos på -10 400 tkr.

Volymer och kostnader för placeringar förväntas bli -6 650 tkr högre än budgeterat totalt för 
nämnden. Det innefattar dock avvikelser inom äldreomsorgen där antalet brukare är färre än 
budgeterat och avvikelser inom barn och unga där antalet placerade barn har ökat kraftigt.

Övriga väsentliga avvikelser finns på utskrivningsklara patienter (-5 000 tkr), avslutad 
personal (-3 000 tkr) och skyddat boende (-3 200 tkr).

Budgeten för ekonomiskt bistånd har inte justerats sedan många år, och nämnden har 
därmed inte förutsättningar att hålla budget. Av den anledningen redovisas avvikelsen 
separat från nämndens resultat.

För att analysera socialnämndens underskott är det viktigt att förstå nämndens olika uppdrag.

1. Dels är nämnden en myndighet som handlägger bistånd och insatser enligt olika lagar, 
huvudsakligen socialtjänstlagen, LSS (lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade), 
hälso- och sjukvårdslagen, LVU (lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga) och 
LVM (lag om vård av missbrukare i vissa fall). Det innebär att socialnämnden verkställer ett 
av kommunens kärnuppdrag. Om antalet individer med behov ökar eller minskar kan det 
skapa avvikelser mot budget som socialnämnden inte har möjlighet att råda över. Dessa 
avvikelser är därmed en fråga för kommunen i sin helhet. Kommunfullmäktige har mot 
bakgrund av detta antagit en riktlinje för resursfördelning som reglerar att nämnderna ska 
kompenseras för avvikelser som beror på volymförändringar.

2. Dels är nämnden en utförare av verksamheter. Här sätter nämnden en ram för hur mycket 
verksamheten får kosta och förvaltningen ansvarar för att hålla kostnaderna inom den 
ramen. Om kostnaderna är högre än budget måste effektiviteten och/eller kvaliteten 
justeras, så att kostnaderna minskas. Det är tillfullo socialnämndens och socialförvaltningens 
ansvar att åtgärda avvikelser inom utförarverksamheterna (Falkenbergs egenregi).
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Socialnämnden godkände i maj 2024 förvaltningens förslag på följande åtgärder för att nå en budget 
i balans:

Fortsatt arbete med bemanningsstrategier och andra effektiviseringar enligt handlingsplaner 
som tagits fram inom Falkenbergs egenregi, med målsättningen att gå in i 2025 med en 
budget i balans.

Ansöka om statsbidrag 2024 för att på kort sikt hantera de förväntade underskotten inom 
omsorgsverksamheterna. Statsbidraget beviljades i juni 2024 och uppgår till 40 800 tkr.

Behålla överskott från vakanser och andra budgetposter som inte utnyttjas.

Avvikelser som kopplas till nämndens myndighetsutövning, det vill säga fler individer med 
behov av insatser och ökade volymer, bör hanteras inom kommunens 
resursfördelningsmodell i bokslutet för 2024 och inför budget 2025.

Avvikelsen på ekonomiskt bistånd och resursjobb bör hanteras av kommunstyrelsen, då 
nämnden inte har fått förutsättningar som möjliggör en budgetföljsamhet för 
verksamheterna.

Nedan följer en analys av respektive verksamhetsområdes prognos.

Äldreomsorg

Volymerna inom äldreomsorgen förväntas vara lägre än budgeterat. Även om antalet äldre i 
kommunen ökar, så minskar samtidigt andelen äldre som ansöker om bistånd hos kommunen. Det 
förändrade beteendet har pågått under flera år, men accelererade under och efter pandemin. Av den 
anledningen har prognoserna som legat till grund för budgeten varit för höga och socialnämnden 
kommer redovisa ett överskott mot volymbudgeten. Socialnämnden har erhållit en budget för 1 045 
individer med hemtjänst men prognosen pekar i dagsläget på cirka 920 individer, det vill säga 125 
individer färre än budgeterat. De medel som är avsatta betalas därmed inte ut till utförarna, utan 
reserveras på förvaltningen för att kunna återföras till kommunstyrelsen.
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Behovet av nya platser på särskilt boende ökar dock och det är för närvarande 51 personer som 
beviljats plats i särskilt boende, men inte kunnat flytta in. Av de 51 personerna är det 31 personer 
som väntar i hemmet, 10 på korttids och 10 i annan kommun. Socialnämnden har inte haft något 
större tillskott på boendeplatser sedan 2013, eftersom gamla boenden lagts ner i takt med att nya 
har öppnats. I början av 2025 kommer de första 45 platserna på det renoverade boendet Trädgården 
att öppnas. Eftersom budgeten är baserad på att några platser skulle öppnas redan 2024 kommer 
socialnämnden redovisa ett överskott för dem.

Sammantaget förväntas socialnämnden redovisa ett överskott på 21 600 tkr avseende volymer inom 
äldreomsorgen. Eftersom volymavvikelsen finns huvudsakligen inom hemtjänsten, som är insatsen 
med den lägsta kostnaden, blir överskottet lägre än förväntat enligt kommunens 
resursfördelningsmodell.

Äldreomsorgsverksamheterna inom egenregin prognostiserar sammantaget ett underskott på -15 
600 tkr, exklusive statsbidrag. Verksamheterna fick hösten 2023 i uppdrag att ta fram 
handlingsplaner för att under 2024 ställa om verksamheten med målet att ha en budget i balans 
senast 2025. För 2023 var verksamheternas resultat -26 500 tkr exklusive statsbidrag, vilket innebär 
att de förväntas förbättra sitt resultat med cirka 11 000 tkr mellan 2023 och 2024.

Sjukfrånvaron är fortsatt hög inom omsorgsverksamheterna och har inte gått ner i någon större 
utsträckning jämfört med pandemiåren. Det innebär att det fortsatt är en utmaning för 
enhetscheferna att planera en kostnadseffektiv verksamhet och att sjuklöner, vikariekostnader samt 
övertidsersättning skapar merkostnader.

Kommunens särskilda boenden har under året gjort anpassningar i schemaläggningen för att möta 
kravet på elva timmars dygnsvila, som trädde i kraft i oktober 2023. De nya reglerna gör att det krävs 
fler anställda för att få ihop schemat, vilket i sin tur gör att flexibiliteten i schemaläggningen behöver 
öka så att arbetstiden matchar behovet hos brukarna. I takt med att omställningen genomförs 
klarnar bilden av vilka merkostnader som förändringen i dygnsvilan medför. Ett exempel på detta är 
nattarbetstidsmåttet, som socialnämnden lyfter i budgetunderlaget för 2025.

Kommunens hemtjänstverksamhet gör också anpassningar i schemaläggningen för att säkerställa 
dygnsvilan och få en mer kostnadseffektiv planering. Hemtjänsten är det verksamhetsområde med 
allra högst korttidsfrånvaro och i synnerhet helgerna innebär ofta svårigheter i planeringen. 
Sammantaget rör sig verksamheten trots detta i rätt riktning kostnadsmässigt, då intäkterna ökar 
snabbare än kostnaderna och avvikelsen mot budget är lägre i år jämfört med samma period 
föregående år.

Socialförvaltningen har beviljats 40 800 tkr i statsbidrag för omställningen som äldreomsorgen har 
gjort för att minska andelen timanställda. Statsbidraget avser åren 2022 - 2023, men ska enligt 
anvisningarna bokföras under 2024 - 2025. Det innebär att det förbättrar resultatet för 2024 med 
15 000 tkr och kommer förbättra resultatet för 2025 med 25 800 tkr. 2024 är det sista året som 
statsbidraget betalas ut och verksamheterna arbetar för att få en budget i balans utan statsbidrag.

Statsbidraget för att minska andelen timanställda från föregående år har enligt anvisning från 
Socialstyrelsen bokförts på 2024 och påverkar prognosen med 30 870 tkr. Motsvarande belopp har 
reglerats i årsbokslutet för 2023 och påverkan på resultatet för 2024 är därmed noll.

När kommunen inte har möjlighet att ta emot utskrivningsklara patienter från sjukhuset fakturerar 
regionen en dygnskostnad för att patienten ligger kvar på sjukhuset. De halländska kommuner har en 
löpande dialog med Region Halland kring hur arbetet med, samt kostnaderna för, individerna ska 
hanteras. I dagsläget förväntas det innebära ett underskott på -5 000 tkr mot budget.
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Hälso- och sjukvård

Hemsjukvården förväntas redovisa ett underskott som beror på att statsbidraget för utökad 
sjuksköterskebemanning på särskilda boenden inte beviljades för 2024. Inför 2025 erhåller 
verksamheten budget för att ersätta statsbidraget, men under 2024 innebär det ett underskott. 
Beslutet om statsbidraget kom efter tertialbokslutet, vilket innebär att prognosen har försämrats 
med -5 500 tkr.

Underskottet vägs upp av att verksamheten haft vakanser under det första halvåret. Trots detta har 
man klarat sig utan bemanningssjuksköterskor under sommarmånaderna, vilket gör att 
totalkostnaden blir lägre. Exklusive statsbidraget förväntas verksamheterna redovisa ett överskott på 
2 000 tkr för 2024.

Antalet delegerade insatser är lägre än budgeterat, då det kopplas till hemtjänstens volymprognos. 
Budgeten förväntas redovisa ett överskott på 4 500 tkr som en volymavvikelse.

Statsbidraget för att öka antalet sjuksköterskor på särskilt boende 2023 har enligt anvisning från 
Socialstyrelsen bokförts på 2024 och påverkar prognosen med 930 tkr. Motsvarande belopp har 
reglerats i årsbokslutet för 2023 och påverkan på resultatet för 2024 är därmed noll.

Funktionsstöd

Socialnämnden har ett behov av nya platser inom bostad med särskild service enligt LSS. Bristen på 
nya platser leder till att beslut antingen inte kan verkställas, eller att de verkställs genom externa 
placeringar. I maj 2024 öppnades Porsevägens gruppbostad med sex platser, vilket innebär ett 
tillskott med två platser då den tillfälliga gruppbostaden i Glommen gjordes om till korttidsboende 
eftersom det inte är ett fullgott permanent boende. Under 2024 renoveras en fastighet i Ljungby som 
förväntas vara färdig i början av 2025 med fyra gruppbostadsplatser. Det löser en del av underskottet 
på platser, men enligt förvaltningens prognoser kommer det finnas ett behov av nya platser även 
kommande år. Eftersom socialnämnden erhållit budget för platser som färdigställs först 2025 
kommer nämnden redovisa ett överskott på 5 800 tkr i enlighet med kommunens 
resursfördelningsmodell.

Funktionsstödsverksamheterna inom egenregin jobbar med handlingsplaner för att nå en budget i 
balans. I dagsläget prognostiseras ett underskott på totalt -7 000 tkr inom kommunens boenden med 
särskild service, vilket är en försämring mot prognosen som togs fram i tertial 1. Den försämrade 
prognosen beror delvis på verksamhetsanpassningar för att tillgodose förändrade behov hos brukare, 
och delvis på anpassningar i schemaplaneringen för att säkerställa EU-kravet på dygnsvila. Kravet på 
dygnsvila innebär att jourpassen inte får vara längre än 20 timmar, och verksamheterna har jobbat 
med att anpassa bemanning och schemaplanering för att leva upp till det. Omställningen kräver att 
fler personer är anställda i verksamheten, så att arbetspassen kan fördelas på ett sätt som 
säkerställer dygnsvilan. Det innebär en högre grundbemanning som behöver planeras mer flexibelt 
om kostnaden inte ska öka. Omställningen har inte kunnat genomföras inom befintlig budgetram, 
utan skapar ett underskott mot budget.

Socialförvaltningen har i etapper återtagit daglig verksamhet som tidigare bedrivits i privat regi. 
Enligt kalkylen som låg till grund för nämndens beslut om återtagande skulle kostnaderna för 
verksamheten minska efter återtagandet. Hittills har kostnaderna minskat snabbare än beräknat och 
verksamheten förväntas redovisa ett överskott mot budget på 250 tkr för 2024.
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Totalt har 13 personer externt boende inom LSS, varav sju vuxna, fyra ungdomar på internatskola 
och två ungdomar med externt boende. Majoriteten av de externt placerade har behov som gör att 
en extern placering är mest lämpligt ur både individ- och kostnadshänseende, då det inte kan 
tillgodoses på hemmaplan. De individer som vill och kan flytta till ett boende på hemmaplan får 
erbjudandet när det finns platser tillgängliga. Socialnämnden har erhållit budget för internatboende 
för ungdomar och placering av sex vuxna, men saknar budget för placering av barn. Det innebär att 
nämnden förväntas redovisa ett underskott på -2 800 tkr enligt kommunens á-pris. Utöver det 
tillkommer ett underskott på -3 000 tkr på grund av att placeringarna är dyrare än á-priset, vilket gör 
att totala underskottet på externa placeringar inom LSS förväntas bli -5 800 tkr.

Behovet av externa placeringar inom socialpsykiatrin kan komma att öka mer under året. En del av 
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placeringarna beror på att individens behov inte kan tillgodoses inom egenregin, då det kan handla 
om en svår problematik. Psykiatriboendena inom Falkenbergs egenregi är dessutom fullbelagda och 
socialnämnden har flaggat i lokalbehovsplanen för att behov av ytterligare platser finns senast 2027. 
Målgruppen är dock svår att prognostisera, då det handlar om få individer med olika behov. I 
dagsläget förväntas nämnden redovisa ett underskott på -2 000 tkr, varav -750 tkr inom volymer och 
-1 500 tkr för att placeringarna är dyrare än á-priset.

Volymerna inom personlig assistans ligger fortsatt runt 120 individer. Socialnämnden har budget för 
122 individer på årsbasis och kommer därmed redovisa ett volymrelaterat överskott på 2 100 tkr.

Lagförslaget om stärkt rätt till personlig assistans trädde i kraft 1 januari 2023. I korthet var syftet 
med lagstiftningen att fler individer skulle bli berättigade till assistans och att ansvaret i större 
utsträckning skulle hamna på staten och Försäkringskassan i stället för kommunerna. Falkenbergs 
generella bidrag från staten har därmed sänkts med -1 700 tkr.

Både utredaren och remissinstanserna påpekar att det råder en stor osäkerhet kring huruvida 
kommunernas kostnader faktiskt kommer minska. I propositionen (2021/22:214) skriver utredaren 
att:

”Utredningen konstaterar att förslagen om grundläggande behov kan leda till ytterligare flöden 
mellan olika kommunala insatser, tex att fler personer beviljas kommunal personlig assistans. Dessa 
flöden är enligt utredningen mycket svårbedömda och kan leda till allt från ökade till minskade 
utgifter för kommunerna. Utredningen har därför valt att inte ta hänsyn till dessa i sina 
kostnadsberäkningar vilket regeringen anser är en rimlig bedömning.” (sida 56)

Eftersom socialnämndens volymer och kostnader för personlig assistans inte minskat kommer 
nämnden redovisa ett underskott som motsvarar det minskade anslaget från staten på -1 700 tkr.

Barn och familj
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Volymerna inom familjehemsplaceringar har ökat sedan hösten 2023. Antalet placerade barn har 
tidigare legat runt 75, men har nu ökat till runt 90 barn. Det ökade behovet gör att det inte finns 
tillräckligt med arvoderade familjehem (det vill säga de som anställs av kommunen), utan behovet av 
konsulentstödda familjehem (som bedrivs av företag) ökar. När det inte går att få tag på lämpliga 
familjehem över huvud taget kan barn placeras på HVB. Detta gör att snittkostnaden för 
placeringarna ökar.

Antalet barn placerade på HVB är fortsatt högre än tidigare och förväntas vara fortsatt högt under 
året. Inom egenregin innebär det stordriftsfördelar och HVB-verksamheten förväntas redovisa ett 
överskott på 700 tkr. Det vägs dock upp av att antalet ensamkommande barn och därmed intäkterna 
från Migrationsverket har minskat, vilket genererar ett underskott på -1 500 tkr (se mer nedan). 
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Nettoavvikelsen för kommunens HVB och stödboende-verksamhet blir därmed -800 tkr.

Sammantaget förväntas 121 barn vara placerade i familjehem eller HVB under året, vilket är 27 fler 
än vad nämnden erhållit i budget genom kommunens resursfördelningsmodell. Det innebär ett 
underskott enligt á-priserna på -24 400 tkr. Till följd av den förändrade insatsmixen mellan 
familjehem och HVB samt att nämnden erhållit en ökade budget för placeringskostnader blir dock 
den genomsnittliga placeringskostnaden lägre än á-priset och ger en positiv avvikelse på 1 250 tkr. 
Totalt förväntas avvikelsen inom placeringar av barn och unga därmed bli -23 150 tkr.

Kostnaden för tvångsplaceringar inom Statens institutionsstyrelse (SiS) för barn och vuxna 
missbrukare ligger fortsatt på en hög nivå och utgör en anledning till att kostnaden per placering i 
många fall är högre än kommunens budgeterade pris. Kostnaderna har ökat med över 200 % de 
senaste två åren och ligger nu på över 18 000 tkr på årsbasis. Kostnadsökningen beror både på att 
antalet placeringar och att kostnaden per placering har ökat (se mer om LVM nedan).

Vuxen
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Antalet externa placeringar inom beroende har ökat med ett antal individer under början av året. 
Prognosen är för närvarande ett underskott på -5 100 tkr, varav -1 100 tkr inom volymer och -4 
000 tkr för att placeringarna är dyrare än á-priset. Andelen personer som tvångsplacerats enligt LVM 
(Lagen om vård av missbrukare i vissa fall) har varit högre de senaste sex månaderna, vilket ökar 
snittkostnaden per placering. Kostnaden till och med augusti 2024 är högre än motsvarande kostnad 
för hela 2023.

Nyttjandet av kommunens lågtröskelboende på Kilavägen har varit lågt under en längre period och 
socialnämnden har beslutat att återta verksamheten till egen regi för att se över arbetssättet. 
Kommunens stödboende Tolvan har däremot en hög beläggning.
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Socialnämnden har från och med 2024 en budget för skyddat boende. Kostnaden för insatsen 
varierar med behovet och avser både individer som är våldsutsatta och individer som hoppat av från 
kriminalitet och därmed är i behov av skydd. Den 1 april 2024 trädde den nya lagstiftningen i kraft, 
som bland annat innebär att privata aktörer som driver skyddat boende behöver ha tillstånd från 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Det finns indikationer på att utförarna till följd av detta höjer 
sina priser, vilket kommer driva upp kommunernas kostnader. Totalt förväntas budgeten för insatsen 
ha ett underskott på -3 200 tkr.

Socialnämnden arbetar med sociala kontrakt, för de individer som inte har möjlighet att skaffa ett 
boende på egen hand. Ett socialt kontrakt är ett sätt för individen att få in foten i ett eget boende, för 
att på sikt ta över kontraktet själv. Eftersom målgruppen kan ha en utsatt situation och ekonomi får 
socialnämnden ta kostnaden för uteblivna betalningar och andra omkostnader. Verksamheten 
förväntas redovisa ett underskott på -350 tkr.

Flyktingmottagande

Antalet ensamkommande barn minskar och därmed även intäkterna som kommunen erhåller från 
Migrationsverket. Kommunens HVB-verksamhet har en fast beredskap på att ta emot barn, vilket 
innebär att kostnaden finns kvar även om antalet barn minskar. Verksamheten förväntas redovisa ett 
underskott på -1 500 tkr, vilket dock vägs upp av överskott på HVB-sidan där fler barn har placerats 
(se ovan).

Intäkterna avseende flyktingar från Ukraina förväntas redovisa ett överskott på 3 000 tkr för 2024. 
Socialförvaltningen har ställt om boendena för de ukrainare som bor kvar och har därmed en lägre 
kostnad än intäkt. Överskottet 2024 väger upp för det underskott som socialnämnden redovisade 
inom flyktingverksamheten 2023.

Övriga avvikelser
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Socialförvaltningen har kostnader för personal som avslutats, då de inte varit lämpliga att arbeta kvar 
inom verksamheterna. För 2024 förväntas kostnaden uppgå till -3 000 tkr.

Under året avslutar socialförvaltningen hyreskontrakt och redovisar ett överskott på lokalbudgeten 
på 1 000 tkr. Budgeten lämnas tillbaka till kommunstyrelsen 2025.

Ekonomiskt bistånd

Budgeten för utbetalning av ekonomiskt bistånd är 30 000 tkr och har inte justerats för demografi 
eller riksnormen för ekonomiskt bistånd sedan många år. Riksnormen publiceras av Socialstyrelsen 
och styr ersättningsnivåerna inom ekonomiskt bistånd. Sedan 2018 har riksnormen ökat med 25,5 %. 
Under samma period har invånarantalet i kommunen ökat med 5,4 % och kostnaderna för 
ekonomiskt bistånd med 17 %. Kostnadsutvecklingen är alltså lägre än förväntat. Den senaste 
tolvmånadersperioden har kostnaden ökat med 3 % jämfört med föregående år.



Delårsrapport 2024 - Nämnd  65(110)

Antalet hushåll som beviljas försörjningsstöd har minskat efter pandemin och ligger runt 300 per 
månad. Av dessa är cirka två tredjedelar singelhushåll och en tredjedel flerhushåll. Det finns fortsatt 
en grupp personer som inte har någon annan inkomst, exempelvis är sjukskrivna men inte har rätt till 
sjukpenning, och därmed är i behov av långvarigt bistånd i 10 månader eller mer.

Det lägre inflödet gör att hushållen kan erbjudas en tid hos en handläggare inom två veckor. 
Ansökningsprocessen digitaliseras samtidigt, vilket gör att handläggarna får mer utrymme för att 
jobba med förändringsprocessen att få ut den enskilde till egen försörjning och ett självständigt liv. 
En del av handläggningen har tidigare finansierats med medel från Migrationsverket, men i takt med 
att antalet flyktingar blivit färre anpassas antalet handläggare.

Utöver utbetalningar av försörjningsstöd har socialförvaltningen en kostnad för resursjobb. 
Implementering av resursjobb beslutades av kommunfullmäktige 2018-11-27. Resursjobben 
tillhandahålls av arbetsmarknadsavdelningen (AMA). Individerna som ingår i modellen får en 
subventionerad anställning, där kommunen täcker mellanskillnaden mellan den faktiska lönen och 
ersättningen från arbetsförmedlingen med medel som annars skulle betalats ut som försörjningsstöd 
till individen. Utvärderingar av verksamheten visar att det är ett mycket framgångsrikt sätt att få 
personer i sysselsättning, vilket har effekten att kommunens kostnader för ekonomiskt bistånd hålls 
nere.

Prognosen för 2024 är ett underskott på -5 600 tkr på budgeten för utbetalning av försörjningsstöd, -
600 tkr på budgeten för handläggning och -2 100 tkr på kostnaden för resursjobb. Prognosen för 
försörjningsstödet har förbättrats jämfört med i tertial 1, då utbetalningarna minskat något samt till 
följd av nya ersättningar från Migrationsverket avseende flyktingar från Ukraina.

3.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

I tertialbokslutet (T1) prognostiserade socialnämnden ett överskott på 6 700 tkr och därutöver ett 
underskott inom ekonomiskt bistånd på -10 200 tkr. I delårsbokslutet (T2) har prognosen justerats till 
ett överskott på 8 200 tkr och därutöver ett underskott inom ekonomiskt bistånd på -7 700 tkr. Några 
huvudsakliga anledningar till att prognosen förändrats är att:
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i juni beviljades nämnden statsbidrag för en minskad andel timanställda som påverkar årets 
resultat med +15 000 tkr.
kostnaderna för placeringar av barn och vuxna fortsätter öka. Underskottet som beror på att 
dygnskostnaden är högre än budgeterat har ökat med -7 000 tkr från T1 till T2.
utbetalningarna av försörjningsstöd har planat ut efter våren och en högre andel avser 
flyktingar från Ukraina, vilket innebär att det kompenseras med intäkter från 
Migrationsverket.

Prognosen för verksamheterna i egenregin har försämrats mellan T1 och T2, vilket huvudsakligen 
beror på att:

funktionsstödsverksamheterna har ökat bemanningen för att klara kravet på elva timmars 
dygnsvila samt säkerställa verksamheten utifrån förändrade behov hos brukarna. Det 
försämrar prognosen med -4 400 tkr.
statsbidraget för att utöka sjuksköterskebemanningen på särskilt boende beviljades inte för 
2024 vilket försämrade prognosen med -5 500 tkr för hemsjukvården.

3.4.1.5 Volymtal

Volymtal

Volymavvikelser

Utfall 
antal, 

periode
n

Budget 
antal, 

perioden

Prognos 
antal, 
helår

Budget 
antal, 
helår

Utfall 
antal, 
fg år

Á-pris, kr
Avvikelse 
perioden, 

tkr

Prognosav
vikelse 

helår, tkr

Vård och omsorg om äldra 1 458 1 626 1 479 1 626 1 472 318 229 17 800 26 100

Funktionsstöd LSS 278 283 278 283 273 1 061 393 4 100 5 630

Funktionsstöd SoL 165 164 165 164 164 227 768 -90 -320

Vuxna, missbruks-problematik 37 34 37 34 34 504 102 -970 -1 470

Barn- och ungdomsvård 122 94 121 94 104 922 125 -17 370 -24 440

Total volymavvikelse 5 500

3.4.1.5.1 Kommentar till volymtalen

Á-priset för respektive verksamhetsområde är beräknat som ett snitt för alla insatser inom området, 
vilket innebär att avvikelser kan uppstå inom verksamhetsområdena när insatsmixen förändras.

Volymavvikelserna för respektive verksamhet beskrivs i avsnittet för prognosavvikelser ovan.
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4 Kultur-, fritids- och tekniknämnden

4.1 Sammanfattning

VIKTIGA HÄNDELSER I VERKSAMHETEN

A till Ö-resumé januari - augusti ser ut såhär för KFT - kommunens bredaste förvaltning:

Affischeringsplatser, AI i kundärenden, avfallsstrategi, badhusets placering, bra sommar!, 
barnrättsutbildningar, badvattenprover, ”Breaking News KFT”, Brags väg – GC & lekplats, cirkulärt 
möbelflöde, campus, dålig laxvandring, detaljplaner, dashboard, designskydd Stadshuset, 
demokratisatsningar, EU-valet, energipriserna sjunker, Falkenberg i Sydafrika, Finlandsutbyte 
ungdomsverksamheten, ”Festivallarna”, föreningslån, Falkhallen lockar arrangörer, fontändrift, 
förvaltaravtal hamn, gestaltad livsmiljö, Hertingskolan = hållbarhetspilot, hundrastgårdar, 
innovationslabb, intensivsimskola, jättestora investeringsvolymer, kulturarv, lekmiljöer, lyckade 
läger, lokalcontrolling, landsbygdssatsningar, ljusföroreningar, multifaktornsinloggning & M365, 
Machofabriken, nationaldag i gamla stan, offentligt konstverk Söderbron, Operativ grupp, 
parkeringsreglering i centrum, Pride Falkenberg, plansamordning, placeringsutredning badhus, 
qben 2.0, restaurera & renovera, sandtåget, schemaoptimering, skyfall utmanar, 
samverkansentreprenad, sommargågata, signalklockor, Strategin för rörelse och idrott klubbad, 
SPOK = lokal hållbar produktion, ”Sopor är bra!” – sportlovsworkshop, skötselplaner, 
trygghetsvandringar, trygghetsröjningar, Tröingedal snart klart, Tullbroskolan renovering, tång tas 
bort, tång tas tillvara, Törngrens på Rian, UGM (ungdomsgruppen motor), underhåll & re-
investering, vision för Stortorget, välfärdsbrott, West coast hockey – läger, Xpand ersätts, YH-
utbildningar, zon C – boendeparkering, Ågatan ploggas, Ätranläger, översyn AFF-avtal (Fabo), 
öppettider sidospår

MEDARBETARE

Arbetsmiljöarbetet är systematiskt, och det genomförs löpande insatser på alla nivåer, från 
individnivå, gruppnivå och verksamhetsnivå till förvaltningen som helhet. Under våren anordnades 
ännu en lyckad KFT Medarbetardag. Under året har det även satsats på kompetenshöjning inom 
schemaläggning, och ett nytt IT-stöd för schemahantering håller på att implementeras.

Glädjande nog sjunker sjukfrånvaron på förvaltningen, både totalt sett och korttidsfrånvaro (dag 1 - 
14). Sjukfrånvaron bland yngre medarbetare (upp till 29 år) steg under 2023 men har under året 
återgått till normal nivå, både på KFT och i kommunen i stort.

EKONOMI

Driftsredovisning

Nämnden prognostiserar en positiv avvikelse med 2 900 tkr för 2024. Detta är en förbättring med 
4 450 tkr jämfört med prognosen vid tertial 1.

Framför allt är det sjunkande energikostnader som förbättrar prognosen. Förutom energikostnaden 
så finns betydande förbättringar i driftresultatet sedan tertial 1 inom verksamheterna Fastighet och 
projekt och Hamn och sidospår.

Investeringsredovisning

Projekten löper på enligt plan och prognosen visar att 96 % av årets budget kommer att förbrukas.
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4.2 Verksamhet

4.2.1 Verksamhetens utveckling

Nämnden summerar en riktigt bra sommar 2024, i alla avseenden!

Det blandade sommarvädret i kombination med goda förberedelser och rutinerade medarbetare, 
gjorde att sommarstaden Falkenberg klarade att växa till tredubbel befolkning under 
semesterveckorna. Nämndens publika verksamheter (bad, museum, bibliotek etcetera) har haft gott 
om besökare. På personalsidan har det sett bra ut - sommarbemanningen har fungerat och 
sjukfrånvaron har varit låg.

Vidare om verksamhetens utveckling - utifrån respektive av kommunfullmäktiges tre mål - följer i 
nästa avsnitt. För att underlätta läsningen av den redovisningen finns två bilder nedan, KFTN:s 
inriktningar 2023 - 2026 och Organisationsschema för KFT:
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4.2.2 Målredovisning

4.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

4.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

Följande händelser, trender och resultat för januari-augusti 2024 är värda att lyfta inom detta mål:

Simkunnigheten i årskurs 3 ökar något läsåret 23/24. Detta visar att konceptet med 
intensivsimskola fallit väl ut, och understryker att en tät dialog med skolan för att hitta bästa 
formen är nödvändigt. Även om trenden är positiv så är det fortfarande för få elever som 
klarar kraven, nämligen 58 %.
Klitterbadet kommer framåt att utforska ett nytt arbetssätt, "simlekis", även detta i dialog 
med barn- och utbildningsförvaltningen.
Det löpande underhållet i kommunens fastigheter omfattar investeringar på 45 mnkr under 
2024. Av dessa investeras drygt hälften i skolor och förskolor. Ytterligare drygt 6 mnkr går till 
omsorgsfastigheter.
Återigen ger elever och vårdnadshavare fantastiskt betyg till undervisningskvalitet och 
bemötande på kulturskolan. 
Under våren har en åtgärdsplan sammanställts för att kunna höja trygghet och säkerhet på 
barns väg till skolan. På KFT har detta skett i samverkan mellan Gata & Trafik och Fastighet & 
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Projekt, som i sin tur hämtat in fakta från barn- och utbildningsförvaltningen. Åtgärdsplan 
"Säkra skolvägar" är lyft i budgetunderlaget som KFTN antog i augusti.
I det löpande trafiksäkerhetsarbetet använder förvaltningen en portabel hastighetstavla, och 
denna sätts framför allt upp vid skolor.
Förvaltningens kulturavdelning har initierat "Likvärdig kultur i skolan", ett initiativ som 
kommer att löpa över flera år och med syftet att säkra likvärdiga förutsättningar för alla 
elever. Arbetet drivs av KFT men i nära samverkan med barn- och utbildningsförvaltningen.
Genom att låta kulturen besöka skolelever säkras tillgång; återigen har över 1 000 
förskolebarn nåtts av turnerande teaterföreställningar.
Kulturavdelningen har ett tydligt fokus på att nå barn och unga med sin programverksamhet. 
Vid avstämning i delår var så många som 83 % av alla kulturaktiviteter riktade mot barn och 
unga.
Barn utvecklas och lär genom lek och rörelse. Förvaltningen bevakar utveckling och forskning 
kring lekmiljöer.
I den lekmiljö som för närvarande projekteras, Gruebäcken, sker också ett medskapande av 
barn och unga själva.
Ungdomsverksamheten i Falkenberg sticker ut nationellt genom en hög andel verksamhet 
som är producerad av de unga själva (mäts och jämförs i verksamhetssystemet KEKS).
Under våren har biblioteket fortsatt sitt Dela-projekt, där ungdomar skapar sitt bibliotek och 
sitt sätt att nå ut. Projektgruppen för barnkulturplanen - bestående av ungdomar - har 
avrapporterat sitt arbete.
Implementeringen av barnrättsarbete pågår på förvaltningen. Under våren har flera 
barnrättsstrateger utbildats, och kunskapshöjande insatser skett i stora delar av 
förvaltningen.
Sydafrika-samarbetet Building bridges for the future fokuserar på lokalt demokratiarbete, 
och därigenom även arbetet med barns och ungas delaktighet. Genom att lära och jämföra 
med ett land med annorlunda förutsättningar sätts nytt ljus på Falkenbergs arbete och våra 
möjligheter.

4.2.2.1.2 Sammanfattande analys

KFTN:s bidrag:

Traditionellt förknippas barn- och utbildningsnämnden med utbildning och socialnämnden med 
omsorg.

Redovisningen på detta mål visar tydligt att det som ligger inom kultur-, fritids- och tekniknämndens 
område också bidrar starkt. Det handlar tex om

det som görs tillsammans med traditionell utbildnings-/omsorgsverksamhet,
det som erbjuds vid sidan om traditionell utbildnings-/omsorgsverksamhet,
det som möjliggörs genom fysiska miljöer - såväl lokaler som de offentliga miljöerna, samt
det som möjliggörs genom att stärka målgrupperna! 

Analysen visar:

I årsrapport 2023 var bedömningen av KFTN:s bidrag till Utbildning och omsorg med hög kvalitet: 
"Utveckling inom vissa områden och på väg mot måluppfyllelse" (=gult). Baserat på det som gjorts 
hittills i år är bedömningen densamma fortfarande.

Så kan det bli (ännu) bättre:
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Målgruppen Barn & Unga är en egen inriktning för KFTN. Likaså pekar nämnden i sina inriktningar på 
betydelsen av att jobba med andra och att använda alla gruppers perspektiv. Ytterligare kraft i denna 
riktning ges i både Kulturstrategin och Strategin för rörelse och idrott.

Kritiskt för förvaltningens/nämndens bidrag på detta mål är att access ges till utbildnings- och 
omsorgsverksamhet - på ledningsnivå och i beslutsforum. Mycket görs tillsammans med 
förskola/skola/omsorg redan idag, mellan men potential finns att stärka samverkan i det strategiska 
arbetet.

4.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Hållbart arbetsliv (sjukfrånvaro) 5,7 %

Simkunnighet elever åk3 (Obs! Mäts per läsår) 58 % 52 %

Fler barn kan simma (Obs! Mäts per läsår) 6 -2

Kultur för barn och unga 83 %

Nöjdhet besökare Kultur 100 % 94 %

Öppen ungdomsverksamhet - delaktighet & inflytande 68

4.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

4.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

Följande händelser, trender och resultat för januari-augusti 2024 är värda att lyfta inom detta mål:

Inom ramen för Hållbart bygg och anläggning har KFT drivit två projekt inom vardera 
fastighet och infrastruktur som piloter: Vinbergs nya förskola, Hertingskolans kök och matsal, 
Ljungholmsvägen på Hjortsberg samt Bacchus-projektet. En redovisning av dessa gavs till 
Hållbarhetsutskottet under våren.
Energiförbrukningen i kommunens fastigheter sjunker konstant. Liksom ifjol har en stor 
mängd gatubelysning bytts ut (totalt utbyte hittills: cirka 12 000 av 13 500), framför allt på 
landsbygden. Detta innebär fortsatta fördelar även kostnadsmässigt då nya LED-armaturer 
innebär färre tillsynsrundor.
Från 2024 finns en uppdaterad överenskommelse om trygghetsarbete, mellan Fabo och KFT. 
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Trygghetsarbetet har fortsatt starkt fokus, och under våren har även blicken riktats inåt 
förvaltningen och en kartläggning har gjorts av medarbetarperspektivet. Exempel på output 
är att en ny Hot & Våld-utbildning har tagits fram och ska genomföras i höst.
Förvaltningen har en stark samverkan med föreningslivet i kommunen på många sätt. Vi har 
en hög tillgänglighet från Föreningsservice och från förvaltningen som helhet, och föreningar 
involveras i utvecklingsfrågor. Höga betyg i Föreningsservice' enkät vittnar om att vårt 
arbetssätt uppskattas.
Föreningslivet och den öppna ungdomsverksamheten (UngFbg) krokar under somrarna arm i 
GoFbg, där barn får testa nya idrotter. Ännu en gång ökade deltagarantalet och feedbacken 
är god från föreningar som genom kommunens initiativ får skjuts i sitt arbete med att locka 
barn.
Förvaltningen gör systematiska inventeringar av tillgångar som förvaltas - byggnader, 
anläggningar, gator, vägar mm. Med hjälp av dessa kan långsiktigt och hållbart underhåll 
planeras, och politiken får bra beslutsunderlag.
Att nyttja teknikens möjligheter och söka nya digitala lösningar är ett ständigt pågående 
arbete. Det är också extra tydligt utpekat genom nämndens inriktning Öppenhet & 
Innovation. Ett bra exempel på detta är det utvecklingsarbete som drivs inom ramen för 
KSF:s innovationslabb. Målet är att hantera kundärenden med hjälp av AI, för att ge bättre 
service åt kund och skapa en mer hållbar arbetssituation för KFT:s specialister och 
handläggare.
Att arbeta uppsökande och mobilt inom flera områden är i linje med nämndens inriktning 
Bygga ett hållbart samhälle. Bland annat fokuseras perspektivet stad-landsbygd, och några 
exempel som syftar till att skapa mer likvärdiga förutsättningar är: Gatuteater i Ullared, 
Smyckoteket på turné, mobil ungdomsverksamhet på fler platser sommaren 2024 och dubbla 
ansökningsperioder för bidrag till satsningar på landsbygden.
Utredningen om placering av nya badhuset har satt fokus på arenaområdets stora potential. 
Nämnden har under våren arbetat med en vision för området utifrån sin inriktning 
Möjligheter för trygga möten.  
Det är också en hållbarhetsfråga att kompetensförsörja och att arbeta med dagens och 
framtidens arbetsliv. Inom KFTN finns kompetensutmaningar framför allt inom Bad, 
Anläggning och Park & Kust. Klitterbadet utbildar både simlärare och badbevakare internt, 
och samtal förs med Campus Falkenberg om ytterligare utbildning inom yrkesområdet.
För närvarande tappar Falkenberg i ranking över Sveriges friluftskommuner. Att arbeta med 
de nationella friluftsmålen är dock i linje med nämndens inriktningar och med Strategin för 
rörelse och idrott. Hittills under 2024 har följande genomförts: fler delar av Hallandsleden 
har färdigställts, Vinbergs naturreservat har invigts, kommunikationsinsatser om 
allemansrätten har genomförts och KFT har tillsammans med DFAB anslutit Falkenberg till 
den digitala plattformen Naturkartan.

4.2.2.2.2 Sammanfattande analys

KFTN:s bidrag:

Hållbarhet ur de tre dimensionerna ekonomiskt, ekologiskt och socialt och därtill Trygghet innebär 
att KF:s mål 2 är väldigt brett. Detta mål är också det som KFT/KFTN allra starkast kan bidra i.

Analysen visar:

I årsrapport 2023 var bedömningen av KFTN:s bidrag till Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet: 
"Utveckling inom vissa områden och på väg mot måluppfyllelse" (=gult). Baserat på det som gjorts 
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hittills i år skulle bedömningen kunna bli grön, det vill säga stark utveckling, när året summeras.

Så kan det bli (ännu) bättre:

Hållbarhet och trygghet är typiska tillsammans-frågor som kräver "breda grepp". I vissa delar, så som 
tex trygghetsarbetet, sker detta redan i kommunorganisationen. I andra delar hanteras frågor mer 
fragmentariskt, och då blir omställningskraften inte lika stor.

4.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Hållbart underhåll fastigheter 95 %

Hållbart underhåll infrastruktur 104 %

Hållbar energianvändning (kwh/kvm) 125 kwh/kvm

Öppen ungdomsverksamhet - delaktighet & inflytande 68

Upplevd trygghet (i områden där trygghetsarbetarna finns) 87,3

Hållbart arbetsliv (sjukfrånvaro) 5,7 %

Nöjdhet föreningslivet (föreningsservice: bidrag+lokalbokning) 70 %

Jämlik kultur 24 %

Nöjdhet besökare Kultur 100 % 94 %

Kultur för barn och unga 83 %

Nyttjandegrad fritidsanläggningar - fotbollsplaner: KONSTGRÄS 47 %

Nyttjandegrad fritidsanläggningar - fotbollsplaner: GRÄS 56 %

Nyttjandegrad fritidsanläggningar - inomhusanläggningar (exkl badhus) 53 %

Grön offentlig miljö - Krontäckning 4 %

Grön offentlig miljö - Gräsmark med uppsamling 1 400 kvm

Nöjdhet besökare bad

4.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

4.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

Följande händelser, trender och resultat för januari-augusti 2024 är värda att lyfta inom detta mål:

En ny operatör trafikerar på kommunens sidospår från september. I samband med detta har 
förvaltningen haft flera dialoger med operatörerna och Trafikverket, för att höra in 
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möjligheter och behov.
Nämnden har även gjort justeringar i öppettiderna på spåret. Under våren har även utbyten 
av signalklockor - från analoga till digitala - skett, och nämnden tar i budget höjd för 
ytterligare åtgärder som kan behövas på spåret för att klara ökad trafik på ett bra sätt.
Evenemang i centrum har fungerat väldigt väl under sommaren, och många av KFT:s 
verksamheter har del i detta. 
Att hålla de vackra stränderna och insjöbaden redo för falkenbergarna själva och för turister 
är högt prioriterat på KFT under sommaren. På så sätt gynnar vi kommunen som destination, 
och därigenom handel och näringsliv.
KFT är på flera sätt ett nav i utvecklingen av Falkenbergs centrum; parkeringsreglering som 
verktyg för centrumutveckling och vision för sommartorg är två exempel på processer som 
pågår i kommunen.
Företag som kontaktar KFT i tillståndsärenden (upplåtelse av mark) har flera år i rad gett 
höga betyg åt service och bemötande.
Anläggningsverksamheten har många återkommande kunder i form av lägerarrangörer, och 
man får mycket beröm för att is och gräs håller bra kvalitet. På samma sätt har Falkhallen och 
Argus många och stora arrangemang. Företag och övriga kunder uppskattar den 
spetskompetens som erbjuds inom ljus, ljud och teknik. 
Nationaldagsfirande hölls i år i Gamla stan i Falkenberg. I detta arrangemang har 
förvaltningen samverkat tätt med föreningar och med det fria kulturlivet (så kallade 
kulturella och kreativa näringar, KKN:er).
Rian har ett tydligt fokus på lokal arbetslivshistoria och näringsliv genom sin populära 
utställning om Törngrens krukmakeri. 
Fastighetsförvaltning och projekt fortsätter sina dialogmöten med lokala företag för att, dels 
informera om underhållsbudget och behov, dels öka kunskapen kring medverkan i offentliga 
upphandlingar.

4.2.2.3.2 Sammanfattande analys

KFTN:s bidrag:

KFT/KFTN är en viktig spelare när Falkenberg bygger attraktionskraft, framför allt under 
sommarmånaderna när turiststaden ska visas från sin bästa sida.

Vidare är KFT/KFTN en motor när det kommer till kommunens samverkan med civilsamhälle, 
föreningsliv och även med näringsliv. Via stöd, bidrag, nätverk etcetera skapas förutsättningar för 
många aktörer.

Analysen visar:

I årsrapport 2023 var bedömningen av KFTN:s bidrag till Sveriges bästa näringslivskommun: "Stark 
utveckling i målarbetet och på god väg mot måluppfyllelse" (=grönt). Baserat på det som gjorts 
hittills i år ser bedömningen ut att bli densamma 2024.

Så kan det bli (ännu) bättre:

KFTN:s inriktningar pekar starkt på betydelsen av samverkan med föreningsliv och civilsamhälle. Även 
Kulturstrategin och Strategin för rörelse och idrott understryker vikten av att stimulera och skapa 
förutsättningar för många olika typer av aktörer.

För kommunorganisationen i stort finns potential att ännu mer än idag nyttja KFT:s strukturerade 
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arbetsformer och nätverk med olika typer av föreningar.

4.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Servicemätning - Markupplåtelse 86 %

Kulturella och kreativa näringar 
(KKN:er)

26 %

4.3 Väsentliga personalförhållanden

4.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Arbetsmiljö

Arbetsmiljöarbetet fortskrider enligt den övergripande handlingsplanen, med fokus på styrning, 
uppföljning och relationer/samarbete. Planen grundar sig på resultat från förra årets 
arbetsmiljöenkät.

Den årliga uppföljningen av SAM visar positiva resultat, även om vissa svar skiljer sig mellan chefer 
och skyddsombud. För att fördjupa oss i dessa frågor kommer en utökad samverkansgrupp att hållas 
under hösten 2024, där chefer och skyddsombud från hela förvaltningen deltar för att arbeta 
gemensamt med arbetsmiljöfrågor.

Som tidigare nämnts har våra medborgare höga förväntningar och starka åsikter. Arbetet med att 
hantera dessa synpunkter pågår, och inkluderar införandet av mer standardiserade svar, förbättrad 
information samt användning av AI som stöd. Som en del av vårt förebyggande arbetsmiljöarbete 
och hantera hot och våld inom vår verksamhet, har förvaltningen tillsammans med övriga delar av 
kommunen och FABO initierat en utbildning i hot och våld.

Enhetscheferna fortsätter att bygga sina arbetslag och arbetsgrupper, med stöd och rådgivning från 
HR- enheten. Inom förvaltningen har tre nya chefer börjat, på anläggning, biblioteket och museet.

Förändringar i kollektivavtalet, som innebär striktare regler för dygns- och veckovila, har medfört 
utmaningar i schemaläggning och bemanning. För att stödja chefer och administrativ personal och 
säkerställa att lagar och regler följs, samtidigt som vi värnar om ett hållbart arbetsliv, har införandet 
av schemaläggningsverktyget Timecare påbörjats. Verksamheterna Ungdom och Anläggning är först 
ut att implementera systemet.

På Klitterbadet kvarstår arbetsmiljöutmaningar, där framför allt det varma och fuktiga 
inomhusklimatet påverkar medarbetarna negativt. Medarbetargruppen på badet är redan nu 
involverad i planeringen för nytt badhus i Falkenberg 2029. Med sikte på en ny anläggnings 
utmaningar och möjligheter har flera studiebesök gjorts under våren.

Under våren genomfördes ännu en uppskattad medarbetarhalvdag, arrangerad av Fastighet och 
projekt och Biblioteket.

Sjukfrånvaro

Sjukfrånvaron för förvaltningen har förbättrats sedan mätningen vid samma period förra året. Den 
totala sjukfrånvaron har minskat från 5,45 % under 2023 till 4,11 %. Korttidsfrånvaron (dag 1 - 14) 
visar också en fortsatt positiv trend och har minskat från 2,63 % till 2,08 %. Den högsta sjukfrånvaron 
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finns fortsatt inom Fritid och offentlig miljö, vilken även är vår mest personaltäta verksamhet. 
Positivt är dock att den totala sjukfrånvaron där minskat från 9,9 % till 6,5 %.

Minskningen i sjukfrånvaro beror bland annat på att medarbetare som varit sjukskrivna för planerade 
operationer under förra året är nu är tillbaka i arbete. Insatser har också gjorts för att minska 
sjukfrånvaron, dels genom individuella stödåtgärder, dels genom gruppinsatser som föreläsningar 
och ledningsgruppsutveckling.

Statistiken visar även en minskad sjukfrånvaro bland de yngre medarbetarna (under 29 år), både 
inom KFT och i andra delar av kommunen.

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 4,11 5,45 4,07 4,37 5,16

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1 - 14) 2,08 2,63 3,11 2,13 2,66

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

23,6 22,6 10,6 23,0 31,7

4.4 Driftredovisning

4.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

Politisk verksamhet 638 677 39 -31 1 077 1 077

Stab 46 839 47 829 990 386 73 409 73 409

Fastighetsförvaltning och 
projekt -29 024 -24 036 4 988 -2 773 -36 053 -33 553 2 500

Energikostnader 2 124 42 952 45 352 2 400

Ungdom och Civilsamhälle 35 855 34 405 -679 -231 52 179 51 879 -350

Energikostnader 73 1 285

Kultur 29 460 29 638 178 -8 47 171 47 171

Fritid och offentlig miljö 42 929 40 257 -2 672 -2 654 62 016 59 366 -2 650

Energikostnader -348 5 137

Gata och trafik 18 822 19 627 804 1 006 30 312 30 562 250

Energikostnader 912 5 723

Hamn och sidospår -4 653 -3 688 965 215 -4 417 -3 667 750

Summa exkl energikostnader 4 592 225 495 225 995 500

Summa Energikostnader 2 782 55 403 57 803 2 400

Summa 173 677 181 051 7 374 -8 513 280 898 283 798 2 900

Resultatreglering från fg år

Summa inkl. resultatreglering

4.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Kultur-, fritids- och tekniknämnden redovisar efter augusti månad ett överskott på 7 370 tkr. 
Budgeten är periodiserad enligt utfall föregående år eller på tolv månader. Om intäkter och 
kostnader redovisas med annan periodisering än den gjorda periodiseringen av budget uppstår 
avvikelse.
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Stab avviker positivt med 990 tkr efter augusti månad. Överskottet beror på lägre personalkostnader 
under period samt att kostnader i verksamheten inte skett under perioden.

Fastighetsförvaltning och projekt redovisar ett överskott med 7 110 tkr i jämförelse med periodens 
budget. Denna avvikelse beror på att kostnaderna för fastighetsförvaltning (inkl. serviceavtalet med 
FaBo) är lägre än periodbudget. Främsta orsak beror på färre fakturerade arbetade timmar av FaBo. 
Den totala energi- och vattenkostnaderna på kommunens fastigheter avviker positivt mot 
periodbudgeten med 2 120 tkr. Det beror till största del på minskade spotpriser på el. Höga 
fjärrvärmekostnader minskar denna positiva avvikelse på energin. Positiv avvikelse på hyresintäkter 
beror på nya hyresavtal med förskolor i Ljungby och Älvsered, samt indexuppräkningar av hyresavtal.

Ungdom och Civilsamhälle har ett underskott för perioden med 600 tkr. Underskottet beror på att 
utfallet för lägersamordningen inte följer den periodiserade budgeten på grund av ej fakturerade 
intäkter för perioden. Föreningsservice som betalar ut föreningsbidrag till föreningar avviker negativt 
mot periodbudget med 500 tkr.

Kultur avviker positivt mot periodens budget med 200 tkr. Denna avvikelse beror på minskade 
personalkostnader med vakanser. Prognos på helår är budget i balans.

Fritid och offentlig miljö har ett underskott för perioden med 3 020 tkr. Intäkter för Klitterbadet når 
inte upp till budgeterade nivåer. Fjärrvärmekostnader samt övertid på beredskapspersonal ökar den 
negativa avvikelsen på Klitterbadet. Övriga avvikelser mot periodbudget förklaras med lägre 
hyresintäkter för Falkenberg Arena samt att kostnader för städ av anläggningar inte följer den 
periodiserade budgeten för perioden. Park och kusts ökade kostnader för borttagning av tång 
påverkar avvikelsen negativt liksom underhåll av Bacchus toaletter. Växthuset når inte upp till de 
budgeterade intäkterna under perioden på grund av färre kunder.

Gata och trafik redovisar ett överskott med 1 700 tkr. Detta överskott beror på positiv avvikelse inom 
parkeringsverksamheten och gatubelysning. Skanskaavtalet minskar överskottet. Dessa kostnader 
bedömdes nämligen kunna minska till 2024, men har i stället blivit dyrare. Kostnader för 
vägföreningarna och vinterväghållningen avviker negativt mot periodbudgeten.

Hamn och sidospår avviker positivt med 960 tkr för perioden. Detta beror på att intäkter från 
fartygsavgifter för perioden inte följer den periodiserade budgeten för perioden.

4.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Avvikelsen i periodutfall jämfört med föregående år beror till största del på att det var ett högre 
spotpris för elen 2023 än motsvarande period i år. Fastighet och projekt avviker mot föregående år 
genom ökade hyresintäkter samt att kostnaderna för fastighetsförvaltning (inklusive serviceavtalet 
med FaBo) är lägre än periodbudget.

4.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Kultur-, fritids- och tekniknämnden prognostiserar en positiv budgetavvikelse på 2 900 tkr varav 
2 400 tkr hänförs till energikostnader.

Staben redovisar en positiv avvikelse med 990 tkr under perioden. Kostnader i verksamheten för 
bland annat nytt fastighetssystem gör att prognosen blir budget i balans vid årets slut.

Fastigheter och projekts prognostiserar ett överskott på 4 900 tkr varav 2 400 tkr kan hänföras till 
energikostnader. Fakturering av arbetade timmar i serviceavtalet med FaBo släpar delvis efter. 
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Timmarna prognostiseras öka på helår och ge ett överskott vid årets slut på 1 500 tkr. Även ej 
planerade underhållskostnader prognostiseras med ett överskott vid årets slut på 500 tkr. Prognosen 
för helår för hyresintäkter är ett överskott på 500 tkr då nya avtal skrivs med förskolor. Kostnader för 
revisionsbesiktningsåtgärder planeras och minskar överskottet vid årets slut.

Prognosen för energikostnaden vid årets slut är en positiv avvikelse på 2 400 tkr. Spotpriset på el har 
legat lägre än det budgeterade och ger ett överskott vid årets slut. Fjärrvärmen ökar i förbrukning då 
fler enheter ställt om till fjärrvärme, viket ökar kostnaderna och drar ner den positiva avvikelsen. På 
grund av kreditfakturor på biogas som förväntas komma under året ökar den positiva avvikelsen på 
helåret i energiprognosen.

Ungdom och civilsamhälle redovisar en negativ avvikelse för perioden med 600 tkr. Prognosen för 
helåret innebär en liten förbättring jämfört med periodens avvikelse: en negativ avvikelse på 350 tkr.

Fritid och offentlig miljö prognostiserar ett underskott mot budget med 2 650 tkr och här beror 
underskottet bland annat på minskad intäkt för Falkenberg Arena. Falkenbergs FF spelar i lägre serie 
och har i och med detta en lägre årshyra 2024 än den budgeterade hyran. Prognosen innefattar även 
att Klitterbadet redovisar lägre entré- och bokningsavgifter och ökade kostnader för fjärrvärme.

Gata och trafik prognostiserar en positiv avvikelse på 250 tkr på helåret. Den positiva avvikelsen för 
perioden på 1 700 tkr prognostiseras minska under året då högre kostnader för drift- och 
underhållsavtalet med Skanska avviker negativt. De ökade kostnaderna beror på ett högre utfall av 
indexuppräkning för avtalet 2024 än beräkningen/bedömningen som utgjorde underlag för budget 
2024. Även kostnader för vägföreningarna och vinterväghållningen prognostiseras avvika negativt 
under helåret.

Hamn och Sidospår prognostiserar ett överskott vid årets slut på 750 tkr. Den positiva avvikelsen 
beror delvis på att ny operatör kör på sidospåret samt intäkter från fartygsavgifter.

4.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

Skillnader i prognos jämfört med tertial 1 är en förbättring med 4 450 tkr.

Vid tertial 1 prognostiserades negativ avvikelse på 1 550 tkr, och avvikelsen bestod i FFF-avtalet. 
Denna avvikelse kvarstår. Vid delåret kvarstår som negativa avvikelser även Klitterbadet på 840 tkr 
och föreningsbidragen på 350 tkr.

Det som förbättrat prognosen sedan tertial 1 är framför allt energikostnaderna som nu väntas avvika 
positivt med 2 400 tkr. En ytterligare betydande förbättring finns på Fastighet och projekt som 
prognostiserar överskott på 2 500 tkr bestående av ökade hyresintäkter och minskade kostnader på 
serviceavtalet med FaBo. Den tredje större förbättringen är Hamn och sidospår, som prognostiserar 
överskott med 750 tkr på grund av att en ny operatör nyttjar sidospåret och att intäkter av 
fartygsavgifter ökat.
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5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden

5.1 Sammanfattning

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har under perioden bedrivit verksamhet i överenstämmelse med 
gällande budget och verksamhetsplan och bidrar till en hållbar utveckling när nämnden genomför sitt 
uppdrag.

Trots personalresurser under budget når vi nästan upp till verksamhetens mål. Vakanserna innebär 
också att det ekonomiska resultatet visar på ett överskott trots att intäkterna inom framför allt 
livsmedelskontrollen och tillstånden för enskilda avlopp avviker negativt från budget.

Nämnden har under perioden säkrat nya statliga pengar för projekt som främjar den biologiska 
mångfalden och till klimatåtgärder.

Sjukfrånvaron på förvaltningen är fortsatt låg och vårt projekt Utvecklande medarbetarskap bidrar på 
ett positivt sätt på arbetsplatsens och medarbetarnas utveckling.

5.2 Verksamhet

5.2.1 Verksamhetens utveckling

Miljö- och hälsoskyddsnämnden och dess förvaltning har under 2024 stått inför olika förändringar. 
Inom livsmedelskontrollen innebär den nya riskklassningsmodellen att kontrollerna minskar. Detta 
innebär ett minskat behov av inspektörer inom livsmedelskontrollen och leder till att personal får nya 
arbetsuppgifter. Hur den minskande kontrollen kommer påverka kontrollresultaten över tid återstår 
att se.

Miljöbalkstillsynen fortgår enligt plan och våra inspektioner på skolor leder till krav på ökad städning 
efter beslut i mark- och miljööverdomstolen.

Inom vatten och naturvård har vi erhållit statlig finansiering för projekt som främjar den biologiska 
mångfalden och klimatåtgärder för ca 3 miljoner tillsammans med Varbergs kommun.

Utvecklande medarbetarskap har fortsatt under året och vi ser att detta arbete ger resultat i vår 
vardag.

5.2.2 Målredovisning

5.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
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Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

5.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

5.2.2.1.2 Sammanfattande analys

5.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

5.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

5.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

Vi bidrar till den hållbara utvecklingen när vi genomför vårt uppdrag.

Periodisk tillsyn enligt miljöbalken har genomförts enligt plan med 491 inspektioner inom 
miljöbalkens område och 226 inom livsmedelskontroll. Det är 97% i förhållande till plan. Även inom 
den löpande tillsynen är arbetet nära plan med ett resultat på 90 %

Vi fortsätter genomföra projekt för biologisk mångfald och för att minska övergödning av våra 
vattendrag i Falkenbergs kommun. Vi har sökt och fått nya projektpengar för perioden 2025 - 2027, 
cirka 3 miljoner, för åtgärder som bidrar till ökad biologisk mångfald i odlingslandskapet samt 
klimatåtgärder.

5.2.2.2.2 Sammanfattande analys

Trots något begränsade personalresurser når nämnden upp till det planerade målen när det gäller 
tillsyn och kontroll.

Vårt arbete med biologisk mångfald och begränsning av övergödning fortsätter med genomförande 
av aktuella projekt och planering av nya.
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5.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

5.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

5.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

I våra kontakter med verksamhetsutövare fortsätter vi arbeta efter förvaltningslagens intentioner 
med en handläggning som sker snabbt, rättssäkert, enkelt och kostnadseffektivt. Vi följer vårt arbete 
genom Insiktsmätningar där vi under 2024 hitintills har ett aggregerat resultat med en NKI-gradering 
på 73 vilket är oförändrat i förhållande till 2023.  Inom myndighetsområdet Miljö har vi under året 
gått från 68 till 76. Inom området Livsmedel har ännu för få svarat på enkäten kommit för att få ett 
resultat för perioden. Enligt metoden är en NKI-gradering inom 70 - 79 högt.

5.2.2.3.2 Sammanfattande analys

Vår gradering inom myndighetsområdet miljö ökar och vi har under en period målmedvetet jobbat 
med lantbruksbranschen. Detta har gett resultat. När det gäller livsmedelsområdet är 
svarsfrekvensen låg då få ärende har genererats på grund av den nya riskklassningen som ger färre 
inspektioner under perioden. Livsmedel har genom åren haft höga NKI-graderingar och hur det nya 
arbetssättet med färre inspektioner och efterhandsdebiteringar kommer påverka utveckling återstår 
att se.

5.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

5.3 Väsentliga personalförhållanden

5.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Sjukfrånvaron för anställda på miljö- och hälsoskyddsförvaltningen är fortsatt låg och väcker frågor 
om personal går tillbaka till jobbet innan man är helt frisk genom att jobba hemifrån.

Under året har vi ändrat hur vi sitter och försökt få mer samlade enheter. Detta innebär att flera 
arbetsplatser har möblerats om, vissa rum har sagts upp och ett tillkommit. Vi har därför behov av 
att se över våra arbetsplatsers ergonomi och kommer därför under hösten ta hjälp av en ergonom 
för att se över arbetsplatser där förändringar har skett.

Arbetet i vårt projekt Utvecklande medarbetarskap fortsätter och vi upplever att det på ett positivt 
sätt har utvecklat både vår arbetsplats och medarbetare.
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Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 1,81 2,58 5,95 3,02 2,83

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1-14) 1,64 1,69 3,13 0,84 2,68

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

0,0 1,0 30,2 59,4 0,0

5.4 Driftredovisning

5.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

10000 Nämnd 243 448 206 45 483 673 190

26100 Miljö, hälsa och hållbar 
utveckling 4969 5817 847 313 10 740 11 290 550

Summa 5212 6265 1053 358 11 223 11 963 740

Resultatreglering från fg år

Summa inkl. resultatreglering

5.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

På grund av vakanser, föräldraledighet och övrig tjänstledighet minskar förvaltningens utgifter för 
personal och samtidigt har vi varit sparsamma med inköp och utbildningsinsatser.

Nämnden har också varit sparsam med fortbildning och har ställt in sammanträden i januari och mars 
och visar därmed på ett överskott.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ser samtidigt att intäkterna inom områdena livsmedel och enskilda 
avlopp minskar och ligger under budget. Värmepumpar har tidigare visat en nedåtgående trend men 
har nu stabiliserats och ökar något. På kostnadssidan kommer behovet av utbildning att öka då vi har 
handläggare som tar sig ann nya områden och i samband med det behöver fortbildning. Delar av 
detta behov kan täckas under 2024 men kommer att pågå under 2025.

5.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Det är svårt att jämföra periodernas resultat eftersom vissa periodiseringar och balansposter skiljer 
sig åt mellan de perioder som jämförs.

5.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Miljö- och hälsoskyddsnämnden gör ett prognostiserat överskott på cirka 740kkr då förvaltningen har 
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haft lägre personalkostnader beroende på att vakanta tjänster inte har tillsatts och på lägre 
tjänstgöring genom tjänstledighet. Nämndens överskott genereras av 2 inställda sammanträden och 
ett sparsamt deltagande i kurs och konferenser.

5.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos
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6 Bygglovsnämnden

6.1 Sammanfattning

Bygglovsnämnden är en kommunal myndighet där grunduppdraget består av att hantera 
ansökningar som regleras av plan- och bygglagen (PBL 2010:900), plan- och byggförordningen (PBF 
2011:339) och lag (1992:1574) om bostadsanpassningsbidrag.

Bygglovsnämnden ansvarar för att bevilja/avslå bygglovsansökningar och anmälningar enligt plan och 
bygglagen (PBL) samt med att utöva tillsyn enligt detta regelverk. Tillsynen syftar till att överträdelser 
ska rättas och nämnden ska genom detta se till att lagstiftningen följs och att felaktigheter och 
brister åtgärdas.

En del av verksamheten består även av att handlägga ansökningar om bostadsanpassningar enligt lag 
om bostadsanpassningsbidrag.

Bygglovsnämndens uppdrag bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som kommunfullmäktige i 
Falkenbergs kommun beslutat om.

I delårsrapporten presenteras bygglovsnämndens resultat av 2024 delårs budget, nämndens 
grunduppdrag samt beslutade målindikatorer.

Under delåret för 2024 har bygglovsverksamheten haft fortsatt färre inkommande ärenden jämfört 
med det höga inflöde som var under 2020, men även under 2021. Antal inkommande ärenden 
minskade framför allt drastiskt under de två sista månaderna under 2023. Totalt hittills för året 2024 
har 1008 ärenden inkommit. Av det totala inflödet står bygglovsansökningar för 328 st av dessa och 
anmälningsärenden för 153 st (anmälan eldstad inräknat). Resterande ärenden är 
lantmäteriärenden, förhandsbesked, rivningslov, marklov med flera.

Eftersom inflödet av bygglovsansökningar samt anmälningar har minskat så har arbetet med 
tillsynsärenden kunnat prioriteras även under 2024. Tillsynsplanen som beslutades om under 2023 
har verksamheten fortsatt att arbeta efter och arbetet har ytterligare strukturerats upp och fler 
rutiner och mallar har kunnat införas.

Verksamheten fortsätter att jobba mot en digital utveckling i form av arbete med e-tjänster samt en 
digital bygglovsguide. Mycket fokus har också legat på att nå ut med mer information för 
allmänheten på kommunens hemsida och på kommunens sociala medier.

Verksamheten och dess personal påverkas av att det just nu pågår en omorganisation igen för 
samhällsplaneringsavdelningen. Ovissheten och oron om hur det kommer att påverka bygglov visar 
sig i arbetsmiljön och på personalen.

Bygglovsnämndens sammanlagda resultat för året visar en negativ avvikelse mot budget, vilket 
framför allt beror på lägre intäkter under 2024 jämfört med 2023 - och högre kostnader för 
bostadsanpassningsbidragsverksamheten än 2023. Eftersom intäkterna för bygglovsverksamheten 
släpar efter 1–2 år så påverkas budgeten ett par år senare än när ärendeinflödet visas. En stor del av 
avvikelsen beror också på att de ärenden som har inkommit under 2023 och 2024 har varit av en 
annan karaktär än tidigare år. Fler mindre ärenden, så som tillbyggnader och fasadändringar har 
inkommit, vilket inte genererar så stora intäkter för nämnden. Därför kan statistik på antal 
inkommande ärenden vara missvisande då det beror på vilka typer av ärenden som kommer in.

Bostadsanpassningsverksamheten visar också en negativ avvikelse mot budget. Under 2023 och 2024 
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har nämnden haft en del "tyngre" ärenden som har genererat stora utgifter i form av bidrag till 
sökande. Kostnaden för virke och andra varor, samt arbetskostnad för personal inom byggbranschen, 
har också kraftigt ökat vilket påverkar bostadsanpassningsbidragsverksamheten mycket. 
Sammantaget visar detta på att utgifterna för bostadsanpassningen, i form av utbetalade bidrag, har 
höjts markant och kommer att fortsätta höjas även framöver. Även en generell prishöjning, utöver 
det omvärldsläge som råder nu, behöver bygglovsnämnden ta höjd för under kommande år.

6.2 Verksamhet

6.2.1 Verksamhetens utveckling

Under första delen av 2024 har bygglovsnämndens verksamhet fortsatt mot ett minskat inflöde av 
bygglovsansökningar jämfört med året 2021 och tidigare. Under 2024 har nämnden mer än tidigare 
år också sett resultatet av ett minskat inflöde då intäkterna för avgifter har minskat drastiskt. De 
ärenden som har inkommit har varit små till storlek och genererar inte så mycket intäkter för 
nämnden.

Totalt hittills för året 2024 har 1008 ärenden inkommit. Av det totala inflödet står 
bygglovsansökningar för 328 av dessa och anmälningsärenden för 153 st (anmälan eldstad inräknat). 
Resterande ärenden är lantmäteriärenden, förhandsbesked, rivningslov, marklov med flera. 
Osäkerheten i omvärlden vad gäller elpriser, räntor och höga priser och långa leveranser på 
byggvaror har sannolikt påverkat antalet inkomna ärenden i hög grad. I och med osäkerheten i 
omvärlden så kan vi också se att de stora byggnationerna uteblir, både vad gäller enbostadshus och 
större lagerbyggnader. De ärenden som hittills har inkommit har inte minskat drastiskt i antal jämfört 
med tidigare år men däremot så är ärendena av en annan karaktär där fler mindre ärenden i form av 
tillbyggnader och fasadändringar i stället har inkommit. Det innebär mindre intäkter för nämnden, 
därför är statistiken på antalet inkommande ärenden missvisande mot budget.

Antalet tillsynsärenden ökar dock fortfarande och verksamheten har ställt om för att i stället kunna 
hantera detta under resterande del av året och framåt.

Arbetet med tillsynen i bygglovsverksamheten har utökats under 2023/2024 för att få ordning på de 
många ärenden som finns upprättade, så kallade "ryggsäcken", bl. a. kring olovlig byggnation och 
förfallna byggnader, men också olovliga lägenheter och ovårdade tomter. Tillsynen för verksamheten 
tar mycket tid och energi och arbetet genererar inte några direkta intäkter till verksamheten. För att 
komma i kapp med tillsynen har en extra personal anställts i sex månader på heltid fram till 
november 2024. Verksamheten har försökt att använda de resurser som finns på plats men då 
bygglovsansökningarna fortfarande rullar in och nämnden vill kunna möta invånarnas förväntningar 
på snabb handläggning för bygglov så har nämnden inte kunnat frigöra tillräckligt med resurser till 
tillsynen. Nämnden vill därför flagga för att det finns ett stort behov av mer resurser kopplat till 
verksamhetens arbete med tillsyn för att kunna bibehålla den upptrappning som har skett kring 
tillsyn. Nämnden anser att arbetet kan göra skillnad både mot den allmänna trivseln i Falkenberg, ex. 
ovårdade tomter, förfallna byggnader och bidra till ökad trygghet då det inte alltför sällan kan ske 
brottslighet i och kring byggnader som inte hålls i vårdat skick.

Sedan 1 juli 2021 har bygglovsnämnden fått ett nytt tillsynsområde som gäller IMD (individuell 
mätning och debitering av uppvärmning och tappvarmvatten). Syftet med IMD är att minska 
energianvändningen för uppvärmning genom sänkt innetemperatur (IMD värme) och minskad 
användning av tappvarmvatten (IMD tappvarmvatten). Det är bygglovsnämnden som ansvarar för 
tillsynen över installation av system för individuell mätning och debitering av uppvärmning och 
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tappvarmvatten. Förutom att bedriva tillsyn ska bygglovsnämnden också lämna upplysningar om 
kraven till byggnadsägaren för att denne ska kunna följa reglerna.

Från och med 1 januari 2025 så kommer bygglovsnämnden att ha ytterligare ett nytt tillsynsområde 
som gäller krav om laddinfrastruktur. Det gäller retroaktiva krav om att en byggnad som inte är 
avsedd för bostäder ska ha minst en laddningspunkt installerad senast 1 januari 2025. 
Tillsynsområdet är en tillkommande arbetsuppgift och kommer att ha en stor kostnadsmässig 
påverkan för nämnden i form av personalresurser för hantering av ärenden samt 
kunskapsinhämtning.

Bygglovsnämnden har under 2024 sett en ökning av antalet ärenden i bostadsanpassningen, där fler 
och tyngre ärenden kommer in, ex. ärenden där barn behöver anpassning i hemmet. Eftersom fler 
ärenden inkommer klarar nämndens handläggare för bostadsanpassning inte av uppgifterna själv i 
dagsläget och ärenden släpar efter. Under 2024 har nämnden därför valt att anställa ytterligare en 
person till bostadsanpassningen för att komma i kapp med ärenden samt för att upprätthålla och 
skapa rutiner och mallar. En annan aspekt av att anställa ytterligare en person till 
bostadsanpassningen är den höga sårbarhet som finns med endast en person som handlägger 
ärenden om bostadsanpassning. Skulle personen bli sjuk eller långtidssjukskriven så finns det ingen 
annan som har den kompetensen och verksamheten riskerar då att inte klara av uppdraget att 
handlägga dessa ärenden.

Utöver behovet av arbetskraft till bostadsanpassningen har kostnaden för virke och andra varor, 
samt arbetskostnad för personal inom byggbranschen, kraftigt ökat. Sammantaget visar detta på att 
utgifterna för bostadsanpassningen, i form av utbetalade bidrag, har höjts markant och kommer att 
fortsätta höjas även framöver. Även en generell prishöjning, utöver det omvärldsläge som råder nu, 
behöver bygglovsnämnden ta höjd för under kommande år.

Verksamheten fortsätter att jobba mot en digital utveckling i form av arbete med e-tjänster samt en 
digital bygglovsguide. Mycket fokus har också legat på att nå ut med mer information för 
allmänheten på kommunens hemsida och på kommunens sociala medier.

Under 2023 hade nämnden kommit närmare arbetet med att integrera e-tjänsterna till nämndens 
verksamhetssystem, vilket hade effektiviserat arbetet med att registrera ärenden. Då Falkenbergs 
kommun valde att byta leverantör av e-tjänstportal under 2024 har arbetet tyvärr inte gett de 
resultat som nämnden trott. Nämnden har i stället varit tvungen att avtala om ny koppling mot 
verksamhetens digitala ärendesystem. Det färdiga resultatet kommer därför att dröja.

Då bygglovsnämnden tidigare år har visat på en stor positiv avvikelse i resultatet för helåret har 
nämnden, från och med våren 2024, lånat ut en personal till resterande enheter på 
samhällsplaneringsavdelningen för att arbeta med verksamhetsutveckling. Personen har lånats ut på 
halvtid och arbetar alltså till hälften som bygglovshandläggare och till hälften som 
verksamhetsutvecklare.

6.2.2 Målredovisning

6.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
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Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

6.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

Andel bygglovsärenden som är klara inom 10 veckor; bygglovsnämndens målindikator har under 
perioden följts upp via statistik på inkommande ärenden samt hur många av dessa som nämnden har 
klarat av att hantera inom 10 veckor.

6.2.2.1.2 Sammanfattande analys

Sammanfattande resultat för målindikatorn; Andel bygglovs-, rivnings och marklovsärenden som är 
klara inom 10 veckor: 16 st av 364 antal inkomna ärenden hittills för 2024 kan vi, utifrån 
sammanställd statistik, konstatera inte ha hanterats inom 10 veckor. Det innebär att vi under första 
delen av 2024 klarat av att uppfylla målet med 96 %.

Det finns dock en komplexitet i resultatet då 13 av dessa 17 ärenden har, efter beslut, förlängts med 
10 veckor till, alltså 20 veckor. Enligt plan- och bygglagen har nämnden möjlighet att göra det och det 
innebär att nämnden inte har överstigit tiden för hantering av ett bygglovsärende utan helt enkelt 
följt gällande lag. Förlängningen kan bero på flera orsaker men exempelvis på grund av att sökande 
har valt att ändra sin ansökan eller att ärendet som sådant är komplext och behöver mer 
utredningstid.

Fullskaligt resultat för helåret 2024 kan nämnden dock inte se förrän året är slut.

Nämnden har tidigare år haft som mål att klara av att hantera bygglovsärenden inom 10 veckor med 
100 %. Nämnden har i sitt budgetunderlag dock lagt fram en förändring av målet där nämnden har 
valt att ha målet att klara av att hantera bygglovsärenden inom 10 veckor med 95 - 100 %.

Bygglovsnämnden har ytterligare en målindikator kopplat till kommunfullmäktiges mål "utbildning 
och omsorg med hög kvalitet" där nämnden mäter andelen överklagade bygglovsbeslut där nämnden 
vunnit i högre instans. Målet redovisas dock endast under helåret då resultatet behöver mätas under 
en längre period.

6.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

6.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
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ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

6.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

6.2.2.2.2 Sammanfattande analys

6.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

6.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

6.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

Företagsklimat Löpande insikt - Bygglov; Bygglovsnämndens målindikator kopplat till näringslivet har 
under perioden arbetats med genom att försöka höja servicenivån gentemot företagare i Falkenbergs 
kommun. Nämnden har varit delaktig på näringslivsfrukostar för att försöka skapa en god dialog med 
företagare och arbetar med att vara mer öppen för att informera på plats ute i verksamheter.

Falkenbergs kommun har beslutat om en servicegaranti för företagare som innebär att ett bygglov 
ska beslutas om inom 10 veckor om byggnationen är planenlig och komplett.

Nämnden har också startat upp ett arbete med att nå ut med mer information till företag och 
allmänhet genom kommunens hemsida men också i form av en digital bygglovsguide.

6.2.2.3.2 Sammanfattande analys

Sammanställning av resultat från Företagsklimat - Löpande insikt kommer när året är slut.

6.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun
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6.2.2.3.4  

6.3 Väsentliga personalförhållanden

6.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1 - 14)

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

6.4 Driftredovisning

6.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

Nämnd 252 262 10 14 393 393 0

Bygglov 1956 1618 -338 1551 3234 3034 -200

Bostadsanpassning 3969 3627 -342 -685 6069 5469 -600

Summa 6177 5507 -671 880 9696 8896 -800

Resultatreglering från fg år 0 0 0 0 0 0 0

Summa inkl. resultatreglering 6177 5507 -671 880 9696 8896 -800

6.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Bygglovsnämndens sammanlagda resultat för delåret visar en negativ avvikelse på 687 tkr jämfört 
med budget. Detta är 1 209 tkr sämre än förra året vilket framför allt beror på lägre intäkter under 
2024 jämfört med 2023 - och högre kostnader för bostadsanpassningsbidragsverksamheten än 2023. 
Eftersom intäkterna för bygglovsverksamheten släpar efter 1–2 år så påverkas budgeten ett par år 
senare än när ärendeinflödet visas. En stor del av avvikelsen beror också på att de ärenden som har 
inkommit under 2023 och 2024 har varit av en annan karaktär än tidigare år. Fler mindre ärenden, så 
som tillbyggnader och fasadändringar har inkommit, vilket inte genererar så stora intäkter för 
nämnden. Därför kan statistik på antal inkommande ärenden vara missvisande då det beror på vilka 
typer av ärenden som kommer in.

Bostadsanpassningsverksamheten visar en negativ avvikelse på 334 tkr. Under 2023 och 2024 har 
nämnden haft en del "tyngre" ärenden som har genererat stora utgifter i form av bidrag till sökande. 
Kostnaden för virke och andra varor, samt arbetskostnad för personal inom byggbranschen, har 
också kraftigt ökat vilket påverkar bostadsanpassningsbidragsverksamheten mycket. Sammantaget 
visar detta på att utgifterna för bostadsanpassningen, i form av utbetalade bidrag, har höjts markant 
och kommer att fortsätta höjas även framöver. Även en generell prishöjning, utöver det 
omvärldsläge som råder nu, behöver bygglovsnämnden ta höjd för under kommande år.

Nämndsverksamheten följer sin budget för året.

Bygglovsverksamheten visar en negativ avvikelse på 338 tkr jämfört med budget. Detta förklaras med 
lägre intäkter än budgeterat hänförligt till det minskade inflödet av bygglovsärenden från 2021 och 
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framåt. Då intäkten inte alltid uppstår vid beslutstillfället, ex. startbesked som infaller senare än 
bygglovsbeslutet, så blir det en fördröjning av intäkter som kan gå upp till två år. I och med att 
ärendeinflödet har minskat drastiskt under flera år samt att, som nämnt ovan, ärendena är av en 
annan karaktär, så ser nämnden resultatet av dessa faktorer nu under delåret 2024.

Den negativa avvikelsen för intäkterna ligger på 508 tkr, så slutresultatet för delåret för 
bygglovsverksamheten förklaras också av att nämnden har haft mindre personalkostnader på grund 
av en vakans under våren för en administrativ tjänst. Tjänsten blev återsatt i mars 2024. Nämnden 
har också några i personalen som är tjänstlediga en viss procent och det visar på en positiv avvikelse 
för perioden.

Övriga förklaringar är att utnyttjandet av övriga konsulter är lägre än budgeterat.

6.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Förklaringen till skillnader i periodutfall jämfört med föregående års periodutfall redovisas under 
punkt 4.1.1.

6.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Prognosen för helåret för bygglovsnämnden beräknas vara fortsatt negativ då nämnden inte ser 
någon positiv riktning i varken antal bygglovsärenden som inkommer eller att kostnaden för bidrag 
för bostadsanpassningen kommer att minska.

Inflödet på bygglov är fortsatt lågt och ärendena som inkommer är fortsatt mindre projekt som inte 
generar stora intäkter för nämnden. Kostnaden för virke och andra varor, samt arbetskostnad för 
personal inom byggbranschen ser ut att vara fortsatt hög. Sammantaget visar detta på att utgifterna 
för bostadsanpassningen samt inflödet av bygglovsärenden kommer att fortsätta påverka 
bygglovsnämnden kraftigt.

Personalkostnaden kommer att ligga på ca 150 tkr i negativ avvikelse då nämnden har anställt 
ytterligare en personal till bostadsanpassningen, förklaringen till det redovisas under verksamhet.

Prognosen för helåret blir därför en negativ avvikelse på 800 tkr.

Då bygglovsnämnden tidigare år har visat på en stor positiv avvikelse i resultatet för helåret har 
nämnden, från och med våren 2024, lånat ut en personal till resterande enheter på 
samhällsplaneringsavdelningen för att arbeta med verksamhetsutveckling. Personen har lånats ut på 
halvtid och arbetar alltså till hälften som bygglovshandläggare och till hälften som 
verksamhetsutvecklare. Nämnden skulle kunna ha visat ett annat resultat för delåret och fått en 
annan prognos för helåret om nämnden hade fått medel från de övriga enheterna för personens lön. 
Bygglovsnämnden har dock stått för personens hela årslön hittills vilket innebär att besparingen har 
uteblivit för bygglovsnämnden. Nämndens tanke med utlåningen har varit att vi ska kunna hjälpas åt 
över enhetsgränserna, men eftersom prognosen nu visar på en negativ avvikelse så är det inte säkert 
att det kan fortsätta.

En annan åtgärd för att komma tillrätta med den negativa prognosen är att nämnden under våren 
har en personal från den administrativa sidan som går i pension. Om trenden med minskat antal 
ärenden och minskat antal större projekt fortsätter så kommer vi att behöva se över om den tjänsten 
kan återanställas.

6.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos
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7 Servicenämnden

7.1 Sammanfattning

Verksamhet

Serviceförvaltningen fungerar i många fall som en grundläggande motor av service och tjänster för 
att kommunen som helhet ska kunna fokusera på sitt kärnuppdrag och nå framgång. Arbetet med att 
optimera nämndens uppdrag som en effektiv servicepartner är kontinuerligt i fokus, eftersom det har 
stor inverkan på helheten. Det pågår flera projekt och verksamhetsutvecklande processer, till 
exempel inköpssystem, cirkulärt möbelflöde och mobilitetsservice, som leds av serviceförvaltningen 
där besparingspotentialen både ekonomiskt och miljömässigt är hög. Därmed kan mer medel gå till 
kärnverksamheter såsom skola och omsorg i stället för till dyrare varor och tjänster.

Servicenämndens arbete för att nå kommunens mål visar på en god utveckling. Vissa aktiviteter har 
som mål att genomföras under mandatperioden och därför kan ännu inga slutresultat redovisas. En 
del aktiviteter är beroende av ett utökat samarbete med andra förvaltningar, eller är beroende av 
beteendeförändringar, vilket tar tid.

Bland viktiga händelser inom servicenämnden för det första halvåret 2024 kan nämnas att 
kontaktcenter återigen blev rankat som nummer ett i SKR:s servicemätning för 2024. Projektet 
mobilitetsservice påbörjades vid årsskiftet. Syftet är att omvandla fordonsenhetens funktioner och 
fokus under våren har varit att kartlägga och analysera nuläget.

E-handeln är nu implementerad och alla förvaltningar är integrerade i systemet. Under våren har 
arbetet med att följa upp och analysera e-handelsinköp påbörjats. Rätt system och resurser skapar 
möjlighet att mäta och följa upp avtalstrohet och identifiera inköpsbehov samt belysa potentiella 
förbättrings- och utvecklingsområden.

Det koncernövergripande projektet för cirkulärt möbelflöde har fortsatt att inrikta sig på att skapa 
förutsättningar för en hållbar och resurseffektiv möbelförsörjning. Flera goda exempel i hela 
kommunen numera finns att ta inspiration ifrån.

Måltidsverksamheten har stort fokus på att främja barns och elevers engagemang och nyfikenhet 
kring måltiden. Arbetet med att minska matsvinnet och bibehålla matglädje och kundnöjdhet hos 
barn och äldre fortsätter. Verksamheten arbetar under året med värdskap, där en aktivitet är att 
medarbetarna gått gästens väg i matsalen.

Medarbetare 

Den totala sjukfrånvaron för förvaltningens delår ligger på förhållandevis jämn nivå jämfört med 
samma period föregående år, med en ökning med 0,29 procentenheter.

Under våren har en större omlokalisering skett inom flertalet verksamheter för en del av 
medarbetarna. Arbetsmiljöåtgärder har genomförts på kontaktcenter, där lokalerna har utökats.  
Under året har förvaltningen initierat en satsning på utvecklande medarbetarskap för alla 
medarbetare i förvaltningen. Utmaningar vad gäller att rekrytera och tillsätta vikarier kvarstår och i 
vissa fall har verksamheten fått bedrivas med färre medarbetare än planerat.
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Ekonomi 

Servicenämnden har budgeterade kostnader på 240 mnkr varav en budgetram på 167 mnkr och är 
därmed intäktsfinansierad till 30 %. Den största kostnadsposten är personalkostnader på närmare 
112 mnkr, därefter kommer livsmedel med 39 mnkr och IT-drift på 22 mnkr.

Totalt för perioden gör servicenämnden ett överskott om 6,2 mnkr jämfört med budget, och 
prognostiserar ett överskott på 5,8 mnkr för helåret. De största avvikelserna är främst inom Måltid 
Falkenberg och Internservice.

7.2 Verksamhet

7.2.1 Verksamhetens utveckling

Kontaktcenter

Kontaktcenter blev återigen rankat som nummer ett i Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) 
servicemätning för 2024. De egna resultaten har även höjts sedan föregående år. Framför allt gör 
kontaktcenter en stor förbättring när det kommer till enkelhet, det vill säga hur enkelt den som hör 
av sig upplever det är att få sitt ärende löst. Identifierade framgångsfaktorer är bland annat ett bra 
arbetsklimat med fokus på uppdrag och värdegrund, tillsammans med en tillitsbaserad styrning som 
ger servicehandläggarna stort mandat och självbestämmande.

Under våren har arbetsmiljöåtgärder vidtagits för att ytterligare sänka sjuktalen. Lokaler har utökats 
för att glesa ut delar av arbetsplatsen och ett mer verksamhetsanpassat besöksrum har anordnats. 
Ingången till servicesupporten på internservice i korridoren har låsts upp för att förenkla interna 
flöden och minska besökstrycket av interna ärenden i receptionen.

Antalet kundkontakter under perioden januari - juni var 135 000 fördelat på 70 000 registrerade 
ärenden, vilket är jämförbart med föregående år samma period. Det går dock att se att besöken 
minskat något och att andelen ärenden initierade via e-post ökat. Detta är positivt, eftersom besök är 
mer resurskrävande än ärenden initierade via e-post eller jämfört per telefon. Ärenden via telefon är 
fortsatt vanligast. Andelen ärenden där invånaren inte behöver återkomma till kommunen för att få 
sitt ärende löst låg under perioden på 54 %, vilket är i linje med föregående mätningar.

Måltid Falkenberg 

Under våren har Måltid Falkenberg slutfört projektet med digitalisering av betalning för 
personalmåltider, där swishbetalning för personalmåltider har införts på alla skolor och förskolor.

Projektet som gäller specialkost och anpassade måltider som pågått under hela 2023, i samarbete 
med elevhälsoteamet samt rektor på barn- och utbildningsförvaltningen, har slutförts. Det gick igång 
i skarpt läge i samband med skolstart höstterminen 2024.

Inom äldreomsorgen har nya rutiner för beställningar av livsmedel från avdelning till kök startat. 
Målet med detta är att lyfta vikten av vad man beställer till frukost och mellanmål, där näringstäta, 
goda och ändamålsenliga livsmedel ska prioriteras. Målet är att alla äldreboendes beställningar ska 
ske digitalt. Idag sker det på cirka hälften av boendena.
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Under 2024 har Måltid Falkenberg arbetat med att säkerställa ett värdskap och professionellt 
bemötande mot barn, elever, äldre och kollegor som en del av sin verksamhet. Personalen har bland 
annat fått möjlighet att följa gästens väg på arbetsplatsen, från entrén till matsalen och 
avslutningsvis vid diskinlämningen. Resultatet har gåtts igenom på arbetsplatsträffar och 
förbättringar har gjorts, till exempel tydligare placering av menyer. I augusti genomfördes en 
föreläsning i ämnet för alla medarbetare på Måltid Falkenberg.

Inköp och upphandling 

Under våren har det koncernövergripande projektet för cirkulärt möbelflöde fortsatt att inrikta sig på 
att skapa förutsättningar för en hållbar och resurseffektiv möbelförsörjning. Arbetet har säkerställt 
att avtal är på plats för att följa prioriteringsordningen, förankra projektet inom våra förvaltningar 
och bolag, samt ge stöd till beställare under inköpsprocessen. Detta ger positiva exempel som i sin 
tur leder till engagemang inom både den egna verksamheten och andra delar av organisationen. 
Under hösten kommer fokus att vara på att förbättra cirkulationen och uppföljningen, genom en ny 
systemlösning som har anskaffats för detta ändamål. Systemlösningen kommer underlätta för 
beställare att använda de befintliga avtalen inom området, vilket bidrar till minskad 
resursanvändning både internt och i samhället i stort.

E-handeln har varit implementerad sedan november 2023, och alla förvaltningar är nu integrerade i 
systemet. Under det första halvåret av 2024 har e-handelsutvecklarna inte bara genomfört en rad 
utbildningar utan också utvecklat och förbättrat utbildningsmaterial, struktur och innehåll. Allt för att 
"det ska vara lätt att göra rätt" för våra utsedda beställare. Arbetet för uppföljning och analys av e-
handelsinköp genom utveckling av spendanalysverktyg Qlik tillsammans med ekonomiavdelningen 
har även det påbörjats under våren. Genom att implementera ett e-handelssystem, i kombination 
med ett verktyg för spendanalys, öppnas möjligheter för bland annat prioritering av inköpsarbete 
och analys av leverantörsmarknaden. Detta lägger grunden för mätning och uppföljning av inköp 
samt avtalstrohet, och ger även möjlighet att tidigare identifiera inköpsbehov inom kommunens olika 
verksamheter. Dessutom bidrar dessa verktyg till korrekta beställningar och minskar risken för fel i 
fakturor och leveranser. E-handelssystemet stoppar fakturor som inte överensstämmer med avtalets 
villkor.

Under våren rekryterade inköps- och upphandlingsavdelningen en inköpsanalytiker. Rollen har som 
huvuduppgift att ta fram underlag och belysa potentiella förbättrings- och utvecklingsområden inom 
kommunkoncernens inköpsverksamhet. Det handlar bland annat om att ta fram underlag och 
sammanställa data över efterlevnad av tecknade avtal. Efter att rollen tillsattes har bland annat en 
omfattande felaktig fakturering upptäckts och åtgärdats i förhållande till leverantören. 
Kommunkoncernen ska krediteras ett totalbelopp på 992 000 kr, och processen för återbetalning har 
nu inletts. Ett antal andra avtal har också granskats, vilket har lett till bland annat förändringar i 
rangordning (tillfällig karantän på grund av upprepade problem) och fortsatta och pågående 
utredningar.

Antalet uppdrag som varje år inkommer till inköps- och upphandlingsavdelningen från olika 
förvaltningar och bolag ökar kontinuerligt. Det är positivt, men med de resurser som finns tillgängliga 
på avdelningen kan inte den ökade efterfrågan mötas. Avdelningen har behövt anpassa 
servicegraden och i vissa fall även ambitionsnivån, i form av att behöva säga nej till efterfrågad hjälp. 
Det kan bli kostsamt om kommunen saknar upphandlade avtal, vilket ökar risken för otillåtna 
direktupphandlingar.
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Internservice

Ett gemensamt ärendehanteringssystem har implementerats, som förenklar för alla kommunens 
verksamheter med frågor som berör den interna servicen relaterad till arbetsplatsen. Systemet 
hanterar verksamhetsbeställningar, avvikelser och synpunkter på interna tjänster, vilket utgör ett 
centralt verktyg i förvaltningens kontinuerliga förbättringsprocess.

Arbetet med att utveckla och förtydliga uppdraget samt mandatet för servicesupporten pågår. Under 
den aktuella perioden har servicesupportens ansvarsområden utvidgats till att även inkludera service 
i stadshuset. Under våren, med fortsättning under hösten, genomförs en utvärdering för att hitta det 
mest effektiva sättet att utföra dessa uppgifter på. Genom att förbättra servicesupportens funktion 
bidrar förvaltningen till förhöjd trivsel och en förbättrad fysisk arbetsmiljö, samt ökade möjligheter 
för kärnverksamheterna att koncentrera sig på sitt grunduppdrag.

Tolkförmedlingen utgör ett nytt ansvarsområde för nämnden. Under våren och fortsatt under 
hösten, fortsätter arbetet med att granska processer för att identifiera var utveckling och 
digitalisering är möjlig. Till exempel krävs det idag en manuell insats från det att en beställning 
mottas till dess att lönen utbetalas till tolkarna.

Under perioden har finansieringsmodellen för fordon setts över. Syftet är att öka transparensen kring 
de kostnader som ingår, när kommunens förvaltningar hyr fordon från fordonsenheten. 
Finansieringsmodellen ska på ett bättre och mer exakt sätt återspegla de faktiska kostnaderna för de 
hyrda bilarna. Storlek på bil, årsmodell och administrativa kostnader ska ingå i det totala priset. 
Beslut om den justerade finansieringsmodellen för fordonsenheten fattas till hösten.

Flera nya bilar har införskaffats under första halvåret, eftersom kommunens fordonsflotta består av 
många äldre bilar. Processerna för att effektivisera användningen av vårt system för 
fordonsadministration har förbättrats under våren, vilket har ökat kunskapen och möjliggjort en 
bättre analys av användning och kostnader för fordonen.

Mobilitetsserviceprojektet har arbetat vidare mot målet att transformera fordonsenheten till en 
mobilitetsservice. Genom enkäter och fordonsanalyser har projektet kartlagt miltal och körmönster, 
medarbetares resvanor, identifierat utmaningar och undersökt möjligheten att ersätta bilresor med 
cykel. Analyser av miltal och körmönster har gett insikter i besparingspotentialen både ekonomiskt 
och miljömässigt. Dessutom har 21 verksamhetsbilar kartlagts för att förstå potentialen för att oftare 
använda cykeln. För att uppmuntra cykling kommer en prototyp att utvecklas i samarbete med 
Innovationslabbet inom kommunstyrelseförvaltningen och en enhet inom hemtjänsten, vilket kan 
tjäna som ett exempel för andra verksamheter. Revidering av policy och riktlinjer för fordon och 
arbetsmaskiner pågår. En kommunikationskampanj har genomförts för att uppmuntra 
cykelanvändning och förbättra kunskapen om bokning av fordon. Verkstaden har lagt större fokus på 
service av cyklar under våren. En upphandling för cyklar och service har påbörjats med fortsättning 
under hösten.

Med tanke på det aktuella omvärldsläget har IT-verksamheten lagt stor vikt vid robusthet och 
säkerhet. Arbetet kommer ha fortsatt fokus under hösten och som en bärande del in i 
utredningsarbete inför ett nytt avtal för IT-driftsleverantör.

Inom lokalvårdsverksamheten har insatserna för att upprätthålla avtalad kvalitet intensifierats. 
Jämfört med tidigare år har kvaliteten förbättrats under det gångna året. Dock finns det leverantörer 
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som inte uppfyller den förväntade nivån. Från och med slutet av augusti kan medarbetare enklare 
förmedla synpunkter på lokalvården via QR-koder. Under 2025 kommer upphandling av 
lokalvårdsutförare att genomföras, vilken förväntas vara slutförd under våren 2025. Förberedelser 
och utredningar inför det nya avtalet pågår för närvarande.

Inom GIS-verksamheten pågår arbete med att utveckla den nya kartmotorn. Detta har lett till att det 
nu är enklare att komma åt och publicera nya kartor i systemet och uppdateringar sker mycket 
oftare. Samarbetet över förvaltningsgränserna har förbättrats under året. Under 2024 planerar 
Geodata att göra den publika kartan mer användarvänlig. Uppdraget att leverera statistik till SCB har 
också utvecklats, idag arbetas det mer metodiskt. Mot slutet av året kommer ny lagstiftning att träda 
i kraft, vilket kommer att leda till minskade intäkter för Geodata.

7.2.2 Målredovisning

7.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

7.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål om utbildning och omsorg med hög kvalitet har servicenämnden 
beslutat om en inriktning - integrerade måltider. Inriktningen utgör ett prioriterat område som 
bedömts vara avgörande för nämnden för att bidra till en positiv utveckling mot målet. Med 
utgångspunkt i inriktningen har förvaltningen planerat olika aktiviteter att genomföra under året för 
att bidra till en förflyttning mot kommunens mål.

Servicenämnden arbetar även till stor del som en intern servicepartner till övriga nämnder och bolag 
som levererar välfärd. Förutom ett axplock av aktiviteterna som är kopplade till inriktningen, lyfter 
detta avsnitt som exempel på det övergripande arbete servicenämndens har utfört under perioden 
som bidrar till kommunens mål.

Inriktning: Integrerade måltider

Övergripande aktivitet: delaktighet och valfrihet

Genom att engagera barn, elever och de äldre i måltidsfrågor får verksamheten en möjlighet att 
arbeta med sina gästers åsikter och önskemål kring mat och måltider. Måltid Falkenberg har under 
perioden deltagit i kostmöte på alla förskolor. I höst kommer en gemensam dagordning att användas 
med rubriker som till exempel måltidspedagogik och värdegrund, detta för att skapa en samsyn och 
struktur för mötena. I grundskolan blir verksamheten inbjuden till elevråd när frågor kring måltiden 
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är aktuella. Här behöver måltidsverksamheten och den pedagogiska verksamheten hitta fram till en 
arbetsform som fungerar för båda verksamheterna. På kommunens särskilda boende deltar 
enhetschef och/eller kock i matråd och/eller brukarråd, från boendet deltar brukare tillsammans 
med personal. På skolor med högstadier, gymnasiet och vissa F6 skolor finns alltid två rätter att välja 
på. Detsamma gäller för de äldre, måndag – fredag.

I skola och förskola har eleverna möjlighet att önska vad som serveras ungefär två gånger/termin. 
Inom äldreomsorgen serveras måltider som definieras under rubriken ”Gyllene tillfällen” exempelvis, 
Skördefest, Gåsmiddag, Nobelfest med mera. Från och med i år erbjuds också ”Fredagsmys” en gång 
i månaden, då serveras till exempel snittar med cider, liten ost och charkbricka med cider, frukt och 
chokladfondue.

Skolmaten presenteras i en app ”Skolmaten”, här finns möjlighet att lämna feedback på dagens lunch 
genom klassiska smileys med sur, neutral eller glad min.

Övergripande aktivitet: måltidsmiljö

Måltid Falkenberg har startat ett samarbete kring måltidsmiljön på Tångaskolan. I uppstarten har 
fokus varit trygghet och närvaro i måltidsmiljön. Till hösten planeras flera åtgärder för att göra den 
fysiska miljön bättre.

Alla medarbetare på Måltid Falkenberg har gått ”Gästens väg”, det vill säga gått den väg som elever 
går in i matsalen från entré till buffé och matsal. De har utgått från en checklista med fokuspunkter 
till exempel ljud, ljus, rent och snyggt, information kring måltiden. Planen är att utefter resultatet 
investera i de brister som upptäckts såsom bättre ljus, skyltning eller annat tillsammans med barn- 
och utbildningsförvaltningen.

Verksamheten planerar också att ta fram en mer systematisk checklista kring måltidsmiljön. Denna 
ska förankras hos barn- och utbildningsförvaltningen och läggas in i ett årshjul samt gås igenom i 
samband med arbetsmiljöronden.

I samband med införandet av den antagna ”Riktlinjen för specialkost och anpassade måltider” ingår 
att enhetschef, kökspersonal och rektor ska träffas en gång varje termin för att bland annat ha en 
dialog kring måltidsmiljön för de elever som har en anpassad måltid för att individen ska klara sin 
skolgång.

Övergripande aktivitet: informera och kommunicera om den goda måltiden

Ett av Måltid Falkenbergs främsta kommunikationsväg till medborgare i Falkenbergs kommun är 
verksamhetens Instagramkonto ”Matgladjeifalkenbergskommun”. Här belyses skaparkraft och ges 
inspiration för den offentliga gastronomin inom förskola, skola och äldreomsorg. Kontot har i 
skrivande stund nästan 1000 följare.

Många verksamheter har under våren arbetat med att på olika sätt informera om dagens meny och 
andra aktiviteter i restaurangen genom till exempel trottoarpratare eller annan skyltning. Detta är ett 
resultat av att personalen gått ”Gästens väg”, där man såg att detta var en brist. Vissa enheter visar 
dagens måltid genom en visningstallrik.

Arbete utöver inriktningen som bidrar till det övergripande målet

Servicenämnden arbetar till stor del som en intern servicepartner till övriga nämnder och bolag som 
levererar välfärd. Att föräldrar och anhöriga snabbt kan få kontakt med rätt person, att 
verksamheten har ändamålsenliga fordon, välstädade lokaler eller en tolk på plats när det behövs, är 
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en förutsättning för att nå målet om omsorg och utbildning med god kvalitet. Det skapar även en god 
arbetsmiljö för kommunens medarbetare.

Till exempel arbetar svarsgruppen på kontaktcenter i samarbete med barn- och 
utbildningsförvaltningen för att kunna ge så god service som möjligt till de invånare som hör av sig i 
ärenden som är relaterade till skolans område.

Kvaliteten på utförd lokalvård har under perioden ökat. Tätare uppföljning och dialog med 
leverantörer i områden där kvaliteten varit låg har gett resultat.

Fordonsenheten har under våren ökat kunskapen och möjliggjort bättre analyser gällande 
användning och kostnad för fordon genom kommunens system för fordonsadministration. Detta 
stöd, tillsammans med slutsatser från mobilitetsprojektet, gör att enheten i dialog med 
verksamheterna kan erbjuda rätt fordon, med hänsyn till vilka behov som finns. Som exempel kan 
nämnas hemtjänst centrum som har lyckats med att ställa om och sedan flera år nästan enbart 
cyklar. Att använda cykeln har inneburit kostnadsbesparingar och har visat sig gå snabbare och 
smidare än att ta sig fram med bil. Dialog pågår med fler verksamheter, bland annat 
hemtjänstområden, för att ställa om och öka cykelanvändandet.

7.2.2.1.2 Sammanfattande analys

För ökad måluppfyllelse krävs ännu djupare samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen. Det 
finns ett behov av att hitta arbetsformer som fungerar för både måltidsverksamheten och den 
pedagogiska verksamheten, vad gäller till exempel måltidsmiljön i matsalar och former för dialog 
med elevråd och matråd.

Servicenämnden bidrar indirekt till förflyttning mot målen genom att servicenämnden skapar 
förutsättningar för andra förvaltningar kan arbeta mot de övergripande målen och fokusera sitt 
kärnuppdrag. Förvaltningen ser ett behov av att fortsätta arbetet mer med att optimera nämndens 
uppdrag som en effektiv servicepart.

7.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Bra mat - Nöjd gäst elever 2,5

Bra mat - Nöjd gäst äldre 75 %

Närvarograd i grundskolornas matsal

Målindikatorerna mäts på helår

7.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
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av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.

7.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål om att vara ett föredöme inom hållbarhet och trygghet har 
servicenämnden beslutat om tre inriktningar - hållbara måltider, minskat avfall och ökad cirkularitet. 
Inriktningarna utgör prioriterade områden som bedömts vara avgörande för nämnden för att bidra 
till en positiv utveckling mot målet. Med utgångspunkt i inriktningarna har förvaltningen planerat 
olika aktiviteter att genomföra under året för att bidra till en förflyttning mot kommunens mål.

I detta avsnitt beskrivs några av de aktiviteter och övergripande arbete servicenämnden har gjort 
under perioden för att bidra till kommunens mål.

Inriktning: hållbara måltider

Måltid Falkenberg arbetar med att minska klimatpåverkan på den mat som serveras. Vissa livsmedel 
har generellt lägre klimatpåverkan än andra och den mest klimatsmarta kosten är vegetarisk. Genom 
att förändra proportionerna i grytorna minskas matens klimatpåverkan rejält. Ett exempel på detta är 
rätten "köttfärssåsmake over" där utsläppen av koldioxid har halverats genom att ersätta en del av 
köttet med röda linser.

Övergripande aktivitet: matsvinn

Måltid Falkenberg fortsätter arbeta med att minska matsvinnet i skolorna. Vikten av ett minskat 
matsvinn och en hög andel uppäten mat är en angelägenhet för hela kommunen där faktorer som 
hållbarhet, ekonomi och studieresultat måste beaktas. Samarbetet med barn- och 
utbildningsförvaltningen fortsätter. Under våren har enhetschefer och verksamhetsutvecklare träffat 
rektorer i förskolan för ett fördjupat samarbete i arbetet om minskat matsvinn. I grundskolans 
verksamhet ska de enheter som har sämst resultat prioriteras genom extra samarbete med den 
pedagogiska verksamheten.

Inriktning: minskat avfall och ökad cirkularitet

Kopplat till inriktningarna minskat avfall och ökat cirkularitet finns den övergripande aktiviteten 
hållbar konsumtion och aktiviteterna inköpstrappan och avfallstrappan. Dessa hänger samma och 
arbetet beskrivs därför gemensamt. 

Övergripande aktivitet: hållbar konsumtion

Det koncernövergripande projektet cirkulärt möbelflöde har under våren haft fortsatt fokus på att 
skapa förutsättningar att skapa en hållbar och resurssmart möbelförsörjning. Flera av de viktiga 
avtalen är nu på plats för att kunna lyckas med en cirkulär omställning avseende möbelhantering. 
Prioriterat har varit att förankra de nya inköpsrutinerna, där syftet är att vända på inköpstrappan. 
Detta innebär att först och främst nyttja redan befintliga resurser, därefter i nämnd ordning 
rekonditionera möbler, köpa begagnade möbler och sista steget köpa nya cirkulära möbler. Flera 
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goda exempel i hela kommunen finns numera att ta inspiration ifrån.

Inriktning: ökad cirkularitet

Övergripande aktivitet: mobilitetsservice

Under första halvåret har mobilitetsserviceprojektet fortsatt arbetet mot att omvandla 
fordonsenhetens funktioner. Bland annat har projektet identifierat utmaningar och utforskat 
möjligheter att ersätta bilresor med cykling. Analysen av körsträckor och mönster har belyst 
besparingspotentialen, både ekonomiskt och för miljön. Insatser har gjort för att höja cykelns status 
och bedöma potentialen för att kunna byta ut tjänstebilar till tjänstecyklar som är anpassade för de 
olika verksamheternas behov.

Arbete utöver inriktningen som bidrar till det övergripande målet

Kontaktcenter erbjuder fortsatt utökade möjligheter till rådgivning och vägledning bland kommunens 
verksamheter, med tolkstöd. Verksamheten ser över hur de kan arbeta mer uppsökande och var de 
kan vara tillgängliga utanför stadshuset, för att bidra till den sociala hållbarheten.

Inköp och upphandling fortsätter att utveckla de krav som ställs på social hållbarhet vilket bidrar till 
att motverka utanförskap och bidra till en meningsfull sysselsättning för dem som står långt ifrån 
arbetsmarknaden.

Hållbart byggande är också ett prioriterat område. Där har inköp och upphandling en deltagare med i 
ett projekt kallat Success team. Här sitter representanter från både kommunen och näringslivet med 
och utbyter erfarenheter med syftet att komma fram till mer hållbara lösningar inom området bygg.

Inköp och upphandling deltar även i ett länsövergripande projekt som Energi och Miljöcentrum, EMC, 
håller i, vilket syftar till att ta fram likvärdig kravställning inom området transporter. Genom att ställa 
samma eller liknande krav inom länet i våra upphandlingar kan projektet driva på marknaden i en 
mer hållbar riktning.

Vidare har avdelningen för inköp och upphandling under året påbörjat arbetet med att ta fram en så 
kallad eskaleringstrappa, som beskriver hur kommunen ska agera i de fall oegentligheter och 
bristfälligt utförande uppmärksammas. Detta för att bidra till sund konkurrens och motverka att vi 
gör affärer med oseriösa eller kriminella organisationer och företag.

Under sommaren har rekrytering av utvecklingsledare hållbara inköp genomförts och denna roll 
kommer att vara på plats från december 2024. Rollen innefattar att utveckla och utvärdera 
hållbarhetskrav i våra upphandlingar. Redan idag ställs en rad olika hållbarhetskrav, men kommunen 
saknar kompetens att följa upp att dessa. Den nytillsatta tjänsten innebär en spetskompetens som 
möjliggör uppföljning så att de krav kommunen ställer i upphandlingar får önskad effekt.

7.2.2.2.2 Sammanfattande analys

Servicenämnden har stor påverkanspotential att skapa förflyttning mot målet. Aktiviteter som är 
kopplade till hållbarhet visar på positiva resultat, men i många fall förutsätter en ytterligare 
förflyttning beteendeförändringar hos många och tätt samarbete i hela kommunkoncernen.

För ökad måluppfyllelse gällande aktiviteten mobilitetsservice återstår att arbeta i linje med de fynd 
som gjorts inom projektet och styra mot de policys och riktlinjer som är beslutade. Förvaltningen ser 
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stor potential i projektet, och det är viktigt att det finns resurser och rätt förutsättningar att för att 
genomföra de aktiviteter med störst besparingspotential, såväl ekonomiska som miljömässiga, i 
samverkan med övriga förvaltningar. Vidare påverkar tillgången till laddinfrastruktur och 
billeverantörernas utbud möjligheten att uppnå målet om en fossilbränslefri fordonsflotta till 2030.

För ökad måluppfyllelse ser förvaltningen ser att man kan utveckla cirkulära flöden kring fler 
produktkategorier - till exempel IT.

Måltidsverksamheten har som aktivitet att arbeta med tema hållbarhet inom förskolan. Denna 
aktivitet har inte påbörjats ännu, men kommer att arbetas med under andra delen av 
mandatperioden.

Kontaktcenter erbjuder fortsatt utökade möjligheter till rådgivning och vägledning bland kommunens 
verksamheter, med tolkstöd. För att utveckla arbetet behöver det finnas verksamheter att docka an i 
och hitta rätt arbetssätt tillsammans.

Det brottsförebyggande perspektivet inom inköp och upphandling kan utvecklas mer under 
mandatperioden. Arbete pågår redan idag för att bidra till sund konkurrens och motverka att 
kommunen gör affärer med oseriösa eller kriminella organisationer och företag. Bland annat har 
inköp och upphandling tagit fram en så kallad eskaleringstrappa, som beskriver hur kommunen ska 
agera i de fall oegentligheter och bristfälligt utförande uppmärksammas.

7.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

CO2e/kr

Matsvinn, totalt

Fossilfria mil

Målindikatorerna mäts på helår

7.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

7.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

För att bidra till kommunens mål om att bli Sveriges bästa näringslivskommun har servicenämnden 
beslutat om två inriktningar - goda affärer genom medveten kravställning och ökad uppföljning samt 
ökat samarbete med näringslivet. Inriktningarna utgör prioriterade områden som bedömts vara 
avgörande för nämnden för att bidra till en positiv utveckling mot målet. Med utgångspunkt i 
inriktningarna har förvaltningen planerat olika aktiviteter att genomföra under året för att bidra till 
en förflyttning mot kommunens mål.

I detta avsnitt beskrivs några av de aktiviteter och övergripande arbete servicenämnden har gjort 
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under perioden för att bidra till kommunens mål.

Inriktning: Goda affärer genom medveten kravställning och ökad uppföljning

Övergripande aktivitet: etablera beställar- och inköpsorganisation med tillhörande inköpssystem

Under första halvåret av 2024 har avdelningen för inköp- och upphandling fortsatt att utveckla och ta 
fram verktyg för att arbeta med avtalstroheten. Att kommunen är avtalstrogen och följer tecknade 
avtal och de villkor som de inkluderar bidrar till att vi blir en mer attraktiv kund som fler leverantörer 
vill göra affärer med. E-handel och verktyg för inköpsanalys är två bidragande faktorer, men även 
effektiva och tydliga processer och flöden är viktiga pusselbitar för att nå hög avtalstrohet. Även den 
nytillsatta tjänsten inköpsanalytiker är en viktig spelare i detta arbete. Hittills under 2024 har inköp- 
och upphandling arbetat mycket med att informera och utbilda kommunens verksamheter inom 
medvetna inköp, vilket också är ett led i vårt arbete med att vara en intressant kund till näringslivet.

Förutom införandet av e-handel så har inköp och upphandling även arbetat om avtalskatalogen så att 
den blir mer lättöverskådlig och lättare att hitta i. Detta arbete kommer att slutföras under 2024.

Inriktning: ökat samarbete med näringslivet

Övergripande aktivitet: utveckla näringslivsuppdraget på kontaktcenter

Kontaktcenter fortsätter sitt arbete med att identifiera näringslivskontakter och förbättra dessa. 
Arbetet har hittills bestått i att kartlägga vilka olika kontakter som finns samt haft dialog med 
näringslivsavdelningen för att se behov och samarbetsmöjligheter.

Övergripande aktivitet: utveckla samarbetet med näringslivet

Avdelningen för inköp och upphandling har även fortsatt att fokusera på att utveckla samarbetet 
med näringslivet och det har genomförts ett flertal upphandlingsseminarium och branschträffar samt 
flera leverantörsbesök både hos inköp och upphandling, men också ute hos kommunens 
leverantörer. Dialogen inför respektive upphandling har ytterligare utökats och detta kommer 
fortsatt att vara prioriterat. Nytt för 2024 är de webbinarier som avdelningen för inköp- och 
upphandling gör tillsammans med Näringslivsavdelningen och Näringslivet Falkenberg. På 
webbinarierna går man igenom de planerade upphandlingarna och uppmärksammar de 
upphandlingar där det bedöms att det finns många lokala aktörer som kan vara med och konkurrera 
om uppdragen.

I ett led att nå målet att bli Sveriges bästa näringslivskommun ses också de instegströsklar som krävs 
för deltagande i en upphandling över. Allt för att locka fler att delta i våra upphandlingar men också 
för att underlätta för mindre aktörer att vara med. Inköp- och upphandling ser att nedlagt arbete ger 
resultat, bland annat genom att antalet anbudsgivare i snitt ökar i våra upphandlingar.

7.2.2.3.2 Sammanfattande analys

Flera av nämndens verksamheter har ett tätt samarbete med näringslivet på olika sätt. Inom inköp 
och upphandling arbetar man dagligen med relationen till dagens och morgondagens leverantörer. 
Framöver ser förvaltningen att man behöver arbeta ännu närmare med marknaden för att minska 
sårbarheten inför samhällsstörningar. Ett sätt att säkra samarbete är att kommunen som kund följer 
vad som avtalats, till exempel att man köper av de leverantörer som är upphandlade. Det är även allt 
viktigare att arbeta med avtalsuppföljning för att säkra att den varan eller tjänsten kommunen köper 
motsvarar verksamhetens krav.
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Vidare ökar intresset för inköp och upphandling både internt och externt och efterfrågan på de 
tjänster som inköp och upphandling erbjuder internt ökar markant. Med de resurser som finns 
tillgängliga på avdelningen kan dock inte den ökade efterfrågan alltid mötas, vilket är en utmaning 
för att bidra till förflyttning mot målen.

7.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

Indikatorer Trend Utfall 2024 Utfall 2023

Avtalstrohet, inköp

Upphandling, antal lokala anbud 59 %

Målindikatorerna mäts på helår

7.3 Väsentliga personalförhållanden

7.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Den totala sjukfrånvaron för förvaltningens delår ligger på förhållandevis jämn nivå jämfört med 
samma period föregående år, med en ökning med 0,29 procentenheter. Den totala sjukfrånvaron var 
som högst under februari månad med 8,4 % av arbetad tid, för att sedan minska till som lägst 5,3 % 
under juli månad. Korttidssjukfrånvaron hade även den sin högsta notering i februari månad med 
3,9 % av arbetad tid, och den lägsta noteringen i juni med 1,7 %.

Sjuktalen skiljer sig åt mellan avdelningarna. Kontaktcenter har högst andel sjukfrånvaro av arbetad 
tid, följt av Internservice och Måltid Falkenberg. Hos både Kontaktcenter och Internservice ser man 
en ökning i sjukfrånvaro jämfört med samma period 2023, medan Inköp och upphandling och Måltid 
Falkenbergs totala sjukfrånvaro minskar.

Förvaltningen har sedan tidigare haft ett fokus på att minska sjukfrånvaron inom förvaltningen och 
detta arbete fortlöper alltjämt med uppföljning av sjukstatistik månadsvis och i förekommande fall 
riktade insatser.

Under våren har en större omlokalisering skett inom flertalet verksamheter där en del av personalen 
har flyttat från Klockaregatan till nya lokaler. Avdelningen för upphandling och inköp samt 
Internservices tolkförmedling, geodata och lokalvård har flyttat till Rådhuset och det har inrättats 
flexibla arbetsplatser i stadshuset. Syftet har varit att i högre utsträckning samlokalisera 
förvaltningen. Måltid Falkenberg sitter alltjämt kvar i lokalerna på Klockaregatan.

Vidare har man genomfört en ombyggnation av lokalerna på plan 1 i stadshuset. Kontaktcenter har 
fått större ytor i syfte att förbättra den fysiska arbetsmiljön, detta som ett led i den 
arbetsmiljökartläggning som gjordes under 2023, och internservice lokaler har byggts om i syfte att 
inrätta flexibla kontor.

Under våren har förvaltningen initierat en satsning på Utvecklande medarbetarskap för alla 
medarbetare i förvaltningen. HR-avdelningen har tillsammans med förvaltningen arbetat fram ett 
koncept för informationsmaterial samt halvdagsföreläsning i ämnet. Utbildningen kommer 
genomföras under hösten 2024.

Inom Måltid Falkenberg har verksamheten tillsammans med HR-avdelningen arbetat med ett 
pilotprojekt för att optimera bemanningen. Ett av projektets mål var att utöka verksamheten med 
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ökad grundbemanning (ÖG) för att täcka upp för planerad frånvaro och på så vis förbättra kontinuitet 
och arbetsmiljö inom verksamheten. Två medarbetare har anställts som ökad grundbemanning (ÖG) 
vid årsskiftet. Förvaltningen har under våren, tillsammans med HR-avdelningen, arbetat med att ta 
fram nya rutiner för arbetssätt och frånvarorapportering i samband med detta.

Personalutvecklarna har genomfört ett antal riktade insatser till enheter för att förebygga ohälsa och 
främja god arbetsmiljö. I en verksamhet har ett gemensamt arbete mellan Måltid Falkenberg och 
barn- och utbildningsförvaltningen pågått under hösten 2023 och fortsatt under våren 2024, där 
förvaltningarna tagit fram en gemensam handlingsplan för att öka samarbete och främja god 
arbetsmiljö.

Under våren slutade förvaltningschefen sin tjänst och i maj tillträdde en tillförordnad 
förvaltningschef. Förutom förvaltningschefstjänsten har förvaltningen under våren genomfört 
nyanställningar inom flertalet områden och två ytterligare chefer har rekryterats; en enhetschef för 
måltid Falkenberg samt en stabschef till den nyinrättade stabsverksamheten.

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total 6,73 6,44 6,65 6,29 6,05

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1- 14) 2,50 2,54 3,21 3,49 3,05

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

24,8 31,5 31,6 24,9 31,5

7.4 Driftredovisning

7.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

20 Servicenämnden 892 828 -64 118 1 664 1 664 0

21 Måltid Falkenberg 74 930 78 303 3 373 238 116 367 121 367 5 000

23 Kontaktcenter 5 306 6 159 853 675 8 492 9 442 950

24 Inköp och upphandling 1 540 2 220 681 305 4 472 4 772 300

26 Internservice 17 740 19 106 1 366 162 30 033 29 533 -500

Summa 100 407 106 616 6 209 1 497 161 027 166 777 5 750

7.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Totalt för perioden redovisar servicenämnden ett överskott om 6,2 mnkr jämfört med budget.

20 Nämnden redovisar ett underskott om 0,1 mnkr för ökad bemanning och internköpt tjänst för 
nämndsekreterare för att täcka upp vid vakans. Detta underskott kommer att plana ut då kostnad för 
ny stabschef är budgeterad från juli, men tillträde sker sista september.

21 Måltid Falkenberg redovisar ett överskott på 3,4 mnkr, varav 2,5 mnkr är minskade 
livsmedelskostnader. Detta beror dels på en effekt av stordriftsfördelar och anpassade matsedlar, 
dels på att livsmedelspriserna inte har stigit lika mycket som tidigare. Upphandlade leverantörer av 
livsmedel har enligt avtal rätt att höja priserna vid fyra tillfällen under året och de första höjningarna 
som gjordes i våras var lägre än väntat.

Måltidsverksamheten har vid delåret ett överskott på personalkostnader om 1,2 mnkr som består av 
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vakanser och att personalen har gått kort vid brist på vikarier. Resterande överskott på 0,2 mnkr 
återfinns på transporter och avgifter för livsmedelstillsyn. Färre sålda personalmåltider och ett 
minskat antal måltider till årets lägerverksamhet påverkar resultatet med ett underskott om 0,4 
mnkr respektive 0,1 mnkr. I överskottet ryms ett budgetunderskott på 1,2 mnkr till följd av fler 
producerade måltider än budgeterat, framför allt inom förskola och gymnasieskola vilket ger ett 
nettoöverskott på 4,6 mnkr.

23 Kontaktcenter redovisar ett överskott om 0,9 mnkr som beror på vakans inom och utanför linjen 
plus en tillfällig omflyttning av personal som lett till att tjänsten för verksamhetsutveckling varit 
vakant. Från september är enhetschef och verksamhetsutvecklare tillbaka på sina respektive tjänster.

26 Internservice redovisar totalt ett överskott om 1,4 mnkr som till största del beror på vakanser och 
avyttring av fordon.

261 Fordonsverksamheten redovisar ett överskott på 1,9 mnkr till följd av att fler bilar har sålts än 
vad som budgeterats, samtidigt har försäljningspriserna varit högre än vad som beräknats. 
Fordonsverksamheten brukar ha nettobudget noll, men innevarande år har verksamheten fått 0,5 
mnkr till en projektledare för mobilitetsservice. Fordonsverksamheten delfinansierar projektet med 
0,2 mnkr.

265 IT redovisar ett underskott på 1,3 mnkr för licenser, varav 0,6 mnkr är användarlicenser och 0,7 
mnkr består av licenser för säkerhet och serveruppdatering. Priserna för licenser ökar markant och 
medel äskas för detta inför 2025, samtidigt som verksamheten ständigt arbetar för att rensa bland 
licenserna och hålla nere kostnaden.

266 Tolkförmedlingen som flyttade över till servicenämnden från socialnämnden hösten 2023 är en 
köp- och säljverksamhet och redovisar för delåret ett underskott om 0,3 mnkr. Verksamheten 
beräknas att nå ett nollresultat vid årets slut på grund av vakans och att intäkterna är i balans.

7.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

2 Servicenämndens utfall för perioden januari till augusti är totalt 0,4 mnkr högre jämfört med 
föregående årsutfall för samma period. De väsentligaste skillnaderna beror på stigande priser, nya 
upphandlingar, ökade kapitalkostnader och löneökning.

21 Måltid Falkenbergs utfall är 2,0 mnkr högre än vid samma period föregående år. Den största 
anledningen är ökade priser och löneökning.

23 Kontaktcenter visar totalt ett högre periodutfall på 0,3 mnkr på grund av ökad personalkostnad 
och utökad tjänst för Vivabs ärenden.

24 Inköp och upphandlings utfall för delåret är 0,6 mnkr högre i år, vilket beror på tilldelad ram för 
nya tjänster.

26 Fordon, lokalvård, servicesupport med postbil, geodata, IT och tolkförmedlingen är samlade under 
internservice med en gemensam verksamhetschef. Utfallet för perioden är 0,3 lägre och den största 
skillnaden mellan åren beror på ökade intäkter för avyttring av fordon.

7.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

2 Servicenämndens helårsprognos beräknas till ett överskott på 5,8 mnkr. Det finns en osäkerhet i 
prognosen vilket beror på hur prisjusteringen kommer att påverka livsmedelskostnaderna, IT-
licenser, ingångskostnad av tjänstekort samt fordonsverksamhetens avyttring av bilar, leveranstid 



Delårsrapport 2024 - Nämnd  105(110)

och kostnad för nya bilar.

21 Måltid Falkenberg prognostiserar ett överskott på 5,0 mnkr vilket dels beror på en effekt av 
stordriftsfördelar och anpassade matsedlar, dels på att livsmedelspriserna inte stigit lika mycket som 
föregående år. Upphandlade leverantörer av livsmedel har enligt avtal rätt att höja priserna vid fyra 
tillfällen under året. De första höjningarna som gjordes i våras var lägre än väntat. I överskottet ryms 
ett budgetunderskott på 0,8 mnkr till följd av fler producerade måltider än budgeterat, framför allt 
inom förskola och gymnasieskola. Färre sålda personalmåltider prognostiseras sänka resultatet med 
0,8 mnkr. Måltid Falkenberg kommer att lämna ett överskott på 0,6 mnkr då uppstart av särskilt 
boende Trädgården skjutits fram av socialnämnden till januari nästa år. Beställning av måltider till 
lägerverksamhet har minskat och prognosen ger ett underskott om 0,1 mnkr. Resterande överskott 
på 3,8 mnkr består av livsmedelskostnader. Nettoöverskott för perioden är 5,8 mnkr.

23 Kontaktcenter prognostiserar ett överskott om 1,0 mnkr som beror på vakans inom och utanför 
linjen plus en tillfällig omflyttning av personal som lett till att tjänsten för verksamhetsutveckling varit 
vakant. Från september är enhetschef och verksamhetsutvecklare tillbaka på sina respektive tjänster.

26 Internservice prognostiserar totalt för året ett underskott på 0,5 mnkr. Prognosavvikelserna ses 
inom nedan verksamheter.

261 Fordonsverksamheten brukar ha nettobudget noll, men för 2024 har verksamheten fått tillfälliga 
medel för mobilitetsservice om 0,5 mnkr och är själva med och delfinansierar projektet med 
ytterligare 0,2 mnkr. Verksamheten har under året avyttrat bilar som inte längre uppfyller 
kommunens policy, nya ska beställas och beroende på leveranstid kommer fler bilar att kunna säljas 
av under året. Helårsprognosen på 1,5 mnkr är preliminär då både intäkt och kostnad för dessa 
fordon är osäker.

265 IT prognostiserar ett underskott för helåret på 2,6 mnkr som till viss del beror på prisökning för 
licenser vilket äskas för inför budget 2025. Behovet styr hur många nya licenser IT behöver köpa in 
och det kan vara svårt att förutse vilket antal och till vilken kostnad, så även denna prognos är 
osäker. Största delen av prognosens underskott består av en ingångskostnad för tjänstekort som för 
stunden är väldigt oklar men beräknas till 1,5 mnkr.

Tolkförmedlingen som flyttade över till servicenämnden från socialnämnden hösten 2023 är en köp- 
och säljverksamhet och redovisar för delåret ett underskott om 0,3 mnkr, men beräknas att nå ett 
nollresultat vid årets slut på grund av vakans och att intäkterna är i balans.

7.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

Servicenämndens helårsprognos beräknas till ett överskott på 5,8 mnkr och har ökat sen tidigare 
prognos med 3,9 mnkr som beskrivs i nedan verksamheter. Det finns dock en osäkerhet i 
helårsprognosen. Anledningen till detta beror på hur prisjusteringen kommer att påverka 
livsmedelskostnaderna under hösten, en nytillkommen prognos för tjänstekort samt 
fordonsverksamhetens avyttring av bilar, leveranstid och kostnad för nya bilar.

21 Måltid Falkenberg prognostiserar vid delåret ett överskott om 5,0 mnkr vilket är 3,4 mnkr högre 
än prognosen i första tertialet. Detta beror dels på en effekt av stordriftsfördelar och anpassade 
matsedlar, dels på att livsmedelspriserna inte stigit lika mycket som tidigare. Upphandlade 
leverantörer av livsmedel har enligt avtal rätt att höja priserna vid fyra tillfällen under året och de 
första höjningarna som gjordes var lägre än väntat. Måltid Falkenberg kommer att lämna ett 
överskott på 0,6 mnkr då uppstart av särskilt boende Trädgården skjutits fram av socialnämnden till 
januari nästa år. Beställning av måltider till lägerverksamhet blev lägre än budgeterat vilken ger ett 
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underskott i prognosen om 0,1 mnkr. Resterande prognostiserat överskott på 4,5 mnkr består av 
livsmedelskostnader.

23 Kontaktcenter årsprognos om 1,0 mnkr förklaras dels av vakant tjänst när man täckt upp för 
nämnds- och kvalitetsarbete, dels av vakanser bland personal utanför linjeverksamheten. 
Kontaktcenter prognostiserade ingen avvikelse vid första tertialet då planen var att bemanna upp 
men i stället blev det fler vakanser under det andra tertialet.

26 Internservice prognostiserar totalt ett underskott om 0,5 mnkr vid delåret, vilket är 0,8 mnkr 
sämre än förra prognosen som då förklarades av vakanser. Inom internservice verksamheter finns 
det större prognosavvikelser vilka redovisas nedan.

260 Internservice ökar sin prognos från 0,3 mnkr till 0,5 mnkr på grund av vakanser.

261 Fordonsverksamhetens prognos har gått från ett överskott om 1,2 mnkr till ett överskott på 1,5 
mnkr till följd av att ha avyttrat fler bilar än beräknat under delåret och fler kommer att avyttras 
under hösten. Fordonsverksamheten brukar ha nettobudget noll, men för 2024 har verksamheten 
fått tillfälliga medel för mobilitetsservice om 0,5 mnkr och verksamheten är med och delfinansierar 
projektet med 0,2 mnkr.

264 Geodatas helårsprognos har gått från noll till överskott på 0,1 mnkr som ett resultat av att 
verksamheten effektiviserat lite väl mycket på mättimmarna.

265 IT prognostiserar ett underskott för helåret på 2,6 mnkr vilket är 2,1 mnkr högre än föregående 
prognos. Till viss del beror förändringen på prisökning för licenser vilket äskas för inför budget 2025. 
Största delen består av en nytillkommen ingångskostnad för tjänstekort som för stunden är väldigt 
oklar men beräknas till 1,5 mnkr.

266 Tolkförmedlingen som flyttade över till servicenämnden från socialnämnden hösten 2023 är en 
köp- och säljverksamhet och redovisar för delåret ett underskott om 0,3 mnkr, men beräknas nå ett 
nollresultat vid årets slut på grund av vakans och att intäkterna då är i balans.

7.4.1.5 Volymtal

Volymtal

Volymavvikelser

Utfall 
antal, 

periode
n

Budget 
antal, 

perioden

Prognos 
antal, 
helår

Budget 
antal, 
helår

Utfall 
antal, 
fg år

Á-pris, kr
Avvikelse 
perioden, 

tkr

Prognosav
vikelse 

helår, tkr

Måltider barn förskola 1 926 1 828 1 887 1 828 1 882 12 522 -895 -735

Måltider elever grundskola inkl 
anpassad grundskola

4 744 4 745 4 738 4 745 4 776 6 663 7 46

Måltider elever fritidshem 1 782 1 757 1 800 1 757 1 746 5 845 -115 -248

Måltider elever gymnasieskola inkl 
anpassad gymnasieskola

1 301 1 232 1 331 1 232 1 269 4 350 -238 -431

Måltider särskilt boende 463 463 463 473 463 59 285 0 593

Total volymavvikelse -1 241 -775

7.4.1.5.1 Kommentar till volymtalen

Volymtalen i tabellen för barn- och elevmåltider inkluderar endast de som är inskrivna och 
folkbokförda i Falkenbergs kommun. Faktiskt antal inskrivna är högre, då verksamheterna även har 
barn och elever inskrivna som är asylsökande eller folkbokförda i andra kommuner.
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Volymavvikelsen för perioden genererar ett underskott om 1,2 mnkr enligt de kommunala à-priserna. 
Inom barn- och utbildningsnämndens verksamheter prognostiseras för helåret ett underskott på 1,4 
mnkr med 59 fler barn i förskolan än tilldelat à-pris, i grundskolan sju färre elever, 43 färre elever 
inom fritidsverksamheten och 99 fler elever på gymnasiet.

Volymtal för särskilt boende inom socialnämndens verksamheter följer budget för perioden, medan 
prognos för helår genererar ett överskott 0,6 mnkr då uppstart av Trädgården skjuts fram till januari 
nästa år. Enbart baserat på à-priser ger detta en helårsprognos av ett underskott om 0,8 mnkr.
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8 Överförmyndarnämnden

8.1 Sammanfattning

8.2 Verksamhet

8.2.1 Verksamhetens utveckling

8.2.2 Målredovisning

8.2.2.1 Utbildning och omsorg med hög kvalitet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vår utbildning och omsorg vara jämställd, inkluderande och tillgänglig för alla. Vi 
ska driva verksamheterna med stort fokus på individen och det ska märkas på nöjda barn, elever och 
brukare.
Verksamheterna ska ha kraft och mod att våga prova nya arbetssätt och ny teknik för att möta 
framtidens utmaningar. I skolan ska ingen hållas tillbaka eller lämnas efter och skolresultaten ska 
sättas i fokus. Det ska vara en bra och trygg arbetsmiljö för både personal och elever, där det råder 
nolltolerans mot mobbning, våld och droger.
Skolan ska förbereda våra barn och unga inför framtiden, oavsett om de vill studera vidare, ta 
anställning eller driva företag. Omsorgen ska präglas av värme, värdighet och valfrihet. Vår omsorg 
ska sätta människan i centrum och bidra till ett gott liv för den enskilde.

8.2.2.1.1 Beskrivning av periodens arbete

8.2.2.1.2 Sammanfattande analys

8.2.2.1.3 Målindikatorer - Utbildning och omsorg med hög kvalitet

8.2.2.2 Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi arbeta med hållbarhet ur samtliga tre dimensioner: ekologisk, social och 
ekonomisk hållbarhet.
Vi ska arbeta för att kommunen ska bli klimatpositiv och förbereda oss för klimatförändringarnas 
följdeffekter. Vi ska även säkra vattenförsörjningen, bevara den biologiska mångfalden och främja 
ekosystemtjänster.
Säkerhetsläget i vår omvärld har förändrats och kommunens robusthet måste öka. Vi ska ta vår del 
av ansvaret för att åter bygga upp civilförsvaret. Falkenberg ska vara en trygg plats för alla, där vi 
känner tillit till varandra och till samhället. Ingen i vår kommun ska leva i utanförskap och inget barn 
ska växa upp i barnfattigdom. Vi ska arbeta förebyggande mot kriminalitet och segregation, så att alla 
barn och ungdomar har jämlika och trygga uppväxtvillkor och en stark framtidstro. Vi ska öka den 
psykiska och fysiska hälsan och satsa på ett rikt och omväxlande föreningsliv tillgängligt för alla, samt 
värna de viktiga ideella krafterna.
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8.2.2.2.1 Beskrivning av periodens arbete

8.2.2.2.2 Sammanfattande analys

8.2.2.2.3 Målindikatorer - Ett föredöme inom hållbarhet och trygghet

8.2.2.3 Sveriges bästa näringslivskommun

Målbeskrivning
För att nå målet ska vi i Falkenbergs kommun ha Sveriges bästa förutsättningar för företag att starta, 
etablera sig och växa. Vi ska ha ett nära samarbete med våra lokala företag, förbättra tillgången på 
kompetent arbetskraft och sträva mot en varierad arbetsmarknad med hög sysselsättning.
Falkenberg ska fortsätta präglas av ett starkt tillsammansskap och god företagsanda. Företagen ska 
behandlas likvärdigt och få service och bemötande i toppklass.
Företag och entreprenörer är motorn i den gröna omställningen och tillsammans arbetar vi för att 
säkra framtidens energi- och matproduktion.

8.2.2.3.1 Beskrivning av periodens arbete

8.2.2.3.2 Sammanfattande analys

8.2.2.3.3 Målindikatorer - Sveriges bästa näringslivskommun

8.3 Väsentliga personalförhållanden

8.3.1 Sjukfrånvaro och arbetsmiljö

Sjukfrånvaro (andel i % av arbetad tid) Jan-Juli 2024 Jan-Juli 2023 Jan-Juli 2022 Jan-Juli 2021 Jan-Juli 2020

Sjukfrånvaro total

Andel korttidsjukfrånvaro (dag 1 - 14)

Andel långtidssjukfrånvaro av total 
sjukfrånvaro (mer än 60 dagar)

8.4 Driftredovisning

8.4.1 Driftredovisning

Rapporteringsområde (tkr)
Utfall 

perioden
Budget 

perioden
Avvikelse 
perioden

Period-
avvikelse fg 

år

Prognos 
helår

Budget 
helår

Avvikelse 
helår

Nämnd 108 209 101 114 314 314 0

Förvaltning 0 0 0 1 3 754 4 054 300

God man EKB 57 0 -57 -40 0 0 0

Summa 165 209 45 75 4 068 4 368 300

Resultatreglering från fg år 0 0 0 0 0 0 0

Summa inkl. 
resultatreglering 165 209 45 75 4 068 4 368 300
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8.4.1.1 Kommentarer till periodens budgetavvikelser

Driftredovisningen avser Falkenbergs del av den gemensamma verksamheten. Under bilagor 
presenteras en sammanställd rapport för Varberg, Mark och Falkenberg.

Överförmyndarnämnden gör för perioden ett överskott på 45 tkr jämfört med budgeten för 
perioden.

Nämnden gör för perioden ett överskott på 101 tkr, bland annat på grund av lägre arvodeskostnader 
och utbildningskostnader.

Förvaltningens utfall följer budgeten för perioden. Verksamhetskostnader i form av köp av 
verksamhet från överförmyndarnämnden Varberg faktureras endast en gång per år i samband med 
årsbokslut.

God man ensamkommande barn gör för perioden ett underskott på -57 tkr. Utfallet avser arvoden 
till god man, schablonersättning för två st barn och ersättning för återsökta kostnader. Ersättning 
från Migrationsverket betalas ut som ett engångsbelopp när barnet blir anvisad sin kommun och kan 
således påverka efterföljande år om godmanskapet kvarstår.

8.4.1.2 Kommentarer till skillnader i periodutfall jmf med fg års periodutfall

Skillnaden i utfallet ligger under god man ensamkommande barn, vilket beror på ersättningen betalas 
ut som ett engångsbelopp vilket får effekt även kommande år.

8.4.1.3 Kommentarer till prognosens budgetavvikelser

Prognosen för helåret är ett överskott på 300 tkr jämfört med budget. Detta p g a lägre kostnader för 
köp av verksamhet från överförmyndarnämnden Varberg, till följd av lägre personalkostnader än 
budgeterat.

8.4.1.4 Kommentarer till skillnader i prognosen jämfört med föregående prognos

Prognosen för helåret, som vid föregående rapportering var i linje med budget, har justerats till ett 
överskott på 300 tkr jämfört med budget.

8.5 Bilagor

Bilaga 1: Delårsrapport - 2024 2024-09-11 version till nämnd

















Ett tryggt samhälle 
för alla!

































Alltid, tryggt och nära!
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Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 179

Beslut om instruktion till stämmoombud för 
återkallande av utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB till kommunen, KS 2024/115

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 
på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att

- Ändra det tidigare beslutet på ordinarie bolagsstämma i 
Falkenbergs Stadshus AB den 8 april 2024 om vinstutdelning om 
26,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB till Falkenbergs 
kommun och balansera vinstmedlen i ny räkning. 

Beskrivning av ärendet
Kommunen har budgeterat 26,8 mnkr i utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB under 2024. Kommunens prognos för 2024 är väsentligt högre än 
budgeterat resultat. Samtidigt finns behov i budget för 2025. Med anledning 
av det föreslås att utdelningen för 2024 minskas med 10 mnkr. Detta kan 
ske genom extra bolagsstämma med ägaren, Falkenbergs kommun, där 
beslut från ordinarie bolagsstämma återkallas och ett nytt beslut på ett lägre 
belopp kan tas. 

Återkallelsen innebär att utdelningen om 26,8 mnkr balanseras i ny räkning 
och förs till fritt utdelningsbart eget kapital. Beslut om såväl återkallelse av 
tidigare beslut som nytt beslut om utdelning behöver antas innan utgången 
av 2024. 

Fullmäktige föreslås besluta om instruktion till stämmoombud vid extra 
bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB.

Motivering av beslut
Förslag till att återkalla utdelningen baserar sig på bedömningen att 
kommunen bedöms klara sitt budgeterade resultat 2024 med en lägre 
utdelning än budgeterat. Beslutet innebär att den återkallade utdelningen kan 
användas i framtiden. 

Ekonomi
Genom att minska utdelningen 2024 finns utöver det fria egna kapitalet om 
6,9 mnkr, ytterligare 10 mnkr kvar i Falkenbergs Stadshus AB till framtida 
utdelningsbehov.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-01 
Årsredovisning och Koncernredovisning för Falkenbergs Stadshus AB, 
2023 
Protokoll årsstämma Falkenbergs Stadshus AB 2024-04-08
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Yrkanden
Per Svensson (S) yrkar att ändra första punkten ”Återkalla det tidigare 
beslutet på ordinarie bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB den 8 april 
2024 om vinstutdelning om 26,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB till 
Falkenbergs kommun och balansera vinstmedlen i ny räkning” till ”Ändra 
det tidigare beslutet på ordinarie bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB 
den 8 april 2024 om vinstutdelning om 26,8 mnkr från Falkenbergs 
Stadshus AB till Falkenbergs kommun och balansera vinstmedlen i ny 
räkning”. Samt yrkar avslag på punkten ”Rösta för utdelning om 16,8 mnkr 
från Falkenbergs Stadshus AB till Falkenbergs kommun enligt den 
fastställda balansräkningen för 2024” då ett beslut att ändra bolagsstämmans 
beslut, istället för att återkalla, gör att nytt beslut om utdelning inte är 
nödvändigt. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande mot liggande 
förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per 
Svenssons (S) yrkande.
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§ 193

Beslut om instruktion till stämmoombud för 
återkallande av utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB till kommunen, KS 2024/115

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 
på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att

- Återkalla det tidigare beslutet på ordinarie bolagsstämma i 
Falkenbergs Stadshus AB den 8 april 2024 om vinstutdelning om 
26,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB till Falkenbergs 
kommun och balansera vinstmedlen i ny räkning. 

- Rösta för utdelning om 16,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB 
till Falkenbergs kommun enligt den fastställda balansräkningen 
för 2024.

Beskrivning av ärendet
Kommunen har budgeterat 26,8 mnkr i utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB under 2024. Kommunens prognos för 2024 är väsentligt högre än 
budgeterat resultat. Samtidigt finns behov i budget för 2025. Med anledning 
av det föreslås att utdelningen för 2024 minskas med 10 mnkr. Detta kan 
ske genom extra bolagsstämma med ägaren, Falkenbergs kommun, där 
beslut från ordinarie bolagsstämma återkallas och ett nytt beslut på ett lägre 
belopp kan tas. 

Återkallelsen innebär att utdelningen om 26,8 mnkr balanseras i ny räkning 
och förs till fritt utdelningsbart eget kapital. Beslut om såväl återkallelse av 
tidigare beslut som nytt beslut om utdelning behöver antas innan utgången 
av 2024. 

Fullmäktige föreslås besluta om instruktion till stämmoombud vid extra 
bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB.

Motivering av beslut
Förslag till att återkalla utdelningen baserar sig på bedömningen att 
kommunen bedöms klara sitt budgeterade resultat 2024 med en lägre 
utdelning än budgeterat. Beslutet innebär att den återkallade utdelningen kan 
användas i framtiden. 

Ekonomi
Genom att minska utdelningen 2024 finns utöver det fria egna kapitalet om 
6,9 mnkr, ytterligare 10 mnkr kvar i Falkenbergs Stadshus AB till framtida 
utdelningsbehov.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-01 
Årsredovisning och Koncernredovisning för Falkenbergs Stadshus AB, 
2023 
Protokoll årsstämma Falkenbergs Stadshus AB 2024-04-08



Beslutsförslag
2024-10-01

Kommunstyrelseförvaltningen
Ekonomiavdelningen
Sara Semeraro

1 (2) 

Beslut om instruktion till stämmoombud för 
återkallande av utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB till kommunen, KS 2024/115

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 
på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att

- Återkalla det tidigare beslutet på ordinarie bolagsstämma i 
Falkenbergs Stadshus AB den 8 april 2024 om vinstutdelning om 
26,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB till Falkenbergs 
kommun och balansera vinstmedlen i ny räkning. 

- Rösta för utdelning om 16,8 mnkr från Falkenbergs Stadshus AB 
till Falkenbergs kommun enligt den fastställda balansräkningen 
för 2024.

Beskrivning av ärendet
Kommunen har budgeterat 26,8 mnkr i utdelning från Falkenbergs Stadshus 
AB under 2024. Kommunens prognos för 2024 är väsentligt högre än 
budgeterat resultat. Samtidigt finns behov i budget för 2025. Med anledning 
av det föreslås att utdelningen för 2024 minskas med 10 mnkr. Detta kan 
ske genom extra bolagsstämma med ägaren, Falkenbergs kommun, där 
beslut från ordinarie bolagsstämma återkallas och ett nytt beslut på ett lägre 
belopp kan tas. 

Återkallelsen innebär att utdelningen om 26,8 mnkr balanseras i ny räkning 
och förs till fritt utdelningsbart eget kapital. Beslut om såväl återkallelse av 
tidigare beslut som nytt beslut om utdelning behöver antas innan utgången 
av 2024. 

Fullmäktige föreslås besluta om instruktion till stämmoombud vid extra 
bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB.

Motivering av beslut
Förslag till att återkalla utdelningen baserar sig på bedömningen att 
kommunen bedöms klara sitt budgeterade resultat 2024 med en lägre 
utdelning än budgeterat. Beslutet innebär att den återkallade utdelningen kan 
användas i framtiden. 

Ekonomi
Genom att minska utdelningen 2024 finns utöver det fria egna kapitalet om 
6,9 mnkr, ytterligare 10 mnkr kvar i Falkenbergs Stadshus AB till framtida 
utdelningsbehov.



 2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-01
Årsredovisning och Koncernredovisning för Falkenbergs Stadshus AB, 
2023
Protokoll årsstämma Falkenbergs Stadshus AB 2024-04-08

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Jörgen Hansson
Ekonomichef

Skickas till
Falkenbergs Stadshus AB



























































FALKENBERGS STADHUS AB 
Protokoll fört vid ordinarie årsstämma 
med Falkenbergs Stadshus AB 
2023-04-08 kl. 14:35-14:45

Närvarande 
Aktieägaren, Falkenbergs kommun, företrädd Antal aktier                    Antal röster                
av Kerstin Rosell (S) ombud på stämman.  168 000                   168 000
Per Svensson (S), ordförande
Sandra Johansson, vice ordförande Stadshus AB
Susan Pettersson, ledamot Stadshus AB
Anneli Andélen, ledamot Stadshus AB
Petra Hygrell, ledamot Stadshus AB
Kicki Nordberg, VD 
Jörgen Hansson, ekonomichef
Sara Semeraro, koncernekonom 
Lina Österhult, sekreterare
Jonas Einarsson, Revisionstjänst
Tore Holmefalk, representant för lekmannarevisorerna

§ 1 
Stämmans öppnande
Mötet öppnas av Per Svensson som hälsar de närvarande välkomna.

§ 2 
Val av ordförande vid stämman
Per Svensson utses till stämmans ordförande. 

§ 3 
Upprättande och godkännande av röstlängd 
Såsom röstlängd godkänns ovanstående förteckning över närvarande aktieägare. 

§ 4
Val av justerare
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Kerstin Rosell.

§ 5 
Prövning av om stämman blivit behörigen sammankallad
Stämman förklaras vara utlyst i behörig ordning. Kallelse till bolagsstämman har i enlighet med 
bolagsordningen sänts till ägarens ombud 22 mars 2024.

§ 6
Godkännande av dagordning
Upprättad dagordning godkänns. 



§ 7 
Framläggande av årsredovisning och revisionsberättelse samt lekmannarevisorernas 
granskningsrapport
Årsredovisning och revisionsberättelse samt lekmannarevisorernas granskningsrapport framläggs och 
godkänns för räkenskapsåret 2023. 

§ 8 
Fastställande av resultaträkning, balansräkning m.m. samt fråga om ansvarsfrihet

a) fastställande av resultaträkning och balansräkning

Beslut
Stämman beslutar fastställa den i årsredovisningen intagna resultaträkningen och
balansräkningen.

b) dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda balansräkningen

Beslut
Stämman beslutar att medlen ska disponeras enligt förslaget i förvaltningsberättelsen, vilket
innebär att 6 283 783 kronor överförs i ny räkning. Till ägaren utdelas 26 800 000 kronor.

c) ansvarsfrihet åt styrelsens ledamöter och verkställande direktören 

Beslut
Stämman beslutar bevilja styrelsens ledamöter och verkställande direktör ansvarsfrihet för
räkenskapsåret.

§ 9 
Fastställande av arvoden till styrelse, revisorer och lekmannarevisor med suppleant

Beslut

1. Sammanträdesarvoden och ersättningar ska utbetalas enligt Bestämmelser om ersättningar 
och arvoden till förtroendevalda 2023-2026. Nya arvoden gäller från årsstämmans beslut.

2. Auktoriserad revisor ersätts enligt lämnat anbud och genom separat fakturering.

§ 10
Val av revisionsbolag, ansvarig revisor samt lekmannarevisor. 

Beslut
Stämman beslutar att välja Revisionstjänst i Falkenberg AB, org.nr 556714 - 0776, till revisor i 
bolaget från ordinarie bolagsstämma 2024 till och med ordinarie bolagsstämma 2025. Huvudansvarig 
revisor är Christer Andersson.

§ 12
Antagande av generellt ägardirektivbolagsordningen 
Stämman beslutar att anta reviderat generellt ägardirektiv i enlighet med
kommunfullmäktiges beslut 2023-06-27.



§ 13
Övriga frågor (föranmälda)
Inga anmälda frågor.
 
§ 14
Stämman avslutas 
Ordföranden förklarar stämman avslutad. 

Vid protokollet

Lina Österhult
Sekreterare

Falkenberg 2024-04-08

Justering

Per Svensson  Kerstin Rosell
Ordförande Ägarrepresentant
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§ 180

Utbetalning av partistöd 2025, KS 2024/48

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Minska partistödet för år 2025 med 243 403 kr i enlighet med 
kommunstyrelsens beslut 2024-08-27.

2. Utbetala justerat partistöd för 2025 om 3 294 005 kr fördelat mellan de 
partier som är representerade i kommunfullmäktige enligt valresultatet 
2022 och som inkommit med redovisning och granskningsrapport. 

Beskrivning av ärendet
Den 1 februari 2014 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. Det 
lokala partistödet ska syfta till att stärka partierna i den kommunala 
demokratin. Enligt reglerna måste fullmäktige fatta beslut om att de partier 
som får stöd ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och hur 
redovisningen ska lämnas in. Vidare ska redovisningen granskas av en av 
respektive parti utsedd granskare. Fullmäktige ska sedan årligen fatta beslut 
om utbetalning av partistöd. Enligt kommunallagen 4 kap. 31 § ska 
partiernas redovisning och granskningsintyg lämnas in till kommunstyrelsen 
senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång, det vill säga 30 juni. 
Av samma lagrum framgår att fullmäktige får besluta att stöd inte ska 
betalas till parti som inte lämnar redovisning och granskningsrapport i tid.  

Kommunfullmäktige beslutade 2014-06-24, § 110, att fastställa Falkenbergs 
kommuns regler för kommunalt partistöd. Av reglerna framgår att mottagare 
av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i kommunallagen 4 kap 
29 § för att stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin. Vidare 
framgår att det till redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. Av 
reglerna framgår också att om redovisning och granskningsrapport inte 
lämnats in i föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. Vid 
fördelning av partistöd beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot är 
fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837). Partistödet utgår under högst 12 
månader efter det att representationen upphört.

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-26 § 62 beslutades att ändra punkt 
3.2 Grundstöd och mandatstöd i Regler för kommunalt partistöd till:

Partistöd består av: 
- Ett grundstöd om 81% av ett prisbasbelopp.
- Ett mandatstöd om 88% av ett prisbasbelopp. 

Åtta av åtta partier i Falkenbergs kommun som är berättigade till 
kommunalt partistöd har lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.
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Kommunstyrelsen 2024-10-29
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Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår utbetalning av partistöd 2025 för de 
partier som lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.

Ekonomi
Utifrån regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun ska partistöd 
utgå ifrån det aktuella årets prisbasbelopp, vilket för år 2025 är satt till 58 
800 kr. Grundstödet beräknas med 81% av prisbasbeloppet, vilket blir 47 
628 kr för 2025. Mandatstödet beräknas med 88% av prisbasbeloppet, vilket 
blir 51 744 kr för 2025.

Utifrån dessa regler uppgår partistödet till en totalkostnad på 3 537 408 kr 
för kommunen 2025. Uppräkningen av partistödet för 2024 har inte 
kompenserats och därmed är partistödet underfinansierat för både 2024 och 
2025.  

För att hålla budgeten för partistöd 2025 behöver det totala beloppet minska 
med 243 403 kr. Kommunstyrelsen beslutade 2024-08-27 att inte öka stödet 
till partierna med 250 tkr 2025. Skillnaden mellan beräkning utifrån regler 
för kommunalt partistöd och justering utifrån budget rör endast år 2025.

Ny fördelning mellan partierna blir därmed följande för 2025:

Tabell: Förslag justerat partistöd 2025 

Parti Antal 
tillsatta 
mandat

Partistöd 2025 
uppräknat 

utifrån regler

Partistöd 2025 
justerat utifrån 

budget
Moderaterna 11 616 812 572 920
Sverigedemokraterna 10 565 068 525 166
Vänsterpartiet 3 202 860 190 889
Centerpartiet 10 565 068 525 166
Kristdemokraterna 3 202 860 190 889
Liberalerna 2 151 116 143 136
Socialdemokraterna 20 1 082 508 1 002 704
Miljöpartiet de gröna 2 151 116 143 136

61 3 537 408 3 294 005
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-08-21
Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun 
Redovisning av erhållet lokalt partistöd med granskningsrapport och intyg 
från
Centerpartiet
Socialdemokraterna
Miljöpartiet
Moderaterna
Kristdemokraterna
Vänsterpartiet
Sverigedemokraterna
Liberalerna
Beslut kommunstyrelsens Budgetförslag 2025
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-01
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§ 180

Utbetalning av partistöd 2025, KS 2024/48

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Minska partistödet för år 2025 med 243 403 kr i enlighet med 
kommunstyrelsens beslut 2024-08-27.

2. Utbetala justerat partistöd för 2025 om 3 294 005 kr fördelat mellan de 
partier som är representerade i kommunfullmäktige enligt valresultatet 
2022 och som inkommit med redovisning och granskningsrapport. 

Beskrivning av ärendet
Den 1 februari 2014 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. Det 
lokala partistödet ska syfta till att stärka partierna i den kommunala 
demokratin. Enligt reglerna måste fullmäktige fatta beslut om att de partier 
som får stöd ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och hur 
redovisningen ska lämnas in. Vidare ska redovisningen granskas av en av 
respektive parti utsedd granskare. Fullmäktige ska sedan årligen fatta beslut 
om utbetalning av partistöd. Enligt kommunallagen 4 kap. 31 § ska 
partiernas redovisning och granskningsintyg lämnas in till kommunstyrelsen 
senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång, det vill säga 30 juni. 
Av samma lagrum framgår att fullmäktige får besluta att stöd inte ska 
betalas till parti som inte lämnar redovisning och granskningsrapport i tid.  

Kommunfullmäktige beslutade 2014-06-24, § 110, att fastställa Falkenbergs 
kommuns regler för kommunalt partistöd. Av reglerna framgår att mottagare 
av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i kommunallagen 4 kap 
29 § för att stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin. Vidare 
framgår att det till redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. Av 
reglerna framgår också att om redovisning och granskningsrapport inte 
lämnats in i föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. Vid 
fördelning av partistöd beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot är 
fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837). Partistödet utgår under högst 12 
månader efter det att representationen upphört.

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-26 § 62 beslutades att ändra punkt 
3.2 Grundstöd och mandatstöd i Regler för kommunalt partistöd till:

Partistöd består av: 
- Ett grundstöd om 81% av ett prisbasbelopp.
- Ett mandatstöd om 88% av ett prisbasbelopp. 

Åtta av åtta partier i Falkenbergs kommun som är berättigade till 
kommunalt partistöd har lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.
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Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår utbetalning av partistöd 2025 för de 
partier som lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.

Ekonomi
Utifrån regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun ska partistöd 
utgå ifrån det aktuella årets prisbasbelopp, vilket för år 2025 är satt till 58 
800 kr. Grundstödet beräknas med 81% av prisbasbeloppet, vilket blir 47 
628 kr för 2025. Mandatstödet beräknas med 88% av prisbasbeloppet, vilket 
blir 51 744 kr för 2025.

Utifrån dessa regler uppgår partistödet till en totalkostnad på 3 537 408 kr 
för kommunen 2025. Uppräkningen av partistödet för 2024 har inte 
kompenserats och därmed är partistödet underfinansierat för både 2024 och 
2025.  

För att hålla budgeten för partistöd 2025 behöver det totala beloppet minska 
med 243 403 kr. Kommunstyrelsen beslutade 2024-08-27 att inte öka stödet 
till partierna med 250 tkr 2025. Skillnaden mellan beräkning utifrån regler 
för kommunalt partistöd och justering utifrån budget rör endast år 2025.

Ny fördelning mellan partierna blir därmed följande för 2025:

Tabell: Förslag justerat partistöd 2025 

Parti Antal 
tillsatta 
mandat

Partistöd 2025 
uppräknat 

utifrån regler

Partistöd 2025 
justerat utifrån 

budget
Moderaterna 11 616 812 572 920
Sverigedemokraterna 10 565 068 525 166
Vänsterpartiet 3 202 860 190 889
Centerpartiet 10 565 068 525 166
Kristdemokraterna 3 202 860 190 889
Liberalerna 2 151 116 143 136
Socialdemokraterna 20 1 082 508 1 002 704
Miljöpartiet de gröna 2 151 116 143 136

61 3 537 408 3 294 005
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-08-21
Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun 
Redovisning av erhållet lokalt partistöd med granskningsrapport och intyg 
från
Centerpartiet
Socialdemokraterna
Miljöpartiet
Moderaterna
Kristdemokraterna
Vänsterpartiet
Sverigedemokraterna
Liberalerna
Beslut kommunstyrelsens Budgetförslag 2025



Beslutsförslag
2024-08-21

Kommunstyrelseförvaltningen
Ekonomiavdelningen
Anna Bylander
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Utbetalning av partistöd 2025, KS 2024/48

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Minska partistödet för år 2025 med 243 403 kr i enlighet med 
kommunstyrelsens beslut 2024-08-27.

2. Utbetala justerat partistöd för 2025 om 3 294 005 kr fördelat mellan de 
partier som är representerade i kommunfullmäktige enligt valresultatet 
2022 och som inkommit med redovisning och granskningsrapport. 

Beskrivning av ärendet
Den 1 februari 2014 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. Det 
lokala partistödet ska syfta till att stärka partierna i den kommunala 
demokratin. Enligt reglerna måste fullmäktige fatta beslut om att de partier 
som får stöd ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och hur 
redovisningen ska lämnas in. Vidare ska redovisningen granskas av en av 
respektive parti utsedd granskare. Fullmäktige ska sedan årligen fatta beslut 
om utbetalning av partistöd. Enligt kommunallagen 4 kap. 31 § ska 
partiernas redovisning och granskningsintyg lämnas in till kommunstyrelsen 
senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång, det vill säga 30 juni. 
Av samma lagrum framgår att fullmäktige får besluta att stöd inte ska 
betalas till parti som inte lämnar redovisning och granskningsrapport i tid.  

Kommunfullmäktige beslutade 2014-06-24, § 110, att fastställa Falkenbergs 
kommuns regler för kommunalt partistöd. Av reglerna framgår att mottagare 
av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i kommunallagen 4 kap 
29 § för att stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin. Vidare 
framgår att det till redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. Av 
reglerna framgår också att om redovisning och granskningsrapport inte 
lämnats in i föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. Vid 
fördelning av partistöd beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot är 
fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837). Partistödet utgår under högst 12 
månader efter det att representationen upphört.

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-26 § 62 beslutades att ändra punkt 
3.2 Grundstöd och mandatstöd i Regler för kommunalt partistöd till:

Partistöd består av: 
- Ett grundstöd om 81% av ett prisbasbelopp.
- Ett mandatstöd om 88% av ett prisbasbelopp. 

Åtta av åtta partier i Falkenbergs kommun som är berättigade till 
kommunalt partistöd har lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.
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Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår utbetalning av partistöd 2025 för de 
partier som lämnat in handlingar innan 1 juli 2024.

Ekonomi
Utifrån regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun ska partistöd 
utgå ifrån det aktuella årets prisbasbelopp, vilket för år 2025 är satt till 58 
800 kr. Grundstödet beräknas med 81% av prisbasbeloppet, vilket blir 47 
628 kr för 2025. Mandatstödet beräknas med 88% av prisbasbeloppet, vilket 
blir 51 744 kr för 2025.

Utifrån dessa regler uppgår partistödet till en totalkostnad på 3 537 408 kr 
för kommunen 2025. Uppräkningen av partistödet för 2024 har inte 
kompenserats och därmed är partistödet underfinansierat för både 2024 och 
2025.  

För att hålla budgeten för partistöd 2025 behöver det totala beloppet minska 
med 243 403 kr. Kommunstyrelsen beslutade 2024-08-27 att inte öka stödet 
till partierna med 250 tkr 2025. Skillnaden mellan beräkning utifrån regler 
för kommunalt partistöd och justering utifrån budget rör endast år 2025.

Ny fördelning mellan partierna blir därmed följande för 2025:

Tabell: Förslag justerat partistöd 2025 

Parti Antal 
tillsatta 
mandat

Partistöd 2025 
uppräknat 

utifrån regler

Partistöd 2025 
justerat utifrån 

budget
Moderaterna 11 616 812 572 920
Sverigedemokraterna 10 565 068 525 166
Vänsterpartiet 3 202 860 190 889
Centerpartiet 10 565 068 525 166
Kristdemokraterna 3 202 860 190 889
Liberalerna 2 151 116 143 136
Socialdemokraterna 20 1 082 508 1 002 704
Miljöpartiet de gröna 2 151 116 143 136

61 3 537 408 3 294 005

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-08-21
Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun 
Redovisning av erhållet lokalt partistöd med granskningsrapport och intyg 
från
Centerpartiet
Socialdemokraterna
Miljöpartiet
Moderaterna
Kristdemokraterna
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Vänsterpartiet
Sverigedemokraterna
Liberalerna
Beslut kommunstyrelsens Budgetförslag 2025

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Jörgen Hansson
Ekonomichef

Skickas till
Samtliga partier med representation i fullmäktige
Ekonomiavdelningen
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Falkenbergs kommun
31180 Falkenberg. Telefon växel: 0346-88 60 00. 
e-post: kontaktcenter@falkenberg.se
kommun.falkenberg.se

Regler för kommunalt 
partistöd i Falkenbergs 
kommun

Diarienummer Fastställt av1 Datum för fastställande

KS 2014-177 Kommunfullmäktige 2014-06-24
Dokumenttyp Dokumentet gäller för Giltighetstid

Policy Partierna i kommunfullmäktige Tills vidare
Revideringsansvarig Revideringsintervall Reviderad datum

Kommunstyrelsen Vart fjärde år 2022-04-26
KS 2022-100

Dokumentansvarig (funktion) Uppföljningsansvarig och tidplan (se punkt 5)

Ekonomichef Kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige har vid följande tillfällen beslutat om ändring: 2014-11-25 § 215 (KS 2014-405), 
2016-10-25 § 227 (KS 2016-31), 2018-10-30 § 245 (KS 2018/327), 2020-09-29 § 153 (KS 2020/151) och 
2022-04-26 §62 (KS2022/100)
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Falkenbergs kommun
31180 Falkenberg. Telefon växel: 0346-88 60 00. 
e-post: kontaktcenter@falkenberg.se
kommun.falkenberg.se

1. Syfte 

Ge ekonomiskt bidrag till politiska partier för att stärka deras ställning i den kommunala 
demokratin.

2. Koppling till lagstiftning och andra styrdokument

Bestämmelse gällande partistöd regleras i kommunallagen 4 kap. 29-32 §§. 

3. Riktlinje  

3.1. Rätt till partistöd

Det lokala partistödet i Falkenbergs kommun utgår till partier som är 
representerade i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29 § andra och tredje stycket 
kommunallagen. 

3.2. Grundstöd och mandatstöd

Partistöd består av:
- Ett grundstöd om 81% av ett prisbasbelopp.
- Ett mandatstöd om 88% av ett prisbasbelopp. 

3.3. Fördelning av partistöd

Vid fördelning av partistöd beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot 
är fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837)

Partistöd utgår under högst 12 månader efter det att representationen upphört.

3.4. Redovisning och granskning

En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar 
att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första stycket 
i kommunallagen. Till redovisningen ska bifogas ett granskningsintyg. 
Redovisningen ska skickas till kommunstyrelsen senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång, det vill säga 30 juni. En påminnelse till partierna om att 
redovisningen skall lämnas in ska utgå årligen i januari månad.

3.5. Årlig utbetalning

Partistöd betalas årligen ut i förskott under januari månad efter beslut av 
kommunfullmäktige. Har redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap. 31
§ andra stycket kommunallagen inte lämnats in till kommunstyrelsen inom 
föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. 
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Falkenbergs kommun
31180 Falkenberg. Telefon växel: 0346-88 60 00. 
e-post: kontaktcenter@falkenberg.se
kommun.falkenberg.se

3.6. Årligt beslut

Beslut om partistöd ska fattas av kommunfullmäktige minst 1 gång per år.

4. Definitioner och avgränsningar

Gäller enbart partier representerade i kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun.

5. Ansvar och uppföljning

Ansvaret för uppföljning av partistödet ligger på ekonomiavdelningen på kommunstyrelsen 
och beslutas årligen av kommunfullmäktige. 
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§ 184

Förvärv av Eldstaden 7 (Ishallen), KS 2024/385

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Förvärva fastigheten Eldstaden 7 av Falkenbergs Bostads AB för 33 
miljoner kronor.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB, Fabo, äger fastigheten Eldstaden 7 som är belägen 
på arenaområdet i Falkenberg. På fastigheten är Falkenbergs ishall placerad. 
Fabos styrelse har beslutat att initiera en försäljning av fastigheten till 
kommunen. 

Falkenbergs kommun utreder just nu flera möjliga placeringar av det nya 
badhuset som planeras på arenaområdet. Ett par av alternativen är att bygga 
badhuset på den mark som Fabo äger i anslutning till ishallen.

Motivering av beslut
Fabo har önskemål om att justera ägandet av ishallen till kommunen då 
användningen av fastigheten är kopplad till kommunala ändamål. 
Fastighetens är inte är en naturlig del av bostadsbolagets kärnverksamhet 
och försäljningen skulle stärka Fabos ekonomi. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden, som hanterar verksamheten i ishallen, 
ser tydliga fördelar med att kommunen skulle kunna hantera verksamhet, 
drift och underhåll av ishallen inom samma organisation.  

En försäljning innebär även att kommunen får full rådighet över hela 
arenaområdet inklusive ishallen, dess utvecklingsmöjligheter och de möjliga 
placeringar av ett nytt badhus som planeras i arenaområdet.

Ekonomi
Fabos resultat påverkas med en negativ resultateffekt om -1,2 mkr/år 
inklusive räntekostnader. Vidare påverkas Fabos ekonomi genom ett 
minskat framtida lånebehov. Försäljningspriset får ingen effekt på Fabos 
ekonomi. 

Kommunen förvärvar ishallen till bokfört värde om cirka 32,2 mnkr samt 
tillhörande mark om 0,8 mnkr sammantaget 33 mnkr. Finansiering sker 
genom lån. Köpeskillingen behöver inte korrigeras för jämkningsregeln 
eftersom ishallen är mer än 10 år gammal. Koncerninterna affärer mellan 
kommunen och helägda bolag ska inte leda till reavinster vilket innebär att 
köpeskillingen motsvarar bokförda värden. Eftersom kommunen tillämpar 
redovisningsregler för finansiell leasing från Rådet för kommunal 
redovisning påverkas inte soliditeten.
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Kultur-, fritids och teknikförvaltningen sköter idag driften av ishallen och 
har en budget för detta. Avskrivningen är idag ca 1,3 mnkr och totalhyran 
uppgår till 2,5 mnkr inklusive ränta. Idag blockhyr förvaltningen ishallen 
och har hyresavtal med föreningarna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-08 
Underlag från Falkenbergs Bostads AB 2024-08-26 
Beslut från Falkenbergs Bostad AB 2024-08-26 
Kartbild
Falkenberg Stadshus AB 2024-10-11, § 35
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§ 200

Förvärv av Eldstaden 7 (Ishallen), KS 2024/385

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Förvärva fastigheten Eldstaden 7 av Falkenbergs Bostads AB för 33 
miljoner kronor.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB, Fabo, äger fastigheten Eldstaden 7 som är belägen 
på arenaområdet i Falkenberg. På fastigheten är Falkenbergs ishall placerad. 
Fabos styrelse har beslutat att initiera en försäljning av fastigheten till 
kommunen. 

Falkenbergs kommun utreder just nu flera möjliga placeringar av det nya 
badhuset som planeras på arenaområdet. Ett par av alternativen är att bygga 
badhuset på den mark som Fabo äger i anslutning till ishallen.

Motivering av beslut
Fabo har önskemål om att justera ägandet av ishallen till kommunen då 
användningen av fastigheten är kopplad till kommunala ändamål. 
Fastighetens är inte är en naturlig del av bostadsbolagets kärnverksamhet 
och försäljningen skulle stärka Fabos ekonomi. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden, som hanterar verksamheten i ishallen, 
ser tydliga fördelar med att kommunen skulle kunna hantera verksamhet, 
drift och underhåll av ishallen inom samma organisation.  

En försäljning innebär även att kommunen får full rådighet över hela 
arenaområdet inklusive ishallen, dess utvecklingsmöjligheter och de möjliga 
placeringar av ett nytt badhus som planeras i arenaområdet.

Ekonomi
Fabos resultat påverkas med en negativ resultateffekt om -1,2 mkr/år 
inklusive räntekostnader. Vidare påverkas Fabos ekonomi genom ett 
minskat framtida lånebehov. Försäljningspriset får ingen effekt på Fabos 
ekonomi. 

Kommunen förvärvar ishallen till bokfört värde om cirka 32,2 mnkr samt 
tillhörande mark om 0,8 mnkr sammantaget 33 mnkr. Finansiering sker 
genom lån. Köpeskillingen behöver inte korrigeras för jämkningsregeln 
eftersom ishallen är mer än 10 år gammal. Koncerninterna affärer mellan 
kommunen och helägda bolag ska inte leda till reavinster vilket innebär att 
köpeskillingen motsvarar bokförda värden. Eftersom kommunen tillämpar 
redovisningsregler för finansiell leasing från Rådet för kommunal 
redovisning påverkas inte soliditeten.
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Kultur-, fritids och teknikförvaltningen sköter idag driften av ishallen och 
har en budget för detta. Avskrivningen är idag ca 1,3 mnkr och totalhyran 
uppgår till 2,5 mnkr inklusive ränta. Idag blockhyr förvaltningen ishallen 
och har hyresavtal med föreningarna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-08 
Underlag från Falkenbergs Bostads AB 2024-08-26 
Beslut från Falkenbergs Bostad AB 2024-08-26 
Kartbild



Beslutsförslag
2024-10-08

Kommunstyrelseförvaltningen
Samhällsplaneringsavdelningen, Mark- och exploateringsenheten
Christian Persson

1 (2) 

Köp av fastigheten Eldstaden 7, KS 2024/385

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Förvärva fastigheten Eldstaden 7 av Falkenbergs Bostads AB för 33 
miljoner kronor.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB, Fabo, äger fastigheten Eldstaden 7 som är belägen 
på arenaområdet i Falkenberg. På fastigheten är Falkenbergs ishall placerad. 
Fabos styrelse har beslutat att initiera en försäljning av fastigheten till 
kommunen. 

Falkenbergs kommun utreder just nu flera möjliga placeringar av det nya 
badhuset som planeras på arenaområdet. Ett par av alternativen är att bygga 
badhuset på den mark som Fabo äger i anslutning till ishallen.

Motivering av beslut
Fabo har önskemål om att justera ägandet av ishallen till kommunen då 
användningen av fastigheten är kopplad till kommunala ändamål. 
Fastighetens är inte är en naturlig del av bostadsbolagets kärnverksamhet 
och försäljningen skulle stärka Fabos ekonomi. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden, som hanterar verksamheten i ishallen, 
ser tydliga fördelar med att kommunen skulle kunna hantera verksamhet, 
drift och underhåll av ishallen inom samma organisation.  

En försäljning innebär även att kommunen får full rådighet över hela 
arenaområdet inklusive ishallen, dess utvecklingsmöjligheter och de möjliga 
placeringar av ett nytt badhus som planeras i arenaområdet.

Ekonomi
Fabos resultat påverkas med en negativ resultateffekt om -1,2 mkr/år 
inklusive räntekostnader. Vidare påverkas Fabos ekonomi genom ett 
minskat framtida lånebehov. Försäljningspriset får ingen effekt på Fabos 
ekonomi. 

Kommunen förvärvar ishallen till bokfört värde om cirka 32,2 mnkr samt 
tillhörande mark om 0,8 mnkr sammantaget 33 mnkr. Finansiering sker 
genom lån. Köpeskillingen behöver inte korrigeras för jämkningsregeln 
eftersom ishallen är mer än 10 år gammal. Koncerninterna affärer mellan 
kommunen och helägda bolag ska inte leda till reavinster vilket innebär att 
köpeskillingen motsvarar bokförda värden. Eftersom kommunen tillämpar 
redovisningsregler för finansiell leasing från Rådet för kommunal 
redovisning påverkas inte soliditeten.
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Kultur-, fritids och teknikförvaltningen sköter idag driften av ishallen och 
har en budget för detta. Avskrivningen är idag ca 1,3 mnkr och totalhyran 
uppgår till 2,5 mnkr inklusive ränta. Idag blockhyr förvaltningen ishallen 
och har hyresavtal med föreningarna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-10-08
Underlag från Falkenbergs Bostads AB 2024-08-26
Beslut från Falkenbergs Bostad AB 2024-08-26
Kartbild
Falkenberg Stadshus AB 2024-10-11, § 35

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Johan Cronqvist
Samhällsbyggnadschef

Skickas till
Falkenbergs Bostads AB
MEX





Utreda förutsättningen för placering av nytt 
badhus på arenaområdet.

5 områden inom arenaområdet utreds.

2 fastigheter - Eldstaden 6 & 7. Ägare 
Falkenbergs kommun och FABO.

2 detaljplaner. 

På området finns fotbollsarena, ishall, 
konstgräsplaner, fotbollsplaner, 
servicebyggnader, rekreationsområde, förskola 
och parkering.

Förutsättning i arbetet är att eventuell påverkan 
på befintlig verksamhet ska ersättas på annan 
plats inom arenaområdet

Parallell process för själva badanläggningen.





2 av de möjliga placeringsalternativen 
berör fastigheten Eldstaden 7 som ägs av 
Fabo. 
Diskussion/utredning pågår om hur en 
försäljning av fastigheten, från Fabo till 
kommunen, skulle gå till om det blir 
aktuellt. 





Fabo 2024-08-26 
 

11  

§ 130 

Beslut om ev. Försäljning Eldstaden 7 

Beslut 
Styrelsen beslutar  
1. Initiera en försäljningsprocess av Eldstaden 7 till Falkenbergs kommun 

på marknadsmässiga villkor. 
2. Delegera godkännande av försäljningspris till presidiet. 
3. Hänskjuta ärendet till kommunfullmäktige för beslut om försäljningen 

över stiger 10 mnkr.  

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun ska bygga en ny simhall på arenaområdet. En möjlig 
placering är på fastigheten Eldstaden 7 som Fabo äger. Fabo har som 
önskemål att återföra ägandet av ishallen till Falkenbergs kommun då den är 
kopplad till kommunala ändamål samt investeringsbehovet hos Fabos övriga 
bestånd. En försäljning skulle innebära full rådighet över marken på 
arenaområdet för Falkenbergs kommun. 

Motivering av beslut 
En försäljning ger Falkenberg kommun full rådighet över arenaområdet och 
placering av ny simhall.     

Ekonomi 
Resultatpåverkan är ca -1,1 mnkr/ exkl räntekostnader årligen. Om försäljningslikviden 
används för amortering av lån blir resultatpåverkan ca 0 kr på övergripande Fabo-nivå. 
Ingen reavinst bedöms uppstå. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-26 
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§ 35

Förvärv av mark ishallen (Eldstaden 7), FSTAB 2024/27

Beslut
Falkenbergs Stadshus AB föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Förvärva Eldstaden 7 av Falkenbergs Bostads AB för 33 miljoner 
kronor.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Bostads AB, Fabo, äger fastigheten Eldstaden 7 som är belägen 
på arenaområdet i Falkenberg. På fastigheten är Falkenbergs ishall placerad. 
Fabos styrelse har beslutat att initiera en försäljning av fastigheten till 
kommunen. 

Falkenbergs kommun utreder just nu flera möjliga placeringar av det nya 
badhuset som planeras på arenaområdet. Ett par av alternativen är att bygga 
badhuset på den mark som Fabo äger i anslutning till ishallen.

Motivering av beslut
Fabo har önskemål om att justera ägandet av ishallen till kommunen då 
användningen av fastigheten är kopplad till kommunala ändamål. 
Fastighetens är inte är en naturlig del av bostadsbolagets kärnverksamhet 
och försäljningen skulle stärka Fabos ekonomi. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden, som hanterar verksamheten i ishallen, 
ser tydliga fördelar med att kommunen skulle kunna hantera verksamhet, 
drift och underhåll av ishallen inom samma organisation.  

En försäljning innebär även att kommunen får full rådighet över hela 
arenaområdet inklusive ishallen, dess utvecklingsmöjligheter och de möjliga 
placeringar av ett nytt badhus som planeras i arenaområdet.

Ekonomi
Fabos resultat påverkas med en negativ resultateffekt om -1,2 mkr / år 
inklusive räntekostnader. Vidare påverkas Fabos ekonomi genom ett 
minskat framtida lånebehov. Försäljningspriset får ingen effekt på Fabos 
ekonomi. 

Kommunen förvärvar ishallen till bokfört värde om cirka 32,2 mnkr samt 
tillhörande mark om 0,8 mnkr sammantaget 33 mnkr. Finansiering sker 
genom lån. Köpeskillingen behöver inte korrigeras för jämkningsregeln 
eftersom ishallen är mer än 10 år gammal. Koncerninterna affärer mellan 
kommunen och helägda bolag ska inte leda till reavinster vilket innebär att 
köpeskillingen motsvarar bokförda värden. Eftersom kommunen tillämpar 
redovisningsregler för finansiell leasing från Rådet för kommunal 
redovisning påverkas inte soliditeten.

Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, KFT, sköter idag driften av 
ishallen och har en budget för detta. Avskrivningen är idag ca 1,3 mnkr och 

FSTAB 2024/27
2024.111

2024-10-14
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totalhyran uppgår till 2,5 mnkr inklusive ränta. Idag blockhyr KFT ishallen 
och har hyresavtal med föreningarna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-10
Beslut Fabo 2024-08-29 § 130
Information om placering av nytt badhus i Falkenberg
Kartbild
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§ 190

Revidering av policy - Intern kontroll, KS 2024/46

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta revidering av policy för intern kontroll.

Beskrivning av ärendet
Syftet med en policy för intern kontroll är att tydliggöra ansvarsområdena 
för intern kontroll samt att säkerställa att nämnder och bolagsstyrelser 
upprätthåller en tillfredsställande och effektiv intern kontroll. Intern kontroll 
utgör en central komponent i kommunens styrmodell och integreras som en 
väsentlig del av vårt styrnings- och ledningssystem. 

Policyn för intern kontroll skapar förutsättningar för att verksamheternas 
intern kontroll kan bedrivas på ett ansvarsfullt, säkert och effektivt sätt. 
Detta bidrar till att lagstadgade krav och organisatoriska mål blir uppfyllda. 
Nuvarande policy fastställdes 2017-01-31 och reviderades 2022-11-29. 
Enligt beslut är det nu dags att revidera policyn. 

Motivering av beslut
För att säkerställa att internkontrollarbetet genomförs enligt plan och med 
hög kvalitet, föreslås en revidering av den nuvarande policyn. Tidplanen i 
den nuvarande policyn för internkontroll har visat sig ineffektiv.
Återkommande förseningar har noterats, vilket påverkar förmågan att 
upprätthålla en hög kvalité i arbetet med kommunens interna kontroll. Den 
revidering som föreslås innefattar ett förtydligande av kommunstyrelsens 
roll i att leda kommunens interna kontrollarbete, en förändrad tidsram för 
nämnders och bolags interna kontroll och några mindre redaktionella 
justeringar. Justeringen innebär att nämnderna och bolagen behöver fatta 
beslut om kontrollplan och uppföljning av intern kontroll i god tid, så att det 
hinner behandlas av kommunstyrelsen i mars månad. Förändringen 
förväntas bidra till att kommunstyrelsen kan genomföra sin uppsiktsplikt, 
och att nämndernas och bolagens interna kontroll kan behandlas av 
kommunstyrelsen som planerat, i mars månad. Att anpassa nämnder och 
bolags tidplan var det enda möjliga alternativet, då kommunstyrelsens 
interna kontroll behöver vara klar i mars för att följa andra lagstadgade 
processer.

Förslaget har skickats på remiss genom en förenklad remissrunda till 
förvaltningar och bolag, vilka har haft möjlighet att lämna synpunkter. 
Endast ett yttrande har inkommit, från miljö- och hälsoskyddsnämnden, som 
påtalar att de föreslagna förändringarna innebär en kort tidsram för att 
redovisa och genomföra kontrollpunkter fram till december. Dessutom 
medför förändringarna att nämnden måste hålla sammanträden både i 
januari och februari.
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Med anledning av inkomna synpunkter har förslaget justerats, så att det inte 
detaljstyr när uppföljningen ska ske, förutsatt att kommunstyrelsen erhåller 
handlingarna i god tid för behandling i mars. Inga ytterligare synpunkter av 
betydande karaktär har inkommit.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-07-05
Yttrande över förslag till revidering av kommunens policy för intern 
kontroll 2024-08-21
Förslag på reviderad policy för intern kontroll 2024-09-03
Policy för intern kontroll 2022-11-29
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§ 182

Revidering av policy - Intern kontroll, KS 2024/46

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Anta revidering av policy för intern kontroll

Beskrivning av ärendet
Syftet med en policy för intern kontroll är att tydliggöra ansvarsområdena 
för intern kontroll samt att säkerställa att nämnder och bolagsstyrelser 
upprätthåller en tillfredsställande och effektiv intern kontroll. Intern kontroll 
utgör en central komponent i kommunens styrmodell och integreras som en 
väsentlig del av vårt styrnings- och ledningssystem. 

Policyn för intern kontroll skapar förutsättningar för att verksamheternas 
intern kontroll kan bedrivas på ett ansvarsfullt, säkert och effektivt sätt. 
Detta bidrar till att lagstadgade krav och organisatoriska mål blir uppfyllda. 
Nuvarande policy fastställdes 2017-01-31 och reviderades 2022-11-29. 
Enligt beslut är det nu dags att revidera policyn. 

Motivering av beslut
För att säkerställa att internkontrollarbetet genomförs enligt plan och med 
hög kvalitet, föreslås en revidering av den nuvarande policyn. Tidplanen i 
den nuvarande policyn för internkontroll har visat sig ineffektiv.
Återkommande förseningar har noterats, vilket påverkar förmågan att 
upprätthålla en hög kvalité i arbetet med kommunens interna kontroll. Den 
revidering som föreslås innefattar ett förtydligande av kommunstyrelsens 
roll i att leda kommunens interna kontrollarbete, en förändrad tidsram för 
nämnders och bolags interna kontroll och några mindre redaktionella 
justeringar. Justeringen innebär att nämnderna och bolagen behöver fatta 
beslut om kontrollplan och uppföljning av intern kontroll i god tid, så att det 
hinner behandlas av kommunstyrelsen i mars månad. Förändringen 
förväntas bidra till att kommunstyrelsen kan genomföra sin uppsiktsplikt, 
och att nämndernas och bolagens interna kontroll kan behandlas av 
kommunstyrelsen som planerat, i mars månad. Att anpassa nämnder och 
bolags tidplan var det enda möjliga alternativet, då kommunstyrelsens 
interna kontroll behöver vara klar i mars för att följa andra lagstadgade 
processer.

Förslaget har skickats på remiss genom en förenklad remissrunda till 
förvaltningar och bolag, vilka har haft möjlighet att lämna synpunkter. 
Endast ett yttrande har inkommit, från miljö- och hälsoskyddsnämnden, som 
påtalar att de föreslagna förändringarna innebär en kort tidsram för att 
redovisa och genomföra kontrollpunkter fram till december. Dessutom 
medför förändringarna att nämnden måste hålla sammanträden både i 
januari och februari.
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Med anledning av inkomna synpunkter har förslaget justerats, så att det inte 
detaljstyr när uppföljningen ska ske, förutsatt att kommunstyrelsen erhåller 
handlingarna i god tid för behandling i mars. Inga ytterligare synpunkter av 
betydande karaktär har inkommit.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-07-05
Yttrande över förslag till revidering av kommunens policy för intern 
kontroll 2024-08-21
Förslag på reviderad policy för intern kontroll 2024-09-03
Policy för intern kontroll 2022-11-29



Beslutsförslag
2024-07-05

Kommunstyrelseförvaltningen
Utvecklingsavdelningen
Hanna Sandberg

1 (2) 

Revidering av policy intern kontroll, KS 2024/46

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anta revidering av policy för intern kontroll

Beskrivning av ärendet
Syftet med en policy för intern kontroll är att tydliggöra ansvarsområdena 
för intern kontroll samt att säkerställa att nämnder och bolagsstyrelser 
upprätthåller en tillfredsställande och effektiv intern kontroll. Intern kontroll 
utgör en central komponent i kommunens styrmodell och integreras som en 
väsentlig del av vårt styrnings- och ledningssystem. 

Policyn för intern kontroll skapar förutsättningar för att verksamheternas 
intern kontroll kan bedrivas på ett ansvarsfullt, säkert och effektivt sätt. 
Detta bidrar till att lagstadgade krav och organisatoriska mål blir uppfyllda. 
Nuvarande policy fastställdes 2017-01-31 och reviderades 2022-11-29. 
Enligt beslut är det nu dags att revidera policyn. 

Motivering av beslut
För att säkerställa att internkontrollarbetet genomförs enligt plan och med 
hög kvalitet, föreslås en revidering av den nuvarande policyn. Tidplanen i 
den nuvarande policyn för internkontroll har visat sig ineffektiv.
Återkommande förseningar har noterats, vilket påverkar förmågan att 
upprätthålla en hög kvalité i arbetet med kommunens interna kontroll. Den 
revidering som föreslås innefattar ett förtydligande av kommunstyrelsens 
roll i att leda kommunens interna kontrollarbete, en förändrad tidsram för 
nämnders och bolags interna kontroll och några mindre redaktionella 
justeringar. Justeringen innebär att nämnderna och bolagen behöver fatta 
beslut om kontrollplan och uppföljning av intern kontroll i god tid, så att det 
hinner behandlas av kommunstyrelsen i mars månad. Förändringen 
förväntas bidra till att kommunstyrelsen kan genomföra sin uppsiktsplikt, 
och att nämndernas och bolagens interna kontroll kan behandlas av 
kommunstyrelsen som planerat, i mars månad. Att anpassa nämnder och 
bolags tidplan var det enda möjliga alternativet, då kommunstyrelsens 
interna kontroll behöver vara klar i mars för att följa andra lagstadgade 
processer.

Förslaget har skickats på remiss genom en förenklad remissrunda till 
förvaltningar och bolag, vilka har haft möjlighet att lämna synpunkter. 
Endast ett yttrande har inkommit, från miljö- och hälsoskyddsnämnden, som 
påtalar att de föreslagna förändringarna innebär en kort tidsram för att 
redovisa och genomföra kontrollpunkter fram till december. Dessutom 
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medför förändringarna att nämnden måste hålla sammanträden både i 
januari och februari.

Med anledning av inkomna synpunkter har förslaget justerats, så att det inte 
detaljstyr när uppföljningen ska ske, förutsatt att kommunstyrelsen erhåller 
handlingarna i god tid för behandling i mars. Inga ytterligare synpunkter av 
betydande karaktär har inkommit.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-07-05
Yttrande över förslag till revidering av kommunens policy för intern 
kontroll 2024-08-21
Förslag på reviderad policy för intern kontroll 2024-09-03
Policy för intern kontroll 2022-11-29

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Paulina Claesson
Utvecklingschef

Skickas till
Barn- och utbildningsnämnden
Destination Falkenberg AB
Falkenbergs bostads AB
Falkenberg Energi AB
Kultur-, fritids- och tekniknämnden
Miljö- och hälsoskyddsnämnden
Servicenämnden
Socialnämnden



Falkenbergs kommun
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2024-08-21 
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§ 61 

Yttrande över förslag på revidering av kommunens policy 
för intern kontroll 
Dnr M-2024-1621
 

Beslut

Miljö- och hälsoskyddsnämnden lämnar följande yttrande.

Efter att ha tagit del av den reviderade policyn för intern kontroll lämnar nämnden 
synpunkter på förslaget utifrån nämndens erfarenheter av arbete med intern 
kontroll. 

Att besluta om en ny internkontrollplan senast den sista januari har för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden visat sig vara oproblematiskt då den kan tas fram inför det 
kommande verksamhetsåret och beslutas i december. Arbetet kan på så sätt följa 
övrigt arbete med verksamhetsplanering för det kommande verksamhetsåret. 
Nämnden uppfattar skrivningen om internkontrollplanens framtagande under 
punkt 3.2 som att nämnder och bolag tar sina planer senast i januari och 
kommunstyrelsen tar sin i mars. Eventuellt kan detta förtydligas i skrivningen 
genom att texten om kommunstyrelsens arbetsordning bryts ut i en egen mening 
eller stycke. 

När det gäller uppföljning av föregående års kontrollplan är det svårt att hinna få 
med en redovisning till nämnden i januari om den interna kontrollen innehåller 
punkter som löper över hela verksamhetsåret. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
bedömer det som lämpligare att uppföljning av kontrollen följer bokslutsarbetet 
och att nämnder och bolag tar beslut om detta i februari. Det föreslagna arbets-
sättet innebär att det blir knappt med tid för redovisning och utvärdering av 
punkter som löper fram till och med december. Det innebär också att vi behöver 
ha nämndsammanträde både i januari och i februari. Vi försöker i vår planering att 
begränsa nämndens sammanträden till ett under årets första två månader. 

Kommunstyrelsen beslutar om sin uppföljning i mars och enligt förslaget även om 
nämndernas uppföljning. Här kunde policyn bli tydligare om kommunstyrelsens 
tider och arbete beskrivs i ett eget stycke och med en förklarande text om vad 
kommunstyrelsens beslutet kring nämndernas redan beslutade uppföljningar av 
föregående års interna kontroll innebär. 

Redogörelse för ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har reviderat Falkenbergs kommuns Policy för 
intern kontroll och översänt den till övriga nämnder och bolag på remiss. 

De viktigaste förändringarna är att datum för när intern kontrollen ska vara gjord i 
nämnder och bolag ändras från den sista februari till den sista januari. 
Motiveringen är att det inte går att skjuta fram processen då det krockar med 
andra uppgifter som årsredovisning, revisionen med mera. 

Ändringar i policyn har också gjorts för att tydliggöra kommunstyrelsens uppdrag 
utifrån skrivelser i kommunallagen och i enlighet med kommunstyrelsens  



Falkenbergs kommun
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2024-08-21 

 
 

26 (71) 
 

§ 61 forts.
 
reglemente. I övrigt har redaktionella justeringar som inte påverkar sakinnehållet 
(ändringar i stavning, förenklade meningar etcetera) gjorts. 

Förslag och yrkanden 

Miljö- och hälsoskyddsförvaltningen har i tjänsteskrivelse daterad den 14 augusti 
2024 lämnat förslag på yttrande i ärendet. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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1. Syfte 

Med intern kontroll avses de aktiviteter, strukturer, system och processer som säkerställer att 
kommunens verksamheter bedrivs i enlighet med beslutade mål, uppdrag och övriga 
styrdokument. Den interna kontrollen ska förebygga, upptäcka och åtgärda fel och brister
som hindrar att organisationen kan nå sina mål på ett säkert och effektivt sätt.

Intern kontroll är en del i arbetet med att säkerställa kvalitet och produktivitet i kommunens 
verksamheter. Det handlar även om att säkra tillgångar och förhindra förluster samt 
upptäcka och eliminera eller förebygga allvarliga fel. En väl fungerande intern kontroll 
fungerar som ett skydd mot oberättigade misstankar mot såväl förtroendevalda som 
tjänstepersoner. 

Syftet med denna policy är att tydliggöra ansvaret för intern kontroll och säkerställa att 
nämnderna och bolagsstyrelser upprätthåller en tillfredsställande intern kontroll. Den interna 
kontrollen ska bidra till

att verksamheten når sina mål – med effektivitet, säkerhet och stabilitet,
att informationen och rapporteringen om verksamheten och ekonomin är tillförlitlig 
och rättvisande,
att verksamheten efterlever lagar, regler, avtal mm.

Den interna kontrollen är en del av kommunens styrmodell och utgör en del av styrning och 
ledningssystem.

2. Koppling till lagstiftning

Arbetet med intern kontroll är lagstiftat i kommunallagen (6 kap. 6 §). Enligt 
bestämmelserna i kommunallagen är varje nämnd och styrelse skyldig att inom sitt område 
se till att den interna kontrollen är tillräcklig och att verksamheten bedrivs på ett i övrigt 
tillfredsställande sätt.

Nämnderna och styrelserna ska var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i 
enlighet med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de bestämmelser i lag 
eller annan författning som gäller för verksamheten.

Detsamma gäller när skötseln av en kommunal angelägenhet, med stöd av 10 kap. 1 § 
kommunallagen, har lämnats över till någon annan. 

3. Policy 

3.1. Kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen ska leda och samordna förvaltningen av kommunens angelägenheter och 
ha uppsikt över övriga nämnder, bolag och förbund. Ett sätt att utöva uppsikt är att följa och 
säkerställa en god intern kontroll. Kommunstyrelse ska ansvara för utformning och 
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utveckling av kommunens system för intern kontroll i enlighet med vad fullmäktige särskilt 
beslutat.

Kommunstyrelsen ska med utgångspunkt från nämndernas och bolagsstyrelsernas 
uppföljningsrapporter utvärdera kommunens samlade arbete med intern kontroll och i de fall 
förbättringar behövs ta initiativ till och besluta om sådana.

Kommunstyrelsen ska bedriva egen intern kontroll på sina verksamhetsområden.

3.2. Nämnderna och bolagsstyrelserna

Nämnderna och bolagen har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom respektive 
verksamhetsområde. Den enskilda nämnden och bolaget ska se till att

upprätta en organisation för den interna kontrollen,
internkontrollplaner som bygger på risk- och väsentlighetsanalyser årligen tas fram 
och följs upp,
uppföljningen av antagen internkontrollplan årligen redovisas för nämnd skriftligt.

Varje nämnd och bolagsstyrelse har en skyldighet att styra och löpande följa upp den interna 
kontrollen inom nämndens/bolagets verksamhetsområde. I arbetet med riskanalys, plan, 
genomförande och rapportering av intern kontroll ska det kommungemensamma mallarna i 
systemstödet användas.

Nämnden respektive bolaget ska som grund för sin styrning genomföra riskbedömningar 
(risk- och väsentlighetsanalys) för den samlade verksamheten. Riskbedömningarna ska 
uppdateras årligen. 

En intern kontrollplan ska upprättas inför varje verksamhetsår och fastställas av 
kommunstyrelsen senast i mars månad. Nämnderna och bolagen behöver fatta beslut om 
kontrollplanen i god tid, så att den hinner behandlas av kommunstyrelsen i mars månad.

Samtliga nämnder och bolag ska i sitt internkontrollarbete delta i det kommungemensamma 
arbetet med intern kontroll. Kontrollen av fastställda kontrollpunkter genomförs av 
respektive nämnd/förvaltning och styrelse/bolag inom sin verksamhet. Det är upp till varje 
nämnd/bolag att själv eventuellt överenskomma med annan nämnd/bolag om att utföra 
kontrollerna hos varandra.

Genomförd uppföljning ska rapporteras till nämnden/bolagsstyrelsen oavsett utfall. Vid 
avvikelser vid uppföljning av kontrollpunkter ska förslag på åtgärder tas fram. 
Uppföljningsrapporten ska innehålla omfattning av uppföljningen, utfallet och eventuellt 
vidtagna åtgärder. 

I mars månad följer kommunstyrelsen upp både kommunstyrelsens egna och nämndernas 
kontrollplaner från föregående år. Nämnderna och bolagen behöver fatta beslut om 
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uppföljning av intern kontroll i god tid, så att den hinner behandlas av kommunstyrelsen i 
mars månad.

Allvarligare avvikelser i den interna kontrollen ska rapporteras till kommunstyrelsen.

3.3. Förvaltningschef och VD

Förvaltningschef och VD ska leda arbetet med att åstadkomma och upprätthålla en god 
intern kontroll.

Förvaltningschefen respektive VD ansvarar för att en kontinuerlig uppföljning av den 
interna kontrollen ges till nämnd respektive bolagsstyrelse.

3.4. Verksamhetsansvariga

Verksamhetsansvariga chefer på olika nivåer i organisationen är skyldiga att följa antagna 
regler och rutiner för intern kontroll samt informera övriga anställda om dessa. Vidare ska 
de verka för att de anställda arbetar mot uppsatta mål och att de arbetsmetoder som används 
bidrar till en god intern kontroll.

Allvarliga avvikelser i den interna kontrollen ska omedelbart rapporteras till närmast 
överordnad chef, som omgående ska vidta åtgärder för att komma till rätta med de 
avvikelser som har uppmärksammats.

3.5. Övriga anställda

Övriga anställda är skyldiga att omedelbart rapportera allvarliga avvikelser i den interna 
kontrollen till närmast överordnad chef.

3.6. Granskningsår

Granskningsåret för den interna kontrollen motsvarar verksamhetsåret, dvs 1 januari – 31 
december.

4. Definitioner och avgränsningar 

Policyn omfattar kommunstyrelsen, de kommunala nämnderna och samtliga helägda 
kommunala bolag i Falkenbergs kommun.

5. Ansvar och uppföljning

Kommunstyrelsen ansvarar för att följa upp denna policy senast vart fjärde år eller vid 
behov, samt föreslå eventuella revideringar inför kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige 
ansvarar för att besluta om policyn och eventuella revideringar av densamma.
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1. Syfte  

Med intern kontroll avses de aktiviteter, strukturer, system och processer som säkerställer att 
kommunens verksamheter bedrivs i enlighet med beslutade mål, uppdrag och övriga 
styrdokument. Den interna kontrollen ska förebygga, upptäcka och åtgärda fel och brister 
som hindrar att organisationen kan nå sina mål på ett säkert och effektivt sätt. 
 
Intern kontroll är en del i arbetet med att säkerställa kvalitet och produktivitet i kommunens 
verksamheter. Det handlar även om att säkra tillgångar och förhindra förluster samt 
upptäcka och eliminera eller förebygga allvarliga fel. En väl fungerande intern kontroll 
fungerar som ett skydd mot oberättigade misstankar mot såväl förtroendevalda som 
tjänstepersoner.  
 
Syftet med denna policy är att tydliggöra ansvaret för intern kontroll och säkerställa att 
nämnderna och bolagsstyrelser upprätthåller en tillfredsställande intern kontroll. Den interna 
kontrollen ska bidra till 

 att verksamheten når sina mål – med effektivitet, säkerhet och stabilitet, 
 att informationen och rapporteringen om verksamheten och ekonomin är tillförlitlig 

och rättvisande, 
 att verksamheten efterlever lagar, regler, avtal mm. 

 
Den interna kontrollen är en del av kommunens styrmodell och utgör en del av styrning och 
ledningssystem. 

2. Koppling till lagstiftning 

Arbetet med intern kontroll är lagstiftat i kommunallagen (6 kap. 6 §). Enligt 
bestämmelserna i kommunallagen är varje nämnd skyldig att inom sitt område se till att den 
interna kontrollen är tillräcklig och att verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande 
sätt. 
 
Nämnderna ska var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet med 
de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de bestämmelser i lag eller annan 
författning som gäller för verksamheten. 
 
Detsamma gäller när skötseln av en kommunal angelägenhet, med stöd av 10 kap. 1 § 
kommunallagen, har lämnats över till någon annan.  

3. Policy  

3.1. Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att det finns en tillräcklig intern kontroll 
i kommunen. I detta ingår att upprätta en organisation kring intern kontroll inom 
kommunens nämnder och bolag som bidrar till ett enhetligt och systematiskt arbete.  
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Kommunstyrelsen ska med utgångspunkt från nämndernas och bolagens 
uppföljningsrapporter utvärdera kommunens samlade arbete med intern kontroll och i de fall 
förbättringar behövs ta initiativ till och besluta om sådana. 
 
Kommunstyrelsen ska bedriva egen intern kontroll på sina verksamhetsområden. 

3.2. Nämnderna och bolagsstyrelserna 

Nämnderna och bolagsstyrelserna har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom 
respektive verksamhetsområde. Den enskilda nämnden och bolagsstyrelsen ska se till att 

 upprätta en organisation för den interna kontrollen, 
 internkontrollplaner som bygger på risk- och väsentlighetsanalyser årligen tas fram 

och följs upp, 
 uppföljningen av antagen internkontrollplan årligen redovisas för nämnd skriftligt. 

 
Varje nämnd och bolagsstyrelse har en skyldighet att styra och löpande följa upp den interna 
kontrollen inom nämndens verksamhetsområde. I arbetet med riskanalys, plan, 
genomförande och rapportering av intern kontroll ska det kommungemensamma 
systemstödet användas. 
 
Nämnden respektive bolagsstyrelsen ska som grund för sin styrning genomföra 
riskbedömningar (risk- och väsentlighetsanalys) för den samlade verksamheten. 
Riskbedömningarna ska uppdateras årligen. Kommunövergripande riskbedömningar ska 
även genomföras genom kommunens nätverk för intern kontroll. 
 
Arbetet med internkontrollplaner är en del av arbetet med intern kontroll. En 
internkontrollplan ska inför varje verksamhetsår antas av nämnderna respektive bolagen 
senast i februari och av kommunstyrelsen senast i mars månad. En kommunövergripande 
internkontrollplan ska även tas fram och beslutas av kommunstyrelsen senast i mars månad. 
 
Samtliga nämnder ska i sitt internkontrollarbete delta i samordning av intern kontroll såvitt 
avser den/de gemensamma kontrollpunkterna som fastställs av kommunstyrelsen årsvis. 
Kontrollen av fastställda kontrollpunkter genomförs av respektive nämnd/förvaltning inom 
sin verksamhet. Det är upp till varje nämnd att själv eventuellt överenskomma med annan 
nämnd om att utföra kontrollerna hos varandra. 
 
Genomförd uppföljning ska rapporteras till nämnden oavsett utfall. Vid betydande 
avvikelser ska även förslag lämnas på åtgärder för att förbättra kontrollen. 
Uppföljningsrapporten ska innehålla omfattning av uppföljningen, utfallet och eventuellt 
vidtagna åtgärder. Uppföljning av föregående års plan för intern kontroll beslutas av 
nämnderna och bolagen i februari och av kommunstyrelsen (både kommungemensam och 
nämndernas) senast under mars månad. 
 
Allvarligare avvikelser i den interna kontrollen ska rapporteras till kommunstyrelsen. 



4(4) 
 

 
 

 

Falkenbergs kommun 
311 80  Falkenberg. Telefon växel: 0346-88 60 00. Fax: 0346-133 40 
e-post: kontaktcenter@falkenberg.se 
www.falkenberg.se

3.3. Förvaltningschef och VD 

Förvaltningschef och VD ska leda arbetet med att åstadkomma och upprätthålla en god 
intern kontroll. 
 
Förvaltningschefen respektive VD ansvarar för att en kontinuerlig uppföljning av den 
interna kontrollen ges till nämnd respektive bolagsstyrelse. 

3.4. Verksamhetsansvariga 

Verksamhetsansvariga chefer på olika nivåer i organisationen är skyldiga att följa antagna 
reglementen, styrdokument samt informera övriga anställda om dessa. Vidare ska de verka 
för att de anställda arbetar mot uppsatta mål och att de arbetsmetoder som används bidrar till 
en god intern kontroll. 
 
Allvarliga avvikelser i den interna kontrollen ska omedelbart rapporteras till närmast 
överordnad chef, som omgående ska vidta åtgärder för att komma till rätta med de 
avvikelser som har uppmärksammats. 

3.5. Övriga anställda 

Övriga anställda är skyldiga att följa antagna styrdokument i sin arbetsutövning. 
 
Allvarliga avvikelser i den interna kontrollen ska omedelbart rapporteras till närmast 
överordnad chef. 

3.6. Granskningsår 

Granskningsåret för den interna kontrollen motsvarar verksamhetsåret, dvs 1 januari – 31 
december. 

4. Definitioner och avgränsningar  

Policyn omfattar kommunstyrelsen, de kommunala nämnderna och samtliga helägda 
kommunala bolag i Falkenbergs kommun. Det som i policyn gäller för nämnd skall även 
gälla för kommunens helägda bolag samt det som i policyn gäller för förvaltningschef skall 
även gälla för vd i helägt kommunalt bolag. 

5. Ansvar och uppföljning 

Kommunstyrelsen ansvarar för att följa upp denna policy senast vart fjärde år eller vid 
behov, samt föreslå eventuella revideringar inför kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige 
ansvarar för att besluta om policyn och eventuella revideringar av densamma.



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 196

Fastställande av avfallstaxa för 2025, KS 2024/362

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa taxan för hämtning av hushållsavfall att gälla från och med 
2025-01-01. Taxan för grund-, hämtnings- och viktavgifter höjs 
med 6 %.

2. Fastställa taxa för slam från 2025-01-01. Taxan höjs med 3 %. 

3. Fastställa taxa för avgifter för avfall vid återvinningscentraler att gälla 
från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

4. Fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

5. Fastställa taxa för hämtning av grovavfall att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, Favrab, har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa avfallstaxor för 2025. 

Taxan för hämtning av hushållsavfall består av grundavgift, en 
hämtningsavgift beroende på vilket abonnemang kunden valt samt en 
viktavgift baserat på mängden avfall. Taxan för hämtning av hushållsavfall 
föreslås höjas med 6 %. Antalet besök till återvinningscentral, som ingår i 
den förslagna avfallstaxan för hushållsavfall, är 15 besök per år för villa-, 
fritids- och lägenhetshushåll.

Den föreslagna taxejusteringen medför en ökad kostnad för ett normalt 
hushåll (villa med utsortering av matavfall) med cirka 11 kr/månad inkl. 
moms.

Taxan för slamtömning avser kostnaden per tömning och beror på storlek på 
slamavskiljaren. Taxan föreslås höjas med 3 %. 

Taxorna och avgifter för avfall på återvinningscentraler, 
grönavfallsabonnemang och grovavfall föreslås behållas på en oförändrad 
nivå. 

Taxor för verksamheter är en del av hushållsavfallstaxan. Favrab har valt att 
redovisa taxan för verksamheter i ett separat taxedokument.

Motivering av beslut

Avfallsverksamheten finansieras huvudsakligen via avfallstaxa för hämtning 
av hushållsavfall och slam samt avgifter till återvinningscentralerna.
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Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Verksamhetens ackumulerade underskott till kollektivet prognostiseras till 
-1,6 mnkr för 2025. Avfallsverksamheten får inte gå med över- eller 
underskott under längre tid. För 2024 ser det till skillnad emot 2023 ut som 
att verksamheten kommer göra ett överskott. För att balansera 
verksamhetens långsiktiga resultat föreslås därför en höjning av taxan inför 
2025.  

Utsortering av matavfall är obligatoriskt för verksamheter och 
flerfamiljsfastigheter från och med 2024. För att kunna följa upp kvalitén på 
insamlat material införs en felsorteringsavgift.

Tömning av slam sker på entreprenad och ersättningen till entreprenören 
indexregleras. Nytt avtal börjar gälla från och med 1 oktober 2025, vilket 
innebär en viss osäkerhet om kostnadsnivån. För 2025 föreslås en höjning 
med 3 %.

Ekonomi
För 2024 har bolaget prognostiserat för ett överskott på 1,1 mnkr. Det 
innebär att det ackumulerade underskottet vid utgången av år 2024 bedöms 
till -2,0 mnkr. Det budgeterade överskottet under år 2025 beräknas minska 
det ackumulerade underskottet med 0,4 mnkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18 
Falkenberg Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 §24 
Förslag till avfallstaxa för hämtning av hushållsavfall 2025 
Förslag till taxa för Falkenbergs återvinningscentraler, grovavfall och 
abonnemang för trädgårdsavfall 2025 
Förslag till Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-08

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 189

Fastställande av avfallstaxa för 2025, KS 2024/362

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Fastställa taxan för hämtning av hushållsavfall att gälla från och med 
2025-01-01. Taxan för grund-, hämtnings- och viktavgifter höjs 
med 6 %.

2. Fastställa taxa för slam från 2025-01-01. Taxan höjs med 3 %. 

3. Fastställa taxa för avgifter för avfall vid återvinningscentraler att gälla 
från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

4. Fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

5. Fastställa taxa för hämtning av grovavfall att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, Favrab, har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa avfallstaxor för 2025. 

Taxan för hämtning av hushållsavfall består av grundavgift, en 
hämtningsavgift beroende på vilket abonnemang kunden valt samt en 
viktavgift baserat på mängden avfall. Taxan för hämtning av hushållsavfall 
föreslås höjas med 6 %. Antalet besök till återvinningscentral, som ingår i 
den förslagna avfallstaxan för hushållsavfall, är 15 besök per år för villa-, 
fritids- och lägenhetshushåll.

Den föreslagna taxejusteringen medför en ökad kostnad för ett normalt 
hushåll (villa med utsortering av matavfall) med cirka 11 kr/månad inkl. 
moms.

Taxan för slamtömning avser kostnaden per tömning och beror på storlek på 
slamavskiljaren. Taxan föreslås höjas med 3 %. 

Taxorna och avgifter för avfall på återvinningscentraler, 
grönavfallsabonnemang och grovavfall föreslås behållas på en oförändrad 
nivå. 

Taxor för verksamheter är en del av hushållsavfallstaxan. Favrab har valt att 
redovisa taxan för verksamheter i ett separat taxedokument.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-08

Utdragsbestyrkande
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Motivering av beslut
Avfallsverksamheten finansieras huvudsakligen via avfallstaxa för hämtning 
av hushållsavfall och slam samt avgifter till återvinningscentralerna.

Verksamhetens ackumulerade underskott till kollektivet prognostiseras till 
-1,6 mnkr för 2025. Avfallsverksamheten får inte gå med över- eller 
underskott under längre tid. För 2024 ser det till skillnad emot 2023 ut som 
att verksamheten kommer göra ett överskott. För att balansera 
verksamhetens långsiktiga resultat föreslås därför en höjning av taxan inför 
2025.  

Utsortering av matavfall är obligatoriskt för verksamheter och 
flerfamiljsfastigheter från och med 2024. För att kunna följa upp kvalitén på 
insamlat material införs en felsorteringsavgift.

Tömning av slam sker på entreprenad och ersättningen till entreprenören 
indexregleras. Nytt avtal börjar gälla från och med 1 oktober 2025, vilket 
innebär en viss osäkerhet om kostnadsnivån. För 2025 föreslås en höjning 
med 3 %.

Ekonomi
För 2024 har bolaget prognostiserat för ett överskott på 1,1 mnkr. Det 
innebär att det ackumulerade underskottet vid utgången av år 2024 bedöms 
till -2,0 mnkr. Det budgeterade överskottet under år 2025 beräknas minska 
det ackumulerade underskottet med 0,4 mnkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18 
Falkenberg Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 §24 
Förslag till avfallstaxa för hämtning av hushållsavfall 2025 
Förslag till taxa för Falkenbergs återvinningscentraler, grovavfall och 
abonnemang för trädgårdsavfall 2025 
Förslag till Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg



Beslutsförslag
2024-09-18

Kommunstyrelseförvaltningen
Kansliavdelningen
Lina Österhult

1 (2) 

Fastställande av avfallstaxa 2025, KS 2024/362

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Fastställa taxan för hämtning av hushållsavfall att gälla från och med 
2025-01-01. Taxan för grund-, hämtnings- och viktavgifter höjs 
med 6 %.

2. Fastställa taxa för slam från 2025-01-01. Taxan höjs med 3 %. 

3. Fastställa taxa för avgifter för avfall vid återvinningscentraler att gälla 
från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

4. Fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

5. Fastställa taxa för hämtning av grovavfall att gälla från 2025-01-01. 
Taxan bibehålls på en oförändrad nivå. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, Favrab, har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa avfallstaxor för 2025. 

Taxan för hämtning av hushållsavfall består av grundavgift, en 
hämtningsavgift beroende på vilket abonnemang kunden valt samt en 
viktavgift baserat på mängden avfall. Taxan för hämtning av hushållsavfall 
föreslås höjas med 6 %. Antalet besök till återvinningscentral, som ingår i 
den förslagna avfallstaxan för hushållsavfall, är 15 besök per år för villa-, 
fritids- och lägenhetshushåll.

Den föreslagna taxejusteringen medför en ökad kostnad för ett normalt 
hushåll (villa med utsortering av matavfall) med cirka 11 kr/månad inkl. 
moms.

Taxan för slamtömning avser kostnaden per tömning och beror på storlek på 
slamavskiljaren. Taxan föreslås höjas med 3 %. 

Taxorna och avgifter för avfall på återvinningscentraler, 
grönavfallsabonnemang och grovavfall föreslås behållas på en oförändrad 
nivå. 

Taxor för verksamheter är en del av hushållsavfallstaxan. Favrab har valt att 
redovisa taxan för verksamheter i ett separat taxedokument.



 2 (2)

Motivering av beslut
Avfallsverksamheten finansieras huvudsakligen via avfallstaxa för hämtning 
av hushållsavfall och slam samt avgifter till återvinningscentralerna.

Verksamhetens ackumulerade underskott till kollektivet prognostiseras till 
-1,6 mnkr för 2025. Avfallsverksamheten får inte gå med över- eller 
underskott under längre tid. För 2024 ser det till skillnad emot 2023 ut som 
att verksamheten kommer göra ett överskott. För att balansera 
verksamhetens långsiktiga resultat föreslås därför en höjning av taxan inför 
2025.  

Utsortering av matavfall är obligatoriskt för verksamheter och 
flerfamiljsfastigheter från och med 2024. För att kunna följa upp kvalitén på 
insamlat material införs en felsorteringsavgift.

Tömning av slam sker på entreprenad och ersättningen till entreprenören 
indexregleras. Nytt avtal börjar gälla från och med 1 oktober 2025, vilket 
innebär en viss osäkerhet om kostnadsnivån. För 2025 föreslås en höjning 
med 3 %.

Ekonomi
För 2024 har bolaget prognostiserat för ett överskott på 1,1 mnkr. Det 
innebär att det ackumulerade underskottet vid utgången av år 2024 bedöms 
till -2,0 mnkr. Det budgeterade överskottet under år 2025 beräknas minska 
det ackumulerade underskottet med 0,4 mnkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18
Falkenberg Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 §24
Förslag till avfallstaxa för hämtning av hushållsavfall 2025
Förslag till taxa för Falkenbergs återvinningscentraler, grovavfall och 
abonnemang för trädgårdsavfall 2025
Förslag till Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Lina Weetman
Kanslichef

Skickas till
Vatten & Miljö i Väst AB
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§ 23 Antagande av styrdokument Falkenbergs kommun 

Beslut         
Styrelsen beslutar att 

 
1. Anta gällande styrdokument antagna av kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

innan det generella ägardirektivet reviderades 2023-06-27.
2. Anta Kulturstrategi, KF 2023-06-27 § 93.
3. Notera att strandplan för Falkenbergs kommun är upphävd 2023-06-27 § 94.
4. Anta riktlinjer för lokalförsörjningsprocessen reviderade av kommunfullmäktige 

2023-12-19 § 192. 
5. Anta strategi för krisberedskap och civilt försvar, kommunfullmäktige 2024-02-

27 § 15. 
6. Anta strategi för rörelse och idrott, kommunfullmäktige 2024-02-24 § 16. 
7. Anta planeringsstrategin för Falkenbergs kommuns översiktsplanering, 

kommunfullmäktige 2024-04-09 § 79.
8. Uppmana Falkenbergs Stadshus AB respektive Varbergs Stadshus AB, samt 

gemensamt, se över hur styrdokumenten harmoniserar med varandra så att inte 
otydlighet uppstår i Vatten och Miljö i Väst AB:s samt Falkenbergs Vatten och 
Renhållnings AB:s verksamhet.   

 

 

Beskrivning av ärendet 

Revideringen av det generella ägardirektivet avser ett förtydligande under punkt 
14 ”Förhållande till övriga styrdokument”. Förändringen innebär att det 
tydliggörs att styrdokument som fastställts av kommunfullmäktige alternativt 
kommunstyrelsen också ska beslutas av bolagets styrelse alternativt stämma i 
syfte att vara juridiskt bindande för bolaget. 

Kulturstrategin tar sin utgångspunkt i kommunens vision ”Vi växer för en hållbar 
framtid”. Strategin pekar ut fyra mål att sträva efter och ett antal underliggande 
strategier för att uppnå dessa. För att kunna uppnå dessa behöver strategin gälla 
för hela kommunkoncernen. Berörda nämnder och bolag har haft möjlighet att 
yttra sig över strategin och strategin har i stort anpassats efter de 
remissyttranden som givits. 

Sedan den gamla strandplanen antogs har kommunfullmäktige tagit fram nya 
reglementen för kommunens nämnder. I enlighet med det reglemente som gäller 
för kultur-, fritids- och tekniknämnden så faller allt innehåll i den nya riktlinjen 
för kommunala badplatser i Falkenbergs kommun under kultur-, fritids- och 
tekniknämnden. Det föreligger dock ett behov av att upphäva befintlig 
strandplan, från 2012, då denna är beslutad av kommunfullmäktige.
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För att tydliggöra kommunstyrelsens roll och styrning av 
lokalförsörjningsprocessen förslås ett förtydligande i kommunstyrelsens 
reglemente. Detta för att ta hänsyn till kommunallagens 6 kap. 8 § ”Fullmäktige 
får besluta att styrelsen får fatta beslut om särskilt angivna förhållanden som rör 
andra nämnders verksamhet….” då lokalförsörjningsprocessen berör flera 
nämnder och bolag. Den förändring som föreslås är att förtydliga att 
kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret i stället för det samordnade 
ansvaret för lokalförsörjningsarbetet. 

Strategin för rörelse och idrott är av mer övergripande karaktär samt styr hur 
övriga nämnder och bolag i kommunen ska arbeta för att få till att fler människor 
i Falkenbergs kommun ägnar sig åt rörelse, idrott och friluftsliv.

Enligt lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommuner, för varje 
ny mandatperiod, fastställa ett styrdokument för kommunens arbete med 
krisberedskap. Syftet med strategin är att klargöra Falkenbergs kommuns 
övergripande inriktning och mål för arbetet med krisberedskap och civilt förslag 
under mandatperioden.  

Den första april 2020 genomfördes en ändring i plan- och bygglagen (PBL), vilken 
ålägger kommuner att anta en planteringsstrategi senast den 11 september 2024, 
det vill säga 24 månader efter valet 2022. Denna ändring syftar till att säkerställa 
att översiktsplaneringen är kontinuerlig, framåtblickande och hålls aktuell.  

 

Motivering av beslut  

De lokala styrdokument som omfattar såväl nämnder som kommunala bolag och 
som fastställts av kommunfullmäktige innan, samt efter revidering av det 
generella ägardirektivet antas av de helägda bolagen. Kommande ändringar av 
lokala styrdokument kommer att expedieras till bolagen efter att de fastställts i 
kommunstyrelsen/kommunfullmäktige.  
Styrdokument antagna av kommunstyrelsen/kommunfullmäktige finns 
publicerade på kommunens hemsida.  

 

Ekonomi 

Beslutet i sig påverkar inte bolagets ekonomi.

 

Underlag för beslut
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 92, Revidering av generellt 
ägardirektiv, KS 2023/234 
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 93, Antagande av kulturstrategi, KS 
2023/193 
Kulturstrategi  
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Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 94, Upphäva strandplan för 
Falkenbergs kommun, KS 2022/539 
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-12-19 § 192 Riktlinje för 
lokalförsörjningsprocessen, KS 2020/396 
Riktlinjer för lokalförsörjningsprocessen
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-02-27 § 15 Strategi för krisberedskap och 
civilt försvar 
Strategi för krisberedskap och civilt försvar 
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-02-27 § 16 Antagande av strategi för rörelse 
och idrott, KS 2023/482 
Strategi för rörelse och idrott
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-04-09 § 79 Planeringsstrategi - Översyn av 
översiktsplanens aktualitet, KS 2023/39
Planeringsstrategi för Falkenbergs kommuns översiktsplanering 

 

 

§ 24  Budget och taxor 2025-2029 
 

 VA-taxa 2025 

Beslut
Styrelsen beslutar att 

1. föreslå kommunfullmäktige att fastställa anläggningsavgiften för VA från        
2025-01-01, vilket innebär en höjning med 6 %

2. föreslå kommunfullmäktige att fastställa brukningsavgift för VA från        
2025-01-01, vilket innebär en höjning med 10 %

För samtliga taxor gäller att mindre beloppsjusteringar görs för att undvika 
avrundningsproblematik.

Beskrivning av ärendet

VA Taxa 
Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sin fastighet till den allmänna VA-anläggningen. Avgiften är tänkt 
att spegla den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA i ett 
område. 

 
För 2025 föreslås höjning med 6 procent av anläggningsavgiften. 
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Bolaget kommer under planeringsperioderna 2025-2029 att investera 
omfattande i verksamheten och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar 
och räntekostnader, kommer successivt öka. På grund av ovanstående 
kostnadsökningar tillsammans med ökade övriga kostnader föreslås därav VA 
taxans brukningsavgift och överhaltsavgifter att höjas med cirka 10 % för 
verksamhetsåret 2025. Föreslagen taxejustering är högre än tidigare års 
planerade taxejustering för år 2025, främst relaterat till högre räntenivåer 
och resursförstärkningar inom driftsbolaget.  

 
Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för typhus A med ca 78 
kr/mån inkl. moms. För typhus B medför taxejusteringen en ökad kostnad 
med ca 54 kr/lägenhet och månad. 

 
För tjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om allmänna 
vattentjänster har en prislista tagits fram-se bilaga. Tjänsterna avser vatten- 
och avloppsrelaterade tjänster och betalas till huvudmannen Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB. 

 
Motivering av beslut 
Föreslagen taxejustering är högre än tidigare års planerade taxejustering för 
år 2025 främst beroende på ökade kapitalkostnader och resursförstärkning 
inom driftbolaget. Föreslagen taxehöjning ligger i nivå med verksamhetens 
kostnader och förväntas leda till ett mindre överskott på 0,9 mnkr. Under 
resterande planeringsperiod är taxeökningarna planerade för att utjämna det 
ackumulerade överskott som verksamheten har.  

 
Även fortsättningsvis kommer under planeringsperioden 2026–2029 
taxejusteringar att behövas göras. Utifrån nuvarande investeringsplan och 
sett till verksamhetens kostnader framåt förväntas taxejusteringar med 7-10 
procent årligen, dock med reservation för utvecklingen av framförallt 
kapitalkostnader. 

 
Ekonomi 
Verksamhetens intäkter påverkas av en förändrad VA-taxa och en föreslagen 
ökning på   ca 10 % av brukningsavgiften planerar ge en ökad intäkt med 
cirka 19 mnkr. 

Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10% av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. 
Resterade 90% fördelas på 40 år för att matcha anläggningens avskrivning. 

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till 
cirka 24 mnkr.  
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Förslagets koppling till VIVAB:s mål och vision
VA-taxan utgör grund för beräkning av verksamhetens förväntade intäkter 
som balanseras med planerade kostnader (självkostnad) alternativt 
genererar ett överskott för framtida fondering. Kostnaderna planeras i sin tur 
utifrån de mål verksamhetens har, både i form av driftkostnader och 
investeringar som genererar avskrivningar. Intäkter baserade på VA-taxan 
möjliggör bolagets mål och vision. 

 

Beslutsunderlag
Bilaga 1 Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025 slutprodukt
Bilaga 2 Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025 med ändringar införda 
Bilaga 3 Sammanställning av förslag till ändringar VA-taxa 2025
Bilaga 4 Taxeutfall per kundkategori
Bilaga 5 Prislista 
 
 
 
Avfallstaxa 2025 

Beslut 
Styrelsen beslutar att  

 
1. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för hämtning av hushållsavfall, 

taxan justeras, så att grund-, hämtnings- och viktavgifter höjs med 6% från  
2025-01-01. 

2. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för slam från 2025-01-01. Taxan 
förslås höjas med 3%.  

3. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för avgifter för avfall vid 
återvinningscentraler att gälla från 2025-01-01. Taxan föreslås vara oförändrad. 
Antalet besök till återvinningscentralen som ingår i avfallstaxan för hushållsavfall 
föreslås är 15 per år för villa, fritid och lägenhetshushåll.

4. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att 
gälla från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå

5. föreslås kommunfullmäktige att fastställa taxa för hämtning av grovavfall att 
gälla från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

Beskrivning av ärendet
Hämtning av hushållsavfall
Avfallsverksamheten finansieras huvudsakligen via avfallstaxa för hämtning av 
hushållsavfall och slam samt avgifter till återvinningscentralerna. 
Indexuppräkning av entreprenaderna för hushållsavfall är i budget beräknade till 
2,5
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Verksamhetens ackumulerade underskott till kollektivet prognostiseras till -1,6 
mnkr för 2025. För att balansera verksamhetens långsiktiga resultat föreslås 
taxan justeras genom att grund, hämtnings- och viktavgifter höjs med 6% för år 
2025. Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för ett normalt hushåll 
(villa med utsortering av matavfall) med cirka 11 kr/månad inkl. moms.  

F.r.o.m. 2024 gäller krav på utsortering och separat insamling av bioavfall och 
verksamheter. Vivab har fått dispens för de kvarvarande villa- och fritidshushåll 
som saknar utsortering idag, för att samordna kärlbyten i samband med att nytt 
insamlingssystem införs 2027.  Vivab har under 2024 arbetat aktivt för att få  
samtliga flerfamiljsfastigheter att sortera ut sitt matavfall, med gott resultat. 
Mycket arbete har också lagts på att informera fastighetsägare om de nya 
kommande kraven på bostadsnära utsortering av förpackningar.  

 
2024 övertog Vivab ansvaret för insamling av förpackningar från hushåll. Det 
innebär att ansvaret för återvinningsstationer och den fastighetsnära insamling 
av förpackningar från hushåll, idag endast från flerbostadshus, övergått. 
Uppdraget sköts med hjälp av upphandlade entreprenörer. Kostnaderna för 
insamlingen ska bekostas av producenterna genom en schablonersättning. Nya 
avtal och storleken på ersättningen innebär osäkerheter.

Under 2025 kommer fortsatt arbete ske med planering och upphandlingar inför 
införandet av fastighetsnära insamling av förpackningar från alla hushåll. Den 
fastighetsnära insamlingen planeras att starta fr.o.m. 2027. För att införa 
fastighetsnära insamling planeras för byte till fyrfackskärl i slutet av 2026 och 
början av 2027. Detta innebär stora investeringar, men ska över tid täckas av den 
ersättning som betalas ut av Naturvårdsverket. Utsortering av matavfall är 
obligatoriskt för verksamheter och flerfamiljsfastigheter fr.o.m. 2024. För att 
kunna följa upp kvalitén på insamlat material införs en felsorteringsavgift. 

 
Tömning av slam  
Tömning av slam sker på entreprenad och ersättningen till entreprenören 
indexregleras. Nytt avtal börjar gälla från och med 1 oktober 2025, vilket 
innebären viss osäkerhet om kostnadsnivån. För 2025 föreslås en höjning med 
3%.    

 
Taxa vid återvinningscentraler, taxa för grönavfallsabonnemang och hämtning av 
grovavfall 
Taxan föreslås vara oförändrad och ligga kvar på samma nivå som 2024.   

Ett nytt passersystem för återvinningscentralerna har införts under 2024. 
Systemet innebär att de allra flesta kunder kan använda sitt körkort för 
inpassering på centralerna. 



Falkenbergs Vatten och   Protokoll Styrelsemöte nr 6 
Renhållnings AB  Sammanträdesdatum
  2024-08-29

Sammanträdestid 8:00-10:00

8
Utdragsbestyrkande

Motivering av beslut  

Avfallsverksamheten får inte gå med över- eller underskott under längre tid. 
För 2024 ser det till skillnad emot för 2023 ut som att verksamheten kommer 
göra ett överskott. För att på sikt få verksamheten i balans, föreslås därför en 
höjning av taxan inför 2025. 

Verksamheten innebär mycket transporter och påverkas därför av kostnader för 
drivmedel. Räntejusteringar påverkar kapitalkostnaden för de investeringar som 
Vivab har gjort under de senaste åren för att ha moderna och funktionella 
återvinningscentraler. 

 
Ny lagstiftning innebär förändringar av det kommunala ansvaret för avfall. Fr.o.m 
2024 övertar kommunen ansvaret för insamling av förpackningar och senast 
fr.o.m. 2027 ska insamlingen av förpackningar ske bostadsnära. Utsortering av 
matavfall och separat insamling ska ske fr.o.m. 2024.  

 
VIVAB ser att kostnaderna för hantering av flera av de insamlade fraktionerna på 
våra återvinningscentraler riskerar att bli dyrare i framtiden, i takt med att högre 
krav ställs på renhet och sorterbarhet.   

 
Ekonomi
För 2024 är prognosen ett överskott på 1,1 mnkr. Det innebär att det 
ackumulerade underskottet vid utgången av år 2024 bedöms till  -2,0 mnkr. Det 
budgeterade överskottet under år 2025 beräknas minska det ackumulerade 
underskottet med 0,4 mnkr. 

 
 

Beslutsunderlag
Bilaga 1: Förslag till avfallstaxa för hämtning av hushållsavfall 2025
Bilaga 2: Förslag till taxa för Falkenbergs återvinningscentraler, grovavfall och 
abonnemang för trädgårdsavfall 2025
Bilaga 3: Förslag till Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg

Förslagets koppling till VIVAB:s mål och vision
Avfallstaxan reglerar verksamhetens förväntade intäkter och skall balanseras 
med planerade kostnader (självkostnad). Kostnaderna planeras i sin tur delvis 
utifrån de mål verksamheten har, och består av driftkostnader och investeringar 
som genererar avskrivningar. Avfallstaxan möjliggör bolagets mål och vision
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Budget 2025, plan resultaträkning 2026-2029 samt 
investeringsplan 2025-2029  
 
Beslut  

Styrelsen beslutar att

1. fastställa driftbudget för verksamhetsåret 2025 
2. Fastställa plan resultaträkning 2026-2029 
3. fastställa investeringsbudget för 2025 till 344 mnkr 
4. godkänna förslag till investeringsplan för 2026- 2029 
 
 
Detta gäller under förutsättning att kommunfullmäktige i Falkenberg beslutar 
och godkänner bolagets förslag till taxor för 2025 under hösten 2024. 

 
 Beslutsunderlag 

Budget 2025 – plan 2026-2029 Favrab 
 
 Beskrivning av ärendet 

Budgeten för år 2025 och planen för perioden 2026–2029 har påverkats av 
ett antal olika faktorer.  
En faktor är att våra anläggningar och vårt ledningsnät har ett eftersatt 
underhåll. Vi behöver gå från akuta insatser till strategisk planering och 
förebyggande underhåll. För att klara det behövs det mer personal och ny 
kompetens. Genom att vårda våra anläggningar bibehåller vi deras värde.
Vi behöver också investera i nya anläggningar för att fortsätta leverera 
dricksvatten och rena avloppsvattnet, till både befintliga och nya kunder i 
takt med att kommunen växer. En annan faktor är ökade kapitalkostnader 
för högre räntor och avskrivningar. Vi ser också att kostnaderna ökar 
överlag, till exempel för material inom vattenrening. Vårt förändrade 
säkerhetsläge och klimatförändringarna ställer högre krav på oss vad gäller 
skydd av våra verksamheter. Det handlar om att skydda våra anläggningar 
från fysiska och digitala angrepp. Vi måste bygga förmåga att hantera våra 
leveranser vid påverkan av extremväder, som till exempel torka och skyfall. 
Vatten- och avloppsbranschen har genom olika EU-direktiv fått en mängd 
ökade miljökrav att uppfylla, till exempel högre reningskrav och minskat 
vattenläckage. Falkenbergs kommun liksom Vivab har också mål om en 
cirkulär omställning som kräver ökade resurser.
Genom att agera i tid – öka vår kompetens och säkra våra anläggningar får 
vi en tryggare leverans, minskade utsläpp och investeringar som lönar sig 
på lång sikt.
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Under ett antal år har investeringstakten i bolaget varit hög, vilket påverkar 
kostnadsutvecklingen på ett flertal sätt. Ett av dessa är att 
avskrivningskostnaderna har ökat och kommer fortsätta öka. Däremot 
kommer den budgeterade kostnaden för avskrivningar att minska mellan 
åren 2024 – 2025. Det beror på sena förändringar i investeringsbudgeten 
som gjordes inför 2024, vilka inte fick genomslag i driftbudgeten. 
 
 
Från och med 2026 och framåt så bedöms avskrivningskostnaderna öka 
från 29,9 miljoner kronor till 52,2 miljoner kronor år 2029.
Bolaget har inte har möjlighet att självfinansiera sina investeringar i någon 
större omfattning vilket resulterar i en omfattande upplåning. 
De senaste åren har räntorna stigit kraftigt vilket påverkar 
kostnadsutvecklingen, vilket blir särskilt märkbart i och med att vår 
låneskuld ökar. Prognosen för ränteutvecklingen är dock positiv. 
Bedömningen är att räntenivåerna under de kommande åren kommer 
sjunka från dagens nivå på 3,50 procent till 1,75 procent inom en 
tvåårsperiod. En positiv kostnadsutveckling ser vi inom energiområdet, vilket 
främst påverkar kostnadsbilden inom VA-området.

Driftbudget 2024 

VA verksamheten budgeterar med ett överskott på 0,9 mnkr, och bygger på 
ett förslag om taxeökning på 10%. Värdet på VA fonden förväntas uppgå till 
52,8 mnkr, inga avsättningar planeras för 2025. VA-fonden kommer att 
bidra till finansiering av kommande avskrivningar för överföringsledningen 
mellan Kärreberg och Falkenbergs centralort. Ackumulerat överskott 
förväntas uppgå till 10,1 mnkr per 2025-12-31. 
 
Återvinning och avfall budgeterar med ett överskott på 0,4 mnkr, vilket 
förväntas minska det ackumulerade underskottet till -3,5 mnkr per 2025-
12-31. Budgeten innehåller en taxeökning på 6 procent, som tillsammans 
med en stabilisering av verksamhetens kostnader förväntas inom tid 
eliminera underskottet. 
 
Fastighet och industrirening 
Bolaget förväntas fortsatt generera ett mindre positivt resultat för de ej 
taxefinansierade verksamheterna, 0,8 mnkr. 
 
Resultat 2026-2029 
Även under perioden 2026-2029 förväntas bolaget göra mindre överskott 
inom de ej taxefinansierade verksamheterna. VA- och 
avfallsverksamheterna kommer att fortsatt påverkas av högre 
räntekostnader, inte minst då investeringsplanen är tung. Dessutom  
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förväntas projekt färdigställas och därmed ökar avskrivningarna. Även 
framgent räknas med betydande taxehöjningar inom VA-området.
 
 
 
Investeringar 2025-2029
 
Under 2025 planerar Favrab att investera totalt 344 mnkr, inklusive 
exploateringsområden.  

Investeringar avser framför allt VA-verksamheten. När det gäller 
avfallsverksamheten ingår enbart mindre investeringar i nya containrar för 
ÅVC. 
 
Under planperioden 2026-2029 fortsätter investeringarna i VA-
verksamheten, på en fortsatt hög nivå, då flera större projekt löper under 
en längre period. 
 
Övervägande
Budget upprättas årligen i syfte att på en mer detaljerad nivå planera för  
verksamheternas aktiviteter och verka styrande i den dagliga planeringen 
och utförandet. Budgeten används även i jämförande syfte mot utfallet vid 
rapportering. 
Budgetförslaget är framtaget utifrån bolagets planer för att upprätthålla en 
önskvärd status på våra anläggningar och tillse att de drivs och förvaltas  
utifrån bolagets uppdrag. Investeringsbudgeten baseras på de långsiktiga 
planer som bolaget arbetat fram och är i många fall en förutsättning för en  
säker och robust drift av våra anläggningar, samt en förutsättning för 
ytterligare tillväxt i kommunen.
 
I budgeten ingår inget överuttag för fondering. 
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§ 25  Meddelanden 
 

 Beslut

1. Styrelsen har tagit del av informationen

Beskrivning av ärendet

 

 2024-04-23 Beslutade Kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun om att 1. Anta 
planeringsstrategin för Falkenbergs kommun 2. Upphäva Översiktlig studie för 
Vastadalen m.m. KS 2023/39

 
 

 2024-06-25 Beslutade Kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun om att 1. 
Antagande av nya verksamhetsområden VA. Inrätta, utvidga och förändra 
verksamhetsområde för VA enligt föreslagna förändringar avseende Arvidstorp 
1:168, Långås 2:71, 2:72, 2:72 och Morups-Ry 1:59. KS 2024/151 

 

 
 
 
§ 26  Nästa möte 

Nästa styrelsemöte: torsdagen den 19 september
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Kundservice
E-post: vivab@vivab.se, telefon 0757-27 40 00 
För aktuella öppettider se www.vivab.se 

Din faktura
Vår kundservice svarar på dina frågor om avfallsfakturor. Ha ditt kundnummer eller din senaste 
faktura till hands när du kontaktar oss. Du kan med fördel betala din faktura med e-faktura 
och/eller autogiro, mer information finns på www.vivab.se. Betalning av faktura ska vara oss 
tillhanda senast på förfallodagen, därefter debiteras påminnelseavgift och eventuellt 
dröjsmålsränta.  
 

Byte av kärlstorlek
Om du önskar en annan storlek på ditt kärl kontaktar du vår kundservice. 

Utebliven hämtning eller extra tömning
Om du behöver en extratömning eller om din tömning blivit missad kontaktar du vår 
kundservice.  
 

Slamtömning 
För bokning av slamtömning, ombokning eller uppehåll i tömning, samt fakturafrågor eller vid 
anläggningsförändringar kontakta vår kundservice. 

 

Vid behov av akut tömning, efter Vivabs ordinarie öppettider, kontakta Petterssons Miljöåkeri 
AB. 
 

Flytt eller försäljning av fastighet
Om du flyttar eller säljer en fastighet måste du anmäla detta till oss senast 15 dagar före flytten. 
Vi behöver då fullständiga uppgifter om ny ägare. Du kan göra din flyttanmälan på 
www.vivab.se.  
 

Mina sidor på www.vivab.se 
På vår hemsida finns Mina sidor där du som äger din fastighet kan se dina fakturor, lämna 
vattenmätarställning och göra beställningar av till exempel matavfallspåsar. Du loggar in med 
ditt kundnummer och personnummer.  Du som är hyresgäst eller äger en bostadsrätt har inte 
tillgång till Mina sidor. Vid frågor om abonnemang eller tjänster kontakta vår kundservice. På 
vår hemsida finns mer information om vår verksamhet. Här kan du exempelvis anmäla flytt 
online och läsa mer om olika betalningssätt. 
 

Kontaktuppgifter till entreprenörer
Ohlssons, hämtning av hushållsavfall Petterssons Miljöåkeri, entreprenör för slamtömning 
Telefon: 010-450 02 00  Telefon: 035-260 42 00 
E-post: info@ohlssons.se  E-post: info@petterssonsmiljo.se 
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Avfallstaxa 2024 för Falkenbergs kommun
Taxan gäller från och med 1 januari 2024. Angivna avgifter är fastställda av kommunfullmäktige 
2023-12-19. Taxan gäller för fastigheter inom Falkenbergs kommun som regleras enligt den 
kommunala renhållningsordningen. Avgifter enligt denna taxa betalas till Falkenbergs Vatten & 
Renhållnings AB (Favrab). Maxtaxa för insamling av förpackningar och returpapper från 
flerbostadshus betalas till anlitad entreprenör. Drift av verksamheten utförs av Vatten & Miljö i 
Väst AB (Vivab) på uppdrag av Falkenbergs Vatten & Renhållnings AB (Favrab).  

Villor och permanentboende - 26 hämtningar per år 
Helårsabonnemang 

 

Grundavgift per 
hushåll 

(kr/år) 

Viktavgift  

(kr/kg) 

exkl. 
moms

inkl. 
moms

exkl. 
moms

inkl. 
moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

Brunt 140-l + grönt 190-l  kärl *  
1023.86 

 1279,82  3,64  4,55 

Brunt 140-l + grönt 370-l  kärl 1283,51  1604,39   3,64  4,55 

Varmkompost (egen kompost + grönt kärl för restavfall)  

Egen kompost + grönt 190-l kärl *  
 

1170,83  
 1463,54  5,68  7,1 

Egen kompost + grönt 370-l kärl 1601,94  2002,42  5,68  7,1 

Osorterat (endast grönt kärl för både matavfall och restavfall) 

Grönt 190-l kärl *   1935,06  2418,82  7,0  8,75 

Grönt 370-l kärl  2429,85  3037,31  7,0  8,75 

Grönt 660-l kärl 
 

3145,09  
 3931,36   7,0  8,75 

 

Grundavgift vid dispens eller totalbefrielse från hämtning (kr/år)  1023,86   1279,82  

* Taxan gäller även för 130l-kärl restavfall 

 
Gemensam hämtning 
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Efter Vivabs beslut kan, i områden med begränsad framkomlighet, anordnas 
gemensamma hämtplatser med hämtning i gemensamma kärl. Vivab dimensionerar 
lämpligt antal kärl och står för kostnad för kärlskåp vid behov.  

Taxa för gemensamma 
kärl

Grundavgift per hushåll 
(kr/år)  

Hämtningsavgift per hushåll (kr/år)
 

 exkl. moms inkl. moms exkl. moms  inkl. moms

Kärl för restavfall samt 
kärl för utsorterat 1014,32

1267,9
  

568,16 710,2

Antal besök på återvinningscentralen som ingår i grundavgiften
För hushåll med helårsabonnemang ingår det 15 fria besök per år i grundavgiften. 
Privatpersoner med abonnemang för hushållsavfall får lämna mindre mängder (bil + släp, max 3 
m³) källsorterat avfall per gång. Besök som överstiger de tilldelade fria besöken faktureras med 
250 kronor per besök inkl. moms. 
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Fritidshus - 13 hämtningar per år  
Fritidsabonnemang, hämtning v 14–39

 

Grundavgift per 
hushåll 

(kr/år) 

Viktavgift  

(kr/kg) 

exkl. 
moms

inkl. 
moms

exkl. 
moms

inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

Brunt 140-l + grönt 190-l  kärl *  744,63   930,79   3,64  4,55 

Brunt 140-l + grönt 370-l kärl 930,79 1163,49 3,64 4,55

Varmkompost (egen kompost + grönt kärl för restavfall) 

Egen kompost + grönt 190-l kärl *   867,10   1083,88   5,68  7,10 

Egen kompost + grönt 370-l kärl  1190,43   1488,04   5,68  7,10 

Osorterat (endast grönt kärl för både matavfall och restavfall) 

Grönt 190-l kärl *   1415,78  1769,72  7,0 8,75 

Grönt 370-l kärl,  1773,40  2216,75  7,0  8,75 

Grönt 660-l kärl  2831,56  
 3539,45 

 
 7,0  8,75 

 

Grundavgift vid dispens eller totalbefrielse från hämtning (kr/år)  744,63   930,79 

* Taxan gäller även för 130-l kärl (restavfall) 

 
Gemensam hämtning 
Efter Vivabs beslut kan, i områden med begränsad framkomlighet, anordnas 
gemensamma hämtplatser med hämtning i gemensamma kärl. Vivab dimensionerar 
lämpligt antal kärl och står för kostnad för kärlskåp vid behov.  
Taxa för gemensamma 
kärl 

Grundavgift per hushåll 
(kr/år)  
 

Hämtningsavgift per hushåll (kr/år)
 

 exkl. moms inkl. moms exkl. moms  inkl. moms

Kärl för restavfall samt 
kärl för utsorterat 

  

 744,63:-
930,79:- 

284,08 355,10  
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Antal besök på återvinningscentralen som ingår i grundavgiften
För hushåll med fritidsabonnemang ingår det femton (15)  fria besök per år i grundavgiften. 
Privatpersoner med abonnemang för hushållsavfall får lämna mindre mängder (bil + släp, max 3 
m³) källsorterat avfall per gång. Besök som överstiger de tilldelade fria besöken faktureras med 
250 kronor per besök inklusive moms. 
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Flerfamiljsfastigheter

 

Hämtningsavgift 

(kr/kärl och år)

Viktavgift

(kr/kg)

exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

14-dagars hämtning (26 gånger/år) 

Brunt 140-l kärl  88,18 110,22  3,64  4,55 

Grönt 190-l kärl   117,58    146,98   3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl   176,36   220,45  3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl   259,64   324,55  3,64  4,55 

Veckohämtning (52 gånger/år) 

Brunt 140-l kärl   186,16   232,7  3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl   372,31   465,39  3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl 548,68  685,85  3,64  4,55 

Hämtning två gånger i veckan (104 gånger/år) 

Brunt 140-l kärl  603,29   754,11  3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl  1244,32 1555  3,64  4,55 

Grundavgift lägenhet

Kr/lgh/år  

exkl. moms 

Kr/lgh/år 

inkl. moms 

Utbyggd källsortering av förpackningar, saknas  568,28  710,35 

Utbyggd källsortering av förpackningar finns* 445,80 557,25 

 
*På fastigheten behöver det finnas kärl för fem förpackningsfraktioner; 
pappersförpackningar, plastförpackningar, metallförpackningar, ofärgat glas och färgat 
glas. 
 
Maxtaxa 
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Maxtaxan är ett takpris och innebär att den avgift som de auktoriserade 
entreprenörerna tar ut av fastighetsägarna inte får överstiga denna. 
 

Maxtaxa fastighetsnära insamling av förpackningar och returpapper flerbostadshus

 

Tömningskostnad per kärl  185,50 kr/tömning och kärl oavsett storlek 
exkl. moms 

Extrahämtning, kärl 322 kr/tillfälle exkl. moms  
Entreprenören har rätt att ta ut avgift för 
extrahämtning. 

Utsättning/hemtagning av kärl  843 kr per tillfälle exkl. moms 

Markbehållare, 1 kbm-5 kbm  1585 kr per timme exkl. moms 

Följande kärlstorlekar tillämpas 
Papper-och plastförpackningar  190-l, 370-l och 660-l 

 

Metall 190-l, 370-l

Glas 190-l, 370-l (3 hjul)

 

Antal besök på återvinningscentralen som ingår i grundavgiften
Per lägenhet ingår det femton (15) fria besök per år i grundavgiften. Om du som 
lägenhetsinnehavare inte har ett återvinningskort kontaktar du din fastighetsägare som 
ansvarar för korten till lägenheterna. Under 2024 kommer körkort att ersätta besökskorten för 
hushåll. Privatpersoner får lämna mindre mängder (bil + släp, max 3 m³) källsorterat avfall per 
gång. Besök som överstiger de tilldelade fria besöken faktureras med 250 kronor per besök 
inklusive moms. 
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Friliggande enbostadshus med gemensamt avfallsabonnemang 
(tex samfällighet) 
Helårsabonnemang 

Grundavgift per hushåll 

Kr/år  

exkl. 
moms 

Kr/år  

inkl. moms

Utbyggd källsortering av förpackningar saknas  

  847,51 1059,39

Utbyggd källsortering av förpackningar finns*  780,50 975,62 

*På fastigheten behöver det finnas kärl för fem förpackningsfraktioner; 
pappersförpackningar, plastförpackningar, metallförpackningar, ofärgat glas och färgat 
glas. 
 
Per bostad ingår det 15 fria besök per år till återvinningscentralen i grundavgiften. 
Hämtningsavgift tillkommer enligt gällande taxa (se under taxa för flerfamiljsfastigheter).  

Markbehållare 

 
 

Hämtningsavgift  
(kr/gång) 

Viktavgift 
(kr/ton) 

exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms 

Matavfall blir biogas (matavfall sorteras ut separat)

14-dagars hämtning (26 gånger/år) 

1 m³ matavfall   652,59 815,74 1034,56 1293,20 

3 m³ restavfall  945,49 1181,86 1034,56 1293,20 
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5 m³ restavfall  945,49  1181,86 1034,56 1293,2 

Veckohämtning (52 gånger/år) 

1 m³ matavfall   676,05  845,06 1034,56 1293,2 

3 m³ restavfall  1097,56 1359,45 1034,56 1293,2 

5 m³ restavfall  1097,56 1359,45 1034,56 1293,2 

Vid budad tömning utgår en framkörningsavgift per hämtningsställe, samt en tömningsavgift 
per behållare. Tömning sker inom tre arbetsdagar från beställning.  

Framkörningsavgift (per 
hämtningsställe) 

 1347,20  1684   

Tömningsavgift  1 m³ matavfall 
 
342,92/beh
ållare 

 
427,58/beh
ållare 

  

Tömningsavgift 3-5 kbm 
 
352,73/beh
ållare 

 
440,91/beh
ållare 

  

Viktavgift tillkommer med 1034,56 kronor per ton för sorterat (exklusive moms)  
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Stugområden med sommarhämtning - 13 hämtningar per år
Som stugförening kan man ha gemensam hämtning av avfallet, det innebär att man har en 
kostnad för kärl (hämtningsavgift) och en grundavgift per stuga och år. Viktavgift tillkommer. 

 

Hämtningsavgift  

(kr/kärl och år)

Viktavgift 

(kr/kg)

exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

Brunt 140-l kärl 73,48 91,85 3,64 4,55

Grönt 190-l kärl  78,39 97,99 3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl   132,27  165,34  3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl 220,45 275,56 3,64 4,55

 

Grundavgift per stuga med sommarhämtning 
Kr/stuga/år 

exkl. moms 

Kr/stuga/år 

inkl. moms 

Utbyggd källsortering av förpackningar saknas  372,31  465,39 

Utbyggd källsortering av förpackningar finns* 298,84 373,55 

 
*På fastigheten behöver det finnas kärl för fem förpackningsfraktioner; 
pappersförpackningar, plastförpackningar, metallförpackningar, ofärgat glas och färgat 
glas

Antal besök på återvinningscentralen som ingår i grundavgiften
Per stuga ingår det femton (15) fria besök per år i grundavgiften vid sommarhämtning. Om du 
som stugägare inte har ett återvinningskort kontaktar du din stugförening som ansvarar för 
återvinningskorten.  

Privatpersoner med abonnemang för hushållsavfall får lämna mindre mängder (bil + släp, max 3 
m³) källsorterat avfall per gång. Besök som överstiger det tilldelade fria besöken faktureras med 
250 kronor per besök inklusive moms. 
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Stugområden med helårsabonnemang
Som stugförening kan man ha gemensam hämtning av avfallet, det innebär att man har en kostnad för kärl 
(hämtningsavgift) och en grundavgift per stuga och år. Viktavgift tillkommer. För aktuell kostnad per kärl 
se sida fem (5), Flerfamiljsfastigheter. 

Grundavgift/stuga med helårshämtning 
Kr/stuga/år

exkl. moms 

Kr/stuga/år

inkl. moms 

Utbyggd källsortering av förpackningar saknas 568,28 710,35

Utbyggd källsortering av förpackningar finns* 445,80 557,25 

*På fastigheten behöver det finnas kärl för fem förpackningsfraktioner; 
pappersförpackningar, plastförpackningar, metallförpackningar, ofärgat glas och färgat 
glas. 
 

Antal besök på återvinningscentralen som ingår i grundavgiften
Per stuga ingår det femton (15)  fria besök per år i grundavgiften vid helårshämtning. Om du 
som stugägare inte har ett återvinningskort kontaktar du din stugförening som ansvarar för 
återvinningskorten. Under 2024 kommer körkort att ersätta besökskorten för 
hushåll. Privatpersoner med abonnemang för hushållsavfall får lämna mindre mängder (bil + 
släp, max 3 m³) källsorterat avfall per gång. Besök som överstiger det tilldelade fria besöken 
faktureras med 250 kronor per besök inklusive moms. 
 

Extra hämtning av hushållsavfall vid fast abonnemang 

Extrahämtning sker efter beställning inom tre (3) arbetsdagar och mot en extra kostnad. 
Viktavgift enligt abonnemangets taxa tillkommer. Vid återkommande extrahämtning eller 
säckar, bör Vivab kontaktas för att se över abonnemanget.  

Typ av hämtning 
Kr/gång 
exkl. moms 

Kr/gång 
inkl. moms 

Extrahämtning av kärl 322;-/st 402,50/st

Hämtning av extra säck ej i samband med ordinarie tömning 322/st 402,50/st

Hämtning av extra säck i samband med ordinarie tömning 76:-/st 95:-/st 

 

 

Containrar vid flerfamiljsfastigheter och stugområden 

 
 

Hyra
/månad 

Hämtningsavgift
kr/tömning

Viktavgift 
kr/ton 

exkl. 
moms 

inkl. 
moms

exkl. 
moms inkl. moms 

exkl. 
moms inkl. moms 
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4-6 m³ hushållsavfall 
(med separat 
matavfallskärl)

411,32 514,15 401,71 502,14 1034,56 1293,20

4-6 m³ osorterat 411,32  514,15  401,71   502,41  1586 1982,5 

7-8 m³ hushållsavfall 
(med separat 
matavfallskärl)

480,65
600,81 509,33  636,66  

 
1034,56
:- 

1293,20

7-8 m³ osorterat 480,65 600,81 509,33  636,66  1586 1982,5 

10-15 m³ hushållsavfall 
(med separat 
matavfallskärl)

684 855 725,04 906,3 1034,56 1293,20 

10-15 m³ osorterat 684 855
 
725,04

 
906,3

1586 
1982,5

20 m³ hushållsavfall
(med separat 
matavfallskärl)

748,70 935,88 
1445,17

 
1806,46  

1034,56 1293,2 

20 m³ osorterat 748,70 935,88
1445,17 

 
1806,46 

 
1586

1982,5 

Komprimator 10 m³
hushållsavfall  
(med separat 
matavfallskärl)

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

 
2023,24 

 
2529,05  

1034,56 1293,2 

Komprimator 10 m³
osorterat 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

2023,24 
 
2529,05  

1586 1982,5 

Komprimator 15 m³
hushållsavfall  
(med separat 
matavfallskärl)

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

2023,24
 
2529,05  

1034,56 1293,2 

Komprimator 15 m³ 
osorterat 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

 
2023,24 

 
2529,05  

1586 1982,5 

Komprimator 20 m³
hushållsavfall  
(med separat 
matavfallskärl)

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab  3037,31 

 
3796,64  1034,56 1293,2 

Komprimator 20 m³
osorterat 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

Hyrs ej 
ut av 
Vivab 

 
3037,31 

 
3796,64  

 
1586 1982,5 
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Hämtning/tömning sker efter beställning. 

Vid tillfälliga arrangemang: 

 Utsättning  707,10 kronor exklusive moms  883,88 kronor inklusive moms. 

 Hemtagning  707,10 kronor exklusive moms  883,88 kronor inklusive moms. 

 Dygnshyra utgår med 10% av månadshyra. 

 Tömningskostnad och viktavgift tillkommer enligt gällande taxa. 

Reservtaxa 
Om identifieringsbrickan som finns på kärlet gått sönder eller saknas alternativt om 
avfallsbilens vågutrustning är ur funktion tillämpas en reservtaxa. De senaste fem registrerade 
vikterna hos den enskilde abonnenten bildar då ett medelvärde som utgör underlag för 
viktdebiteringen. 
 

Tillägg för gångavstånd 
Kostnad 
På de fastigheter där gångavståndstillägg tillämpas är taxan  1,22 kronor per meter (inklusive 
moms) och hämtningstillfälle. För gångavstånd över 30 meter tillkommer ytterligare 60 öre per 
meter inklusive moms och hämtningstillfälle. Gångavstånd ska normalt inte överstiga 50 meter.  
 

Definition av gångavstånd
Gångavstånd räknas som enkel väg från avfallskärlets uppställningsplats till tomtgräns mot gata. 
Där begreppet tomtgräns mot gata inte kan tillämpas (exempelvis pga. att vändplats saknas eller 
att vägen inte är framkomlig) räknas gångavståndet från avfallskärlets uppställningsplats till 
baksidan av avfallsbilens angöringsplats. 

Inget gångavståndstillägg
Inget gångavståndstillägg utgår för hämtning vid tomtgräns. Avfallskärlet får stå max fem meter 
in från tomtgränsen, förutsatt att tomtgräns gränsar till framkomlig väg. Efter tömning  

placeras avfallskärlet där det hämtades. 

Enkelt gångavståndstillägg 
Enkelt gångavståndstillägg utgår när avfallskärlet hämtas vid en uppställningsplats som är 
längre än fem meter från tomtgräns. Efter tömning placeras avfallskärlet vid tomtgräns eller där 
avfallsbilen normalt stannar. 
 

Dubbelt gångavståndstillägg 
Dubbelt gångavståndstillägg utgår när avfallskärlet hämtas vid en uppställningsplats som är 
längre än 5 meter från tomtgräns och då återplacering sker vid samma plats. 
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Hinder
Hinder omräknas till meter gångavstånd om avfallskärlets placering överstiger 5 meter från 
tomtgräns eller vid flerfamiljshus enligt följande: 

 Olåst dörr eller grind = tre meter per hämtställe 

 Låst dörr eller grind = åtta meter per hämtställe 

Vid hämtning av avfallskärl placerade maximalt 5 meter från tomtgräns utgår inga kostnader för 
olåst dörr eller grind om avfallsbilen kan stanna på ett säkert sätt och under förutsättning att 
tomten gränsar till avfallsbilens angöringsplats. 
 
 

Rörelsehinder
Kan kunden pga. rörelsehinder inte rulla fram avfallskärlet till tomtgräns anmäls detta till 

Vivab eller till entreprenören för hushållsavfall. Intyg från läkare krävs. 
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Bygg- och rivningsavfall från hushåll
Från den 1 januari 2023 har kommunen ansvaret för att samla in och behandla bygg- och 
rivningsavfall som inte producerats i en yrkesmässig verksamhet. För att kunna efterleva detta 
beslut och för att kunna erbjuda denna tjänst så har taxan för hushållsavfall kompletterats enligt 
nedan.
Container 
Container, tio kubikmeter, i sju dagar. Utsättning, hemtagning, tömning och behandlingsavgift 
ingår i taxan.  Utsättning sker inom två dagar efter beställning.   
  
Materialslag Taxa, inkl. moms 

kr/container och 
tillfälle

 
 

Brännbart 4229 kr
Trä 4092 kr 
Impregnerat trä 5957 kr
Konstruktionsmaterial, dvs tegel, betong, 
klinker, sten

 
4235 kr

Metall 1908 kr
Glas  3402 kr 
Gips 3180 kr 
Plast 3901 kr 

 
 
Beställaren ansvarar för det material som placeras i containern och entreprenören förbehåller 
sig rätten att klassa upp och tilläggsdebitera styckpriset om det innehåller sådant som inte 
stämmer överens med beställningen. Omklassning sker till blandat material och debiteras med  
5247 kronor per container (inklusive moms).   
Vid inslag av farligt avfall tilläggs debiteras  2756 kronor per container (inklusive moms). Vid 
hyra av container mer än sju dagar tillkommer en hyreskostnad om 60 kronor per dag (inklusive 
moms).  
 
Storsäck  
I kostnaden ingår hämtning med kranbil och storsäck.  
Materialslag Taxa, inkl. moms 

kr/säck och tillfälle

Brännbart  2385 kr 
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Allmänna bestämmelser - hushållsavfall
Tillämpning 
Frågor gällande tillämpning och tolkning av avfallstaxan avgörs av ansvarig för avfalls-

hanteringen vid Vatten och Miljö i Väst AB (Vivab). 
 

Avgiftsskyldighet 
Fastighetsägaren ska betala avgifter enligt denna taxa till Falkenbergs Vatten & Renhållnings AB, 
FAVRAB. Drift av verksamheten utförs av Vatten & Miljö i Väst AB, Vivab, på uppdrag av 
FAVRAB. Avgiften kan tas ut i förskott. Med nyttjanderättshavarens medgivande och Vivabs 
godkännande, kan dock avgiftsskyldigheten överflyttas till denne (nyttjanderättshavaren). Vid 
tillfällen då avfallskärlet inte har använts sedan föregående hämtningstillfälle och tömning 
därför inte behövs vid ordinarie hämtningstillfälle anses hämtningsskyldighet fullgjord.  

Detsamma gäller om avfallskärlet inte är tillgängligt för hämtning vid ordinarie hämtnings-
tillfälle. Vid gemensam hämtning utgår grundavgift för varje hushåll. 

 

För mer information besök www.vivab.se. 
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Fastighetsägarens skyldigheter
Avfallskärlet 
Avfallskärlet ägs och distribueras av Vivab. Fastighetsägaren ansvarar för rengöring av 
avfallskärlet. Det får inte fyllas mer än att det kan hållas stängt även vid borttransport och inför 
tömning. Avfallskärl som är överfullt, för tungt för att kunna hanteras eller innehåller 
otillräckligt emballerat avfall töms inte. Fastighetsägaren meddelas om detta och ska före 
nästkommande ordinarie hämtningstillfälle se till att behållaren uppfyller kraven för tömning. 

 
Framkomlighet 
Fastighetsägaren ansvarar för att hålla framkomlig bilväg till uppställningsplatsen för 

avfallsbilen. Buskar, nedhängande grenar och liknande får inte hindra hämtningen. Avfallskärl 
får inte blockeras av parkerade bilar, cyklar, trädgårdsredskap och liknande. Vägar och tillfarter 
ska vara buskröjda med en minsta bredd av 3,5 meter och en minsta höjd av 4,7 meter.  

Vintertid ska vägen vara snöröjd och halkfri. Det ska vara möjligt för avfallsbilen att vända. 
 

Placering av avfallskärl
Avfallskärlet ska placeras vid fastighetsinfart på ett maximalt avstånd av 5 meter mätt  

vinkelrätt från tomtgränsen, förutsatt att tomtgräns gränsar till framkomlig väg. Avfallskärlets 

handtag och hjul ska vändas utåt mot gatan.  
Avfallskärlet ska ställas ut senast kl. 06.00 på hämtningsdagen. Vid helgdag kan ordinarie  
hämtningsdag förändras. 

 
Byte av avfallskärl 
Kärlbyte ska anmälas till Vivab senast 15 dagar före bytet ska ske. Vid byte av kärlstorlek utgår 
en kostnad med 264 kronor exklusive moms, 330 kronor inklusive moms per kärlbyte. Kärlbytet 
är kostnadsfritt när ägarbyte sker och bytet anmäls inom tre månader efter inflyttning. Om 
kärlet inte är rengjort vid bytet utgår en rengöringsavgift på 160 kronor exklusive moms, 200 
kronor inklusive moms per kärl. För utkörning av kärl, som inte sker i samband med uppstart av 
abonnemang, eller inom tre månader från ägarbyte utgår kostnad för utsättning av kärl med 264 
kronor exklusive moms, 330 kronor inklusive moms.  
 

Tungt kärl 
Vid kärl som är extremt tunga utgår inte viktavgift utan en fast tömningskostnad. För kärl 130 
liter-370 liter med vikt över 150 kilo utgår en avgift på 840 kronor exklusive moms, 1050 
kronor inklusive moms per kärl och hämtning. För 660-liter kärl med vikt över 250 kilo utgår en 
avgift på 1248 kronor exklusive moms, 1560 kronor inklusive moms per kärl och hämtning.  
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Klagomål 
Klagomål angående hämtning ska, för att kunna beaktas, anmälas till Vivab eller berörd 
entreprenör omedelbart efter det att missförhållandet upptäckts. 

 
Ägarbyte 
Ägarbyte eller andra ändringar ska, för att kunna hanteras i tid, anmälas senast 15 dagar före  

gällande datum. 

 

Uppehåll i hämtning
Uppehåll i hämtningen medges när fastigheten inte används för övernattning. För 
permanentboende ska uppehållet vara minst sex månader och för fritidshus under hela 
hämtningssäsongen. Ansökan görs till Vivab.  
 

Förändring av kostnader
Om kostnader för Vivab skulle öka genom särskild skatt eller avgift äger bolaget rätt att ta ut ett 
tillägg till avgifterna som motsvarar de ökade kostnaderna. 
 

Övrigt 
I de fall kunden inte använder sitt matavfallsabonnemang äger Vivab rätt att ändra 
abonnemang.  
Felsorteringsavgift
Om otillåtet avfall läggs i behållare avsedda för annat avfall har Vivab rätt att ta ut en 
felsorteringsavgift. Otillåtet avfall kan vara restavfall i matavfallskärlet eller farligt avfall, 
elavfall, grovavfall i kärlet för restavfall. Vid upprepad felsortering eller överfyllda kärl har Vivab 
rätt att ändra abonnemangsvillkoren alternativt ta ut en felsorteringsavgift på 400 kr exkl. 
moms per tillfälle I övrigt hänvisas till Falkenbergs kommuns föreskrifter om avfallshantering. 
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Slamtömning från enskilda anläggningar
Slamavskiljare ska tömmas minst en gång per år. De ordinarie schemalagda tömningarna sker 
högst två gånger per år. Ytterligare tömningar beställs av Vivab och då tillkommer en 
budningsavgift per tömning. Köksbrunnar töms minst en gång vartannat år. (Med köksbrunn 
avses slamavskiljare till vilken inte vattenklosett är ansluten.) 
 

Slamavskiljare

Tömningskostnad inkl. behandlingsavgift
Kr/gång 

exkl. moms

Kr/gång 

inkl. moms

1 m³
 

683,22 
 854,02 

 2 m³   882,67 

 3 m³  971,78  1214,72 

 4 m³  1213,67  1517,09 

 5 m³   1447,07 

 6 m³  1676,22  2095,28 

Per ytterligare m³  224,91 
  

281,14 

Budningsavgift (vid ej schemalagd tömning) 
 

519,70 

 

649,62 
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Slutna tankar
Slutna tankar töms efter beställning från fastighetsägaren. Tömning sker inom fem 

arbetsdagar från beställningsdagen. 

Tömningskostnad inkl. behandlingsavgift
Kr/gång

exkl. moms 

Kr/gång

inkl. moms 

1 m³ 810,53 1013,16

2 m³ 1022,71
 

1278,39 

 3 m³  1425,85 
 

1782,31 

 4 m³  1646,52  2058,15 

 5 m³  1875,67  2344,59 

 6 m³ 
 

2096,33 

 

2620,41 

Per ytterligare m³  224,91 
  

281,14 

 

Framkörningsavgift 

Framkörningsavgift där brunn/tank inte varit åtkomlig vid 
ordinarie tömning 

370,8 463,5 

Extra slanglängd 
När avståndet mellan bil och brunn överstiger 20 meter utgår tillägg för extra slanglängd med 
230,72 kronor per tio meter exklusive moms, 288,40 kronor per tio meter inklusive moms. Vid 
slanglängder över 50 meter krävs dubbla fordon för att hämtning ska kunna utföras, en extra 
timkostnad för slamsugningsbil debiteras därför. 
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Fettavskiljare (töms minst 4 gånger per år)

Tömningskostnad inkl. behandlingsavgift 
Kr/gång

exkl. moms 

Kr/gång 

inkl. moms 

 1 m³  1256,11 
 

1570,14 

 2 m³ 
 

1451,31 

 

1814,14 

 3 m³ 
 

2715,90 

 

3394,88 

 4 m³  2915,35 
 

3644,19 

 5 m³  3611,30 
 

4514,12 

 6 m³  4586,18 
 

5732,72 

Per ytterligare m³  475,28 
 

594,1 

Budningsavgift (vid ej schemalagd tömning)  505 
 

631,25 

 

Matavfallstank 

Tömningskostnad
Kr/gång
exkl. moms 

Kr/gång 
inkl. moms 

3 m³ 2024,20
2530.25 

 5 m³ 
 
2134,53 2668,16 

 8 m³  2257,60 
 
2822 

Per ytterligare m³  475,28 594,1

Behandlingsavgift tillkommer med   199,45/m3 
249,31/m3 
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Budningsavgift (vid ej schemalagd tömning) 505 631,25

Akut tömning 

Gäller för slamavskiljare, slutna tankar och matavfallstank
och fettavskiljare

Kr/gång 

exkl. moms

Kr/gång 

inkl. moms

Akut tömning, tillkommer under ordinarie arbetstid (7-16)

(inom 24 timmar) 
 1277,32 

 

1596,65 

Akut tömning, tillkommer under icke ordinarie arbetstid 

(inom 24 timmar) 
 2732,88  3416,1 

 

Tömning av fosforfällor 

Tömning av fosforfällor 
Kr/gång

exkl. moms

Kr/gång

inkl. moms

Tömning av fosforfällor, lösvikt tas med slamsugningsbil, per 
fälla 

 789,31  986,64 

Tömning av storsäck, timkostnad, behandlingsavgift 
tillkommer 

 
984,52/timme 

 

1230,65/timme 

För slamanläggningar som har svåra hämtplatser, t.ex. dålig framkomlighet på vägen kan en 
tilläggsavgift på 1030 kronor exklusive moms, 1287,50 kronor inklusive moms tas ut.  
 

Allmänna bestämmelser för slamtömning
Tillämpning 
Frågor gällande tillämpning och tolkning av avfallstaxan avgörs av ansvarig för avfalls- 

hanteringen vid Vatten och Miljö i Väst AB (Vivab). 

Avgiftsskyldighet 
Fastighetsägaren ska betala avgifter enligt denna taxa till Favrab. Drift av verksamheten  

utförs av Vatten & Miljö i Väst AB, Vivab, på uppdrag av Favrab. Avgiften kan tas ut i  

förskott. Fastighetsägaren är slutligt betalningsansvarig. Med nyttjanderättshavarens 
medgivande och Vivabs godkännande, kan dock avgiftsskyldigheten överflyttas till denne 
(nyttjanderättshavaren). 
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Framkomlighet
Fastighetsägaren ansvarar för att hålla framkomlig bilväg till angöringsplatsen för slam- 

sugningsbilen. Buskar, nedhängande grenar och liknande får inte hindra tömningen. Vägar och 
tillfarter ska vara buskröjda med en minsta bredd av 3,5 meter och en minsta höjd av 4,7 meter. 
Vintertid ska vägen vara snöröjd och halkfri. Det ska vara möjligt för slambilen att vända. 
Om din slamavskiljare inte blivit tömd på grund av att vägen inte varit framkomlig utgår en 
framkörningsavgift enligt gällande taxa. För besvärliga hämtställen tillämpas en tilläggsavgift. 
 

Synlig slambrunn
Fastighetsägaren ansvarar för att märka ut slambrunnen inför tömning. I de fall entreprenören 
inte kan finna brunnen på grund av bristande uppmärkning vid tömningstillfället utgår en 
framkörningsavgift på 450 kronor inklusive moms. 
 

Lockets regler 
Enligt Arbetsmiljöverkets regler får lock inte vara tyngre än 15 kilo, alternativt 35 kilo om det 
kan dras åt sidan utan att lyftas. Tunga lock ska vara avlyfta inför tömning och tillfälligt ersatta 
med en täckskiva eller liknande. Om din slamavskiljare inte blivit tömd på grund av för tungt 
lock utgår en framkörningsavgift enligt gällande taxa. 
 

Klagomål 
Klagomål angående tömning ska, för att kunna beaktas, anmälas till Vivab eller berörd 
entreprenör omedelbart efter det att missförhållandet upptäckts. 
 

Ägarbyte 
Ägarbyte eller andra ändringar ska, för att kunna beaktas, anmälas senast 15 dagar före  

gällande datum. 
 

Uppehåll i hämtning
Uppehåll i tömningen medges när fastigheten inte används för övernattning. För 
permanentboende ska uppehållet vara minst sex månader och för fritidshus under hela 
tömnings-säsongen. Ansökan görs till Vivab. 
 

Förändring av kostnader 
Om kostnader för Vivab skulle öka genom särskild skatt eller avgift äger bolaget rätt att ta ut ett 
tillägg till avgifterna som motsvarar de ökade kostnaderna. 
 

Övrigt 
I övrigt hänvisas till Falkenbergs kommuns föreskrifter om avfallshantering. 
 

Med reservation för eventuella ändringar. 
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Taxa för återvinningscentraler, grovavfall och abonnemang för 
trädgårdsavfall för Falkenbergs kommun 20254 

Denna taxa är antagen av kommunfullmäktige 2024-xx-xx3-12-19 att gälla fr.o.m. 1 januari, 
20245. Avgifter enligt denna taxa betalas till Favrab. Drift av verksamheten utförs av Vatten & 
Miljö i Väst AB (Vivab) på uppdrag av Favrab. 

Återvinningskort
Alla avfallslämnare, både privatpersoner och företag, behöver ett återvinningskort för att få 
tillträde till Vivabs återvinningscentraler. Ansökan om återvinningskort för villa och 
fritidsfastighet görs till Vivab, leveranstid cirka två veckor. Lägenhetsinnehavare kontaktar sin 
fastighetsägare. Återvinningskortet är giltigt på samtliga återvinningscentraler i både 
Falkenbergs och i Varbergs kommun. Borttappat kort anmäls till Vivabs Kundservice. 
Ersättningskort kostar 125 kronor inklusive. moms. Under 2024 kommer återvinningskortet att 
ersättas av körkort, för företag kommer återvinningskortet finnas kvar.  

Vid besöken gäller följande
Följande fordon är tillåtna: personbil, personbil med släp, (inkl. pick up och minibuss). Traktor 
med släp kan accepteras, följ anvisningar från personal. Bruttovikten får ej överstiga 3,5 ton per 
besök. 
 
Allmänna bestämmelser på återvinningscentralerna ska följas enligt anvisningar på skyltar. 
Privatpersoner boende i villa och fritidshus 
Privatpersoner får lämna mindre mängder (bil + släp, max tre kubikmeter) källsorterat avfall 
per gång.  
 
Antal fria besök som ingår i renhållningstaxan 20245 
– Helårsabonnemang, fritidsabonnemang och lägenhetshushåll 15 gånger per år.  

Besök som överstiger det tilldelade fria besöken faktureras med 250kronor per besök inklusive 
moms. När besöken på ditt kort tagit slut accepterar du fakturering för kommande besök genom 
att trycka på knappen vid displayen.

Företag
Företag behöver återvinningskort för att lämna avfall. Ansökan om återvinningskort görs till 
Vivab. Återvinningskort för företag är giltigt på alla återvinningscentraler i Varbergs och 
Falkenbergs kommuner. Första kortet är kostnadsfritt därefter är kostnaden 100 kronor per 
kort exklusive moms.  
 
Avgiften för företag 20245 är 200 kronor exklusive moms per besök. Den totala vikten får ej 
överstiga 3,5 ton eller tre kubikmeter per besök. Som företagare betalar du per besök genom att 
dra ditt återvinningskort och faktureras i efterhand. 
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Farligt avfall, asbest, elektronik utan producentansvar tas inte emot. Vitvaror, kyl, frys och 
elektronik som omfattas av producentansvar kan lämnas utan kortdragning. 
 
Endast nedanstående fraktioner kan lämnas i större volymer än tre kubikmeter 
För den mängd som överstiger tre kubikmeter utgår volymbaserad taxa enligt nedan. Denna 
används när transporterna till återvinningscentralerna sker med större fordon än de tillåtna. 
Minsta avgift är en kortdragning, det vill säga 200 kronor exklusive moms. 
 

Avfallsslag Exkl. moms Inkl. moms Behandling 

Kompost (gräs, löv, 
häckklipp, mm)

44 104:- /m3 55 130:- /m3 Kompostering
 

Ris 44 46,4:- /m3 55 58:- /m3 Energiutvinning

Träavfall 72:- /m3 76,8 90 96,8:- /m3 Energiutvinning
 

Stubbar, diameter 35 
cm och fria från sten 
och jord (endast 
Sandladan) 

104:- /m3 130:- /m3 Energiutvinning

  
Övrig avlämning kan endast ske efter överenskommelse med Vivabs arbetsledning. 

Avgifter 20253
 

Exkl. moms Inkl. moms Tillämpning 
 

Besök 
 

200:- /gång 250:- /gång För företag
 

Maskin + förare 
 

750:- /timme 938:- /timme Vid behov av hjälp
 

Kontroll/ 
Sorteringsavgift 

600:- /påbörjad 
timme 

750:- /påbörjad 
timme 

Vid överträdelse av 
allmänna 
bestämmelser kan 
kund stängas av, 
kontrollavgift utgår. 

Vid avlämning av material som är orent (ej tillräckligt sorterat) tas en kontrollavgift ut samt 
behandlingskostnad utifrån avfallstyp. 
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Hämtning av grovavfall
Som komplement till att lämna på återvinningscentralerna finns nu möjligheten att få hämtning 
av skrymmande grovavfall (tex vitvaror och möbler) en gång per år. Möjligheten gäller för 
abonnenter som har villa- och fritidsabonnemang hos Vivab. För hämtning av grovavfall tas 
följande taxa ut:
 
300 kronor inklusive moms (240 kronor exklusive moms) per tillfälle och upp till två 
kubikmeter.  
 
Hämtning sker under vecka 35 och ska beställas under vecka 32. Beställningen gör du via vår 
kundservice. Du kommer att bli uppringd ett par dagar innan det är dags för oss att hämta ditt 
avfall så tänk på att ange ett telefonnummer där vi kan nå dig. Avfallet får inte vara tyngre än att 
det kan hanteras av två personer. 

Abonnemang för trädgårdsavfall 
Grönavfallsabonnemanget kan beställas om du bor i Falkenbergs tätort. Då hämtas ditt 
trädgårdsavfall som läggs i avsett kärl. I taxan ingår 18 hämtningar per år under perioden mars - 
november. 
 
Taxan 20245 för grönavfallsabonnemang är 1125 kronor per år inkl. moms (900 kronor 
exklusive moms). 

Med reservation för eventuella ändringar. 
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Kundservice
E-post: vivab@vivab.se, telefon 0757-27 40 00 
För aktuella öppettider se www.vivab.se 

Din faktura
Vår kundservice svarar på dina frågor om avfallsfakturor. Ha ditt kundnummer eller din senaste 
faktura till hands när du kontaktar oss. Du kan med fördel betala din faktura med e-faktura 
och/eller autogiro, mer information finns på www.vivab.se. Betalning av faktura ska vara oss 
tillhanda senast på förfallodagen, därefter debiteras påminnelse-avgift och eventuellt 
dröjsmålsränta.  

Byte av kärlstorlek
Om du önskar en annan storlek på ditt kärl kontaktar du vår kundservice. Utebliven hämtning 
eller extra tömning. Om du behöver extra tömning eller om din tömning blivit missad kontaktar 
du vår kundservice.  

Flytt eller försäljning av fastighet
Om du flyttar eller säljer en fastighet måste du anmäla detta till oss senast 15 dagar före flytten. 
Vi behöver då fullständiga uppgifter om ny ägare. Du kan göra din flyttanmälan på www.vivab.se 

Mina sidor på www.vivab.se 
På vår hemsida finns Mina sidor där du som äger din fastighet kan se dina fakturor, lämna 
vattenmätarställning och göra beställningar av till exempel matavfallspåsar. Du loggar in med 
ditt kundnummer och personnummer.  Du som är hyresgäst eller äger en bostadsrätt har inte 
tillgång till Mina sidor. Vid frågor om abonnemang eller tjänster kontakta vår kundservice. På 
vår hemsida finns mer information om vår verksamhet. Här kan du exempelvis anmäla flytt 
online och läsa mer om olika betalningssätt. 

 

Ohlssons, hämtning av hushållsavfall Petterssons Miljöåkeri, entreprenör för slamtömning  
Telefon: 010-450 02 00 Telefon: 035-260 42 00
E-post: info@ohlssons.se E-post: info@petterssonsmiljo.se  
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Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg 
Taxan gäller från och med 1 januari 2025. Angivna avgifter är fastställda av kommunfullmäktige 
i Falkenberg 2024-xx-xx. Taxan gäller för fastigheter inom kommunen som regleras enligt den
kommunala renhållningsordningen. Avgifter enligt denna taxa betalas till Falkenbergs Vatten & 
Renhållnings AB (Favrab). Drift av verksamheten utförs av Vatten & Miljö i Väst AB (Vivab) på 
uppdrag av Falkenbergs Vatten & Renhållnings AB (Favrab). Verksamheter betalar ingen 
grundavgift och måste betala per gång vid nyttjandet av våra återvinningscentraler. 

Helårsabonnemang 

 

Hämtningsavgift 

(kr/kärl och år)

Viktavgift 

(kr/kg)

exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall)

14-dagarshämtning (26 ggr/år)

Brunt 140-l kärl 93,08  116,35  3,64 4,55

Grönt 190-l kärl 122,47  153,09  3,64 4,55

Grönt 370-l kärl 191,05 238,81  3,64 4,55

Grönt 660-l kärl  279,24 349,05  3,64 4,55

Veckohämtning (52 ggr/år)

Brunt 140-l kärl 200,86  251,08  3,64 4,55

Grönt 370-l kärl  396,81 496,01  3,64 4,55

Grönt 660-l kärl  587,87 734,84  3,64 4,55

Hämtning två gånger i veckan (104 ggr/år)

Brunt 140-l kärl 617,26  771,58  3,64 4,55

Grönt 660-l kärl 1317,80  1647,25   3,64 4,55
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Sommarabonnemang med hämtning vecka 14–39

 

Hämtningsavgift 

(kr/kärl och år) 

Viktavgift 

(kr/kg) 

exkl. moms inkl. moms exkl. moms inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall)

14 dagarshämtning (13 ggr/år) 

Brunt 140-l kärl 78,39 97,99 3,64  4,55 

Grönt 190-l kärl  83,28 104.1 3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl  138,05 172,56 3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl  235,15   293,94  3,64  4,55 

Veckohämtning (26 ggr/år) 

Brunt 140-l kärl 279,24 349,05 3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl 308,63 385,79 3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl 617,26 

 

771,58  3,64  4,55

Hämtning två gånger i veckan (52 ggr/år)

Brunt 140-l kärl 431,10  538,88  3,64  4,55 

Grönt 660-l kärl 1352,09 1690.11 3,64 4,55

 

 

 

Säsongstaxa för helårsabonnemang 

 

Hämtningsavgift  

(kr/kärl och år) 

Viktavgift 

(kr/kg) 
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exkl. moms 
inkl. 
moms exkl. moms inkl. moms 

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

14-dagarshämtning, veckohämtning v. 27–34 

Brunt 140-l kärl 382,10 477,65   3,64  4,55 

Grönt 370-l kärl 533,98

 

667,48 3,64 4,55

Grönt 660-l kärl 617,26 771,58   3,64  4,55

14-dagarshämtning, veckohämtning v. 14–39, 2 ggr/vecka v. 27-34

Brunt 140-l kärl 436  545  3,64 4,55

Grönt 660-l kärl 925,89 1157,36  3,64  4,55

Veckohämtning, 2 ggr i veckan v. 27–34)

Brunt 140-l kärl 788,72 985,9  3,64  4,55

Grönt 660-l kärl  1312,91 1641,14  3,64  4,55
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Säsongstaxa för sommarabonnemang

Hämtningsavgift 

(kr/kärl och år) 

Viktavgift 

(kr/kg) 

exkl. moms inkl. moms
exkl. 
moms inkl. moms

Matavfall blir biogas (brunt kärl för matavfall + grönt kärl för restavfall) 

14-dagarshämtning v. 14–39, veckohämtning v. 27-34 (18 ggr/år) 

Brunt 140-l kärl 303,73 379,66 3,64 4,55

Grönt 370-l kärl 372,31 465,39 3,64 4,55

Grönt 660-l kärl 680,94 851,05 3,64 4,55

Veckohämtning v. 14-39, 2ggr i veckan v. 27-34 (34 ggr/år)

Brunt 140-l kärl 372,31  465,39 3,64 4,55

Grönt 370-l kärl 559,47  698,09 3,64 4,55

Grönt 660-l kärl 837,71 1047,14 3,64 4,55

 

Extra hämtning av hushållsavfall vid fast abonnemang
Extrahämtning sker efter beställning inom tre arbetsdagar och mot en extra kostnad. 

Viktavgift enligt abonnemangets taxa tillkommer. Vid återkommande extrahämtning eller 
säckar, bör Vivab kontaktas för att se över abonnemanget. 

Typ av hämtning 
kr/gång 
exkl. 
moms

kr/gång 
inkl. 
moms 

Extrahämtning av kärl  322-/st 402,5/st

Hämtning av extra säck ej i samband med ordinarie hämtning  322 :-/st 402,5/st

Hämtning av extra säck i samband med ordinarie hämtning  76:-/st 95:-/st
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I hämtningsavgiften ingår delar av transport, administrativ hantering, information, utveckling 
och kärlhyra. Viktavgiften finansierar insamling, transport och behandling av avfallet. 

Containrar

 

Hyra

per månad 

Hämtningsavgift

kr/tömning 

Viktavgift

kr/ton

exkl. 
moms 

inkl. 
moms

exkl. 
moms 

inkl. 
moms 

exkl. 
moms 

inkl. 
moms 

4-6 m³ restavfall 

(med separat matavfallskärl) 411,32
514,15  401,71  502,14  

 

1034,56 1293,2

4-6 m³ matavfall
411,32

514,15 401,71 502,14
1034,56 1293,2

7-8 m³ restavfall 

(med separat matavfallskärl)
480,65 600,81 509,50 636,88 

1034,56 1293,2

10-15 m³ restavfall  

(med separat matavfallskärl) 684 855

 

725,04 

 

906,3 

 

1034,56 1293,2

20 m³ restavfall

(med separat matavfallskärl) 748,70 935,88 

 

1445,17 

 

1806,46 

 

1034,56 
1293,2

Komprimator 10 m³ restavfall  

(med separat matavfallskärl)

Kan inte hyras av 
Vivab 

 

2023,24

 

2529,05 

 

1034,56 1293,2

Komprimator 15 m³ restavfall  

(med separat matavfallskärl)
Kan inte hyras av 

Vivab 

 

1328,71 1660,89 1034,56 1293,2

Komprimator 20 m³ restavfall  

(med separat matavfallskärl) Kan inte hyras av 
Vivab

 

3037,31 3796,64 

 

1034,56 1293,2

 

Hämtning/tömning sker efter beställning.  
Vid tillfälliga arrangemang: 
Utsättning  649:- exkl. moms  811,25:- inklusive moms 
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Hemtagning  649:- exkl. moms  811,25- inklusive moms 
Dygnshyra utgår med 10% av månadshyra 
Tömningskostnad och viktavgift tillkommer enligt gällande taxa.  
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Markbehållare 
Hämtningsavgift

(kr/gång) 

Viktavgift

(kr/ton) 

exkl. moms inkl. moms 
exkl. 
moms

inkl. 
moms

Matavfall blir biogas (matavfall sorteras ut separat)

1 m³, matavfall  
 

690,75

 

863,44
1034,56 

 

1293,2

3 m³, 26 tömningar/år övrigt 
brännbart 

 945,49  
1181,86 1034,56 

1293,20 

5 m³, 26 tömningar/år övrigt 
brännbart 

 

945,49 

 

1181,86 
976:- 1220:- 

 

Budad tömning (vid behov av extra hämtning, 
markbehållare ska normalt ligga på schemalagd 
tömning) 

  

Vid budad tömning utgår en framkörningsavgift per hämtningsställe, samt en tömningsavgift 
per behållare. Tömning sker inom tre arbetsdagar från beställning.  

Framkörningsavgift (per 
hämtningsställe)

1347,20 :- exkl. 
moms

  

Tömningsavgift  1 m³ matavfall 
342,92 :- exkl. 
moms/behållare 

  

Tömningsavgift 3-5 kbm 
367,42 - exkl. 
moms/behållare 

  

Viktavgift tillkommer med  1034,56:-/ton för sorterat (exkl. moms)  

 

Hämtning skall i första hand ske var 14:e dag alternativt som veckohämtning. För verksamheter 
med säsongsvariationer kan anpassningar av hämtningsintervallet göras efter 
överenskommelse med Vivab. 
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Tillägg kostnader

Gångavstånd 
På de fastigheter där gångavståndstillägg tillämpas är taxan 1,22 kr per meter (inklusive moms) 
och hämtningstillfälle. För gångavstånd över 30 meter tillkommer ytterligare 60 öre per meter 
inklusive moms och hämtningstillfälle. Gångavstånd ska normalt inte överstiga 50 meter.  

Definition av gångavstånd
Gångavstånd räknas som enkel väg från avfallskärlets uppställningsplats till tomtgräns mot gata. 
Där begreppet tomtgräns mot gata inte kan tillämpas (exempelvis pga. att vändplats saknas eller 
att vägen inte är framkomlig) räknas gångavståndet från avfallskärlets uppställningsplats till 
baksidan av avfallsbilens angöringsplats. 

Inget gångavståndstillägg 
Inget gångavståndstillägg utgår för hämtning vid tomtgräns. Avfallskärlet får stå max 5 meter in 
från tomtgränsen förutsatt att tomtgräns gränsar till framkomlig väg från plats där avfallsbilen 
kan stanna på säkert sätt. Efter tömning placeras avfallskärlet där det hämtades. 

Enkelt gångavståndstillägg 
Enkelt gångavståndstillägg utgår när avfallskärlet hämtas vid en uppställningsplats som är 
längre än 5 meter från tomtgräns från plats där avfallsbilen kan stanna på ett säkert sätt.  Efter 
tömning placeras avfallskärlet vid tomtgräns eller där avfallsbilen normalt stannar. 

Dubbelt gångavståndstillägg 
Dubbelt gångavståndstillägg utgår när avfallskärlet hämtas vid en uppställningsplats som är 
längre än 5 meter från tomtgräns och då återplacering sker vid samma plats. 

Hinder 
Hinder omräknas till meter gångavstånd om avfallskärlets placering överstiger 5 m från 
tomtgräns enligt följande: 

Olåst dörr eller grind = tre meter/hämtställe 

Låst dörr eller grind = åtta meter per hämtställe 

Vid hämtning av avfallskärl placerade maximalt 5 meter från plats där avfallsbilen kan stanna på 
ett säkert sätt utgår inga hinder i hämtningsvägen förutsatt att tomten gränsar till avfallsbilens 
angöringsplats. 

Byte av kärl 
Kärlbyte ska anmälas till Vivab senast 15 dagar före bytet ska ske. Vid byte av kärlstorlek utgår 
en kostnad med 264 kronor exklusive moms (330 kronor inklusive moms) per kärlbyte. Är 
kärlet inte rengjort vid bytet utgår en rengöringsavgift på 152 kronor exklusive moms (190 
kronor inklusive moms) per kärl och hämtning. För utkörning av kärl, som inte sker i samband 
med uppstart av abonnemang, eller inom tre månader från ägarbyte utgår kostnad för utsättning 
av kärl med 264 kronor exklusive moms, 330 kronor inklusive moms.

Tungt kärl
Vid kärl som är extremt tunga utgår inte viktavgift utan en fast tömningskostnad.  
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För kärl med volym från 130-l till 370-l med vikt över 150 kg utgår en avgift på 840 exklusive 
moms, 1050 inklusive moms per kärl och hämtning. För 660-l kärl med vikt över 250 kilo utgår 
en avgift på 1248 kronor exklusive moms, 1560 kronor inklusive moms per kärl och hämtning.  

Dispenstaxa
För verksamheter som av praktiska skäl inte har möjlighet att sortera ut matavfall finns 
möjligheten att få dispens från kravet att välja abonnemang. Taxan kan tillämpas för avfallskärl 
placerade på allmänna platser, såsom badplatser och för anläggningar som endast har rent 
verksamhetsavfall. Beslutet om dispenstaxa tas av Vivab. 

Reservtaxa
Om identifieringsbrickan som finns på kärlet gått sönder eller saknas alternativt om 
avfallsbilens vågutrustning är ur funktion tillämpas en reservtaxa. De senaste fem registrerade 
vikterna hos den enskilde abonnenten bildar då ett medelvärde som utgör underlag för 
viktdebiteringen.  

 

Allmänna bestämmelser  

Tillämpning 
Frågor gällande tillämpning och tolkning av renhållningstaxan avgörs av ansvarig för 
avfallshanteringen vid Vatten och Miljö i Väst AB (Vivab). 

Avgiftsskyldighet 
Fastighetsägaren ska betala avgifter enligt denna taxa till Falkenbergs Vatten & Renhållnings AB, 
Favrab. Drift av verksamheten utförs av Vatten & Miljö i Väst AB, Vivab, på uppdrag av Favrab. 
Avgiften kan tas ut i förskott. Fastighetsägaren är slutligt betalningsansvarig. Med 
nyttjanderättshavarens medgivande och Vivabs godkännande, kan dock avgiftsskyldigheten 
överflyttas till denne (nyttjanderättshavaren). Vid tillfällen då avfallskärlet inte har använts 
sedan föregående hämtningstillfälle och tömning därför inte behövs vid ordinarie 
hämtningstillfälle anses hämtningsskyldighet fullgjord. Detsamma gäller om avfallskärlet inte är 
tillgängligt för hämtning vid ordinarie hämtningstillfälle. Vid gemensam hämtning utgår 
grundavgift för varje hushåll. 

Fastighetsägarens skyldigheter

Avfallskärlet 
Avfallskärlet ägs och distribueras av Vivab. Fastighetsägaren ansvarar för rengöring av 
avfallskärlet. Det får inte fyllas mer än att det kan hållas stängt även vid borttransport och inför 
tömning. Avfallskärl som är överfullt, för tungt för att kunna hanteras eller innehåller 
otillräckligt emballerat avfall töms inte. Fastighetsägaren meddelas om detta och ska före 
nästkommande ordinarie hämtningstillfälle se till att behållaren uppfyller kraven för tömning. 

Framkomlighet 
Fastighetsägaren ansvarar för att hålla framkomlig bilväg till uppställningsplatsen för 
avfallsbilen. Buskar, nedhängande grenar och liknande får inte hindra hämtningen. Avfallskärl 
får inte blockeras av parkerade bilar, cyklar, trädgårdsredskap och liknande. Vägar och tillfarter 
ska vara buskröjda med en minsta bredd av 3,5 meter och en minsta höjd av 4,7 meter.  

Vintertid ska vägen vara snöröjd och halkfri. Det ska vara möjligt för avfallsbilen att vända. 
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Placering av avfallskärl
Avfallskärlet ska placeras max 5 meter in från tomtgränsen förutsatt att tomtgräns gränsar till 
framkomlig väg från plats där avfallsbilen kan stanna på säkert sätt. Avfallskärlet ska ställas ut 
senast kl. 06.00 på hämtningsdagen med handtag och hjul vända mot gatan. Efter tömning 
placeras avfallskärlet vid hämtningsplats. Vid helgdag kan ordinarie hämtningsdag förändras. 

Klagomål 
Klagomål angående hämtning ska, för att kunna beaktas, anmälas till Vivab eller berörd 
entreprenör omedelbart efter det att missförhållandet upptäckts. 

Ägarbyte
Ägarbyte eller andra ändringar ska, för att kunna beaktas, anmälas senast 15 dagar före gällande 
datum. 

Uppehåll i hämtning
Uppehåll i hämtningen medges när fastigheten inte används för övernattning. För 
permanentboende ska uppehållet vara minst sex månader och för fritidshus under hela 
hämtningssäsongen. Ansökan görs till Vivab. 

Förändring av kostnader 
Om kostnader för Vivab skulle öka genom särskild skatt eller avgift äger bolaget rätt att ta ut ett 
tillägg till avgifterna som motsvarar de ökade kostnaderna.

Övrigt 
Om otillåtet avfall läggs i behållare avsedda för annat avfall har Vivab rätt att ta ut en 
felsorteringsavgift. Otillåtet avfall kan vara brännbart avfall i matavfallskärlet eller farligt avfall, 
elavfall, grovavfall i kärlet för brännbart. Vid upprepad felsortering eller överfyllda kärl har 
Vivab rätt att ändra abonnemangsvillkoren, alternativt ta ut en felsorteringsavgift på 400 kr 
exkl. moms per tillfälle. 

I övrigt hänvisas till Falkenbergs kommuns föreskrifter om avfallshantering. 

 

Med reservation för eventuella ändringar. 



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 197

Fastställande av VA-taxa för 2025, KS 2024/361

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa anläggningsavgifter för VA att gälla från 2025-01-01. 
Anläggningsavgiften höjs med 6 %. 

2. Fastställa brukningsavgift för VA att gälla från 2025-01-01. 
Brukningsavgiften höjs med 10 %. 

3. För samtliga taxor gäller att mindre beloppsjusteringar görs för att 
undvika avrundningsproblematik.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa VA-taxor för 2025. 

VA-taxan består av anläggnings- och brukningsavgifter. Taxan ska täcka 
kostnaderna för produktion och distribution av dricksvatten, men också för 
att leda bort och rena vattnet. 

Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sin fastighet till den allmänna VA-anläggningen. Avgiften är 
tänkt att spegla den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA 
i ett område. En höjning av anläggningsavgiften med 6 % föreslås för 2025. 

VA-taxans brukningsavgift består av två fasta avgifter och en rörlig avgift. 
De fasta avgifterna består av grundavgift och bostadsenhetsavgift, den 
rörliga avgiften baseras på hur mycket vatten som förbrukas. VA-taxans 
brukningsavgift förslås höjas med cirka 10 % för verksamhetsåret 2025. 

Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för typhus A (avser en 
fastighet med friliggande enbostadshus med en tomtyta på 800 m². 
Fastigheten är ansluten till vatten, spill- och dagvatten med en 
vattenförbrukning på 150 m3 per år) på 78 kr/mån inklusive moms. 

För typhus B (avser ett flerbostadshus med 15 lägenheter som är anslutet till 
dricksvatten, spillvatten och dagvatten och med en tomtyta p 800 m². 
Vattenförbrukning 2 000 m³ per år) medför taxejusteringen en ökad kostnad 
med ca 54 kr/lägenhet och månad.

För tjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om 
allmänna vattentjänster har en prislista tagits fram. Tjänsterna avser vatten- 
och avloppsrelaterade tjänster och betalas till huvudmannen Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB.



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Motivering av beslut
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB kommer under 
planeringsperioderna 2025–2029 att investera omfattande i verksamheten 
och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar och räntekostnader, 
kommer successivt öka. Förslagen taxejustering är högre än tidigare års 
planerade taxejustering för 2025 främst beroende på ökade kapitalkostnader 
och resursförstärkning inom driftbolaget. Föreslagen taxehöjning ligger i 
nivå med verksamhetens kostnader och förväntas leda till ett mindre 
överskott på 0,9 mnkr.

Under resterande planeringsperiod är taxeökningar planerade för att utjämna 
det ackumulerade överskott som verksamheten har. Även fortsättningsvis 
kommer taxejusteringar att behövas göras under planeringsperioden 2026–
2029. Bolaget anger att utifrån nuvarande investeringsplan och sett till 
verksamhetens kostnader framåt förväntas taxejusteringar med 7–10 % 
årligen, dock med reservation för utvecklingen av framför allt 
kapitalkostnader.

Ekonomi
Verksamhetens intäkter påverkas av en förändrad VA-taxa och en 
föreslagen ökning på ca 10 % av brukningsavgiften planerar ge en ökad 
intäkt med cirka 19 mnkr.

Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10 % av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. 
Resterade 90 % fördelas på 40 år för att passa anläggningens avskrivning.

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till 
cirka 24 mnkr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18 
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 § 24 
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, slutgiltig version 
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, med ändringar införda 
Sammanställning av förslag till ändringar VA-taxa 2025 
Taxeutfall per kundkategori 
Prislista



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-08

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 190

Fastställande av VA-taxa för 2025, KS 2024/361

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Fastställa anläggningsavgifter för VA att gälla från 2025-01-01. 
Anläggningsavgiften höjs med 6 %. 

2. Fastställa brukningsavgift för VA att gälla från 2025-01-01. 
Brukningsavgiften höjs med 10 %. 

3. För samtliga taxor gäller att mindre beloppsjusteringar görs för att 
undvika avrundningsproblematik.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa VA-taxor för 2025. 

VA-taxan består av anläggnings- och brukningsavgifter. Taxan ska täcka 
kostnaderna för produktion och distribution av dricksvatten, men också för 
att leda bort och rena vattnet. 

Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sin fastighet till den allmänna VA-anläggningen. Avgiften är 
tänkt att spegla den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA 
i ett område. En höjning av anläggningsavgiften med 6 % föreslås för 2025. 

VA-taxans brukningsavgift består av två fasta avgifter och en rörlig avgift. 
De fasta avgifterna består av grundavgift och bostadsenhetsavgift, den 
rörliga avgiften baseras på hur mycket vatten som förbrukas. VA-taxans 
brukningsavgift förslås höjas med cirka 10 % för verksamhetsåret 2025. 

Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för typhus A (avser en 
fastighet med friliggande enbostadshus med en tomtyta på 800 m². 
Fastigheten är ansluten till vatten, spill- och dagvatten med en 
vattenförbrukning på 150 m3 per år) på 78 kr/mån inklusive moms. 

För typhus B (avser ett flerbostadshus med 15 lägenheter som är anslutet till 
dricksvatten, spillvatten och dagvatten och med en tomtyta p 800 m². 
Vattenförbrukning 2 000 m³ per år) medför taxejusteringen en ökad kostnad 
med ca 54 kr/lägenhet och månad.

För tjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om 
allmänna vattentjänster har en prislista tagits fram. Tjänsterna avser vatten- 
och avloppsrelaterade tjänster och betalas till huvudmannen Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB.



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-08

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Motivering av beslut
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB kommer under 
planeringsperioderna 2025–2029 att investera omfattande i verksamheten 
och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar och räntekostnader, 
kommer successivt öka. Förslagen taxejustering är högre än tidigare års 
planerade taxejustering för 2025 främst beroende på ökade kapitalkostnader 
och resursförstärkning inom driftbolaget. Föreslagen taxehöjning ligger i 
nivå med verksamhetens kostnader och förväntas leda till ett mindre 
överskott på 0,9 mnkr.

Under resterande planeringsperiod är taxeökningar planerade för att utjämna 
det ackumulerade överskott som verksamheten har. Även fortsättningsvis 
kommer taxejusteringar att behövas göras under planeringsperioden 2026–
2029. Bolaget anger att utifrån nuvarande investeringsplan och sett till 
verksamhetens kostnader framåt förväntas taxejusteringar med 7–10 % 
årligen, dock med reservation för utvecklingen av framför allt 
kapitalkostnader.

Ekonomi
Verksamhetens intäkter påverkas av en förändrad VA-taxa och en 
föreslagen ökning på ca 10 % av brukningsavgiften planerar ge en ökad 
intäkt med cirka 19 mnkr.

Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10 % av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. 
Resterade 90 % fördelas på 40 år för att passa anläggningens avskrivning.

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till 
cirka 24 mnkr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18 
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 § 24 
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, slutgiltig version 
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, med ändringar införda 
Sammanställning av förslag till ändringar VA-taxa 2025 
Taxeutfall per kundkategori 
Prislista



Beslutsförslag
2024-09-18

Kommunstyrelseförvaltningen
Kansliavdelningen
Lina Österhult

1 (2) 

Fastställande av VA-taxa för 2025, KS 2024/361

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Fastställa anläggningsavgifter för VA att gälla från 2025-01-01. 
Anläggningsavgiften höjs med 6 %. 

2. Fastställa brukningsavgift för VA att gälla från 2025-01-01. 
Brukningsavgiften höjs med 10 %. 

3. För samtliga taxor gäller att mindre beloppsjusteringar görs för att 
undvika avrundningsproblematik.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB har beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa VA-taxor för 2025. 

VA-taxan består av anläggnings- och brukningsavgifter. Taxan ska täcka 
kostnaderna för produktion och distribution av dricksvatten, men också för 
att leda bort och rena vattnet. 

Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sin fastighet till den allmänna VA-anläggningen. Avgiften är 
tänkt att spegla den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA 
i ett område. En höjning av anläggningsavgiften med 6 % föreslås för 2025. 

VA-taxans brukningsavgift består av två fasta avgifter och en rörlig avgift. 
De fasta avgifterna består av grundavgift och bostadsenhetsavgift, den 
rörliga avgiften baseras på hur mycket vatten som förbrukas. VA-taxans 
brukningsavgift förslås höjas med cirka 10 % för verksamhetsåret 2025. 

Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för typhus A (avser en 
fastighet med friliggande enbostadshus med en tomtyta på 800 m². 
Fastigheten är ansluten till vatten, spill- och dagvatten med en 
vattenförbrukning på 150 m3 per år) på 78 kr/mån inklusive moms. 

För typhus B (avser ett flerbostadshus med 15 lägenheter som är anslutet till 
dricksvatten, spillvatten och dagvatten och med en tomtyta p 800 m². 
Vattenförbrukning 2 000 m³ per år) medför taxejusteringen en ökad kostnad 
med ca 54 kr/lägenhet och månad.

För tjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om 
allmänna vattentjänster har en prislista tagits fram. Tjänsterna avser vatten- 
och avloppsrelaterade tjänster och betalas till huvudmannen Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB.



 2 (2)

Motivering av beslut
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB kommer under 
planeringsperioderna 2025–2029 att investera omfattande i verksamheten 
och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar och räntekostnader, 
kommer successivt öka. Förslagen taxejustering är högre än tidigare års 
planerade taxejustering för 2025 främst beroende på ökade kapitalkostnader 
och resursförstärkning inom driftbolaget. Föreslagen taxehöjning ligger i 
nivå med verksamhetens kostnader och förväntas leda till ett mindre 
överskott på 0,9 mnkr.

Under resterande planeringsperiod är taxeökningar planerade för att utjämna 
det ackumulerade överskott som verksamheten har. Även fortsättningsvis 
kommer taxejusteringar att behövas göras under planeringsperioden 2026–
2029. Bolaget anger att utifrån nuvarande investeringsplan och sett till 
verksamhetens kostnader framåt förväntas taxejusteringar med 7–10 % 
årligen, dock med reservation för utvecklingen av framför allt 
kapitalkostnader.

Ekonomi
Verksamhetens intäkter påverkas av en förändrad VA-taxa och en 
föreslagen ökning på ca 10 % av brukningsavgiften planerar ge en ökad 
intäkt med cirka 19 mnkr.

Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10 % av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. 
Resterade 90 % fördelas på 40 år för att passa anläggningens avskrivning.

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till 
cirka 24 mnkr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-18
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 2024-08-29 § 24
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, slutgiltig version
Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025, med ändringar införda
Sammanställning av förslag till ändringar VA-taxa 2025
Taxeutfall per kundkategori
Prislista

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Lina Weetman
Kanslichef

Skickas till
Vatten & Miljö i Väst AB
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§ 23 Antagande av styrdokument Falkenbergs kommun 

Beslut         
Styrelsen beslutar att 

 
1. Anta gällande styrdokument antagna av kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

innan det generella ägardirektivet reviderades 2023-06-27.
2. Anta Kulturstrategi, KF 2023-06-27 § 93.
3. Notera att strandplan för Falkenbergs kommun är upphävd 2023-06-27 § 94.
4. Anta riktlinjer för lokalförsörjningsprocessen reviderade av kommunfullmäktige 

2023-12-19 § 192. 
5. Anta strategi för krisberedskap och civilt försvar, kommunfullmäktige 2024-02-

27 § 15. 
6. Anta strategi för rörelse och idrott, kommunfullmäktige 2024-02-24 § 16. 
7. Anta planeringsstrategin för Falkenbergs kommuns översiktsplanering, 

kommunfullmäktige 2024-04-09 § 79.
8. Uppmana Falkenbergs Stadshus AB respektive Varbergs Stadshus AB, samt 

gemensamt, se över hur styrdokumenten harmoniserar med varandra så att inte 
otydlighet uppstår i Vatten och Miljö i Väst AB:s samt Falkenbergs Vatten och 
Renhållnings AB:s verksamhet.   

 

 

Beskrivning av ärendet 

Revideringen av det generella ägardirektivet avser ett förtydligande under punkt 
14 ”Förhållande till övriga styrdokument”. Förändringen innebär att det 
tydliggörs att styrdokument som fastställts av kommunfullmäktige alternativt 
kommunstyrelsen också ska beslutas av bolagets styrelse alternativt stämma i 
syfte att vara juridiskt bindande för bolaget. 

Kulturstrategin tar sin utgångspunkt i kommunens vision ”Vi växer för en hållbar 
framtid”. Strategin pekar ut fyra mål att sträva efter och ett antal underliggande 
strategier för att uppnå dessa. För att kunna uppnå dessa behöver strategin gälla 
för hela kommunkoncernen. Berörda nämnder och bolag har haft möjlighet att 
yttra sig över strategin och strategin har i stort anpassats efter de 
remissyttranden som givits. 

Sedan den gamla strandplanen antogs har kommunfullmäktige tagit fram nya 
reglementen för kommunens nämnder. I enlighet med det reglemente som gäller 
för kultur-, fritids- och tekniknämnden så faller allt innehåll i den nya riktlinjen 
för kommunala badplatser i Falkenbergs kommun under kultur-, fritids- och 
tekniknämnden. Det föreligger dock ett behov av att upphäva befintlig 
strandplan, från 2012, då denna är beslutad av kommunfullmäktige.
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För att tydliggöra kommunstyrelsens roll och styrning av 
lokalförsörjningsprocessen förslås ett förtydligande i kommunstyrelsens 
reglemente. Detta för att ta hänsyn till kommunallagens 6 kap. 8 § ”Fullmäktige 
får besluta att styrelsen får fatta beslut om särskilt angivna förhållanden som rör 
andra nämnders verksamhet….” då lokalförsörjningsprocessen berör flera 
nämnder och bolag. Den förändring som föreslås är att förtydliga att 
kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret i stället för det samordnade 
ansvaret för lokalförsörjningsarbetet. 

Strategin för rörelse och idrott är av mer övergripande karaktär samt styr hur 
övriga nämnder och bolag i kommunen ska arbeta för att få till att fler människor 
i Falkenbergs kommun ägnar sig åt rörelse, idrott och friluftsliv.

Enligt lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommuner, för varje 
ny mandatperiod, fastställa ett styrdokument för kommunens arbete med 
krisberedskap. Syftet med strategin är att klargöra Falkenbergs kommuns 
övergripande inriktning och mål för arbetet med krisberedskap och civilt förslag 
under mandatperioden.  

Den första april 2020 genomfördes en ändring i plan- och bygglagen (PBL), vilken 
ålägger kommuner att anta en planteringsstrategi senast den 11 september 2024, 
det vill säga 24 månader efter valet 2022. Denna ändring syftar till att säkerställa 
att översiktsplaneringen är kontinuerlig, framåtblickande och hålls aktuell.  

 

Motivering av beslut  

De lokala styrdokument som omfattar såväl nämnder som kommunala bolag och 
som fastställts av kommunfullmäktige innan, samt efter revidering av det 
generella ägardirektivet antas av de helägda bolagen. Kommande ändringar av 
lokala styrdokument kommer att expedieras till bolagen efter att de fastställts i 
kommunstyrelsen/kommunfullmäktige.  
Styrdokument antagna av kommunstyrelsen/kommunfullmäktige finns 
publicerade på kommunens hemsida.  

 

Ekonomi 

Beslutet i sig påverkar inte bolagets ekonomi.

 

Underlag för beslut
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 92, Revidering av generellt 
ägardirektiv, KS 2023/234 
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 93, Antagande av kulturstrategi, KS 
2023/193 
Kulturstrategi  
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Protokoll Kommunfullmäktige 2023-06-27 § 94, Upphäva strandplan för 
Falkenbergs kommun, KS 2022/539 
Protokoll Kommunfullmäktige 2023-12-19 § 192 Riktlinje för 
lokalförsörjningsprocessen, KS 2020/396 
Riktlinjer för lokalförsörjningsprocessen
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-02-27 § 15 Strategi för krisberedskap och 
civilt försvar 
Strategi för krisberedskap och civilt försvar 
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-02-27 § 16 Antagande av strategi för rörelse 
och idrott, KS 2023/482 
Strategi för rörelse och idrott
Protokoll Kommunfullmäktige 2024-04-09 § 79 Planeringsstrategi - Översyn av 
översiktsplanens aktualitet, KS 2023/39
Planeringsstrategi för Falkenbergs kommuns översiktsplanering 

 

 

§ 24  Budget och taxor 2025-2029 
 

 VA-taxa 2025 

Beslut
Styrelsen beslutar att 

1. föreslå kommunfullmäktige att fastställa anläggningsavgiften för VA från        
2025-01-01, vilket innebär en höjning med 6 %

2. föreslå kommunfullmäktige att fastställa brukningsavgift för VA från        
2025-01-01, vilket innebär en höjning med 10 %

För samtliga taxor gäller att mindre beloppsjusteringar görs för att undvika 
avrundningsproblematik.

Beskrivning av ärendet

VA Taxa 
Anläggningsavgiften är den engångsavgift som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sin fastighet till den allmänna VA-anläggningen. Avgiften är tänkt 
att spegla den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA i ett 
område. 

 
För 2025 föreslås höjning med 6 procent av anläggningsavgiften. 
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Bolaget kommer under planeringsperioderna 2025-2029 att investera 
omfattande i verksamheten och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar 
och räntekostnader, kommer successivt öka. På grund av ovanstående 
kostnadsökningar tillsammans med ökade övriga kostnader föreslås därav VA 
taxans brukningsavgift och överhaltsavgifter att höjas med cirka 10 % för 
verksamhetsåret 2025. Föreslagen taxejustering är högre än tidigare års 
planerade taxejustering för år 2025, främst relaterat till högre räntenivåer 
och resursförstärkningar inom driftsbolaget.  

 
Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för typhus A med ca 78 
kr/mån inkl. moms. För typhus B medför taxejusteringen en ökad kostnad 
med ca 54 kr/lägenhet och månad. 

 
För tjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om allmänna 
vattentjänster har en prislista tagits fram-se bilaga. Tjänsterna avser vatten- 
och avloppsrelaterade tjänster och betalas till huvudmannen Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB. 

 
Motivering av beslut 
Föreslagen taxejustering är högre än tidigare års planerade taxejustering för 
år 2025 främst beroende på ökade kapitalkostnader och resursförstärkning 
inom driftbolaget. Föreslagen taxehöjning ligger i nivå med verksamhetens 
kostnader och förväntas leda till ett mindre överskott på 0,9 mnkr. Under 
resterande planeringsperiod är taxeökningarna planerade för att utjämna det 
ackumulerade överskott som verksamheten har.  

 
Även fortsättningsvis kommer under planeringsperioden 2026–2029 
taxejusteringar att behövas göras. Utifrån nuvarande investeringsplan och 
sett till verksamhetens kostnader framåt förväntas taxejusteringar med 7-10 
procent årligen, dock med reservation för utvecklingen av framförallt 
kapitalkostnader. 

 
Ekonomi 
Verksamhetens intäkter påverkas av en förändrad VA-taxa och en föreslagen 
ökning på   ca 10 % av brukningsavgiften planerar ge en ökad intäkt med 
cirka 19 mnkr. 

Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10% av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. 
Resterade 90% fördelas på 40 år för att matcha anläggningens avskrivning. 

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till 
cirka 24 mnkr.  
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Förslagets koppling till VIVAB:s mål och vision
VA-taxan utgör grund för beräkning av verksamhetens förväntade intäkter 
som balanseras med planerade kostnader (självkostnad) alternativt 
genererar ett överskott för framtida fondering. Kostnaderna planeras i sin tur 
utifrån de mål verksamhetens har, både i form av driftkostnader och 
investeringar som genererar avskrivningar. Intäkter baserade på VA-taxan 
möjliggör bolagets mål och vision. 

 

Beslutsunderlag
Bilaga 1 Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025 slutprodukt
Bilaga 2 Förslag till taxor för vatten och avlopp 2025 med ändringar införda 
Bilaga 3 Sammanställning av förslag till ändringar VA-taxa 2025
Bilaga 4 Taxeutfall per kundkategori
Bilaga 5 Prislista 
 
 
 
Avfallstaxa 2025 

Beslut 
Styrelsen beslutar att  

 
1. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för hämtning av hushållsavfall, 

taxan justeras, så att grund-, hämtnings- och viktavgifter höjs med 6% från  
2025-01-01. 

2. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för slam från 2025-01-01. Taxan 
förslås höjas med 3%.  

3. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för avgifter för avfall vid 
återvinningscentraler att gälla från 2025-01-01. Taxan föreslås vara oförändrad. 
Antalet besök till återvinningscentralen som ingår i avfallstaxan för hushållsavfall 
föreslås är 15 per år för villa, fritid och lägenhetshushåll.

4. föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att 
gälla från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå

5. föreslås kommunfullmäktige att fastställa taxa för hämtning av grovavfall att 
gälla från 2025-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

Beskrivning av ärendet
Hämtning av hushållsavfall
Avfallsverksamheten finansieras huvudsakligen via avfallstaxa för hämtning av 
hushållsavfall och slam samt avgifter till återvinningscentralerna. 
Indexuppräkning av entreprenaderna för hushållsavfall är i budget beräknade till 
2,5
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Verksamhetens ackumulerade underskott till kollektivet prognostiseras till -1,6 
mnkr för 2025. För att balansera verksamhetens långsiktiga resultat föreslås 
taxan justeras genom att grund, hämtnings- och viktavgifter höjs med 6% för år 
2025. Föreslagen taxejusteringen medför en ökad kostnad för ett normalt hushåll 
(villa med utsortering av matavfall) med cirka 11 kr/månad inkl. moms.  

F.r.o.m. 2024 gäller krav på utsortering och separat insamling av bioavfall och 
verksamheter. Vivab har fått dispens för de kvarvarande villa- och fritidshushåll 
som saknar utsortering idag, för att samordna kärlbyten i samband med att nytt 
insamlingssystem införs 2027.  Vivab har under 2024 arbetat aktivt för att få  
samtliga flerfamiljsfastigheter att sortera ut sitt matavfall, med gott resultat. 
Mycket arbete har också lagts på att informera fastighetsägare om de nya 
kommande kraven på bostadsnära utsortering av förpackningar.  

 
2024 övertog Vivab ansvaret för insamling av förpackningar från hushåll. Det 
innebär att ansvaret för återvinningsstationer och den fastighetsnära insamling 
av förpackningar från hushåll, idag endast från flerbostadshus, övergått. 
Uppdraget sköts med hjälp av upphandlade entreprenörer. Kostnaderna för 
insamlingen ska bekostas av producenterna genom en schablonersättning. Nya 
avtal och storleken på ersättningen innebär osäkerheter.

Under 2025 kommer fortsatt arbete ske med planering och upphandlingar inför 
införandet av fastighetsnära insamling av förpackningar från alla hushåll. Den 
fastighetsnära insamlingen planeras att starta fr.o.m. 2027. För att införa 
fastighetsnära insamling planeras för byte till fyrfackskärl i slutet av 2026 och 
början av 2027. Detta innebär stora investeringar, men ska över tid täckas av den 
ersättning som betalas ut av Naturvårdsverket. Utsortering av matavfall är 
obligatoriskt för verksamheter och flerfamiljsfastigheter fr.o.m. 2024. För att 
kunna följa upp kvalitén på insamlat material införs en felsorteringsavgift. 

 
Tömning av slam  
Tömning av slam sker på entreprenad och ersättningen till entreprenören 
indexregleras. Nytt avtal börjar gälla från och med 1 oktober 2025, vilket 
innebären viss osäkerhet om kostnadsnivån. För 2025 föreslås en höjning med 
3%.    

 
Taxa vid återvinningscentraler, taxa för grönavfallsabonnemang och hämtning av 
grovavfall 
Taxan föreslås vara oförändrad och ligga kvar på samma nivå som 2024.   

Ett nytt passersystem för återvinningscentralerna har införts under 2024. 
Systemet innebär att de allra flesta kunder kan använda sitt körkort för 
inpassering på centralerna. 
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Motivering av beslut  

Avfallsverksamheten får inte gå med över- eller underskott under längre tid. 
För 2024 ser det till skillnad emot för 2023 ut som att verksamheten kommer 
göra ett överskott. För att på sikt få verksamheten i balans, föreslås därför en 
höjning av taxan inför 2025. 

Verksamheten innebär mycket transporter och påverkas därför av kostnader för 
drivmedel. Räntejusteringar påverkar kapitalkostnaden för de investeringar som 
Vivab har gjort under de senaste åren för att ha moderna och funktionella 
återvinningscentraler. 

 
Ny lagstiftning innebär förändringar av det kommunala ansvaret för avfall. Fr.o.m 
2024 övertar kommunen ansvaret för insamling av förpackningar och senast 
fr.o.m. 2027 ska insamlingen av förpackningar ske bostadsnära. Utsortering av 
matavfall och separat insamling ska ske fr.o.m. 2024.  

 
VIVAB ser att kostnaderna för hantering av flera av de insamlade fraktionerna på 
våra återvinningscentraler riskerar att bli dyrare i framtiden, i takt med att högre 
krav ställs på renhet och sorterbarhet.   

 
Ekonomi
För 2024 är prognosen ett överskott på 1,1 mnkr. Det innebär att det 
ackumulerade underskottet vid utgången av år 2024 bedöms till  -2,0 mnkr. Det 
budgeterade överskottet under år 2025 beräknas minska det ackumulerade 
underskottet med 0,4 mnkr. 

 
 

Beslutsunderlag
Bilaga 1: Förslag till avfallstaxa för hämtning av hushållsavfall 2025
Bilaga 2: Förslag till taxa för Falkenbergs återvinningscentraler, grovavfall och 
abonnemang för trädgårdsavfall 2025
Bilaga 3: Förslag till Avfallstaxa 2025 för verksamheter i Falkenberg

Förslagets koppling till VIVAB:s mål och vision
Avfallstaxan reglerar verksamhetens förväntade intäkter och skall balanseras 
med planerade kostnader (självkostnad). Kostnaderna planeras i sin tur delvis 
utifrån de mål verksamheten har, och består av driftkostnader och investeringar 
som genererar avskrivningar. Avfallstaxan möjliggör bolagets mål och vision



Falkenbergs Vatten och   Protokoll Styrelsemöte nr 6 
Renhållnings AB  Sammanträdesdatum
  2024-08-29

Sammanträdestid 8:00-10:00

9
Utdragsbestyrkande

Budget 2025, plan resultaträkning 2026-2029 samt 
investeringsplan 2025-2029  
 
Beslut  

Styrelsen beslutar att

1. fastställa driftbudget för verksamhetsåret 2025 
2. Fastställa plan resultaträkning 2026-2029 
3. fastställa investeringsbudget för 2025 till 344 mnkr 
4. godkänna förslag till investeringsplan för 2026- 2029 
 
 
Detta gäller under förutsättning att kommunfullmäktige i Falkenberg beslutar 
och godkänner bolagets förslag till taxor för 2025 under hösten 2024. 

 
 Beslutsunderlag 

Budget 2025 – plan 2026-2029 Favrab 
 
 Beskrivning av ärendet 

Budgeten för år 2025 och planen för perioden 2026–2029 har påverkats av 
ett antal olika faktorer.  
En faktor är att våra anläggningar och vårt ledningsnät har ett eftersatt 
underhåll. Vi behöver gå från akuta insatser till strategisk planering och 
förebyggande underhåll. För att klara det behövs det mer personal och ny 
kompetens. Genom att vårda våra anläggningar bibehåller vi deras värde.
Vi behöver också investera i nya anläggningar för att fortsätta leverera 
dricksvatten och rena avloppsvattnet, till både befintliga och nya kunder i 
takt med att kommunen växer. En annan faktor är ökade kapitalkostnader 
för högre räntor och avskrivningar. Vi ser också att kostnaderna ökar 
överlag, till exempel för material inom vattenrening. Vårt förändrade 
säkerhetsläge och klimatförändringarna ställer högre krav på oss vad gäller 
skydd av våra verksamheter. Det handlar om att skydda våra anläggningar 
från fysiska och digitala angrepp. Vi måste bygga förmåga att hantera våra 
leveranser vid påverkan av extremväder, som till exempel torka och skyfall. 
Vatten- och avloppsbranschen har genom olika EU-direktiv fått en mängd 
ökade miljökrav att uppfylla, till exempel högre reningskrav och minskat 
vattenläckage. Falkenbergs kommun liksom Vivab har också mål om en 
cirkulär omställning som kräver ökade resurser.
Genom att agera i tid – öka vår kompetens och säkra våra anläggningar får 
vi en tryggare leverans, minskade utsläpp och investeringar som lönar sig 
på lång sikt.
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Under ett antal år har investeringstakten i bolaget varit hög, vilket påverkar 
kostnadsutvecklingen på ett flertal sätt. Ett av dessa är att 
avskrivningskostnaderna har ökat och kommer fortsätta öka. Däremot 
kommer den budgeterade kostnaden för avskrivningar att minska mellan 
åren 2024 – 2025. Det beror på sena förändringar i investeringsbudgeten 
som gjordes inför 2024, vilka inte fick genomslag i driftbudgeten. 
 
 
Från och med 2026 och framåt så bedöms avskrivningskostnaderna öka 
från 29,9 miljoner kronor till 52,2 miljoner kronor år 2029.
Bolaget har inte har möjlighet att självfinansiera sina investeringar i någon 
större omfattning vilket resulterar i en omfattande upplåning. 
De senaste åren har räntorna stigit kraftigt vilket påverkar 
kostnadsutvecklingen, vilket blir särskilt märkbart i och med att vår 
låneskuld ökar. Prognosen för ränteutvecklingen är dock positiv. 
Bedömningen är att räntenivåerna under de kommande åren kommer 
sjunka från dagens nivå på 3,50 procent till 1,75 procent inom en 
tvåårsperiod. En positiv kostnadsutveckling ser vi inom energiområdet, vilket 
främst påverkar kostnadsbilden inom VA-området.

Driftbudget 2024 

VA verksamheten budgeterar med ett överskott på 0,9 mnkr, och bygger på 
ett förslag om taxeökning på 10%. Värdet på VA fonden förväntas uppgå till 
52,8 mnkr, inga avsättningar planeras för 2025. VA-fonden kommer att 
bidra till finansiering av kommande avskrivningar för överföringsledningen 
mellan Kärreberg och Falkenbergs centralort. Ackumulerat överskott 
förväntas uppgå till 10,1 mnkr per 2025-12-31. 
 
Återvinning och avfall budgeterar med ett överskott på 0,4 mnkr, vilket 
förväntas minska det ackumulerade underskottet till -3,5 mnkr per 2025-
12-31. Budgeten innehåller en taxeökning på 6 procent, som tillsammans 
med en stabilisering av verksamhetens kostnader förväntas inom tid 
eliminera underskottet. 
 
Fastighet och industrirening 
Bolaget förväntas fortsatt generera ett mindre positivt resultat för de ej 
taxefinansierade verksamheterna, 0,8 mnkr. 
 
Resultat 2026-2029 
Även under perioden 2026-2029 förväntas bolaget göra mindre överskott 
inom de ej taxefinansierade verksamheterna. VA- och 
avfallsverksamheterna kommer att fortsatt påverkas av högre 
räntekostnader, inte minst då investeringsplanen är tung. Dessutom  
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förväntas projekt färdigställas och därmed ökar avskrivningarna. Även 
framgent räknas med betydande taxehöjningar inom VA-området.
 
 
 
Investeringar 2025-2029
 
Under 2025 planerar Favrab att investera totalt 344 mnkr, inklusive 
exploateringsområden.  

Investeringar avser framför allt VA-verksamheten. När det gäller 
avfallsverksamheten ingår enbart mindre investeringar i nya containrar för 
ÅVC. 
 
Under planperioden 2026-2029 fortsätter investeringarna i VA-
verksamheten, på en fortsatt hög nivå, då flera större projekt löper under 
en längre period. 
 
Övervägande
Budget upprättas årligen i syfte att på en mer detaljerad nivå planera för  
verksamheternas aktiviteter och verka styrande i den dagliga planeringen 
och utförandet. Budgeten används även i jämförande syfte mot utfallet vid 
rapportering. 
Budgetförslaget är framtaget utifrån bolagets planer för att upprätthålla en 
önskvärd status på våra anläggningar och tillse att de drivs och förvaltas  
utifrån bolagets uppdrag. Investeringsbudgeten baseras på de långsiktiga 
planer som bolaget arbetat fram och är i många fall en förutsättning för en  
säker och robust drift av våra anläggningar, samt en förutsättning för 
ytterligare tillväxt i kommunen.
 
I budgeten ingår inget överuttag för fondering. 
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§ 25  Meddelanden 
 

 Beslut

1. Styrelsen har tagit del av informationen

Beskrivning av ärendet

 

 2024-04-23 Beslutade Kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun om att 1. Anta 
planeringsstrategin för Falkenbergs kommun 2. Upphäva Översiktlig studie för 
Vastadalen m.m. KS 2023/39

 
 

 2024-06-25 Beslutade Kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun om att 1. 
Antagande av nya verksamhetsområden VA. Inrätta, utvidga och förändra 
verksamhetsområde för VA enligt föreslagna förändringar avseende Arvidstorp 
1:168, Långås 2:71, 2:72, 2:72 och Morups-Ry 1:59. KS 2024/151 

 

 
 
 
§ 26  Nästa möte 

Nästa styrelsemöte: torsdagen den 19 september
  





 
 

1 
Taxa för vatten och avlopp 2025 Falkenberg 

 

 

  

Omslagsbild kommer 
bytas ut och rätt år 
anges. 



 
 

2 
Taxa för vatten och avlopp 2025 Falkenberg 

 

Information från Vivab 
 

Kundservice 
E-post: vivab@vivab.se, telefon 0757-27 40 00, för aktuella öppettider se www.vivab.se 

Felanmälan 
Akut felanmälan på kommunalt vatten och avlopp görs dygnet runt till 0757-27 40 00. Efter 
ordinarie öppettider kopplas du till Räddningstjänst Väst.  

Vattenavstängning 
Observera att vattenavstängning utanför tomtgräns endast får utföras av Vivabs personal. För 
hantering av servisventil, kontakta Kundservice.  

Mina sidor på www.vivab.se 
På vår hemsida finns Mina sidor där du som äger din fastighet kan se dina fakturor, lämna 
vattenmätarställning och göra beställningar av till exempel matavfallspåsar. Du loggar in med 
ditt BankID. Du som är hyresgäst eller äger en bostadsrätt har inte tillgång till Mina sidor. Vid 
frågor om abonnemang eller tjänster kontakta vår Kundservice. På vår hemsida finns mer 
information om vår verksamhet. Här kan du exempelvis anmäla flytt online och läsa mer om 
betalningssätt. 

Din faktura 
Vår Kundservice svarar på dina frågor om vatten- och avloppsfakturor. Ha ditt kundnummer 
eller din senaste faktura till hands när du kontaktar oss. Du kan med fördel betala din faktura 
med e-faktura och/eller autogiro, mer information finns på vår hemsida www.vivab.se. 
Betalning av faktura ska vara oss tillhanda senast på förfallodagen, därefter debiteras 
påminnelseavgift och eventuellt dröjsmålsränta.  

Lämna vattenmätarställning 
Avläsningen behövs för att kunna justera årsförbrukningen som sedan ligger till grund för den 
preliminära debiteringen. Du kan dygnet runt lämna din avläsning på Mina sidor på 
www.vivab.se/minasidor. Har vi inte fått någon avläsning från dig det senaste året skickas ett 
kort ut per post. På din nästa faktura kan du se din senaste avläsning, under förutsättning att 
avläsningen är gjord innan vi skickat ut fakturan till dig. 

Flytt eller försäljning av fastighet 
Om du flyttar eller säljer en fastighet ansluten till kommunalt vatten och avlopp måste du 
anmäla detta till oss senast 15 dagar före flytten. Vi vill då ha uppgifter om ny ägare. På 
avflyttningsdagen läser ni av vattenmätaren och meddelar oss mätarställningen. Observera att 
säljaren är betalningsskyldig för förbrukning fram till att avläsningen rapporterats till oss.  

Driftstörningar via sms 
Om du har en mobiltelefon med ett nummer som är registrerat på adressen där du bor, kan du 
nu få information om driftstörningar via sms. Läs mer på www.vivab.se/sms. 

Vivabs policy för anslutning av fastigheter belägna utanför Falkenbergs kommuns 
verksamhetsområde. 
För information och anvisning vid anslutning av fastighet utanför befintligt verksamhetsområde 
hänvisas till Vivabs hemsida (www.vivab.se). 
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Separat prislista för vattentjänster utöver VA-huvudmannens skyldigheter enligt lagen om 
allmänna vattentjänster finns på Vivabs hemsida (www.vivab.se). 

Taxa för Falkenbergs kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning 
 
Taxan är antagen av kommunfullmäktige 2024-xx-xx KF § xxx. Nya avgiftsnivåer gäller från 
2025-01-01. Huvudman för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen i Falkenbergs 
kommun är Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB (Favrab). Avgifter enligt denna taxa ska 
betalas till huvudmannen. 
 
Kommunfullmäktige i Falkenberg beslutar om principer och avgiftsnivåer för VA-taxan. Drift och 
underhåll av anläggningarna utförs av Vatten & Miljö i Väst AB (Vivab) på uppdrag av 
huvudmannen. 
   

§ 1 
För att täcka nödvändiga kostnader för Falkenbergs kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning ska ägare av fastighet eller annan avgiftsskyldig inom anläggningens 
verksamhetsområde betala avgifter enligt denna taxa. 
  
Den som jämställs som fastighetsägare enligt 2 och 4 §§ lagen (2006:412) om allmänna 
vattentjänster (LAV) är också avgiftsskyldig. Avgiftsskyldig för ändamålet dagvatten gata (Dg) är 
även den som ansvarar för att allmän platsmark ställs i ordning och underhålls, om 
förutsättningarna i 27 § i lagen om allmänna vattentjänster är uppfyllda.  
  

§ 2 
Avgifterna utgörs av anläggningsavgifter och brukningsavgifter. 
  

§ 3 
I dessa taxeföreskrifter avses med 
  
Bostadsfastighet: fastighet som uteslutande eller huvudsakligen är bebyggd eller enligt beviljat 
bygglov avses att bebyggas för bostadsändamål. Med bostadsfastighet jämställs fastighet som 
uteslutande eller huvudsakligen är bebyggd eller enligt beviljat bygglov avses att bebyggas för 
vissa andra ändamål där lokalytan är det viktigaste sett från användarsynpunkt. Den 
huvudsakliga verksamheten bedrivs inomhus. Exempel på sådana byggnader är:   

 
Kontor Butiker Hotell Hantverk 
Utbildning Förvaltning Utställningslokaler Restauranger 
Sjukvård Stormarknader Sporthallar 
Campingplatser      Serverhallar 
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Annan fastighet: fastighet som uteslutande eller huvudsakligen är bebyggd eller enligt beviljat 
bygglov avses att bebyggas för annat ändamål än bostadsändamål och som inte enligt ovan 
jämställs med bostadsfastighet. Den huvudsakliga verksamheten bedrivs utomhus. Exempel på 
sådana verksamheter är:   
 
Hamnverksamhet  Fristående parkeringsgarage Återvinningscentral 
Speditionsföretag  Obemannade biltvättar  Sågverk 
Obemannade bensinstationer  Bildemontering    Kraftvärmeverk 
Logistik (Lager och transport) Fordonsuppställningsplats Vikesupplag 
 
Obebyggd fastighet: fastighet som enligt detaljplan är avsedd för bebyggande, men inte ännu 
bebyggts. 
 
Bostadsenhet: ett eller flera utrymmen i byggnad som i upplåtelsehänseende bildar en enhet. 
En bostadsenhet är utrustad med både toalett och ett utrymme avsett för matlagning t.ex. 
kök/pentry/kokvrå och kan nyttjas fristående. 
 
Bruttoareaenhet, definition för beräkning av anläggningsavgifter: I fråga om sådana 
utrymmen i bostadsfastighet, eller därmed jämställd fastighet, där begreppet bostadsenhet inte 
är tillämplig för viss typ av byggnad, räknas varje påbörjat 150-tal kvadratmeter bruttoarea 
(BTA) enligt svensk standard (SS 21054:2020) som en bruttoareaenhet. För utrymmen i 
byggnader där nyttan av vattentjänsterna är väsentligt mindre, såsom lagerlokaler utan VA-
installationer som utgör minst 800 m2 sammanhållande yta, räknas för det utrymmet varje 
påbörjat 400-tal kvadratmeter bruttoarea (BTA) som en bruttoareaenhet. Hela lagerbyggnaden 
eller delar av lagerbyggnaden kan vara antingen uppvärmd eller ouppvärmd. För 
parkeringshus/garage medräknas endast ytor som anses ha nytta till dricksvatten eller 
spillvattenavlopp. Friliggande lagerbyggnad medräknas endast om byggnaden är ansluten till 
dricksvatten eller spillvattenavlopp. 
 
För campingverksamhet med VA-anslutna campingstugor och övriga byggnader, exempelvis 
servicebyggnader och receptionsbyggnader, räknas varje påbörjat 150-tal kvadratmeter 
bruttoarea (BTA) enligt svensk standard (SS 21054:2020) som en bruttoareaenhet. Varje 
påbörjad grupp av sex tält-, husvagns- eller ställplatser samt ej VA-anslutna campingstugor 
räknas som en bruttoareaenhet.  
 
Bruttoareaenhet, definition för beräkning av brukningsavgifter: I fråga om sådana 
utrymmen i bostadsfastighet, eller därmed jämställd fastighet, där begreppet bostadsenhet inte 
är tillämplig för viss typ av byggnad, räknas antalet bruttoareaenheter ut enligt följande:  

Omfattar inte bruttoareaavgifter avsedda för campingverksamhet. 
 
 

Bruttoarea enligt  SS 21054:2020 Delningstal för bruttoareaenheter 

0-3000 m2      Varje påbörjat 150-tal m2 (0-20 
bruttoareaenheter 

3001- m2     Varje påbörjat 400-tal m2 (21 eller fler 
bruttoareaenheter 
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Tomtyta: Tomtytan utgörs av fastighetens areal enligt förrättningskarta, nybyggnadskarta 
eller annan karta som huvudmannen godkänner. Vid tredimensionella fastigheter 
fördelas den tomtyta som är gemensam för fastigheterna i proportion till byggnadernas 
bruttoarea (BTA). 
 
Allmän platsmark: mark som i detaljplan enligt plan- och bygglagen (2010:900) redovisas som 
allmän plats, eller om marken inte omfattas av detaljplan, väg eller mark som i övrigt motsvarar 
sådan mark. 
 

§ 4 
4.1 Avgift tas ut för nedan angivna ändamål:  
 

Ändamål Anläggningsavgift Brukningsavgift 
V, dricksvatten Ja Ja 
S, spillvattenavlopp Ja Ja 
Df, dag- och/eller dränvattenavlopp från 
fastighet  

Ja Ja 

Dg, dag- och/eller dränavlopp från 
allmän platsmark 

Ja Ja 

 
4.2 Avgiftsskyldighet för vart och ett av ändamålen dricks-, spill- och dagvatten från fastighet 
inträder när huvudmannen upprättat förbindelsepunkt för ändamålet och underrättat 
fastighetsägaren om förbindelsepunktens läge.  
 
Avleds dag- och/eller dränvattenavlopp från fastighet till den allmänna anläggningen utan att 
förbindelsepunkt upprättats, inträder avgiftsskyldighet när åtgärder för bortledandet av 
dagvatten blivit utförda och fastighetsägaren informerats om detta. 
 
För att avgiftsskyldighet ska uppstå ska kraven i 24 § lagen om allmänna vattentjänster vara 
uppfyllda. 
4.3 Avgiftsskyldighet för ändamålet dag- och/eller dränavlopp inträder när åtgärder för 
avledande av dagvatten blivit utförda och fastighetsägaren enligt 26§ lagen om allmänna 
vattentjänster, eller den som enligt 27§ lagen om allmänna vattentjänster ansvarar för att allmän 
platsmark ställs i ordning och underhålls, informerats om detta.  
  
4.4 Anläggningsavgift ska beräknas enligt taxa som gäller vid den tidpunkt när 
avgiftsskyldighet inträder. 
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§ 5 
Anläggningsavgifter (§§5 12) 
Avgifter för allmänna vattentjänster är belagda med lagstadgad mervärdesskatt. 
 
5.1 För bostadsfastighet och därmed jämställd fastighet ska anläggningsavgifter betalas. 

Avgift utgår per fastighet 
med:                                               

Med moms 

 en avgift avseende 
framdragning av 
varje uppsättning 
servisledningar till 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df. 

 

a) En ledning 42 929 kr (70%) 

 Två ledningar 52 128 kr (85%) 

 Tre ledningar 61 326 kr (100%) 

  
Dricks-
vatten 

Spillvatten- 
avlopp 

Dagvatten 
fastighet 

Dagvatten 
gata 

Totalt 
inkl. 

moms 
b) en avgift avseende 

upprättande av 
varje uppsättning 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df. 

 
 

15 404 kr 
(28%) 

 

 
  

25 857 kr 
(47%) 

 

 
 

13 753 kr 
(25%) 

 

 
 
 

 
55 014 kr 
(100%) 

c) en avgift per m2 
tomtyta 

16,80 kr 
(28%) 

28,20 kr 
(47%) 

9,00 kr 
(15%) 

6,00 kr 
(10%) 

60,00 kr 
(100%) 

d) en avgift per 
bostadsenhet eller 
bruttoareaenhet för 
bostadsfastighet 
eller därmed 
jämställd fastighet. 

 
7 420kr 
(28%) 

 
12 455 kr 

(47%) 

 
 

  
6 625 kr 
(25%) 

  
26 500 kr 
(100%) 

e)* en grundavgift för 
bortledande av Df, 
om bortledandet av 
dagvatten sker utan 
att förbindelse-
punkt för Df 
upprättats. 

 
 
 
 

 
 

20 808 kr 
(100%) 

 
 
 
 

 
20 808 kr 
(100%) 
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* Avgift enligt 5.1 e) tas ej ut om avgift uttages för dag- och dränvattenavlopp från fastighet 
enligt 5.1 a) och b). I det fall avgift enligt 5.1 e) tas ut, reduceras avgift enligt 5.1 a) och b) med 
delen dag- och dränvattenavlopp från fastighet, eftersom servisledning och förbindelsepunkt 
inte lagts eller upprättats. 

 
5.2 Är förbindelsepunkt gemensam för två eller flera fastigheter, fördelas avgifter enligt 5.1 a) 
och b) lika mellan fastigheterna. Exempel på sådana fastigheter är fastigheter som ingår i en 
samfällighet. Gemen sam förbindelsepunkt ska skriftligt godkännas av huvudmannen enligt 
bestämmelser i - 

 
 
Om servisledningar för olika vattentjänster anläggs vid olika tillfällen i tid, på grund av att 
verksamhetsområdet inte omfattat en eller flera vattentjänster vid första anslutningstillfället, 
har huvudmannen rätt att ta ut servisavgift för en eller två ledningar enligt 5.1 a) och 6.1 a). 
Samma princip gäller om avgiftsskyldighet för en eller flera vattentjänster uppkommer vid 
senare tillfälle än första anslutningstillfället och det medför att nya servisledningar behöver 
anläggas.   
 
Vid beräkning av servisavgiften tas inte hänsyn till om det finns en eller två serviser anlagda 
sedan tidigare. Om servisledningar anläggs vid olika tillfällen eller avgiftsskyldighet uppkommer 
vid senare tillfälle debiteras 70 procent eller mer av full servisavgift vid olika tillfällen, vilket 
innebär att den totala servisavgiften kommer att uppgå till mer än 100 procent Oavsett om total 
servisavgift överstiger 100 procent över tid får inte tomtytebegränsningsberäkningar utgå från 
mer än 100 procent av servisavgiften.  
 
5.3 Avgift enligt 5.1 c) tas ut endast intill ett belopp som motsvarar summan av avgifterna 
enligt 5.1 a), b) och d) eller i det fall förbindelsepunkt för dag- och dränvattenavlopp från 
fastighet inte upprättats, summan av avgifterna enligt 5.1 a), b), d) och e). 
 
Vid ändrade förhållanden enligt 5.5, 5.6, 5.7 och 5.8 tas ut ytterligare avgift enligt 5.1 c) i den mån 
ovan angiven begränsningsregel så medger och med iakttagande av vad som föreskrivs i 8.2.  
 
5.4 Antalet bostadsenheter bestäms efter de ritningar enligt vilka bygglov beviljats, eller efter 
annan ritning eller uppmätning som huvudmannen godkänner.  
 
5.5 Om ytterligare servisledningar dras fram och ytterligare förbindelsepunkter upprättas, 
ska avgifter betalas enligt 5.1 a) och b).  

   
5.6 Om en fastighets tomtyta ökar ska avgift betalas enligt 5.1 c) för sådan tillkommande 
tomtyta som kommer från fastighet för vilken tomtyteavgift inte ska anses ha betalats.  
 
Vid beräkning av avgift för tillkommande tomtyta iakttas begränsningsregeln i 5.3.  
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5.7 Sker om- eller tillbyggnad, uppförs ytterligare byggnad eller ersätts riven bebyggelse på 
fastighet ska avgift betalas enligt 5.1 d) för varje tillkommande bostadsenhet respektive 
bruttoareaenhet. 
 
5.8 Tillkommer bortledning av dag- och dränvattenavlopp från fastighet till den allmänna 
anläggningen utan att förbindelsepunkt för dag- och dränvattenavlopp från fastighet p 
upprättats, ska avgift betalas enligt 5.1 e). 
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§ 6 
6.1 För annan fastighet ska anläggningsavgifter betalas. 

  
Avgift utgår per fastighet 
med:                                               

Med moms  

 en avgift avseende 
framdragning av 
varje uppsättning 
servisledningar till 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df. 

 

a) En ledning 42 929 kr (70%) 

 Två ledningar 52 128 kr (85%) 

 Tre ledningar 61 326 kr (100%) 

  Dricks-
vatten 

Spillvatten- 
avlopp 

Dagvatten 
fastighet 

Dagvatten 
gata 

Totalt inkl. 
moms 

b) en avgift avseende 
upprättande av 
varje uppsättning 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df. 

 
  

15 404kr 
(28%) 

 

 
  

25 857 kr 
(47%) 

 

 
  

13 753 kr 
(25%) 

 

 
 
 

 
55 014 kr 
(100%) 

c) en avgift per m2 
tomtyta enligt 
följande intervall 
per tomt: 

     

    0  20 000 m2 25,90 kr 
(28%) 

43,50 kr 
(47%) 

13,90 kr 
(15%) 

9,30 kr 
(10%) 

92,60 kr 
(100%) 

 > 20 000 m2 6,80 kr 
(28%) 

11,30 kr 
(47%) 

3,60 kr 
(15%) 

2,40 kr 
(10%) 

24,10 kr 
(100%) 

e)* en grundavgift för 
bortledande av Df, 
om bortledandet av 
dagvatten sker utan 
att förbindelsepunkt 
för Df upprättats. 

 
 
 
 

 
20 808 kr 
(100%) 

 
 
 
 

20 808 kr 
(100%) 

*Avgift enligt 6.1 d) tas ej ut om avgift uttages för dag- och dränvattenavlopp från fastighet enligt 
6.1 a) och b). I det fall avgift enligt 6.1 d) tas ut, reduceras avgift enligt 6.1 a) och b) med delen 
dag- och dränvattenavlopp från fastighet, eftersom servisledning och förbindelsepunkt inte lagts 
eller upprättats. 
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6.2 Är förbindelsepunkt gemensam för två eller flera fastigheter, fördelas avgifter enligt 6.1 a) 
och b) lika mellan fastigheterna. Exempel på sådana fastigheter är fastigheter som ingår i en 
samfällighet. Gemensam förbindelsepunkt ska skriftligt godkännas av huvudmannen enligt 

 Informationsskrift till fastighetsägare i Falkenbergs kommuns allmänna vatten- 
och avloppstjänster  
   
6.3 Om godtagbar säkerhet ställs, kan huvudmannen medge anstånd med betalning av 
tomtyteavgift för viss andel av fastighets areal som motsvarar markyta som tillsvidare 
inte utnyttjas för verksamheten på fastigheten.  
Anstånd medges för viss tid, högst tio år. Om mark under anståndstiden genom 
fastighetsbildningsåtgärd frångår fastigheten upphör anståndsmedgivandet att gälla och 
resterande tomtyteavgift förfaller till betalning. 

Utestående belopp löper med ränta enligt 5 § räntelagen (SFS 1975:635) från den dag anståndet 
beviljats tills anståndet upphör. För tid därefter utgår dröjsmålsränta enligt 6 § räntelagen.
  

6.4 Om ytterligare servisledningar dras fram och ytterligare förbindelsepunkter upprättas, 
ska avgifter betalas enligt 6.1 a) och b).  

   
6.5 Om en fastighets tomtyta ökar ska avgift betalas enligt 6.1 c) för sådan tillkommande 
tomtyta som kommer från fastighet för vilken tomtyteavgift inte ska anses vara betald.
  
   
6.6 Tillkommer bortledning av dag- och dränvattenavlopp från fastighet till den allmänna 
anläggningen utan att förbindelsepunkt för dag- och dränvattenavlopp från fastighet upprättats, 
ska avgift betalas enligt 6.1 d).  

§ 7 
7.1 För obebyggd fastighet äger Favrab rätt att ta ut del av full anläggningsavgift.  

Avgift utgår per fastighet med: Bostadsfastighet Annan fastighet 
Servisavgift 5.1 a) 100 % 6.1 a) 100%  
Avgift per uppsättning FP 5.1 b) 100 % 6.1 b) 100% 
Tomtyteavgift 5.1 c) 100 % 6.1 c) 70% 
Bostadsenhetsavgift 
/bruttoareaenhetsavgift 

5.1 d) 0 % - 

Grundavgift för Df, om FP för Df  
inte upprättats 

5.1 e)* 100 % 
 

6.1 d)* 100 % 
 

*  Avgift enligt 5.1 e) och 6.1 d) tas inte ut om avgift för dag- och dränvattenavlopp från fastighet 
enligt 5.1 a) och b) samt 6.1 a) och b) tas ut. I det fall avgift enligt 5.1 e) eller 6.1 d) tas ut 
reduceras avgift enligt 5.1 a) och b) samt 6.1 a) och 6.1 b) med delen dag- och dränvattenavlopp 
från fastighet. 
 
Avgifterna är uttryckta i procent av full avgift.  
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7.2 Bebyggs obebyggd fastighet som tidigare erlagt del av anläggningsavgift enligt 7.1 ska 
resterande avgifter betalas enligt följande: 

Avgift utgår per fastighet med: Bostadsfastighet Annan fastighet 
Tomtyteavgift 5.1 c)   * 6.1 c)  30 %  

Bostadsenhetsavgift/bruttoareaenhetsavgift 5.1 d) 100 %   -  
Avgifterna är uttryckta i procent av full avgift. 
 
* Bebyggs bostadsfastighet tas ytterligare avgift ut enligt 5.1 c) om föreskriften i 5.3 tredje stycket 
så medger. 

§ 8   
8.1 Om avgiftsskyldighet inträder för ändamål, för vilket avgiftsskyldighet inte tidigare 
förelegat, ska tillkommande avgifter betalas enligt §§ 5-7. 
 
Vid tillämpning av begränsningsregeln enligt 5.3 inräknas de sammanlagda avgifterna för 
tillkommande servisledningar inte till högre belopp än 100 procent av avgifterna enligt 5.1 a), 
även om servisledningarna lagts vid olika tillfällen och avgifterna därmed blivit högre.
  
8.2 För servisledning som på fastighetsägarens begäran utförs senare än övriga servisledningar 
ska, utöver avgift enligt 8.1, en etableringsavgift betalas om 40 procent av avgiften enligt 5.1 a). 
Etableringsavgiften avses täcka huvudmannens merkostnader till följd av att arbetet inte utförs i 
samband med framdragning av övriga servisledningar.  
 

§ 9 
Den som svarar för att allmän platsmark ställs i ordning och underhålls ska betala 
anläggningsavgift enligt särskilt upprättat avtal.    
  

§ 10 
Om kostnaden för att förse viss eller vissa fastigheter med vatten och avlopp i beaktansvärd 
omfattning avviker från fastigheterna inom verksamhetsområdet i övrigt, ska enligt lagen om 
allmänna vattentjänster avgifter utgå enligt särskilt antagen särtaxa.  

Är det inte skäligt att för viss fastighet beräkna avgift enligt §§ 5-7 får huvudmannen och 
fastighetsägaren eller annan avgiftsskyldig istället träffa avtal om avgiftens storlek. 
   

§ 11      
11.1 Sedan avgiftsskyldighet inträtt, ska avgift betalas inom tid som anges i räkning.
       
11.2 Betalas debiterat belopp inte inom tid som anges i räkningen, ska dröjsmålsränta erläggas 
enligt 6 § räntelagen från den dag betalningen skulle ha skett.   
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11.3 Enligt 36 § lagen om allmänna vattentjänster kan en anläggningsavgift fördelas på årliga 
inbetalningar under en viss tid, längst tio år, om avgiften uppgår till belopp som är betungande 
med hänsyn till fastighetens ekonomiska bärkraft och övriga omständigheter, om 
fastighetsägaren så begär och godtagbar säkerhet ställs. Favrabs villkor för delbetalning av 
anläggningsavgift måste uppfyllas för att delbetalning skall vara aktuellt. Ränta ska erläggas 
enligt 5 § räntelagen på varje del av avgiften som förfaller till betalning i framtiden från den dag 
då den första inbetalningen ska ske till dess ifrågavarande del av avgiften betalas eller ränta ska 
erläggas enligt 11.2.  
     
11.4 Avgiftsskyldighet enligt 5.6, 5.7, 6.6 eller 7.2 föreligger, då bygglov för avsett ändrat 
förhållande meddelats eller ändrat förhållande  tex ökning av tomtyta  inträtt utan att bygglov 
erfordrats eller meddelats. Det åligger fastighetsägaren att omgående anmäla till huvudmannen 
när det ändrade förhållandet inträtt. Försummar fastighetsägaren denna anmälningsplikt, tas  
dröjsmålsränta enligt 11.2 ut för tiden från det två månader förflutit sedan avgiftsskyldighet 
inträdde och fram till dess tilläggsavgiften betalas.  
 

§ 12 
12.1 Om en fastighetsägare har ansökt om att ledningar ska utföras på annat sätt eller förses 
med andra anordningar än huvudmannen bedömt nödvändiga, och huvudmannen godkänner 
det, ska fastighetsägaren ersätta huvudmannen för överenskomna kostnader. 
   
12.2 Om en fastighetsägare begär att ny servisledning ska utföras i stället för redan befintlig 
och om huvudmannen bifaller ansökan om detta, är fastighetsägaren skyldig bekosta dels den 
nya servisledningens allmänna del med det avdrag som befinns skäligt med hänsyn till den 
tidigare servisledningens ålder och skick, dels borttagandet av den tidigare servisledningens 
allmänna del.  
      
12.3 Om huvudmannen anser det nödvändigt att utföra ny servisledning i stället för och med 
annat läge än redan befintlig, är huvudmannen skyldig att ersätta fastighetsägaren hans kostnad 
för fastighetens del av den nya servisledningen och dess inkoppling med det avdrag som befinns 
skäligt med hänsyn till den tidigare servisledningens ålder och skick.  
 
 
 
 
 
 

§ 13 
Brukningsavgifter (§§ 13 20) 
Avgifter för allmänna vattentjänster är belagda med lagstadgad mervärdesskatt. 
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13.1 För bebyggd fastighet ska brukningsavgifter betalas. 
Avgift utgår per 
fastighet med: 

Med 
moms 
 

    

 
Dricksvatten 

Spillvatten- 
avlopp 

Dagvatten 
fastighet 

Dagvatten 
gata 

Totalt inkl. 
moms 

a) en Grundavgift 
per år och mätare:  
upp till qn 2,5/Q34  

1 221 kr 
(40%) 

 1 831,50 kr 
(60%) 

  
3 052,50 kr 

(100%) 

qn 6,0/Q3 10 5 498,90 
kr 

(40%) 

8 248,40 kr 
(60%) 

  
13 747,30 kr 

(100%) 

qn 10,0/Q3 16 10 984,60 
kr 

(40%) 

16 476,90 kr 
(60%) 

  
27 461,50 kr 

(100%) 

qn 15,0/Q3 25 21 969,20 
kr 

(40%) 

32 953,80 kr 
(60%) 

  
54 923 kr 
(100%) 

qn 40,0/Q3 63 91 571,90 kr 
(40%) 

137 357,90 kr 
(60%) 

  
228 929,80 

kr 
(100%) 

För mätare med 
pulsgivare 
tillkommer 

    
220 kr 

(100%) 

b) en avgift per m3 
levererat dricks- 
och spillvatten 
tillsammans. 

13,30 kr 
(40%) 

19,90 kr 
(60%) 

  
33,20 kr 

(100%) 

c) en avgift per år 
och bostadsenhet 
och/eller 
bruttoareaenhet 
för bostads-
fastighet och 
därmed jämställd 
fastighet. 

 
564,00 kr 

(25%) 

 
789,60 kr 

(35%) 

 
451,20 kr 

(20%) 

 
451,20 kr 

(20%) 

  
 

2 256,00 
kr 

(100%) 
 

d) en avgift per år 
och varje påbörjat  
100-tal m2 tomtyta 
för annan 
fastighet. 

88 kr 
(25%) 

123,20 kr 
(35%) 

70,40 kr 
(20%) 

70,40 kr 
(20%) 

352 kr 
(100%) 

   
13.2 Fastighetsägaren är betalningsansvarig för allt vatten som levereras till fastigheten. Har 
huvudmannen bestämt att vattenförbrukningen för bebyggd fastighet tills vidare inte ska 
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fastställas genom mätning, tas avgift ut enligt 13.1 b) efter en antagen förbrukning om 140 m3 
per bostadsenhet/bruttoareaenhet och år i permanentbostad och med 70 m3 per 
bostadsenhet/bruttoareaenhet och år för fritidsbostad. Samt avgifter motsvarande 13.1 a), c) 
och d) för motsvarande fastighet. 
 
13.3 Brukningsavgifter för byggvatten, ska betalas enligt 13.1 a) och 13.1 b). Om mätning inte 
sker, tas grundavgift ut enligt 13.1 a) motsvarande en qn 2,5/Q3 4 mätare och b) med en antagen 
förbrukning under byggtiden till 50 m3 per bostadsenhet/bruttoareaenhet och år. Byggvatten till 
villafastighet är ej avgiftsbelagt. Vid uttag från brand-/spolposter tillkommer engångsavgift på 
500 kr inklusive moms. 

 
13.4 För extra mätställe (s.k. avdragsmätare monterad efter ordinarie mätare) ska en årlig 
avgift betalas med ett belopp motsvarande 20 procent av full avgift enligt 13.1 a). Beloppet 
avrundas till närmaste hela krontal.  

13.5 Om mätaren antas visa annan förbrukning än den verkliga, ska huvudmannen låta 
undersöka mätaren, om huvudmannen anser det nödvändigt eller om fastighetsägaren begär 
det.  
  
Vid ovan avsedd undersökning eller prövning bestäms mätarens felvisning i två kontrollpunkter 
enligt SWEDAC:s föreskrifter om vatten- och värmemätare, STAFS 2007:2.  
 
Kan mätfelets storlek inte bestämmas eller har mätaren inte fungerat, har huvudmannen rätt att 
uppskatta förbrukningen.  
 
Fastighetsägare som inte godtar huvudmannens beslut efter genomförd undersökning eller 
huvudmannens uppskattning av förbrukningen, kan begära prövning av frågan hos mark- och 
miljödomstolen.   
      
13.6 Har fastighetsägare begärt undersökning av vattenmätare och mätaren godkänns, ska 
fastighetsägaren betala de undersökningskostnader huvudmannen har haft för prövningen av 
mätaren i enlighet med vad som framgår av § 17. 
 
13.7 För spillvattenmängd, som enligt huvudmannens medgivande avleds till dagvattenledning 
(kylvatten och dylikt), ska betalas 20 procent av avgiften enligt 13.1 b).  
  

 
 
 
 
 
 
13.8 Om avloppsvatten från fastighet är av en sådan beskaffenhet eller förorenat i sådan grad 
att dess sammansättning avsevärt avviker från normalt hushållspillvatten skall särskild 
reningsavgift baserad på extra föroreningsmängd uttas enligt följande:   
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Överhaltsavgifter:      kr/kg: 
Suspenderade ämnen     3,70 
BOD 7 (Biologisk syreförbrukning)    5,00 
Fosfor (Total P)                              25,10 
Kväve (Total N)     18,80 
                                                             (avgifter exkl. moms) 
 
Överhaltsavgifter enligt tabellen ovan     (kg/m3) 
tas ut om föroreningshalten överskrider 
följande gränsvärden: 
Suspenderade ämnen                >0,350 kg/m3 
BOD 7 (Biologisk syreförbrukning)               >0,300 kg/m3 
Fosfor (Total P)                >0,014 kg/m3 
Kväve (Total N)                >0,030 kg/m3 
 
Spillvatten från bostadsfastighet anses normalt inte innehålla extra föroreningsmängd. 
Avledande av spillvatten med extra föroreningsmängd förutsätter att avtal eller annan 
överenskommelse träffas mellan huvudmannen och fastighetsägaren, eller annars att 
huvudmannens medgivande föreligger. I tillämpliga delar använder huvudmannen Svenskt 
Vattens råd och rekommendationer vid anslutning av industri och annan verksamhet. 
 

§ 14 
Den som ansvarar för att allmän platsmark ställs i ordning och underhålls ska betala 
brukningsavgift enligt särskilt upprättat avtal.   

§ 15 
Om avloppsnätet tillförs större spillvattenmängd än som svarar mot levererad vattenmängd 
eller om inte hela den levererade vattenmängden avleds till avloppsnätet, ska 
fastighetsägaren betala avgift för spillvatten efter den mängd spillvatten som avleds till 
avloppsnätet. 
Mängden ska bestämmas genom mätning på fastighetsägarens bekostnad av ifrågavarande 
vatten- eller spillvattenmängd eller på annat sätt som överenskommits mellan 
huvudmannen och fastighetsägaren. 
En förutsättning för att avgiften för avlett spillvatten ska debiteras efter annan grund 
än efter levererad mängd vatten är att skillnaden mellan mängderna vatten och spillvatten 
är avsevärd. 
 

§ 16  
För obebyggd fastighet äger Favrab rätt att ta ut brukningsavgift enligt 13.1 a) motsvarande 
mätare med storlek qn 2,5/Q3 4. 
 
 



 
 

16 
Taxa för vatten och avlopp 2025 Falkenberg 

 

§ 17 

Har huvudmannen på fastighetsägarens begäran vidtagit åtgärd eller har på grund av att 
fastighetsägaren åsidosatt sin skyldighet vattentillförseln avstängts eller reducerats 
eller annan åtgärd vidtagits av huvudmannen debiteras följande avgifter: 

 Utan moms Med moms 
Avstängning av vattentillförsel fri åtgärd: 07:00  16:00 
Under övrig tid debiteras 

800 kr 1 000 kr 

Påsläpp av vattentillförsel fri åtgärd: 07:00  16:00 
Under övrig tid debiteras 

800 kr 1 000 kr 

Nedtagning av vattenmätare för förvaring 800 kr 1 000 kr 
Uppsättning av vattenmätare efter förvaring 800 kr 1 000 kr 
Förgävesbesök (ogjort ärende orsakat av abonnent) 800 kr 1 000 kr 

Undersökning av vattenmätare 1 600 kr   2 000 kr 
Länsning av vattenmätarbrunn, demontering av  
hinder vid mätare m.m. 

800 kr 1 000 kr 

Vid ett konstaterat felaktigt användande eller handhavande av LTA-pumpen som i sin tur lett till 
skada eller fel på pumpenheten, debiteras en avgift för reparation eller byte motsvarande 
självkostnad. 

För arbeten som på fastighetsägarens begäran utförs utanför ordinarie arbetstid (klockan 07-16 
vardagar) debiteras ett tillägg om 100 procent av ovanstående belopp. För avstängning eller 
påsläpp av vattentillförsel påförs inte tillägg.  

 

§ 18 
Om kostnaden för att förse viss eller vissa fastigheter med vatten och avlopp i beaktansvärd 
omfattning avviker från fastigheterna inom verksamhetsområdet i övrigt, ska enligt lagen om 
allmänna vattentjänster avgifter utgå enligt särskilt antagen särtaxa.  
 
Är det inte skäligt att för viss fastighet beräkna avgift enligt §§13-16 får huvudmannen och 
fastighetsägaren eller annan avgiftsskyldig istället träffa avtal om avgiftens storlek. 

§ 19 
Avgift enligt 13.1 a), c) och d) debiteras med intervall enligt beslut av huvudmannen. Avgift 
enligt 13.1 b) debiteras på grundval av enligt mätning förbrukad vattenmängd, uppskattad 
förbrukning eller annan grund som anges i §§ 13 och 15. Betalas debiterat belopp inte inom tid 
som anges i räkningen, ska erläggas dröjsmålsränta på obetalt belopp enligt 6 § räntelagen från 
den dag betalningen skulle skett.    
  
Debitering efter verklig förbrukning ska utföras i genomsnitt minst en gång per år. Om 
huvudmannen har beslutat att mätaravläsning inte ska ske inför varje debitering, utförs 
debitering efter en preliminär förbrukning fram tills nästa avläsningstillfälle. Avläsning och 
debitering ska dessutom utföras på fastighetsägarens begäran med anledning av 
fastighetsöverlåtelse.   
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§ 20   
Har fastighetsägare begärt att huvudmannen ska företa åtgärd för att underlätta eller 
möjliggöra hans brukande av anläggningen i visst fall eller avseende, eller har i övrigt 
särskild åtgärd påkallats på grund av fastighetens VA-förhållanden, får huvudmannen 
i stället komma överens med fastighetsägaren eller annan avgiftsskyldig om avgiftens 
storlek. 
 
      

§ 21 
Kommunfullmäktige i Falkenberg fastställer avgifternas storlek enligt denna taxa vid varje 
särskilt tillfälle. 
 

 

Taxans införande 
 

§ 22      
 
Denna taxa träder i kraft 2025-01-01. De brukningsavgifter enligt 13.1, 13.2 och 13.6 samt § 
15, som är baserade på uppmätning hos fastighetsägare, ska därvid tillämpas i fråga om den 
vattenmängd som levereras och den spillvattenmängd som släpps ut efter den ovan angivna 
dagen för taxans ikraftträdande. 
 

 
*** 

 

Mål som rör tvist mellan fastighetsägare och huvudmannen beträffande tillämpning och tolkning 
av denna taxa prövas av mark- och miljödomstolen jämlikt 53 § lagen om allmänna 
vattentjänster. 
 

 

 

 

Reservation för eventuella tryckfel    
   

      



Favrab - taxeförändring 2024 - 2025
2024 2025

§ 5 Anläggningsavgifter
§ 5.1 För bostadsfastighet
§ 5.1 a
En ledning 40 499 42 929,00
Två ledningar 49 177 52 128,00
Tre ledningar 57 855 61 326,00
§ 5.1 b  
Dricksvatten 14 532 15 404,00
Spillvatten - avlopp 24 393 25 857,00
Dagvatten fastighet 12 975 13 753,00
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 51 900 55 014,00
§ 5.1 c  
Dricksvatten 15,88 16,80
Spillvatten - avlopp 26,65 28,20
Dagvatten fastighet 8,51 9,00
Dagvatten gata 5,67 6,00
Totalt inkl moms 56,70 60,00
§ 5.1 d  
Dricksvatten 7 000 7 420,00
Spillvatten - avlopp 11 750 12 455,00
Dagvatten fastighet  
Dagvatten gata 6 250 6 625,00
Totalt inkl moms 25 000 26 500,00
§ 5.1 e  
Dricksvatten  
Spillvatten - avlopp
Dagvatten fastighet 19 630 20 808
Dagvatten gata
Totalt inkl moms 19 630 20 808
§ 6.1 För annan fastighet
§ 6.1 a
En ledning 40 499 42 929,00
Två ledningar 49 177 52 128,00
Tre ledningar 57 855 61 326,00
§ 6.1 b  
Dricksvatten 14 532 15 404,00
Spillvatten - avlopp 24 393 25 857,00
Dagvatten fastighet 12 975 13 753,00
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 51 900 55 014,00

 



2024 2025
§ 6.1 c
0-20 000 m2
Dricksvatten 24,47 25,90
Spillvatten - avlopp 41,08 43,50
Dagvatten fastighet 13,11 13,90
Dagvatten gata 8,74 9,30
Totalt inkl moms 87,40 92,60
>20 000 m2  
Dricksvatten 6,37 6,80
Spillvatten - avlopp 10,69 11,30
Dagvatten fastighet 3,41 3,60
Dagvatten gata 2,28 2,40
Totalt inkl moms 22,75 24,10
§ 6.1 d  
Dricksvatten  
Spillvatten - avlopp  
Dagvatten fastighet 19 630 20 808
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 19 630 20 808

 



2024 2025
§ 13 Brukningsavgifter
§ 13.1 För bebyggd fastighet
§ 13.1 a
qn 2,5/Q3 4
Dricksvatten 1 110,00 1 221,00
Spillvatten - avlopp 1 665,00 1 831,50
Dagvatten fastighet
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 2 775,00 3 052,50
qn 6.0/Q3 10  
Dricksvatten 4 999,00 5 498,90
Spillvatten - avlopp 7 498,50 8 248,40
Dagvatten fastighet  
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 12 497,50 13 747,30
qn 10.0/Q3 16  
Dricksvatten 9 986,00 10 984,60
Spillvatten - avlopp 14 979,00 16 476,90
Dagvatten fastighet  
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 24 965,00 27 461,50
qn 15.0/Q3 25  
Dricksvatten 19 972,00 21 969,20
Spillvatten - avlopp 29 958,00 32 953,80
Dagvatten fastighet  
Dagvatten gata  
Totalt inkl moms 49 930,00 54 923,00
qn 40.0/Q3 63
Dricksvatten 83 247,20 91 571,90

Spillvatten - avlopp
124 

870,80
137 

357,90
Dagvatten fastighet
Dagvatten gata

Totalt inkl moms 
208 

118,00
228 

929,80
För mätare med pulsgivare tillkommer 210,00 220,00

 



2024 2025
§ 13.1 b
Dricksvatten 12,08 13,30
Spillvatten - avlopp 18,12 19,90
Dagvatten fastighet
Dagvatten gata
Totalt inkl moms 30,20 33,20
§ 13.1 c
Dricksvatten 512,75 564,00
Spillvatten - avlopp 717,85 789,60
Dagvatten fastighet 410,20 451,20
Dagvatten gata 410,20 451,20
Totalt inkl moms 2 051,00 2 256,00
§ 13.1 d  
Dricksvatten 80,00 88,00
Spillvatten - avlopp 112,00 123,20
Dagvatten fastighet 64,00 70,40
Dagvatten gata 64,00 70,40
Totalt inkl moms 320,00 352,00
§ 13.3  
Uttag brand-/spolposter engångsavgift 0,00 500,00
§ 13.8  
Överhaltsavgifter  
Suspenderande ämnen 3,40 3,70
BOD 7 (Biologisk syreförbrukning) 4,50 5,00
Fosfor (Total P) 22,80 25,10
Kväve (Total N) 17,10 18,80

 



2024 2025
§ 17

Avstängning av vattentillförsel är fri 
åtgärd: 07:00 – 16:00 Under övrig tid 
debiteras   
Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000

Påsläpp av vattentillförsel är fri 
åtgärd: 07:00 – 16:00 Under övrig tid 
debiteras  

Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000

Nedtagning av vattenmätare för 
förvaring  

Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000

Uppsättning av vattenmätare efter 
förvaring  

 
Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000

Förgävesbesök (ogjort ärende 
orsakat av abonnent)   
Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000

Undersökning av vattenmätare  
 

Utan moms 1 600 1 600
Med moms 2 000 2 000
Länsning av vattenmätarbrunn, 
demontering av  hinder vid mätare 
mm  
Utan moms 800 800
Med moms 1 000 1 000



Anläggningsavgift 2025
Sida: 6 & 9
§ 5.1 och 6.1
Rubrik: justerad anläggningsavgift för bostadsfastighet och för annan fastighet 

Förändring: Anläggningsavgiften förslås höjas med cirka 6%

Anläggningsavgift FAVRAB, inkl moms 2024 2025
Servisavgift, kr 55 100 58 400 

Förändring, kr/år 3 300

Förändring, % 0,00% 5,99%

Förbindelsepunktsavg, kr 49 450 52 400 

Förändring, kr/år  2 950 

Förändring, % 0,00% 5,97% 

Bostadsenhetsavgift, kr 23 850 25 280 

Förändring, kr/år  1 430 

Förändring, % 0,00% 6,00% 

Tomtyteavgift, kr 54,0 57,20

Förändring, kr/år 3 

Förändring, % 0,00% 5,93%

Grundavgiften för Df utan FP 18 700 19 820

Förändring, kr/år                   1 120 

Förändring, % 0,00% 5,99% 

Typhus A, totalt (Anl Avg) 171 600 181 900 

Förändring, kr/år  10 300 

Förändring, % 0,00% 6,00% 

   
Typhus B, totalt (Anl Avg) 505 500 535 800 

Förändring, kr/år  30 300 

Förändring, % 0,00% 5,99% 

Påverkar: Samtliga som debiteras anläggningsavgift från och med 2025-01-01 

FAVRAB:s VA-taxa, förslag till 
förändringar inför 2025 

 



Förklaring/motiv: 
Bedömning av rätt nivå för anläggningsavgiften görs utifrån täckningsgraden, dvs det 
procentuella förhållandet mellan uppskattade intäkter från anläggningsavgiften och 
investeringsutgift för ett specifikt område. Underlaget bör utgöras av ett flertal områden 
av olika karaktär. 

Resultat:
Fakturerade anläggningsavgifter periodiseras i redovisningen. 10% av 
anläggningsavgiften intäktsredovisas samma år som fakturering sker. Resterade 90% 
fördelas på 40 år för att matcha anläggningens avskrivning. 

För år 2025 förväntas bolagets fakturerade anläggningsavgifter uppgå till cirka 24 mnkr.  
_____________________________________________________________________________________________________

Brukningsavgifter 2024
Sida: 13 § 13 
Rubrik: Reglering av brukningsavgifter

Förändring: Brukningsavgiften förslås höjas med cirka 10% 

Brukningsavgift FAVRAB, inkl moms 2024 2025 

 
FASTA AVGIFTER   
Mätaravgift, kr/år 2 775 3 053 

Förändring, kr/år 340 278 

Förändring, % 14,00% 10,00% 

Lägenhetsavgift, kr/år 2 051 2 256

Förändring, kr/år 251 205 

Förändring, % 14,00% 10,00% 

    

Tomtyteavgift, kr/år 319 351 

Förändring, kr/år 39 32 

Förändring, % 13,90% 10,00% 

    

RÖRLIGA AVGIFTER   
Renvatten 12,10 13,31 

Avloppsvatten 18,10 19,91 

Renvatten + Avloppsvatten 30,20 33,22 
  

Förändring, kr/år 3,70 3,02 

Förändring, % 14% 10% 



Påverkar:  
Samtliga befintliga och nya VA kunder påverkas av en förändrad brukningstaxa.

Förklaring/motiv:

Bolaget kommer under planeringsperioden 2025 till 2029 att investera omfattande i 
verksamheten och kapitalkostnaderna, i form av avskrivningar och räntekostnader, 
kommer successivt öka. 

Höjningen omfattas i paragraf 13.1, Brukningsavgifter, i bolagets VA taxa. 

Resultat:
En föreslagen ökning av brukningsavgiften med ca 10 % beräknas ge en ökad intäkt med 
cirka 19 mnkr.

____________________________________________________________________________________________________________



Typhus A, Normalvilla, 150m3/år, 1 lägenhet
2021 2022 2023 2024 2025

Mätaravgift, kr/år 1 672            1 804            1 948            2 220            2 442            
Lägenhetsavgift, kr/år 1 232            1 332            1 440            1 641            1 805            
Rörlig avgift, kr/år 2 730            2 940            3 180            3 624            3 986            
Moms, kr/år 1 409            1 519            1 642            1 871            2 058            

Summa Typhus A inkl moms 7 043            7 595            8 210            9 356            10 292         
Förändring kr/år 649               552               615               1 146            936               
Förändring % 10,1% 7,8% 8,1% 14,0% 10%

Typhus B, Hyreshus, 15 lägenheter, 2 mätare qn 2,5, 2 000 m3/år
2021 2022 2023 2024 2025

Mätaravgift, kr/år 3 344            3 608            3 896            4 440            4 884            
Lägenhetsavgift, kr/år 18 480         19 980         21 600         24 615         27 077         
Rörlig avgift, kr/år 36 400         39 200         42 400         48 320         53 152         
Moms, kr/år 14 556         15 697         16 974         19 344         21 278         

Summa Typhus B inkl moms 72 780         78 485         84 870         96 719         106 391       
Förändring kr/år 6 730            5 705            6 385            11 849         9 672            
Förändring % 10,2% 7,8% 8,1% 14,0% 10%

2021 2022 2023 2024 2025
Mätaravgift, kr/år 3 344            3 608            3 896            4 440            4 884            
Lägenhetsavgift, kr/år 28 336         30 636         33 120         37 743         41 517         
Rörlig avgift, kr/år 17 290         18 620         20 140         22 952         25 247         
Moms, kr/år 12 243         13 216         14 289         16 284         17 912         

Summa Typhus Ex 3 inkl moms 61 213         66 080         71 445         81 419         89 561         
Förändring kr/år 649               4 867            5 365            9 974            8 142            
Förändring % 10,1% 8,0% 8,1% 14,0% 10%

2021 2022 2023 2024 2025
Mätaravgift, kr/år 1 672            1 804            1 948            2 220            2 442            
Lägenhetsavgift, kr/år 16 966         18 304         19 712         22 462         24 708         
Rörlig avgift, kr/år 4 004            4 312            4 664            5 315            5 847            
Moms, kr/år 5 661            6 105            6 581            7 499            8 249            

Summa Ex 4 inkl moms 28 303         30 525         32 905         37 496         41 246         
Förändring kr/år 649               2 222            2 380            4 591            3 750            
Förändring % 10,1% 7,9% 7,8% 14,0% 10%

2021 2022 2023 2024 2025
Mätaravgift, kr/år 377 872       407 704       440 248       501 720       551 892       
Lägenhetsavgift, kr/år 322 169       347 568       374 304       426 523       469 175       
Rörlig avgift, kr/år 3 640 000    3 920 000    4 240 000    4 832 000    5 315 200    
Vattenreduktion (5 000m3) 225 680-       243 040-       262 880-       299 584-       329 542-       
Rörlig avgift avlopp kr/år 5 460 000    5 880 000    6 360 000    7 248 000    7 972 800    
Överhaltsavgift, kr/år 1 640 009    1 640 009    1 640 009    1 869 610    2 056 571    
Moms, kr/år 2 803 592    2 988 060    3 197 920    3 644 567    4 009 024    

Summa Ex 5 inkl moms 14 017 962 14 940 301 15 989 601 18 222 836 20 045 120 
Förändring kr/år 1 152 706    922 339       1 049 300    2 233 235    1 822 284    
Förändring % 9,0% 6,6% 7,0% 14,0% 10,0%

Ex 3 Fastighet med stor byggnadsyta (dagligvaruhandel), 2 mätare qn 2,5, 950 m3/år, 23 BTA-
enheter, VSD

Ex 4 Fastighet med stor tomtyta (Bilprovningen), 1 mätare qn 2,5, 220 m3/år, 88 tomtyteenheter, 
VSD

Ex 5 Stor vattenkrävande industri, 3 st qn 40, 1 st qn2,5, 500 000 m3/år, 1 671 tomtyteenheter, VSD

Taxeutfall brukningsavgifter för olika kundkategorier FAVRAB



 
 

 
 

Prislista för vattentjänster utöver VA-huvudmannens 
skyldigheter enligt lagen om allmänna vattentjänster. 
 
Prislistan är framtagen Vivab, Vatten och Miljö i Väst AB och avgiftsnivåerna gäller från 2025-
01-01. Huvudman för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen i Varbergs kommun är 
Varberg Vatten AB och i Falkenbergs kommun är det Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 
(Favrab). Avgifter enligt denna prislista ska betalas till huvudmannen för den kommun där 
tjänsten tillhandahålls. 
 
Vivab beslutar om principer och avgiftsnivåer för prislistan. Drift och underhåll av 
anläggningarna utförs av Vatten & Miljö i Väst AB (Vivab) på uppdrag av huvudmannen. 
 
Avgifter enligt prislistan avser vatten och avloppsrelaterade tjänster som tillhandahålls utöver 
VA-huvudmannens skyldighet enligt lagen om allmänna vattentjänster. Utöver avgifter i denna 
lista kan andra tjänster och avgifter förekomma enligt avtal. 
 
De tjänster som finns listade är: 

 
Vattenkiosker/Vattentankstation 
Sprinkler 
Loggning av vattenmätare 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

2 
Prislista 2025 för Varberg och Falkenbergs kommuner 

Vattenkiosker/ Vattentankstation 
 
Kostnad 
En vattennyckel kostar 375 kr inklusive moms. 
 
När man sedan hämtar vatten debiteras man: 
 
I Varberg - 32 kr/kubikmeter inklusive moms. 
I Falkenberg - 32 kr/kubikmeter inklusive moms. 
 
 

Sprinkler 
 
För sprinkleranläggning utgår en avgift på 5 375 kr inklusive moms per år oavsett kommun. 
 
För att täcka huvudmannens kostnader för drift, underhåll och upprätthållande av beredskap 
för den allmänna delen av vattenförsörjningsanläggningen. 
 

Loggning av vattenmätare 
 
Om loggning begärs, inhämtning av dagliga mätvärden från vattenmätaren, utöver vad Vivabs 
personal anser nödvändigt, betalar beställaren för arbetet. 
 
Loggning av vattenmätare per mätarplats - 1 000 kr inklusive moms 
 
 
 
 
 
Reservation för eventuella tryckfel  



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-10-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 198

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS, KS 2024/261

Beslut
Kommunstyrelsen förelår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 2 2024 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-08-30 har inlämnats. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-23 
Socialnämnden 2024-09-17, § 121 
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-08-30



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-08

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 188

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS, KS 2024/261

Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 2 2024 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-08-30 har inlämnats. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-23 
Socialnämnden 2024-09-17, § 121 
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-08-30



Beslutsförslag
2024-09-23

Kommunstyrelseförvaltningen
Kansliavdelningen
Samuel Björhag Dernestål

1 (1) 

Rapport - Ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS. Kvartal 2 2024, KS 2024/261

Förslag till beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 2 2024 har inlämnats.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-08-30 har inlämnats. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-09-23
Socialnämnden 2024-09-17, § 121
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-08-30

Kicki Nordberg
Kommundirektör

Lina Weetman
Kanslichef

Skickas till
Socialnämnden 



Falkenbergs kommun    
Socialnämnd 2024-09-17

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 121

Ej verkställda beslut - andra rapporteringen 2024, SOC
2024/87

Beslut
Socialnämnden beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet

2. Översända rapporten till kommunfullmäktige

Beskrivning av ärendet
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och kommunrevisorerna 
tillhandahåller nedanstående biståndsbeslut som rapporterats som ej 
verkställda vid den andra inrapporteringen 2024.

Sedan förra rapporteringen har antalet ej verkställda beslut ökat med nio 
beslut.

Funktionsnedsättning LSS

Tre beslut gällande bostad med särskild service är ej verkställda med 
anledning av att det saknas plats.

Funktionsnedsättning SoL

Ett beslut gällande kontaktfamilj är inrapporterat som avbrott i 
verkställighet.

Äldreomsorg SoL

25 beslut gällande särskilt boende för äldre är ej verkställda, varav 16 beror 
på att kommunen saknar plats och 9 på att den enskilde tackat nej till 
erbjudande om plats.

Ett beslut gällande växelvård är inrapporterat som ej verkställt.

Motivering av beslut
Socialnämnden är skyldig att rapportera till IVO om beviljat bistånd enligt 4 
kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) och insatser enligt 9 § lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) inte har verkställts tre månader 
efter beslut. Nämnden ska även rapportera om en insats har avbrutits och 
inte verkställts på nytt inom tre månader.

Ekonomi
Nämndens ekonomi kan påverkas. Om IVO bedömer att den enskilde fått 
vänta oskäligt länge på att få insatsen verkställd gör IVO en ansökan om 
särskild avgift till förvaltningsrätten.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2024-08-30
Rapport Ej verkställda beslut, andra rapporteringen 2024, 2024-08-30

SOC 2024/87
2024.1474

2024-09-23



SOC 2024/87
2024.1476

2024-09-23
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